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  1914           Lysekils            Nr:1. 
 Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 12 Januari 1914.

Frånvarande var med anmäldt och godkändt förfall: Herr Richter. Herr 
Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 1- 
Sammanträdet, som började å utlyst tid kl. 6 e. m. och hvartill enligt 

arbetsordningen Herr Radhe i egenskap af Stadsfullmäktiges ordförande under år 
1913 utfärdat kallelse, öppnades af Herr Radhe, som hälsade Stadsfullmäktiges 
ledamöter välkomna till arbetet under år 1914 under tillönskande af ett godt nytt år. 

§ 2  
Under Herr Radh.es ordförandeskap skred man härefter till val af ordförande 

för året. 
Herr Jonsson begärde härvid först ordet och föreslog omval af Herr Radhe med 

acklamation. 
Herr Sterner föreslog Herr Liisch. 
Herr Gunnerson beklagade, om utgången af valet skulle blifva den, att man 

underlät att omvälja den förutvarande ordföranden, dä denne icke afsagt sig. 
Man beslöt härefter att valet skulle ske med slutna sedlar, hvar- efter på nämnda 

sätt till ordförande för år 1914 väldes Herr Liisch med 12 röster. Herr Radhe erhöll 6 
röster och Herr Jonsson 1 röst. Tre blanka sedlar afgåfvos. Herr Radhe deltog icke i 
valet. Härpå intog Herr Liisch ordförandeplatsen samt tackade för det honom visade 
förtroendet, därvid han utbad sig fullmäktiges öfverseende för möjliga brister vid 
handhafvandet af ordförandebefattningen. 

Herrar Gunnerson, Bovik och Radhe hade härefter hvar sin gång ordet, därvid 
de båda förstnämnda uttalade sitt beklagande öfver ut 
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gången af valet,, och den sistnämnde förklarade, att han naturligtvis icke hade annat 
att göra än att finna sig i utgången af valet, men att om man haft anmärkningar att göra 
mot honom såsom ordförande, man kunnat meddela honom dessa före valet. 

§2 
Val af vice ordförande för innevarande år skulle nu företagas. Herr 

Lindman föreslog därvid Herr Jonssons omväljande med acklamation. 
Herr Gunnerson föreslog Herr Lindman samt yrkade härpå val med slutna 

sedlar. 
Vid sluten omröstning, hvari Herr Jonsson ej deltog, utsågs härefter Herr 

Jonsson till vice ordförande med 18 röster. 
Herr Lindman erhöll | röster, och 2 blanka sedlar afgåfvos. 

§ 3     
Beslöts att i enlighet med valkommitténs nu föredragna förslag utse fem 

ledamöter och fem suppleanter i taxeringsnämnden för innevarande år. 
Valkommittén hade till ledamöter af årets taxeringsnämnd föreslagit: 

Kamreraren J. A. Anderson, Handlanden J. A. Jacobson, Stenhuggaren Axel 
Johansson, Lotsförmannen Gustaf Wallin och Stenhuggeri- förmannen Axel 
Hörnfelt. 

Herr Radhe upplyste, att Konungens Befallningshafvar.de utsett Herr 
Borgmästaren Axel Sundberg till ordförande och Stadsfogden V. Hyllengren till 
ledamot i nämnden. 

Herr Sterner föreslog nu i stället för af valkommittén föreslagna Herrar 
Wallin och Hörnfelt omval af f. Lotsförmannen Em Hörman och Förvaltaren 
Claes Rosén. 

Herr Radhe ansåg Herrar Wallin och Hörnfelt lika lämpliga som Herrar 
Hörman och Rosén, och Herr vice ordföranden instämde i förslaget om 
utbytande af namnet Lotsförman Wallin mot namnet f. Lotsförmannen 
Hörman. 

Herrar Ljungberg och Bovik försvarade valkommitténs förslag, den förre 
framhäfvande, att det vore lämpligt med någon variation beträffande 
taxeringsnämndens sammansättning. 
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På yrkande af Herr Anderson företogs härefter valet med slutna sedlar, därvid 
följande personer erhöllo nedannämnda röstetal, nämligen: Kamreraren J. A. 
Andersson 22, Handlanden J. A. Jacobson 22, Stenhuggaren Axel Johansson 21, f. 
Lotsförmannen Em. Hörman 14, Förvaltaren Claes Rosén 14, Lotsförmannen Gustaf 
Wallin 9, Sten- huggeriförmannen Axel Hörnfelt 7 och Arbetsförmannen Carl Johans-
son 1. 

De [em förstnämnda förklarades alltså valda till ledamöter i taxeringsnämnden. 
Till suppleanter hade valkommittén föreslagit »att ingå i följande ordning»: 

Konsuln J. G. Gunnerson, Handlanden P. A. Malmrot, Stenhuggaren Karl 
Kristensson, Brefbäraren V. Snell och Fabrikören Elof Cornér. 

Herr Lidell yrkade nu bifall till valkommitténs förslag. 
Sedan Herr Ljungberg i egenskap af ordförande i valkommittén förklarat,. att 

kommittén afsett, att suppleanter,na skulle för de föreslagna ledamöterna inträda i 
tjänstgöring respektive i nämnd ordning. 

De af valkommittén föreslagna suppleanterna valdes härefter enhälligt .med 
tjänstgöringsskyldighet i nämnd ordning för respektive ledamot-er i den ordning dessa 
valts. 

§ 4  
t Beslöts, ätt kallelser till allmän rådstuga skolä, liksom förhållandet är med 

kallelsen till Stadsfullmäktiges sammanträden, annonseras i stadens båda tidningar. 

§ 5  
Drätselkammaren anmälde, att Herrar John' Sterner och J. A. Anderson omvalts 

till respektive ordförande och vice ordförande inom Kammaren för innevarande år. 
Anmälan lades till handlingarna. 

§ 6- 
Med anledning däraf att i föredragningslistan upptagits ett ärende, innefattande 

Styrelsens för Lysekils vatten- och kloakledningar anmälan om val af ordförande och 
vice ordförande för året, upplyste 



 

1914    Lysekils    N:r 2. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 12 Februari 1914.

Frånvarande voro med anmälda och godkända förhinder: Herrar Richter och 
Löfving. 

Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

Innan förhandlingarna började, yttrade ordföranden med anledning af 
Sjökaptenen L. A. Carlssons från Slätteskär i dagarna timade död några ord, 
därvid han, under erinran om att den aflidne under åtskilliga år tillhört 
Stadsfullmäktige, å Fullmäktiges och egna vägnar såsom en gärd åt den aflidnes 
minne uttalade ett tack för den möda denne nedlagt på och det intresse han haft 
för kommunens arbete. 

Fullmäktige åhörde stående ordförandens uttalande. 

Herr Radhe anmälde, att han på grund af skriftlig uppmaning från en stor del 
af samhällets myndiga män att kvarstå såsom stadsfullmäktig kännt sig föranlåten 
att icke längre vidhålla sin begäran om entledigande såsom ledamot af 
Stadsfullmäktige. 

Styrelsens för Lysekils Vatten- och Kloakledningar anmälan, att styrelsen 
omvalt Direktören L. Laurin och Byggmästaren Oscar Wallén till respektive 
ordförande och vice ordförande för innevarande år, lästes och lades till 
handlingarna. 

§ 10- 
Hamnstyrelsen anmälde, att densamma till ordförande för åren 1914 och 

1915 om-valt Konsuln Magnus Radhe. 
Anmälan lästes och lades till handlingarna. 
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§ 11- 
Styrelsen för Lysekils Stads Elektricitetsverk anmälde, att styrelsen "vall 

Direktören L. Laurin och Fabrikören J. E. Lindbom till respektive ordförande och vice 
ordförande för innevarande år. 

Denna anmälan föredrogs och lades till handlingarna. 

§ 12  
Byggnadsnämndens anmälan, att nämnden valt Borgmästaren Axel Sundberg 

och Byggmästaren Oscar Wallén till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år lästes och lades till handlingarna. 

§ 13  
Hamnstyrelsen hade i november förra året inkommit med en hemställan att, 

enär järnvägsspåret i södra hamnen inkräktat på det redan förut knappt tillräckliga 
utrymmet för upplagsplatser för hamnens räkning, för vinnande af ökadt område för 
upplagsplats få låta flytta det på östra sidan af tullkammaren belägna staketet inåt 
tullhuset till två meters afstånd därifrån och därefter för hamnens räkning använda det 
därigenom utanför staketet erhållna området. 

Öfver denna hemställan hade Stadsfullmäktiges ordförande under år 1913 
begärt Drätselkammarens yttrande, som nu, jämte kartskiss öfver området ifråga, 
förelåg, och var af det innehåll, att sedan Drätselkammaren granskat och funnit att 
hinder på grund af kontraktet icke mötte för staden att disponera ifrågavarande 
område, kammaren beslutit tillstyrka Stadsfullmäktige att bevilja Hamnstyrelsens 
begäran så tillvida, att platsen finge af Hamnstyrelen disponeras endast tillsvidare och 
på villkor att Hamnstyrelsen ordnar platsen oc-h sätter upp nödigt staket,, samt att den 
förut af Stadsfullmäktige fastställda gränslinjen för hamnens område i öfrigt dock 
bibehålies oförändrad. 

Ordföranden delgaf Stadsfullmäktige innehållet af ett bref från tullförvaltaren 
Öhrström, åtföljd t af två handlingar, den ena utgörande utdrag af Lysekils 
Tullkammares skrifvelse af den 8 mars 1906 till Kungl. Generaltullstyrelsen och den 
andra en skrifvelse af den 22 samma månad från sistnämnda myndighet till 
tullkammaren. Sedan under öfverläggningen i ärendet herr Radhe, under framhållande 
bl. a. af att den ifrågasatta utvidgningen af hamnens upplagsområde icke 
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s-kulte lända till någon inkräktning på det område tullforvaltningen hade behof 
af, yrkat bifall tall Drätselkam marens förslag, Herr Lindman instämt i Herr Rad 
hes yrkande sam t Herr Sterner upplyst, att orsaken till att Drätselkammaren 
föreslagit dispositionsrätten för hamnen af området endast tills vidare berodde 
på, att i en framtid järnvägen komme att dragas fram öfver området ifråga, bifölls 
Drätselkammarns förslag i ärendet. 

§ 14  
.blitt det förra året bordlagda under § 227 i samma års protokoll förut 

antecknade ärendet, angående ifrågasatt inköp för stadens räkning af Fyklundska 
sterbhuset tillhöriga 79o af inägorna till Lysekils jord litt. XXXVI, hade 
Drätselkammaren inkommit med yttrande, som nu föredrogs, och livaraf 
inhämtades, att kammaren afstyrkte inköp af jorden ifråga, samt att Herr 
Anderson, som yrkat tillstyrkande af det erbjudna köpet, reserverat sig mot 
kammarens beslut. 

। Under den i ärendet uppkomna öfverläggningen framhöll Herr Anderson, att 
det enligt hans förmenande vore riktigt, att staden förvärfvade. så mycket af 
marken i Hagarna, som man kunde få, äfven o® det måste ske bit för bit. 
Härigenom uppkomme slutligen ett helt område-, lämpligt för bebyggande. 

Herr Radhe ansåg också önskligt för staden att komma i besittning af 
marken i Hagarna, något som han en gång för åtskilliga år sedan också 
föreslagit*, men höll före, att det vore lämpligast och skulle ställa sig billigast att 
inköpa samtliga marklotter i ett sammanhang. Såsom saken nu stode, ville han 
emellertid yrka i enlighet med Drätselkammarens försbg. Herr W allén ansåg det 
utbjudna priset alldeles för högt och ville ej vara med om köp, förrän utredning 
verkställts om värdet å hvad man skulle köpa. Han instämde i Herr Radhes 
yrkande. 

t Herr Borgmästaren Sundberg förklarade sin åsikt vara, att enda skälet för köp 
af imark i Hagarna skulle vara att förvärfva byggnadstomter. Det vore önskvärdt, 
ätt staden för detta ändamål för- värfvade all marken där, och framkastade den 
tanken, att jordägarna kunde Ibilda; aktiebolag och bolaget sedan sälja marken 
till staden. Herr Sterner ansåg äfven önskligt komma åt samtlig mark i Ha- garne, 
men hvad nu ifrågakomna lott beträffade, så voro den hufvud- 
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sakligen afsedd för gata enligt nya stadsplanen, hvarför det ej kunde vara idé att 
inköpa den för ett pris af 1,76 pr. kv.-aln. 

Herr Ljungberg talade för köp af hela området i Hagarne, som mycket väl 
beböfdes till bostadstomter. 

Herr Radhe ändrade sitt yrkande så, att han i stället föreslog tillsättande af en 
kommitté med uppdrag att underhandla med alla jordägarne i Hagarne och af dem 
infordra anbud å samtliga jordlotter. 

Stadsfullmäktige beslöto härefter först att afslå erbjudandet om inköp af 
Fyklundska marken och därefter tillsätta en kommitté för det ändamål Herr Radhe 
föreslagit. Ledamöterna i kommittén beslöts på Herr Andersons förslag skola 
blifva tre, hvilka skulle föreslås af valkommittén till nästa sammanträde, då val af 
kommittéledamöterna skulle äga rum. 

§ 15  
Drätselkammaren hade till Stadsfullmäktige inkommit med följande, af däri 

omnämnda handlingar åtföljda: 
»Utdrag af protokollet, hållet hos Drät-

selkammaren i Lysekil den 23 December 1913.
§ 338. Lysekils Järnvägsaktiebolag hade inkommit med följande skrifvelse:

Till Drätselkammaren i Lysekil. 

Genom beslut den 23 Januari 1912 beviljade Stadsfullmäktige Lysekils 
Järnvägsaktiebolag tillstånd dels att i sjön utanför Svensk- Tyska 
Granitaktiebolagets tomt N:o 239 verkställa en utfyllnad om 1,182 kvadratmeter, 
dels ock att med äganderätt få förvärfva samma utfyllnad för att granitbolaget 
tillhandahållas i utbyte mot annan mark, som tagits i anspråk för 
järnvägsanläggningen. 

Som villkoren för förvärfvande af äganderätten till utfyllnaden ieke vid detta 
tillfälle blifvit bestämda, väcktes senare förslag om bestämmande af priset för 
densamma; och Stadsfullmäktige beslutade den 21 Mars 1912 följande: 
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att såsom villkor för järnvägsbolagets förvärfvande af äganderätten till berörda 
utfyllnad fordra »att ägaren till tomt N:r 239 med- gifver stadens äganderätt till 219,19 
kvadratalnar af samma tömt samt att detta stadens område förlägges i gränsen intill 
tomten N:r 237 på sätt en företedd karta utvisar», 

dels ock att priset å det utfyllda området skulle bestämmas »blifva detsamma söm 
framdeles komme att bestämmas för den öfriga sjöbotten väster om Slätteskär». 

Som järnvägsbolaget nu står i begrepp att ordna frågan om ett definitivt
öfverlåtande af utfyllnaden ifråga till granitbolaget, får järnvägsbolaget härigenom 
hemställa att Drätselkammaren måtte på här ofvan angifna villkor medgifva ett sådant 
öfverlåtande, hvilket järnvägsbolaget tänkt sig böra lämpligast verkställas genom en 
reglering af granitbolagets tomt, hvarvid densamma skulle minskas med ofvan-
nämnda 219,19 kvadratalnar i östra ändan af tomten och tillökas med döt utfyllda 
området, hvarigenom granitbolagets sålunda omreglerade tomt skulle erhålla en areal 
öm 2,394,15 kvadratmeter, allt a enlighet med Byggnadsnämndens beslut den 8 
December 1913 och StadsingenjÖren J. Cal anders härhos bilagda tomtkarta, därå den 
omreglerade tomten benämnes N:r 239 A och B och Stadens andel om 77,33 
kvadratmeter benämnes Litt. C. 

Granitbolaget har vid uppgörelsen med järnvägsbolaget förbehållit sig ätt 
tomtens omreglering icke skall medföra någon minskning i den rätt till strand! och 
landgrund utanför den gamla tomten N:r 239, som granitbolaget möjligen kan hafva 
ägt på grund af sina åtkomsthandlingar till nämnda tomt, utan att den nya tomten skall 
Iskall i sådant afseende vara lika berättigad som den gamla. 

Med anledning häraf och 'då priset på stadens sjöbotten vid innevarande års 
expropriation blef fastställdt till 1 kr. pr kvadratmeter, får järnvägsbolaget härmed 
hemställa 

L att Drätselkammaren, på grund af de utaf Stadsfullmäktige fattade. här ofvan 
omförmälda besluten, ville, möt att järnvägsbolaget erlägger fästställd ersättning för i 
anspråk tagen sjöbotten med 1,182 kronor samt anskaffar granitbolagets medgifvande 
af stadens äganderätt till Litt. C om 77,33 kvadratmeter, godkänna regleringen af 
granitbolagets tomt N:r 239 ätt i överensstämmelse med Byggnadsnämndens beslut 
och ofvannamnda karta omfatta en areal af 2,394,15 kvadratmeter, under benämningen 
N:ris 239 A och B. 
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samt att Drätselkammaren därtill ville foga det förklarande att om granitibolaget 
enligt sina åtkomsthandlingar lagligen ägt rätt till strand och landgrund utanför den 
gamla tomten N:r 239, samma förmån skall tillkomma den nyreglerade tomten N:r 239 
A och B i dess helhet. 

Därest Drätselkammaren icke skulle anse sig befogad att besluta i sistnämnda 
hänseende, får järnvägsbolaget hemställa att saken måtte hänskjutas till 
Stadsfullmäktiges pröfning. 

Lysekil den 15 December 1913. 
För Lysekils Järnvägs-Aktiebolag: 

AXEL SUNDBERG. 
Vid skrifvelsen funnos fogade utdrag af Byggnadsnämndens protokoll den 8 

December 1913 ang. nyreglering af tomten N:r 239, karta och beskrifning öfver 
samma tomt af December 1913 samt ett privatbref till Herr Borgmästaren Axel 
Sundberg från revisionssekreteraren, ledamoten i Kungl. Vattenrättskommittén K. 
11. Högstedt ang. rätten till vattnet eller vattenområde utanför tomten. 

Efter föredragning af de inkomna handlingarna beslöt Kammaren att 
öfverlärana ärendet till Stadsfullmäktige med tillstyrkande af bifall till 
Järnvägsbolagets framställning med hänsyn till förvärfvandet af tomten ifråga. 

Hvad åter beträffande rätt till strand- och landgrund utanför tomtområdet ville 
Kammaren framhålla, att någon dylik rätt -icke tillhört gamla tomten; alltså kunde 
Drätselkammaren icke gå med på Järnvägsbolagets begäran i detta hänseende, utan 
ville öfverlämna ärendet, hvad anginge denna punkt, till Stadsfullmäktiges pröfning. 

Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget: betygas. 
JOSEF CENTERWALL. 

De inkomna handlingarna föredrogos. 
Under öfverläggningen redogjorde Herr Radhe för ärendets föregående 

behandling hos Stadsfullmäktige samt yrkade, att ifrågarande tomtregi G ring skulle 
fastställas, men att intet därvid skulle nämnas angående strand- och vattenrätt. 
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Herr Borgmästare Sundberg talade för bifall till järnvägsbolagets hemställan 
och framhöll, att det ej kunde vara någon risk för Stadsfullmäktige att tillmötesgå 
bolagets begäran eller att åtminstone förklara, att bolaget visserligen ej haft någon 
vatten- eller strandrätt till den gamla tomten, men att om sådan rätt funnits, samma 
rätt skulle tillkomma bolaget äfven beträffande nya tomten. 

Herr Lindman yrkade, att Stadsfullmäktige skulle besluta i den riktning, att 
man uttryckligen förklarade, att bolaget ej hade eller finge någon vattenrätt, och 
Herr Anderson-, med instämmande af Herr Granberg, att man skulle godkänna 
regleringen, men förklara att någon vattenrätt aldrig tillkommit gamla tomten och 
därför ej heller kunde medgifvas beträffande den nya tomten. 

Vice ordföranden yrkade afslag å bolagets hemställan. 
Herr Gunnerson yrkade, att man skulle besluta, att om det kunde visas att 

vattenrätt tillkommit gamla tomten, dylikt skulle medgifvas beträffande nya 
tomten. 

Herr Ljungberg fann ingen, fara i att gå med på att, såsom Herr Borgmästaren 
Sundberg föreslagit, förklara, att bolaget beträffande den gamla tomten visserligen
icke haft någon sådan rätt som vore ifråga, men att om sådan ratt funnits, bolaget 
skulle medgifvas samma rätt beträffande nya tomten, samt yrkade i enlighet 
härmed. Herr Sierner föreslog att man skulle besluta att förklara, att oro granit-
bolaget kunde visa sig hafva haft vattenrätt till gamla tomten, så kunde 
naturligtvis, ej staden bestrida dylik rätt beträffande nya tomten. 

Herr Wallén yrkade bordläggning af frågan. 
Stadsfullmäktige beslötö i enlighet med Herr Walléns yrkande. 

§ 16. 
Drätselkammarens af Byggnadsnämnden tillstyrkta anhållan om 

bemyndigande att till Lysekils Sparbank för ett pris af fyra kronor pr kv.-aln 
försälja ett område, afsed-t att tilläggas Sparbankens tomt vid Rosviksgatan samt 
enligt företedd kartskiss innehållande c:a 114 kv.-meter och beläget öster och 
söder om den nuvarande tomten, bifölls enhälligt. 

§ 
Uti ingifvet och nu föredraget utdrag af dess protokoll för den 10 dennes 

anhöll: Drätselkammaren om bemyndigande att till Herr 
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C. J. Nordström för ett pris af sju kronor pr kv.-meter d. v. s. 2,47 pr kv.-aln 
försälja den af Nordström arrenderade tomten till huset N:r 56 8:1a Strandgatan 
och N:r 36 Bans viks bergsgatan, hvilken tomt enligt nu företedd kartskiss, 
uppgjord af stadsingeniören Kornel!, innehölle i areal c:a 340 kv.-meter eller 964 
kv.-alnar. 

Af jämväl nu föredraget utdrag af Byggnadsnämndens protokoll för den 7 
dennes inhämtades, att Byggnadsnämnden, tillstyrkt bifall till försäljningen ifråga. 

Under öfverläggningen i ärendet yrkades af: 
Herr Lindman, med instämmanden af Hrr Anderson, Luckey, Radhe och 

Hörman: försäljning af tomten ifråga till Herr C. J. Nordström till ett pris af två 
kronor pr kv.-aln. 

Ooh Herr Sterner, med instämmanden af Hrr Wallén, Granberg och Bovik: 
bifall till Drätselkammarens hemställan. 

Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och ordföranden efter framställd 
proposition dels på afslag å Drätselsamin arens hemställan och dels på bifall till å 
ena sidan Herr Lindmans å andra sidan Herr Sterners yrkande, förklarat sig finna 
den förstnämnda propositionen vara med ja besvarad, begärdes votering, och sedan 
ordföranden framställt proposition på hvartdera af yrkandet af försäljning till 2:47 
pr kv.-aln och yrkandet af försäljning till 2 kronor pr kv.-aln såsom nejproposition 
och ordföranden tilllkännagifvit sin uppfattning vara den, att till nejpropositionen i 
hufvudvoteringen antagits bifall till yrkandet af försäljning till 2 kronor pr kv.-aln, 
äskades jämväl härom omröstning, hvilken anställdes enligt följande godkända 
proposition : 

Den som vill till nejpropositionen i hufvudvoteringen antaga bifall till yrkandet 
af försäljning till 2 kronor 47 öre pr kv.-aln, röstar: ja, den det icke vill röstar: nej. 
Vinner nej, har såsom kontraproposition i hufvudvotoringen antagits bifall till 
yrkandet af försäljning till två kronor pr kv.-aln. 

Vid upprop röstade härefter: Hrr Pehrson, Thorson, Björsell, Bovik, 
Ljungberg, Sterner, Granberg, Gunnarsson, Wallén och Oskar J. Mattsson: ja, men 
Hrr vice ordföranden, Radhe, Lidell, Aug. Mattsson, Hörman, Anderson, 
Lindbom, Luckey, Gunnerson och ordföranden: nej. 

Med 11 röster mot 10 hade alltså beslutits enligt nejpropositio 
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nen. På grund häraf företogs nu hufvudvoteringen i enlighet med följande godkända 
proposition: 

Den som afslår förslaget att sälja ifrågavarande tomt, röstar ja, den det icke vill, 
röstar nej; vinner nej och erhåller vid omröstningen 2/s-delars majoritet, hafva 
stadsfullmäktige beslutit att för ett pris af två kronor pr kv.-aln till Herr C. J. 
Nordström försälja tomten ifråga. 

Vid upprop röstade härefter: Hrr Pehrson, Thorson, Björsell, Bovik, Ljungberg, 
Sterner, Granberg, Gunnarsson, Wallén och Oskar J. Mattsson: ja, men Hrr vice 
ordföranden, Radhe, Lidell, Aug. Mattsson, Lindman, Hörman, Anderson, Lindbom, 
Luckey, Gunnerson och ordföranden; hej. 

Sålunda hade 10 röster afgifvits för japropositionen och 11 för nej propositionen, 
hvarför och då kvalificerad majoritet för den sistnämnda ej erhållits, frågan om 
försäljningen af tomten ifråga förfallit. 

§ 18  
I under förra året bordlagda, under § 219 i 1913 års protokoll förut antecknade 

ärendet innefattande begärd medverkan till erhållande af s. k. stadstekniska 
enhetsplaner, hade Byggnadsnämnden inkommit med yttrande, hvari föreslogs 
Stadsfullmäktige att för när- varande icke vidtaga några åtgärder för bemälda ändamål, 
enär stadsplanen ännu icke vore fastställd. 

Byggnadsnämndens uttalande föredrogs, och beslöts i enlighet med detsamma. 

§ 19  
Sedan en ansökan af Idrottsföreningen Kamraterna under år 1913 Om beviljande 

af ett anslag, som föreningen tänkt sig till ett belopp af 500 kronor att eventuellt utgå af 
hundskattemedlen den 19 december samma år, § 158 i protokollet, återremitterats till 
Drätselkammaren för förnyad utredning, så hade föreningen inkommit med ny 
ansökan om erhållandet af ett anslag å 600 kronor, att användas till reparation af 
föreningens gymnastikhus, iordningställande af föreningens idrottsplats och 
afbetalning å gymnastikhuset hvilande skuld med förslagsvis en tredjedel till hvart och 
ett af sagda ändamål. Öfver denna ansökan hade Drätselkammaren på anmodan af 
Stadsfullmäktiges ordförande yttrat sig, och därvid tillstyrkt Stadsfullmäk- 
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tlcre att för år 1914 bevilja Idrottsföreningen Kamraterna ett anslag af 250 kronor, 
hvilket anslag borde tagas af de för oförutsedda utgifter anslagna medlen. 

Handlingarna i ärendet föredrogos nu. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med Drätselkammarens yttrande. 
1 detta sammanhang beslöts att tillsätta en revisor för granskning af 

idrottsföreningens räkenskaper. 

§ 20. 
Magistraten hade till Stadsfullmäktige öfverlämnat revisionsberättelse rörande 

Drätselkammarens räkenskaper oeh förvaltning for 1912 (Bil. A till denna §) jämte 
Drätselkammarens förklaring med anledning af revisorernas anmärkning (Bil. B till 
denna §), hvilka handlingar nu föredrogos. 

Under öfverJäggningen i ärendet yrkades af: 
Herr Radhe, med instämmande af Herr Gunnerson, att Stadsfullmäktige skulle 

bevilja Drätselkammaren ansvarsfrihet, medan Herr Granberg, med1 instämmande af 
Herr Lindman m. fl. yrkade bordläggning af ärendet, oeh att Stadsfullmäktige skulle 
besluta att låta trycka och till Stadsfullmäktige utdela revisionsberättefeen och för-
klaringen. 

Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och ordföranden efter framställd 
proposition på bifall till hvartdera af de framställda yrkandena förklarat sig finna 
propositionen på Herr Radhes yrkande med ja besvarad, begärdes af Herr Ljungberg 
votering, som anställdes enligt följande justerade proposition: 

Den som- vill afgöra frågan i d'ag, röstar: ja, den det icke vill1, röstar: nej. 
Vinner nej, har beslUtits bordlägga frågan och låta- trycka handlingarna i enlighet 
med Herr Granbergs förslag. 

Vid upprop till omröstning, hvari Drätselkammarens ledamöter icke deltogs, 
röstade härefter: Hrr Radhe, Aug. Mattsson, Luekey oeh Gunnerson: ja, men Hrr vice 
ordföranden, Lidell, Lindman, Pbhrsow, Thorson, Bovik, Hörman, Ljungberg; 
Granberg, Lindbom, Gunnarson, Oskar J. Mattsson och ordföranden: nej. Med 13 
röster mot 4 hade alltså beshifits i enlighet med nejpropositionen. 
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| 21. 
En del husägare och tomtägare i Kronberget hade inkommit till Styrelsen för 

Lysekils Vatten- och Kloakledningar med en begäran om erhållande af fria rör för en 
kloakledning i O. Kronhergsgatan samt jord för täckning af rören. 

Styrelsen hade öfverfämnat ärendet till Stadsfullmäktige med tillstyrkande af 
bifall till ansökningen så till vida, att sökandena borde sjalfva på sin bekostnad 
ombesörja sprängning af för arbetet erforderlig rörgraf samt igenfyllning af densamma, 
men staden bekosta och låta nedlägga erforderliga ror, samt förslag, att medel för ända-
målet borde tagas af hvad som funnes anslaget till oförutsedda utgifter för vatten- och 
kloakledningar. 

Enligt af stadsingenjören gjord kostnadsberäkning skulle kostnaden för en c:a f>b 
meter lång kloakledning af 6 tums sfcromberga- rör, lagd i af husägarna bekostad, 1 
meter djup graf, blifva 120 kronor inklusive läggning. 

Handlingarna i ärendet föredrogos nu. 
På yrkande af Herr Sterner beslöts härefter i enlighet med ofvan- nämnda 

styrelses förslag med tillägg, att äfven jord for täckning af rören skulle erhållas fritt. 

§22. 
Lysekils Föreläs-nångsföreningS' föreståndare Rektorn Åke Wilson hade 

inkommit med en ansökan-, så lydande: 
»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Enligt uppdrag av Lysekils Föreläsniaagsförening får undertecknad härmed 
vördsamt anhålla, att Herrar Stadsfullmäktige ville bevilja föreningen ett anslag av 
kronor Tvåhundra (200) för år 1914, så att därigenom samt medelst. bidrag av staten, 
som tmder förutsättning av, att privata eller kommunala anslag finnas, beviljar anslag, 
så ock genom enskilda intresserades bistånd ett kommunalt bibliotek skulle kunna 
komma till stånd.. 

Lysekil den 7 febr. 1914. 
ÅO WILSON, 

Lysekils Förelasningsförenings föreståndare.» 
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Drätselkammaren, som af Stadsfullmäktiges ordförande fått denna ansökan till 
sig remitterad för skyndsamt yttrande, hade tillstyrkt bifall till densamma under 
förutsättning af ätt statsbidrag erhölles. 

Sedan under öfverläggningen af Herr Gunnerson m. fl. framhållits, att det begärda 
anslaget borde beviljas utan något villkor om statsbidrags erhållande, blef med 
lagstadgad majoritet på yrkande af Herr Sterner beslutet att bifalla ansökningen, samt att 
anslaget ifråga skulle utgå af de för oförutsedda utgifter i årets budget anslagna 

O o o o 
medlen. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 23  
Ordföranden hade såsom egen motion upptagit en hemställan från af 

Stadsfullmäktige i Uddevalla utsedda kommitterade för Carl X Gustafs staty om 
erhållande af ett bidrag från Lysekils stad af 100 kronor till täckande af kostnaden för 
sockeln till och uppsättning af nämnda staty i Uddevalla. Öfver motionen hade begärts 
Drätselkammarens yttrande. Drätselkammaren hade emellertid beslutit, att enär 
kammaren kände sig tveksam, huruvida medel för berörda ändamål kunde utanordnas, 
utan vidare yttrande öfverlämnat ärendet till Stadsfullmäktiges afgörande. 

Handlingarna i ärendet föredrogos nu. 
Under öfverläggningen yrkades af Hrr Gunnerson, Radhe Lindman och Bovik: 

bifall till motionen, men af Hrr Ljungberg, Wallén och Granberg: afslag därå. 
Sedan ordföranden framställt proposition på bifall till hvartdera af de framställda 

yrkandena och förklarat sig finna propositionen för yrkandet af bifall vara med ja 
besvarad, begärdes omröstning, som anställdes enligt följande justerade proposition: 

Den, som vill bifalla motionen, röstar ja, den det icke vill, röstar nej. Vinner ja och 
’/« majoritet erhålles, hafva Stadsfullmäktige bifallit motionen. 

Vid upprop till omröstning, hvari Herr Pehrson icke deltog, röstade härefter: Hrr 
vice ordföranden, Radhe, Lidell, Aug. Mattsson, Lindman, Björsell, Bovik, Hörman, 
Anderson, Sterner, Lindbom, Gunnerson och ordföranden: ja, men HIT Thorson, 
Ljungberg, Granberg, Gunnarsson, Luckey, Wallén och Oskar J. Mattsson: nej. 
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13 röster hade alltså afgifvits för japropositionen, 7 för nej- propositionen, och 
då sålunda kvalificerad majoritet för bifall till motionen icke erhållits, hade 
Stadsfullmäktige alltså beslutit afslå motionen. 

§ 24  
Uti ingifvet och nu föredraget protokollsutdrag anhöll Hälsovårdsnämnden 

på anförda grunder, dels om berättigande att från och med innevarande år aflöna 
sin kassör .med 200 kronor pr år, samt att i år få taga det, den bestämda 
ersättningen, 75 kronor, öfverskju- tande beloppet af den för nämndens 
oförutsedda utgifter anslagna summan, och dels om fastställande af sekreterarens 
arvode, hvilket för närvarande oeh från och med 1908 utginge med 75 kronor pr 
år. 

Ärendet remitterades till Drätselkammaren för yttrande. 

§ 25 
Att järnte ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Gunnerson och 

vice ordföranden. 

Justeradt: 

Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 

FRITZ LUSCH 
J. G. GUNNERSON. 

B. P. JONSSON. 

Offentligen uppläst d. 19 Febr. 1914. 

FRITZ LUSCH 
Josef Oenterwall.

Lvsekllspostens Boktryckeri 1914. 



 

Bil. A till prot. N:o 2 § 20.

Undertecknade, utsedda revisorer för granskning af Drätselkammarens i Lysekil 
räkenskaper och förvaltning för år 1912, få efter verkstäldt uppdrag afgifva följande 

Revisionsberättelse:
Vid årets början utgjorde enligt räkenskaperna:

Tillgångar ..........................................................................  1,782,127: 40 
Skulder......... .....................................................................  1,399,521:80 

Kapitalbehållning Kronor 382,505: 60 

Enligt förda böcker har staden haft följande 

Inkomster: 

Hyrors ....  ..................................................................... Konto 2,850:00 
Tomt- & Bergarrendens ........ „ 12,048:78 
Bevillningsafgifters;  ......  ................................................  „ 369:74 
Hundskatters ...................................................................  „ 420:00 
Byggnaders . . : ...............................................................  „ 350:00 
Bötesmedels ....................................................................  „ 140:25 
Platshyrors ......................................................................  „ 50:00 
Oförutsedda inkomsters ..................................................  „ 18:00 
Bränvinsmedels ...............................................................   „ 45,891:56 
Hamnstyrelsens. . : .......................... > „ 9,140:00 
Vattenledningsafgifters ...................................................  „ 1,174:00 
Lysekils Järnvägs A.-B ...................................................  » 3,697:90 
Räntors ....................................................................    „ 3,669:75 
Debeterade Utskylders ....................................................  « 132,782:86 
Vinst & Förlust ...............................  .......  M 20,975: 94 

Kronor 233,578: 78



 

Utgifter:
Konto

Undervisningens ...........................  
Sundhetsvårdens ...........................  
Telefonafgifters .......................  
Skolkassans .............................  
Kyrkokassans ..........................  
Fattigvårdens ...........................  
Oförutsedda utgifters .... 
Räntors ........ 
Diverse Debitorers ..................  
Verk & Inrättningars. . . . Allmänna 
Byggnaders & Platsers Sjukstugu 
utredningens .... Afskrifningars  ....  

Kronor

4,760: 00 
6,593: 40 

127: 67 
23,800: 00 
16,700: 00 
17,600: 00 

2,389: 96 
37,080: 80 

2,876: 00 
38,175: 78 
67,653: 04 

1,866:40 
13,955: 73 

233,578. 78 

Tillgångar: 
 . Kr. 2,036:84 

Rästlägd å Tomtarrenden ........................................... 
Bryggors & Kajers ........................................................... ” ^48. J® 
Inventarier .......................................................................  ” * ’ . 12 
Kassa Konto ....................................................................  ” 04. 
Byggnaders Konto ..........................................................  » 738 210-57 
Jordfastigheter .................................................................  „ /oö,ziu. 01 
Dräneringar .....................................................................  „ 29,830:97 
Hamnens tillgångar .......................................................... „ 3,994:43 
Vattenafgifter ..................................................................  „ 1,590:96 
Fodran å enskilda arbeten ................................................ „ 1,633: 75 
Resterande skatter ............................................  .......  . „ 59,491:82 
Vattenledningar ............ „ 79,979: 12 
Elektricitetsverket............ „ 35,939:19 
Aktier i Lysekils Järnvägs A.-B. ...... „ 700,000:00 
Innestående å Löpanderäkning ....... „ 3,822: 24 
Förskotterade medel  .....  ............................................ 68 952: 65 S:ma Kr. 1,993,932: 56 

Skulder: 
Stockholms Stads Sparbank . . . . 
Obligationslånet af 1905 . . . . . • • Kr. 18,672:95 

• . „ 514,000:00 
Trpt Kr. 532,672: 95 



 

Diverse. Kreditorer. 
Lånekonto ...... 
Hamnens Skulder .... 
Reserverade medel 
Förskotterade Bränvinsmedel 
Kapitalkonto ............................  
Obligationslånet af 1911. . 

Trpt Kr. 532,672: 95
„ 2,277:26 
„ 200,000:00 

35,763:94
„ 916:82 
„ 30,000:00 
 „ 395,301:59

„ 797.000:00 
S:ma Kr. 1,993,932:06

Kapitalkonto:

Ingående balans 
Afbetalt å Obligationslånet 
Hamnens ökade tillgångar 
Värdeökning å bryggor . 
Inventarier .........................  
Afskrifning ........................  

Kr. 382.605:60 . „
13'000:00

.  12,012:88 

.  815:90 
8,795: 50 . . „

 4:72
S:ma Kr. 417,234:60

Härifrån afgår:
Skillnaden mellan Stadens inkomster och 

utgifter . • ................................................  
Skillnaden mellan, 1911—1912 år kassa- 

behållning för hamnen ............................  

Kr. 20,975:94 

„ 957:07 21,933:01 
Återstår Kr. 395,301: 59 

Enligt förd journal och hufvudbok ha »Debeterade Utskylders 
Konto» blifvit i Revisionsberättelsen uppförd t med . Kr. 132,782: 86 
samt Restantiers Konto med .. ' ...... . „ 59,461:82 
uppkomsten till dessa belopp ha ej af oss kunnat erhållas. 

Vi finna däremot enligt Bevillningens Uppbördslängd att Debite- 
rade Utskylders Konto bör upptagas till ................................. Kr. 121,178:03 
dessutom ha i Reståntier influtet . . . . . . . „ 9,478:69 

Tillsammans utgörande Kr. 130,656: 72 

Enligt böckerna har Restantiers Konto blifvit öfverfördt till Debiterade 
Utskylders konto. 



 

Enligt Hufvudboken finna vi äfven Resterande Skatter upptagna på 
ingående Balans med .......... Kr. 44,700: 17 samt enligt, utfärdade Rästlängder 
utestående: 
l:sta Terminens Rästlängd .............................. Kr. 20,128:44 
2:dra „ „  „ 3,362:05 
8:dje „ „  „ 1,174:63 24,665: 12 

Summa resterande Skatter Kr. 69,365: 29 
Enligt gjord Afskrifning å Kommunalskatten  Kr. 13,282:90 
Inbetalda Restantier ................................... „ 9,487: 69 22,770: 59 

Således vid årets slut utestående Skatter Kr. 46,584: 70 hvilket 
belopp synes oss vara det verkliga af Resterande Skatter, ej som böckerna visar 
Kronor 59,461: 82. 

Vid af Revisorerna den 2 Januari företagen kassarevision funnos i kassan 
Kronor 1,946:01, enligt kassaboken utvisar kassabehållningen vara Kronor 
1,036:71. 

I Kassaboken för den 31 December är uppförd en utbetalning till Skolkassan 
å Kr. 2,800: — denna utbetalning har enligt verifica- tion verkställts först den 3 
Januari 1913. 

Räkenskaperna upptager en utgiftspost å Kronor 97: 51 för Debetsedellösen, 
hvilken enligt vårt förmenande är bekommen vid skatte- uppbörden i därför 
afsedd kolumn för debetsedellösen. 

Vi vilja äfven uttala en önskan att såväl Kommunal-Utskylder, samt 
Vattenafgifter och enligt Konto utförda Enskilda arbeten, måtte på ett mera 
effektivt sätt indrifves. 

Af Stadsfullmäktiges Protokoll år 1909 § 97 finna vi det Dr. K. fått i 
uppdrag att för ett årligt hyresbelopp af Kr. 2,500:— hyra lokaler för stadens 
myndigheter. Af 1912 års räkenskaper framgår att Staden utöfver hyresbeloppet 
belastats med en utgift på 400 kr. för dessa lokalers uppvärmning, hvilket vi anse 
vara för högt. Kontrakt å lokalerna finnes icke att tillgå, ej heller för 
uppvärmningen. 

Utgiftsposterna enligt Kassaboken äro med verificationer försedda. 
Slutligen vilja vi meddela, att med den kontroll och föreliggande bok-
föringssystem ej kan uppnås det med en revision afsedda resultatet. 

Lysekil den 19 Januari 1914. 
CARL ANDERSSON. A. W. CHRISTENSSON. 

I.ysekllspostens Boktryckeri 1914.



 

Bil. B till prot. N:o 2 § 20. 

»Utdrag af protokollet, hållet hos Drät-
selkammaren i Lysekil dem 5 Februari 1914.

§ 23. Magistraten hade till Kammaren öfverlämnat af veder- 
börande revisorer afgifven berättelse ang. Kammarens räkenskaper 
och förvaltning för år 1912 med anmodan att afgifva förklaring öfver 
i berättelsen framställda erinringar och därmed till Magistraten 
inkomma. 

Sedan Kammaren tagit del af revisionsberättelsen, beslöt Kamma- 
ren efter öfverläggning att i ärendet afgifva följande förklaring. 

Vid bokslutet har å restantiers konto en afskrifningspost å 12,000 
kronor af förbiseende icke kommit att afdragas i utgående balansen, 
som därigenom ökats med detta belopp. 

Under året influtna restantier hafva revisorerna upptagit till 9,478:69. 
Enligt böckerna och i verkligheten hafva influtit 9,487: 69, hvarifrån 
dock afgår 18 kronor till oförutsedda inkomster. Återstår alltså in- 
flutna restantier 9,469: 69, söm direkt afdragits å utgående restante- 
oalansen. 

Å 1912 års röstlängder, hafva vidare ett par poster upptagits, 
som redan redovisats bland influtna medel, och som följaktligen skola 
fråndragas röstlöngdsbeloppen. 
Summa röstlängds belopp 1912 blir så- 

L lunda ........... Kr. 24,461: 15 
Och utgående balans å restantier ... „ 47,691: 63 

Enligt följande beräkning: 
Ingående balans ..............................................  
Röstlängd ........... 

„ 44,700:17 
., 24,461: 15 

Kronor 69,161:32 
Afgår: Afskrifning . 

Influtna restantier 
Kr. 12,000: - 

„ 9,469: 69 21,469: 69 
Kronor 47,691:63 



 

Af afskrifningarna 13,282: 90 hafva 12,000:— afskrifvits å restan- tier, medan 1,282: 
90 afskrifvits å debiterade utskylder, dit de höra allt i enlighet med bifogade efter revisionen 
gjorda kontouppställningar. Hvad beträffar, att en utgiftspost å 2,800 kronor, utbetald den 3 
januari 1913, införts för den 31 December 1912, är detta alldeles riktigt och ingenting så 
anmärkningsvärdt. Åtskilliga såväl utgifter som inkomster hafva af hänsyn till 
budgetförhållanden o. d. införts 1912, ehuru de inkommit respektive utgifvits 1913. Ett sådant 
förfarande förekommer litet hvarstädes vid räkenskapsföring och sär- skildt vid sådan 
räkenskapsföring, som nu är fråga om, samt har hittills praktiserats utan anmärkning här. 

Revisorerna säga, att räkenskaperna »upptaga en utgiftspost å Kronor 97: 51 för 
Debetsedellösen, hvilken enligt vårt förmenande är bekommen vid skattuppbörden i därför 
afsedd kolumn för debetsedellösen». Detta förefaller ju icke såsom någon anmärkt felaktighet. 
Emellertid har naturligtvis icke hela lösenbeloppet influtit vid uppbörderna, endast största 
delen däraf, medan återstoden kommer på restantierna. 

Hvad angår indrifning af skatter m. m. så inses väl önskvärdheten af större 
effektivitet härvidlag. Drätselkammaren har förut haft denna fråga på tal och frågan ligger 
för närvarande under behandling hos Kammaren. 

. Beträffande anmärkningen ang. utgifterna för rådhuslokalernas uppvärmning, så torde 
vid betraktande af att sju, mest större, rum, däribland rådhussalen, jämte arkivrum, tambur 
och trappuppgångar uppvärmas, den för uppvärmningen utgående betalningen 400 kronor 
icke kunna anses oskälig. Något kontrakt ang. uppvärmningen har icke upprättats, utan har 
öfverenskommelse om priset träffats, utan att denna affattats i kontrakt, och får Kammaren 
påpeka, att Stadsfullmäktige 1909 antagit Herr Walléns erbjudande om förhyrande af 
rådhuslokalerna för 2,500 kronor årligen med uttryckligt tillkänna- gifvande, att värmen 
skulle ersättas särskildt dessutom. 

Herr Wallén anmodades nu och åtog sig att äfgifVa. en särskild förklaring ang. 
uppvärmningsfrågan, hvilken förklaring skulle biläggas Kammarens förklaring. 

Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 

Rätt utdraget; betygar 
JOSEF CENTERWALL. 

l.vsekUspostens Boktryckeri 1914. 



 

Bil. C. till prot. N:o 2 § 20.

Till Drätselkammaren i Lysekil. 

På begäran om förklaring öfver den anmärkning, som Revisorerna gjort 
beträffande ersättningen för uppvärmning af Stadens lokaler, får jag afgifva 
följande. 

Vill då först påpeka, att när lokalerna uthyrdes ingick icke uppvärmningen i 
aftalet (se Stadsfullmäktiges protokoll af den 15/9 1909 § 97 Bil. N:o 8 § 91), detta 
egentligen beroende på, att man icke var fullt på det klara med kostnaden, förr än 
profeldning verkställts någon tid. Efter 2 års eldning uppgjorde jag en kalkyl på 
det hela och delade upp kostnaden i proportion efter kubikytan, och kom då till 
det resultatet att efter då gällande Cokspris, c:a 1 Kr. pr hl. skulle kostnaden för 
Stadens del bli Kr. 450: —, men på grund af att ingenting var bestämt förut, så 
ville jag visa, att det icke var mm mening tillgodose mig på Stadens bekostnad 
och satte priset till jemt 400: — Kronor. Räkning på detta belopp inlemnades till 
Drät- selkammaren, som i sin ordning granskade densamma och fann den skälig, 
hvarför den också godkändes. 

Revisorerna det året hade ingenting att anmärka mot den saken. 
Följande året (1942) skrefs räkning på samma belopp, oaktadt Cokspriset 

höjts ined c:a 45 %. Det var sålunda ingen anledning till att sänka priset men väl 
att höja. 

Hvad kontrakt beträffar så vill jag säga, ätt hade jag varit an- modad därom, 
så hade det icke mött något hinder ätt få ett sådant till stånd, och den möjligheten 
finnes fortfarande. 

Skulle samma beräkningsgrund användas här som t. ex. i Göteborg m. fl. 
platser, hvilket i regeln är 50 Kr. pr bostadsrum, så kommer man till följande 
resultat. Man kan ej beräkna medelstort rum till mera än 71 kub.-meter, hvilket 
alltså blir ett pris pr kub.-meter af 70 öre. Den kubikyta, som här uppvärmes utgör 
935 kub.-meter, hvilket efter ett pris af 70 öre utgör en summa af Kronor 654 och 
50 öre. 

Påpekas bör att det icke är allenast bränslet man har att räkna med, utan det 
är uppvärmningsmaterielet i sin helhet, jemte skötsel af detsamma. 

Lysekil den 10 Februari 1914. OSCAR WALLÉN. 

Lysekilspostens Boktryckeri 1914. 



 

  1914            Lysekils           N:r 3. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 4 Mars 1914. 

Frånvarande voro med anmälda och godkända förhinder: Herrar Richter, 
Pehrson och Björsell. 

-> Herr Lindman hade aflidit sedan senaste sammanträdet. 
Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 26. 
Sedan upprop verkställts, yttrade ordföranden följande ord, hvilka 

Stadsfullmäktige stående åhörde: 
»Mina herrar! 

Sedan Stadsfullmäktige förra gången sammanträdde, hafva deras leder 
glesnat helt oförmodadt, i det att döden hastigt bortryckt kakel- jugnsmakaren 
Jöns Lindman. Det var ett verksamt kommunalt lif, som därmed afklipptes. Hr 
Lindman har sedan stadsfullmäktigeinstitutionens införande i samhället, i och 
med att Lysekil blef stad, tillhört denna kår Oh så många äro väl ieke de ärenden, 
som här förekommit, utan att Hr Lindman gjort något inlägg. Då därtill kommer, 
att hän i många år tillhört Drätselkammaren och flera af stadens styrelser, så inses 
lätt, ätt han Varit i kommunalt afseende synnerligen verksam. 

Anmärkningar hafva visserligen icke saknats mot hans sätt att uppträda, 
men dessa anmärkningar få dock icke skymma vår blick och förtaga vårt 
erkännande för hans obestridligå kommunala begåf- ning- och lefvande intresse 
för det samhälles utveckling han under många år tillhört och offrat mycken tid 
för. Med dessa ord tfll tacksamt erkännande önska vi frid öfver hans minne.» 

Härefter beslöts att med anmälan om Hr Lindmans dödsfall bos Magistraten 
anhålla om röstsammanräkning efter honom för utseende af hans efterträdare 
såsom stadsfullmäktig. 



 

1914 den 4 Mars.

AU jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Gunnerson och 
Andersson. 

§ 28. 
Bordlagda ärendet, angående revisionsberättelsen öfver Drätselkammarens 

räkenskaper och förvaltning för år 1912, jämte Drätselkammarens förklaring med 
anledning af revisorernas anmärkningar, företogs åter till behandling. 

Under öfverläggningen i ärendet yrkade Herr Radhe, under framhållande af att de 
gjorda anmärkningarna voro af mindre betydelse och blifvit tillfredsställande bemötta, 
att ansvarsfrihet skulle beviljas. 

Herr Ljungberg framhöll önskvärdheten af, att frågan om mera effektiv 
indrifning af restantier snart blefve löst; samt gjorde följande uttalande: 

»Med hänvisning till föreliggande revisionsberättelse och det generella omdöme 
revisorerna där uttala, kan jag icke påtaga mig delaktighet i beviljandet af 
ansvarsfrihet, men är af samma skäl icke i tillfälle att yrka afslag. Full klarhet kan 
tydligen ej vinnas utan rätt stora kostnader, och något praktiskt resultat af sådana utlägg 
är knappast att räkna med. 

Då berättelsen nu går till handlingarna utan direkt anmärkning från min sida, är 
detta möjligt endast under den bestämda förutsättningen, att påyrkade åtgärder för en 
tillfredsställande sakernas ordning skyndsamt kommer till utförande.» 

Herrar Bovik och Thorson instämde i Herr Ljungbergs uttalande, medan Herr 
Gunnarsson förklarade sig icke vilja deltaga i ett beslut om ansvarsfrihet. 

Herr Sterner bemötte de anmärkningar, som gjorts angående bokföringssättet 
och hänvisade i öfrigt till Drätselkammarens förklaring samt meddelade, att ett bättre 
och mera öfverskådligt bokföringssystem håller på att utarbetas af Drätselkammaren 
och snarast skulle föreläggas Stadsfullmäktige till antagande. 

Herr Borgmästaren Sundberg upplyste med anledning af Herr Ljungbergs 
uttalade önskan om effektivare skatteindrifning, att Magistraten af Drätselkammaren 
anmodats framlägga förslag i frågan och att ett dylikt förslag skulle föreligga till nästa 
sammanträde. 
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Härefter beslöto Stadsfullmäktige att bevilja vederbörande ansvarsfrihet för 
stadens räkenskaper och förvaltning under 1912. 

§ 29. 
Bordlagda under § 15 i Stadsfullmäktiges protokoll för den 12 nästlidna 

Februari förut antecknade ärende, innefattande framställning af Lysekils 
Järnvägs Aktiebolag angående förvärf för Svensk- Tyska Granit-Aktiebolagets 
räkning af utfyllda tomten N:r 239 och reglering af tomten i dess helhet med 
samma rätt till strand och landgrund som dfen gamla tömten kunde hafva ägt, 
mot villkor af granitaktiebolagets medgifvande af stadens äganderätt till samma 
tomt Litt. C, jämte Byggnadsnämndens och Drätselkammarens yttranden i 
ärendet, företogs nu åter till behandling. 

Under öfverläggningen i ärendet begärdes först ordet af Herr Borgmästaren 
Sundberg, som framhöll, att vid uppgörelsen emellan järnvägsbolaget och 
granitbolaget åsyftades icke från järnvägsbolagets sida, att den gamla tomtens 
utfyllande åt sjösidan skulle bereda bolaget några fördelar med afseende å 
vattenrätten utan endast att för den utfyllda tomten i sin helhet skulle beviljas 
samma rätt, som den gamla tomten. Järnvägsbolaget kunde därför mycket väl 
nöja sig med ett Stadsfullmäktiges uttalande af det innehåll, att om rätt till strand 
och landgrund tillkommit den gamla tomten enligt lag och åtkomsthandlingar, 
skulle den nya tillökta tomten hafva samma rätt. Hörde en dylik rätt icke lagligen 
till den gamla tomten, skulle icke häller någon rätt till strand och landgrund 
tillkomma den genom utfyllning nyreglerade tomten; med andra ord: status quo 
före ut- fyllningen skulle bibehållas efter utfyllningen. 

Herr Wallén föreslog, att Stadsfullmäktige skulle uttala sig på följande sätt:
»Med erkännande af den rätt den gamla tomten enligt lag och 

åtkomsthandlingar ägt, såsom tillkommande den nya, godkänna Stads-
fullmäktige den i ärendet föreslagna regleringen af tomten N:r 239, hvaraf litt. A. 
och B., utgörande tillsammans 2.394,15 kv.-meter, tillfaller Svensk-Tyska 
Granitaktiebolaget, och litt. C., utgörande 77,33 kv.-meter, tillfalller Lysekils 
stad». 

Herr Radhe förklarade, att den affattning Herr Borgmästaren Sundberg nu 
gif vit åt järnvägsbolagets önskemål i frågan visserligen gjorde det betydligt 
lättare att gå med på samma önskemål. Emel 
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lertid hyste talaren fortfarande betänkligheter möt något yttrande Öfver hufvud taget 
angående vattenrätten. Han yrkade för öfrigt ärendets remitterande till Hamnstyrelsen 
iför utredning, med hvad rätt plats blifvit på sin tid upplåten för granitbolagets brygga. 

Hrr vice Ordföranden, Gunnerson, Granberg, Sterner, Ljungberg, Lidell, Luckey 
och Laurin förklarade sig anse det ej vara någon risk att gå med på Herr Walléns förslag, 
därvid Herr Laurin för sin del påyrkade ärendets afgörande i dag. 

Herr Bovik förklarade sig anse nödigt, att, såsom Herr Radhe yrkat, remittera 
frågan till Hamnstyrelsen. 

Efter slutad öfverläggning framställde ordföranden proposition först på hvartdera 
af Herr Radhes yrkande af remiss till Hamnstyrelsen för utredning, hvilken i händelse af 
bifall till remissyrkandet, i enlighet med ordförandens förslag, skulle ske skyndsamt, 
och Herr Laurins yrkande af frågans afgörande i dag, hvilken sistnämnda proposition 
besvarades med ja. Härefter beslöts i enlighet med Herr Walléns förslag. 

Herr Radhe anmälde sin reservation och förbehöll sig att få före protokoll 
justeringen aflämna reservation i skriftlig form. 

§ 30  
Jämlikt Stadsfullmäktiges beslut den 14 nästlidne Februari § 14 i protokollet, 

hade Valkommittén inkommit med nu föredraget förslag till kommitterade för inköp 
af mark i Hagarne. Till kommitterade hade föreslagits Hrr Magnus Radhe, Elis 
Luckey och O. G. Löfving. Samtliga de föreslagna utsågos nu af Stadsfullmäktige till 
ledamöter i berörda kommitté, som dessutom på förslag af Herr Radhe förstärktes 
med Herr J. A. Anderson. Herr Radhe hade att sammankalla kommitterade. 

§ 31  
Uti bordlagda ärendet, rörande Hälsovårdsnämndens anhållan om höjning af 

dess kassörs och fastställelse af dess sekreterares arvoden, hade Drätselkammaren 
inkommit med nu föredraget yttrande, hvaraf inhämtades, att enär kammaren ansett 
de nu utgående arvodena för ifrågavarande befattningar tillräckliga, kammaren icke 
kunnat förorda någon höjning af arvodena ifråga, därvid kammaren jämväl uttalat 
Önskvärdheten af att, när kammarens bokföringsfråga hunnit 
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opduäs, Hälsovårdsnämndens kassa- och räkenskapsföring eventuellt öfverflyttas 
till kammaren. 

Under öfverläggningen i ärendet yrkades äf: 
Herr Radhe: att Stadsfullmäktige skulle besluta aflöna befattningarna ifråga med 

tillhopa 200: — kronor och att Hälsovårdsnämndens räkenskaper föras särskildt från 
Drätselkammaren, 

och Herr Sterner: att Stadsfullmäktige skull® besluta i öfverens- stämmelse med 
Drätselkammarens utlåtande i frågan. 

Herr Borgmästaren Sundberg framhöll, att 200: — kronor icke vore föi’ mycket 
betald t för det arbete de båda sysslorna kräfde. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Herr Sterners yrkande. 

§ 32, 
Hälsovårdsnämndens anmälan, att nämnden utsett Herr Doktorn Axel Nilsson 

och Borgmästaren Axel Sundberg till respektive ordförande och vice ordförande för 
innevarande år lästes och lades till handlingarna. 

§ 33  
Med anledning af Stadsfullmäktiges beslut den 12 nästlidne Februari i ärendet 

rörande försäljning till Herr C. J. Nordström af tomten till husen N:ris 56 Gamla 
Strandgatan och 36.Bansviksbergs- gatan hade Nordström inkommit med en till 
Stadsfullmäktige ställd ansökan om köp af tomten ifråga till ett pris af 2,35 pr kv.-aln, 
hvilket pris af Nordström sedermera höjts till 2,47 pr kv.-aln. Drätselkammaren, hvars 
yttrande af Stadsfullmäktiges ordförande begärts, hade förklarat sig vidhålla sin förut 
tillkännagifna åsikt om priset eller 2,47 pr kv.-aln. 

Under öfverläggningen i detta ärende yrkades af: 
Herr Radhe: försäljning af tomten till ett pris af 2,25 prkv.-aln; samt af Herr 

Wallén, med instämmande af Hrr Luckey och Hörman, försäljning af tomten till ett 
pris af 2,47 pr kv.-aln. 

Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och ordföranden efter framställd 
proposition på hvartdera af de framställda yrkandena förklarat sig anse proposition på 
yrkandet af försäljning till 2,47 pr kv.- aln vara med ja besvarad, begärdes votering, 
som därefter verkställdes efter följande voteringsproposition. 
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Den som vill att tomtområdet ifråga säljes till Herr C. J. Nordström för ett pris af 
2,47 pr kv.-aln, röstar ja, den det icke vill, röstar nej; vinner nej hafva 
Stadsfullmäktige, i händelse att 2/s majoritet ernåtts, beslutit sälja området till Herr 
Nordström för ett pris af kr. 2,25 pr kv.-aln. 

Vid upprop röstade härefter: Hrr vice ordföranden, Lidell, Aug. Mattsson, 
Thorsson, Laurin, Löfving, Bovik, Hörman, Anderson, Ljungberg, Sterner, Granberg, 
Luckey, Gunnarsson, Lindbom, Wallén, Oscar J. Mattsson och ordföranden: ja, men 
Hrr Radhe och Gunnerson: nej. 

Med 18 röster mot 2 hade alltså beslutits i enlighet med japropositionen. 

§ 34  
Ordföranden i Lysekils stads pensionsnämnd, Rektor Åke Wilson hade 

inkommit med följande skrifvelse angående komplettering af Stadsfullmäktiges 
beslut den 2 Oktober 1913, § 173: 

»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Undertecknad får härigenom vördsamt anhålla, att Herrar Stadsfullmäktige 
ville komplettera sitt beslut av den 2 Okt. 1913 angående tjänstgöringsskyldighet för 
suppleanterna i Pensionsnämnden så, att § 173 i protokollet vad denna fråga beträffar 
finge följande lydelse: 

Till suppleanter i nämnden utsågos enhälligt de av valkommittén föreslagna 
med tjänstgöringsskyldighet, som följer: Herr Gustafsson för hr Johansson, hr 
Brännberg för hr Thorson, hr Löfgren för hr Malmroth, hr Corner för hr Hörman, hr 
Rundgren för hr Olsson och hr Backman för hr Ehnberg samt vid förefallande behof 
härutöver i nämnd ordning. 

Genom denna komplettering av förut fattat beslut skulle den fördelen vinnas, 
att vid förfall för en ordinarie ledamot en suppleant tillhörande åtminstone ungefär 
samma yrke eller verksamhetskrets i första hand kunde inkallas till sammanträdena 
och deltaga i förekommande beslut, liksom ju ock suppleanterna härigenom lättare 
kunde vara i nivå med nämndens arbeten. Visserligen kunna suppr leantema inkallas 
till sammanträdena, men äro ej skyldiga att in 
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finna sig, för så vitt de ej skela träda i stället för ordinarie medlem, som har giltigt 
förfall. 

Lysekil den 27 Januari 1914. 
ÅKE WILSON. 

Ordf, i Lysekils, Stads Pensionsnämnd. 
Efter föredragning af skrifvelsen beslöto Stadsfullmäktige utan votering på 

yrkande af Herr Ljungberg, att bifalla den i skrifvelsen gjorda framställningen. 

| 35. 
Hamnstyrelsen anhöll, såsom nu föredraget utdrag af dess protokoll för den 

26 sistlidne Februari utvisade, om fasfställelse å sitt nämnda dag fattade beslut att, 
på grund utaf Hamnkaptenen F. A. Mellander gjord ansökan om höjning af hans 
lön från 1,800: — kronor till 3,000: — kronor fr. o. m. detta års början, bevilja 
Mellander en löneförhöjning f. o. m. årets början af 700 kronor eller till 2,500:
 kronor. 

Under öfverläggningen i ärendet yrkades af: 
Herr Radhe, med instämmanden af Hrr Andersson och Hörman: bifall till 

Hamnstyrelsens anhållan. 
Herr vice ordföranden, med instämmanden af Hrr Ljungberg och Granberg: 

bordläggning af ärendet; samt 
Herr Löfving, med instämmanden af Herr Sterner: återremiss af ärendet till 

Hamnstyrelsen för utredning, huruvida befattningarna såsom hamnkapten och 
hamnkassör icke kunde förenas, samt om hvilka extra inkomster hamnkaptenen 
har, 

Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och ordföranden efter framställd 
proposition på hvart och ett af Hrr Radhes, vice ordförandens och Löfvings 
yrkanden förklarat proposition på bifall till Herr Radhes yrkande vara med ja 
bevarad, begärdes votering, och sedan till kontraproposition antagits yrkandet af 
bordläggning, verkställdes voteringen enligt följande godkända 
voteringsproposition: 

»Den som vill afgöra frågan i dag och alltså bifaller Hamnstyrelsens 
begäran, röstar: ja, den det icke vill, röstar nej; vinner nej, hafva Stadsfullmäktige 
beslutit bordlägga ärendet.» 

Vid upprop röstade härefter Hrr Radhe och Andersson: ja, men Hrr vice 
ordföranden, Lidell, Aug. Mattsson, Thorson, Laurin, Löfving, 
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Bovik, Hörman, Ljungberg, Sterner, Granberg, Luckey, Gunnarsson, Lindbom, 
Wallén, Oscar J. Mattsson och ordföranden: nej. Herr Gunnerson deltog ej i 
omröstningen. 

Med 17 röster mot 2 hade beslutits enligt nejpropositioner. 

§ 3ö. 
I enlighet med valkommitténs förslag utsågos till revisorer för Styrelsen för 

Lysekils Stads Elektricitetsverk räkenskaper och förvaltning för 1912 Hrr Carl 
Forström och Elof Cornér i st. f. de förut utsedda revisorerna, hvilka blifvit 
förhindrade att fullgöra sitt uppdrag. 

§ 37  
Till ledamot i valkommittén efter aflidne Herr J. H. Lindman utsågs Herr L. 

Laurin. 

§ 38  
En af Herr Radhe ingifven motion, angående den vid hörnet af Kungsgatan och 

Skottegränd belägna f. d. Nordvallska tomtens apte- rande till öppen och planterad 
plats lästes och remitterades till Drätselkammaren, Parkstyrelsen och 
Byggnadsnämnden för yttrande. 

§ 39  
Sedan samtliga ärenden å föredragningslistan genomgåtts, fick Herr Laurin 

ordet för att lämna en del upplysningar i vattenfrågan. Han hänvisade rörande 
dricksvattnet i såväl dammarne som Rotemyren till en analys som nu föredrogs af 
ordföranden och hvaraf framgick, att vattnet är nöjaktigt och icke hälsofarligt. 
Beträffande expropria- tionen vid myrarne upplystes, att handlingarna däri snart 
torde vara färdiga, och anhöll han om ett bestämdt uttalande af Stadsfullmäktige i 
fråga om öfverföring af vatten från Tröte- till Rotemyren, ty en sådan öfverföring 
ansåge Vattenstyrelsen snart behöfva göras. 

På förslag af Herr Ljungberg beslöto Stadsfullmäktige att uttala sitt förtroende 
för Vattenstyrelsen och dess eventuella åtgärder i fråga om tillgodoseende af 
behofvet af dricksvatten. 
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På ordförandens förslag uttalade sig Stadsfullmäktige för ett publicerande i 
tidningarna af de delar af vattenanalyserna, som kunde anses därför lämpliga. 

Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 

Justeradt: 
FRITZ LUSCH. 

J. G. GUNNERSON. 
J. A. ANDERSON. 

Före justeringen af protokollet för den 4 dennes inlämnade Herr Radhe följande 
skriftliga 

»RESERVATION. 
På grund af beslutet i § 29 här ofvan och mot mitt bestridande enär jag är fullt 

förvissad om att ägaren till berörda tomtområde hvarken ägt eller kan göra anspråk 
på någon som hälst besittningsrätt till vare sig strand eller vattenrätt utanför bemälda 
område, får jag reservera mig mot beslutet ifråga, då det möjligen framdeles kan 
föranleda till orättmätiga anspråk från tomtinnehafvarens sida till förfång för 
Lysekils hamnområde. 

MAGNUS RADHE»; 
betygas Lysekil den 12 Mårs 1914. 

JOSEF CENTERWALL. 

Offentligen uppläst Torsdagen d. 12 Mars 1914. 
FRITZ LUSCH. 

Josef Centerwall. 

T.vrokllspocteni Boktryckeri 19.4.



 

  1914             Lysekils             N:r 4. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 23 April 1914. 

Frånvarande med anmäldt oeh godkändt förhinder: Herr Richter. Herr 
Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 40  
Ätt jämte ordföranden justera dagens protokoll utsagos Herrar Lidelfoch 

Karlson. 
§ 41  

Föredrogs af Magistraten öfverlämnadt utdrag af dess protokoll för den 
30 sistlidne Mars, Utvisande, att vid då företagen röstsammanräkning för 
utseende af efterträdare såsom Stadsfullmäktige efter äflidne Herr J." H. 
Lindman, Fabrikören Gustaf Karlson erhållit högsta röstetalet med 3,996 röster 
och alltså förklarats våld till Stadsfullmäktige för tiden till den 1 Januari 1915. 

Ordföranden hälsade härefter den nyvälde ledamoten välkommen under 
uttalande af den förhoppningen, att denne skulle tillföra Stadsfullmäktige ett 
tillskott af duglighet och intresse för kommunalt arbete, som utmärkt hans 
företrädare. 

§ 42  
Bordlagda, under § 35 här ofvan i protokollet förut antecknade ärendet, 

innefattande Hamnstyrelsens begäran om faststäHelse af dess den 26 februari 
1914 fattade beslut att, på grund af Hamnkaptenen Mellander gjord ansökan 
om löneförhöjning från och med detta års början från 1,800 till 3,000 kronor, 
bevilja Mellander dylik förhöjning med 700 kronor från och med innevarande 
års början, företogs åter till behandling. 
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Under öfverläggningen i ärendet yrkades af: 
Herr Löfving, med instämmande af herr vice ordföranden: ärendets 

återremitterande till Hamnstyrelsen med anmodan, att styrelsen ville taga i 
öfvervägande, huruvida det vore skäl att till en befattning sammanslå 
hamnkaptensbefattningen och hamnkassörstjänsten; 

Herr Radhe: bifall till Hamnstyrelsens anhållan, samt 
Herr Ljungberg: att Stadsfullmäktige skulle besluta att för i år bevilja 

Mellander en löneförhöjning med 200 kronor, och att i öfrigt ärendet 
skulle återremitteras till Hamnstyrelsen för sådan utredning, som Herr 
Löfving föreslagit, för att efter inkommen utredning längre fram 
återupptagas till vidare behandling. 

Sedan öfverläggningen förklarats afslutad samt ordföranden efter 
framställd proposition på dels Herr Löfvings yrkande af återremiss och 
dels ärendets afgörande i dag förklarat propositionen på Herr Löfvings 
yrkande vara med ja besvarad, begärdes votering, som härefter 
verkställdes enligt följande justerade voteringsproposition: Den som vill 
återremittera ärendet till Hamnstyrelsen i det syfte herr Löfving angifvit, 
röstar: ja, den det icke vill, röstar: nej; vinner nej, hafva stadsfullmäktige 
beslutit att afgöra ärendet i dag. 

Vid upprop till omröstning, från deltagande hvari Herrar Thorsson 
och Granberg afstodo, röstade härefter: Herrar vice ordföranden, Lidell, 
Aug. Mattsson, Karlsson, Laurin, Löfving, Björsell, Bovik, Hörman, 
Ljungberg, Sterner, Luckey, Gunnarsson, Lindbom, Wallén, Pehrson, 
Oscar J. Mattsson och ordföranden: ja, men herrar Anderson, Gunnerson 
och Radhe: nej. 

Med 18 röster mot 3 hade alltså beslutits i enlighet med ja-
propositionen. 

§ 43  
Genom Magistraten hade till Stadsfullmäktige öfverlämnats utdrag 

af Hälsovårdsnämndens protokoll den 2 dennes, § 6, hvilket utdrag nu 
föredrogs och hvaraf inhämtades, att Hälsovårdsnämnden, enär 
Stadsfullmäktige den 5 sistlidne februari afslagit nämndens framställ-
ning att få aflöna sin kassör med 200 kronor om året, och då nämnden 
icke kunde anskaffa någon person, som vore villig att för ett mindre 
belopp åtaga sig kassörsuppdraget, beslutit att hos stadsfullmäktige 
anhålla om besked, huruvida stadskassören eller någon 
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annan person skulle emottaga kassörsuppdraget, eller hvilka åtgärder 
Hälsovårdnämnden eljest skulle vidtaga i ärendet. 
Under öfverläggningen i detta nu till behandling företagna ärende 

yrkades af: Herr Sterner med instämmande af Herr Wallén: att 
Stadsfullmäktige skulle besluta, att Hälsovårdsnämndens räkenskaper föras 
af stadskassören; och 

Herr Radhe: att Stadsfullmäktige måtte besluta, att Hälsovårdsnämnden 
berättigas aflöna sekreterare och kassör med 200 kronor om året. 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Herr Sterners yrkande. 

§ Il- 
Hälsovårdsnämnden hemställde nu i föredraget protokollsutdrag om 

anställande af fyllnadsval för utseende af efterträdare i nämnden efter aflidne 
Herr J. H. Lindman. 

Jämlikt valkommitténs förslag utsågs därefter för tiden till och med 
1914 års utgång till Herr Lindmans efterträdare i Hälsovårdsnämnden 
Fabrikören J. E. Lindbom med Lotsförmannen Gust. Wallin som suppleant. 

§ 45  
Herr Radhe anhöll dm utseende af en ledamot i Städernas Brand-

stodskommitté efter aflidne Herr J. H. Lindman och föreslog därtill 
Stadsingeniören Oscar J. Kornell, hvilken jämväl föreslagits af val-
kommittén. 

Stadsfullmäktige utsågo härefter Herr Kornell till befattningen ifråga. 

§ 46  
Magistraten hade begärt Stadsfullmäktiges yttrande öfver en till 

Konungens Befallningshafvande i länet ställd ansökan af fröken Hulda 
Nilsson att liksom under flera föregående år få i hennes pensionat i huset n:o 
36 Kyrkvik under tiden den 1 juni till och med den 15 september utskänka vin 
och öl till spisande gäster vid måltider. 

På Herr Lidells yrkande beslöts att tillstyrka bifall till ifrågavarande, nu 
föredragna ansökan. 
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§ 47  
Såsom begardt yttrande öfver en hos Konungens Befallningshaf-

vande i länet af Fru Hedvig Ödmnn gjord ansökan, innefattande begäran 
om tillstånd att jämväl innevarande år utskänka vin och öl till spisande 
gäster vid måltider under tiden den 1 juni till och med den 15 september i 
hennes pensionat i huset n:o 13 Badhusgatan härstädes, beslöts på yrkande 
af Herr Lidell att tillstyrka ifrågavarande, nu föredragna ansökan. 

§ 48  
Magistraten hade, för yttrande, till Stadsfullmäktige öfverlämnat en 

nu föredragen, så lydande ansökan: 

»Till Konungens Befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län. 
Undertecknad får härmed vördsamt hemställa det Konungens 

Befallningshafvande måtte meddela tillstånd, att tiden för den ut-
skänkning af brännvin, som beviljats af Lysekils Brännvinsförsälj- nings 
Aktiebolag att utöfvas inom Badhusområdet i staden Lysekil under tiden 
från och med 29 maj till och med 15 september 1914 måtte utsträckas till 
kl. 11 e. m. och till kl. 12 på natten inom serveringslokalerna, de dagar, då 
badsällskapet anordnar soaréer eller andra fastliga samkväm. 

Magistratens och Stadsfullmäktiges i Lysekil yttrande öfver an-
mälningen bifogas. 

Göteborg den 9 april 1914. 
ROB. KJELLSTRÖM.» 

Under öfverläggningen i detta ärende upplyste Herr Lidell, att det 
väl berodde på ett missförstånd, att Herr Kjellström i sin ansökan 
anhållit om utsträckning af utskankningstiden till kl. 11 e. m., ty 
utskänkning har hittills ägt rum till den tiden i badrestauranten liksom 
stadens öfriga restauranter, och i brannvinsförsäljningsaktie- bolagets 
rätt till utskänkning i förstnämnda restaurant finnes ej någon 
inskränkning i år i detta afseende utöfver hvad förut varit fallet. Herr 
Lidell yrkade, att Stadsfullmäktige skulle tillstyrka bifall till Herr 
KjellstrÖms ansökan. 
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Herr Ljungberg yrkade däremot, att Stadsfullmäktige skulle af- styrka 
beviljandet af Herr Kjellströms framställning i hvad den rörde utskänkningen 
under tiden 11 e. m. till 12 på natten. 

Stadsfullmäktige beslö.to i enlighet med Herr Lidell» yrkande. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 49  
Magistraten hade anhållit öm Stadsfullmäktiges yttrande öfver följande nu 

föredragna ansökan: 

»Till Konungens Befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län. 
Undertecknad får härmed vördsamt hemställa det Konungens 

Befallningshafvande måtte meddela tillstånd att vid den basar som anordnas i 
Societetssalongen i Lysekil den 9 och 10 maj 1914 till förmån för Lysekils 
Segelsällskaps båtbyggnadsfond tiden för den ut- skänkning af brännvin;, som 
beviljats af Lysekils Bränn vinsförsälj- ningsaktiebolag under ofvanstående dagar, 
måtte få utsträckas till kl. 2 på natten. 

Magistratens och Stadsfullmäktiges i Lysekil yttrande öfver ansökningen! 
bifogas. 

Göteborg den 9 april 1944. 
ROB. KJELLSTRÖM.» 

Under den i ärendet uppkomna öfverläggningen yrkades af: 
Herr Lidell, ined instämmanden äf Hrr Radhe, Laurin, Bovik och Sterner: att 

Stadsfullmäktige skulle besluta tillstyrka bifall till ofvan- intagna ansökan; 
Herr Ljungberg, med instämmande af Herr Granberg: att Stadsfullmäktige 

skulle besluta att afstyrka beviljandet af den sökta ut- skänkningsrattigheten; och 
Herr Gunnerson: att Stadsfullmäktige skulle besluta att tillstyrka bifall till 

ansökningen ifråga så tillvida, att utskänkning vid tillfällena ifråga finge äga rum 
till kl. 12 på natten. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med förstnämnda yrkande. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
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§ 50- 
Genom Magistraten öfverlämnad revisionsberättelse rörande Lysekils 

Skyttegilles räkenskaper och förvaltning för år 1913 föredrogs, hvarefter beslöts, 
att Stadsfullmäktige skulle för sin del och i enlighet med revisorernas tillstyrkande 
bevilja vederbörande ansvarsfrihet för den tid berättelsen omfattade. 

§ 51  
Uti inkommen och nu föredragen skrifvelse från Magistraten förständigades 

Stadsfullmäktige att innan den 1 oktober 1914 till Konungens 
Befallningshafvande i länet inkomma med ett nytt förslag till taxa å hamnafgifter i 
Lysekil. 

Med anledning häraf beslöto nu Stadsfullmäktige att remittera ärendet till 
Hamnstyrelsen med uppdrag uppgöra och låta trycka samt till Stadsfullmäktige 
inkomma med dylikt förslag, i afvaktan hvarpå ärendet bordlädes. 

§ 52  
Slipförmannan Severin Julius Isaksson hade på angifna skäl anhållit om 

afkortning af honom för 1913 påförd kommunalskatt, 87: 65, eller om detta ej 
kunde beviljas, det af drag å skatten, som kunde fimias skäligt. 

Drätselkammaren, som på begäran af Stadsfullmäktiges ordförande yttrat 
sig i ärendet, hade tillstyrkt befrielse för Isaksson från hälften af ifrågavarande 
inkomstskatt. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med Drätselkammarens 
förslag. 

§ 53  
Änkan Augusta Mattsson, Färgaregatan 11, hade anhållit att, på grund af 

sjuklighet och däraf följande oförmåga att förtjäna något samt enär hon hade 
en blind dotter, erhålla befrielse från erläggande af kommunalskatt för 1913, 
enligt företedd debetsedel uppgående till 16:20, däraf för fastighet 8: 75. 
Drätselkammaren, hvars yttrande Stadsfullmäktiges ordförande begärt, hade 
tillstyrkt afskrifning af Mattssons skatt med undantag af fastighetsskatten. 

Under öfverläggning i detta ärende yrkades af: 
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Herr Gunnerson, ined instämmande af Herr Radhe: bifall till Mattssons 
ansökan, enär mera ömmande omständigheter än vanligt förelåge. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med detta yrkande. 

§ 54  
Herr Gunnarsson hade som egen motion upptagit en ansökan af 

Stenhuggaren Johan Eriksson, Kronberget 1, om befrielse på grund af genom 
läkarebetyg styrkt sjukdom från betalningen af hans kommunalskatt för 1913 med 
undantag af personliga afgifter. Det belopp, söm nu vore fråga om, uppgick till 
56:10. 

Drätselkammaren, hvars yttrande Stadsfullmäktiges, ordförande begärt, hade 
tillstyrkt befrielse från betalning af halfva nämnda belopp. 

Under öfverläggningen i detta nu till behandling företagna ärende yrkades af:
Herr Gunnarsson bifall till ansökningen; och 
Herr Stemer, som upplyste, att Drätselkammaren känt sig mycket tveksam 

att’ tillstyrka bifall till ansökningen om skattebefrielse och för framtiden nog icke 
komme att tillstyrka dylika ansökningar utom i särskildt ömmande fall: 
afskrifning af halfva skatten med undantag af den personliga afgiften. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt i enlighet med Herr Sterners yrkande. 
§ 55  

Uti det från år 1913 uppskjutna under § 189 i samma års protokoll 
antecknade ärendet, innefattande Hrr Gunnarssons och Ljungbergs samfällda 
motion om uppdrag för Drätselkammaren att uppgöra och till Stadsfullmäktige 
inkomma med förslag till ordnandet af stadens räkenskaper, hade 
Drätselkammaren nu inkommit med yttrande, innehållet i följande, af däri 
åberopade bilagor åtföljda: 

»Utdrag af protokollet, hållet hos 
Drätselkammaren i Lysekil den 17 April 1914. 

§ 85. Bordlagda under § 51 här ofvan förut senast antecknade ärendet, 
innefattande Stadsfullmäktiges begäran om afgifvande af förslag till ordnande af 
stadens bokföring företogs till förnyad be” handling. 
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Efter öfverläggning beslöt nu kammaren att till Stadsfullmäktige ingifva 
följande yttrande: 

Med anledning af Herrar Axel Ljungbergs och H. J. Gunnars- sons motion 
om ordnandet af stadens bokföring m. m., uppdrogo Stadsfullmäktige å 
sammanträde den 4 November 1913 åt Drätselkammaren att inkomma med 
förslag i berörda ärende. 

Drätselkammaren, som noga tagit ärendet i öfvervägande, får till Herrar 
Stadsfullmäktige afgifva följande yttrande: 

Det är uppenbart att stadens nuvarande bokföring är otillfredsställande. Den 
har under flera år varit så, ty man har aldrig kunnat få klarhet öfver verkliga 
ställningen eller hur stadens ekonomi ställt sig jemfördt med budgetsanslagen, och 
dock är ju detta en absolut nödvändighet. Staden måste hafva ett boksystem, som 
alltid och närsomhelst kan lemna tillförlitlig upplysning om staden ekonomiska 
ställning; och är detta ett oeftergifligt villkor för en rätt skötsel af stadens finanser. 
Bokföringen bör vara ordnad så, att Drätselkammaren alltid kan följa och 
kontrollera, huru beräknade inkomster och utgifter i verkligheten ställa sig, dels 
för att öfver- dragningar i en del konton må kunna undvikas och dels för att i tid 
kunna se till, att nödiga medel för utgifter göras tillgängliga. 

För att nå detta mål har D.-K. tänkt sig: 
1. Vertikalsystem för kassaboken enl. Svenska Stadsförbundets förslag, 

som dock af D.-K. i lämpliga delar omarbetats för stadens bebof, se bil. 1 & 2. 
Genom begagnandet af dylik kassabok uppnås följande fördelar: a) 

förande af journal, i hvilken siffrorna lätt kunna omkastas och bringa oreda i 
räkenskaperna, undvikes; 

b) dag för dag kan man med lätthet följa såväl huru och hvar- ifrån 
inkomsterna komma, som ock huru utgifterna ske för de olika ändamål, som 
budgeten angifver; och 

c) kan månad för månad kassans konton öfverföras direkt i motsvarande 
konton i hufvudboken. 

2. Enligt formulär (bil. 3) bör bokföraren den 1 i hvarje månad upprätta 
och öfverlemna till D.-K:s ordförande tablå öfver inkomster och utgifter dels 
under månadens lopp ooh dels från årets början med anteckning om i staten 
upptagna belopp för berörda ändamål, dels ock stadskassans ställning samma 
dag (se formuläret) med uppgift tillika om förestående större utgifter. 
Ordföranden skall i första 
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därpå följande sammanträde föredraga samma tablå för i D.-K. närvarande 
ledamöter. 

3. Ultimo December hvarje år upprättas och öfverlemnas tablå (bil. 4), 
utvisande inkomster och utgifter för året jemförda med staten för samma år. Af 
denna tablå framgår äfven, huruvida ökning eller minskning skett i inkomster 
och utgifter berörda år, och är det derföre af synnerligen stort intresse och af 
värde, att dylik bok föres. 

4. I hufvudboken upplägges konton för samtliga i kassaboken 
specificerade rubriker, hvilka konton vid årets början belastats med de i 
budgeten för berörda ändamål beviljade anslagen efter kassaboken, månad för 
månad krediteras för utgifterna i samma. Föres hufvudboken i enlighet härmed, 
uppnår man ätt vid årets slut få fram ett vinst- och förlustconto, som tydligt 
visar, om brist eller öfverskott uppstått för hvart och ett konto särskildt. 

5. Slutligen bifogas förslag (bil. 5) till balanskonto af stor praktisk 
betydelse icke minst för sin enkelhet, utan äfven derför att det på ett klart sätt 
åskådliggör ställningen för hvarje år. 

6. Stadens bokslut baseras på att räkenskaperna afslutas per 31 
December. 

Kammaren föreslår, att ofvan beskrifna bokföringssystem antages och 
tillämpas från och med den 1 Januari 1915. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
Som ofvan 

JOSEF CENTERWALL. 
Efter föredragning häraf beslöts på Herr Radhe» yrkande att antaga det af 

Drätselkammaren sålunda föreslagna bokföringssystemet att tillämpas från och 
med nästa års början. 

§ 56. 
Undertecknad, sekreterare, hade genom Magistraten till Stadsfullmäktige 

inkommit med följande anhållan om entledigande från befattningen såsom 
stadskassör m. m. 

»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
När jag i början af sommaren 1908 afreste hit till staden för att tillträda 

»stadskassÖrstjänsten och därmed förenade befattningar som sekreterare hos 
Stadsfullmäktige och i Drätselkammaren», skedde 
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detta med den förhoppningen, att tjänsten i fråga i förening med privata uppdrag vid 
sidan skulle komma att tillföra mig så pass stora inkomster, att jäg erhölle en fullt 
tryggad ekonomisk existens, och att naturligtvis också det arbete som vore förenadt 
med min tjänst, icke skulle vara mera vidlyftigt och tidsödande, än att jag skulle 
kunna sköta detsamma utan biträde och tid ändock finnas för något så när afsevärd 
privatverksamhet. I motsatt fall hade det ju varit meningslöst att antaga en dylik 
tjänst. Och jäg hade väl grundad anledning till en dylik förhoppning. Lönen var ju 
visserligen blott 2.000 kronor, men just på grund af den jämförelsevis låga 
aflöningen och i betraktande af att i annonsen om tjänstens ledigförklarande sarskildt 
påpekades det förhållandet, att det icke funnes någon praktiserande jurist på platsen 
— hvarmed uppenbarligen ej: kunde afses annat än att hänvisa befattningshafvaren 
att utfylla erforderliga inkomster med förtjänst å privatuppdrag — kunde jag helt 
naturligt ieke tänka mig annat, än. att tjänsteåliggandena icke skulle vara allt för 
betungande. Vid uppvaktningar för vederbörande här i staden, innan tjänsten 
tillsattes, meddelades mig också från många håll, att innehafvaren af befattningarna 
ifråga mycket väl kunde halva en ganska vidsträckt privatverksamhet vid sidan af 
tjänsten samt bort hafva att vänta en ganska afsevärd inkomst på dylik verksamhet. 

Redan vid min ankomst hit började emellertid missräkningarna. Jag fick då, och 
först då, veta, att till min tjänst äfven hörde att sköta stadens ganska maktpåliggande 
och besvärliga bokföring. Härom hade ju ej nämnts ett ord i annonsen om tjänsten, och 
sär- skildt med hänsyn till lönen kunde jag icke gärna tänka mig — och jag förmodar 
ingen annan sökande, som icke sarskildt kände till förhållanden, häller kunde föreställa 
sig något sådant — att tjänsten omfattade något mera, än livad annonsen utvisade, 
allraminst att däri inginge en befattning för sig af så stor vikt som bokföraresysslan. 
Snart nog fick jag också klart för mig, att öfverhufvud tjänsten var betydligt mera 
omfattande och arbetskräfvande, än jag kunnat föreställa mig, och att det icke kunde 
vara att tänka på att åtminstone hafva något arbete vid sidan utan ett ordentligt biträde. 
—- Och de många och inkomstbringande privatuppdrag, som före- speglate mig, ja, de 
uteblefvo helt och hållet eller så godt som helt och hållet redan från början, sarskildt 
hvad uppdrag inom staden 
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beträffar. Min privatverksamhet har ju visserligen åtskilligt ökats sedan den tiden, 
men det är: att märka, att ökningen kommit hufvud- sakligen på landsbygden, och 
att ehuru jag endast kunnat ägna en jämförelsevis obetydlig del — och detta till och 
med blott under förutsättning att jag haft kompetent och rätt väl aflönadt bfträde till 
mitt förfogande — åt privatverksamhet, jag på senare tiden åtminstone haft den 
mindre delen af min nettoinkomst af tjänsten. Nu borde man ju kunna tycka det 
vara naturligt, att en ordinarie tjänsteman i en stad, med veterligt absolut 
otillräcklig tjänsieinkomst, skulle af vederbörande, som utsett honom, gynnas så 
mycket som möjligt ined uppdrag utom tjänsten, och alldeles särskildt borde vä! så 
vära förhållandet beträffande innehafvaren af en sådan tjänst som ifrågavarande. 
Det bordfe rimligtvis ligga i vederbörandes intresse, att en dylik befattningshafvare 
kunde skaffa sig om icke lysande, så åtminstone någorlunda drägliga 
lefnadsmöjligheter i ekonomiskt afseende. Så- vidt jag kunnat finna, har jag aldrig 
här fått glädja mig åt något intresse af ifrågavarande slag. 

Af livad' jag här ofvan antydt, torde redän framgå, att jag alltifrån början 
kännt mig mindre tillfreds med min tjänst, och förhållandena hafva icke under 
årens lopp i detta afseende blifvit mera tillfredsställande. 

Jag har redan vid flera tillfallen både inför Herrar Stadsfullmäktige och 
Drätselkammaren framhållit och med intyg från biträde sökt visa, att mina 
befattningar, så som de varit ordnade och med därmed förenade inkomster 
omöjligen kunnat skötas af en person på ett tillfredsställande sätt; göromålen äro 
därtill alldeles för omfattande och komma ofta i olösbar kollision med hvarandra, h 
varjämte stor tidspillan sker, genom att man sällan kan få hålla i med ett visst arbete 
den tid, som lämpligen därför behöfts, utan oftast nödgas af- bryta dietsamma för 
annat påkommande, sammanträde eller dylikt. •Och göromålen. hafva: naturligtvis 
ej minskats med åren. 

Äfven andra omständigheter, som jag icke nu skall vidröra, hafva medverkat 
till att göra tjänsten allt svårare att sköta och arbetet mindre tilltalande för mig. 
Också har jag ända sedan ett par år tillbaka varit betänkt på att lämna tjänsten 
ifråga, och denna tanke vuxit sig starkare ju längre tiden lidit. Då nu till hvad jag 
förut anfört kommer, att arbetet i tjänsten, åtminstone en afsevärd del däraf, synes 
väsentligt skola omläggas, finner jag tiden vara inne 
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att låta tanken på att lämna tjänsten blifva en verklighet. Jag får alltså härmed 
vördsamt anhålla om entledigande från mina befattningar hos Herrar 
Stadsfullmäktige och Drätselkammaren från och med den 1 nästa Juli. 

Lysekil den 22 April 1914. 
JOSEF CENTERWALL. 

Efter föredragning häraf förklarade Herr Radhe sig vilja understryka en 
del af motiveringen i ofvanintagna ansökan, hvilken man ju hade att bifalla, 
men bad samtidigt att för egen del få uttrycka sin tacksamhet för det »utmärkta 
och korrekta satt», hvarpå undertecknad under tiden för Herr Radhes 
innehafvande af ordförandeskapet hos Stadsfullmäktige skött protokoll o. d., 
samt hemställde, att Herrar Stadsfullmäktige jämväl ville uttala sin tacksamhet 
till undertecknad för tjänstens skötande. 

Stadsfullmäktige beslöto härefter på ordförandens förslag att med bifall 
till ansökningen ifråga lägga densamma till handlingarna med anteckning i 
protokollet om ett sådant uttalande som Herr Radhe föreslagit. 

§ 67  
Drätselkammaren hade inkommit med förslag att ledigförklara 

befattningen såsom stadskassör, bokförare och sekreterare hos kammaren, 
hvilket förslag innehölls i följande nu föredragna: 

»Utdrag af protokollet, hållet hos 
Drätselkammaren i Lysekil den 17 April 1914. 

§ 86 Undertecknad, sekreterare, anmälde, att jag ämnade till nästa 
Stadsfullmäktigesammanträde inkomma med ansökan om entledigande från 
befattningen såsom stadskassör samt sekreterare hos Stadsfullmäktige och 
Drätselkammaren och att jag tänkt mig en uppsägningstid till den 1 nästa Juli.

Med anledning häraf beslöt Drätselkammaren nu att hos Stads-
fullmäktige hemställa, att Stadsfullmäktige måtte besluta att, med upp-
häfvande af sitt beslut den 16 Mars 1908, § 22 i protokollet för samma år, 
uppdraga åt Drätselkammaren att annonsera befattningen såsom stadskassör, 
bokförare och sekreterare hos Drätselkammaren ledig på följande villkor: 
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Tjänsterna, som tillträdas den 1 Juli detta år med tre månaders ömsesidig 
uppsägning, aflönas med tillsammans tvåtusenfemhundra kronor per år med 
tvänne lönetillägg, hvartdera å 250 kronor efter respektive tre oeh fem års tjänst.

Vid sidan af sina befattningar får vederbörande icke hafva andra bisysslor. 
Dock må eventuella uppdrag i stadens nämnder af Drätselkammaren kunna 
medgifvas. 

Den som till befattningarnas innehafvare antages, skall ställa af 
Drätselkammaren godkänd borgen för omhänderhafda medel och är skyldig 
underkasta sig de ändrade villkor, hvad löneförmåner och göromål "beträffar,
som Stadsfullmäktige vid en omorganisation af stadens förvaltning framdeles 
kunna komma att besluta. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
Som ofvan 

JOSEF CENTERWALL. 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Drätselkammarens förslag. 

§ 68  
Drätselkammarens anhållan om anslag till kostnaden för dels en 

telefonanknytning från stadsingeniörens kontor till hans bostad och delis 
inledande af telefon till arbetsförmannens bostad bifölls enhälligt på yrkande af 
Herr Gunnerson. 

§ 69  
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Klokledningar hade till Stadsfullmäktige 

överlämnat utdrag af sitt protokoll för den 18 sistlidne Mars, söm nu föredrogs 
och hvaraf inhämtades, att styrelsen beslutit afslå en af husägare vid 
Rosviksgatan gjord ansökan om utdragande af stadens vatten- och kloaksystem 
till Rosviksgatans hela längd, att såsom motiv för afslaget anförts dels de höga 
kostnaderna, enligt äf stadsingeniören utarbetadt kostnadsförslag uppgående till 
3,200 kronor och dels det ringa antal hus, som finge nytta af en sådan utvidgning 
af vatten- och kloaksystemet som den föreslagna, samt att styrelsens beslut skulle 
underställas Stadsfullmäktiges pröfning. 

Under öfverläggningen i detta ärende framhölls af åtskilliga ledamöter ätt 
ansökningen ifråga förtjänte att bifallas, äfven om detta 
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af ekonomiska skäl ej kunde ske förr än nästa år, och af Herr Sterner dessutom, 
att ytterligare kostnader torde tillkomma utöfver lierad förslaget utvisade, samt 
yrkades af: 

Herr Laurin: återremiss af ärendet till styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar för ytterligare utredning; 

Herr Radhe: ärendets remitterande äfven till Drätselkammaren för 
utredning i detta sammanhang om utläggning af Rosviksgatan till större bredd i 
svängen upp mot den s. k. Äreporten: samt 

Herr Gunnerson: remiss af ärendet jämväl till Byggnadsnämnden för 
yttrande. 

Stadsfullmäktige beslöto bifalla samtliga remissyrkandena. 

§ 70  
En af Källarmästaren J.W. Magnusson genom Magistraten i dag 

öfverlämnad, af bilagor åtföljd hemställan, angående reglering af Polisgränd med 
hänsyn till påtänkt ombyggnad af Stadshotellet, upptogs till behandling utom 
föredragningslistan och remitterades till Byggnadsnämnden. 

Som ofvan 

JOSEF CENTERWALL. 
Justerad t: 

FRITZ LUSCH. 
C. F. LIDELL. 
G. KARLSON. 

Offentligen uppläst Fredagen d. 1 Maj 1914. 

FRITZ LUSCH. 
Josef Centerwall. 

Lyaekllsposte&s Boktryckeri 191*. 



 

     1914        Lysekils          N:r 5. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid sammanträde med Herrar' 
Stadsfullmäktige i Lysekil å rådhuset den 28 Maj 
1914. 

Frånvarande med anmälda och godkända förfall: Herrar Richter och Bovik.
Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
'Vid protokollet, undertecknad, sekreterare. 

| 61. 
Till hufvudman i Lysekils sparbank intill årets slut efter aflidne Fabrikören 

J. H. Lindman utsågs i enlighet med Valkommitténs förslag Förvaltaren John 
Sterner. 

§ 62. 
Genom Magistraten inkommen revisionsberättelse rörande Fattig-

vårdsstyrelsens räkenskaper och förvaltning för år 1913 (bil. till protokoll n:o 5, § 
62) föredrogs, hvarefter Stadsfullmäktige beslöto att bevilja vederbörande 
ansvarsfrihet för ifrågavarande räkenskaper och förvaltning. 

| 63. 
Magistraten hade till Stadsfullmäktige öfverlämnat vederbörande 

revisionsberättelse rörande Parkstyrelsens räkenskaper för år 1913 (bil. till 
protokoll n:o 5, § 63),. Denna berättelse lästes nu. Under Öfverläggningen i 
ärendet framhöll Herr Ljungberg det önskvärda i, att den i parken anordnade 
sandplanen för barnen flyttades så, att den kom me att ligga mera i ljuset samt att 
det i samband med sandplanen inrättades en gräsplan till lekplats för barnen och 
dels anbraktes soffor till sittplatser för dem, som tillsåge barnen. 

Stadsfullmäktige beslöto bevilja vederbörande räkenskapsförare 
ansvarsfrihet för år 1914. 
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§ 64  
Magistraten hade begärt Stadsfullmäktiges yttrande öfver en af änkan Anna 

Klein hos Konungens Befallningshafvande i länet framställd anhållan om tillstånd att 
under tiden från och med den 1 nästa Juli till och med den 15 därpåföljande September 
få i huset n:o 54 Kungsgatan härstädes utskänka vin och öl till spisande gäster vid 
måltider. 

Handlingarna i ärendet föredrogos nu. 
Under den härefter uppkomna öfverläggningen yrkades af: 
Herr Lidell: förordande af bifall till ifrågavarande ansökning; och Herr 

Ljungberg: afstyrkande af bifall till ansökningen. 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med förstnämnda yrkande. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 65  
Försäkringsagenten J. R. T. Johansson hade anhållit om afskrif- ning af halfva 

den honom för 1913 påförda kommunalskatten. Drätselkammaren, hvars yttrande i 
ärendet af Stadsfullmäktiges ordförande inhämtats, hade afstyrkt bifall till 
ansökningen. 

På Herr Andersons yrkande beslöto Stadsfullmäktige att afslå samma ansökan.
§ 66  

Sedan Slättens municipalsamhälle under år 1913 hos Konungen gjort 
underdånig framställning om samhällets skiljande i kommunalt hänseende från Lyse 
socken för bildande af egen kommun samt yttranden med anledning häraf inhämtats 
från vederbörande, hade Stadsfullmäktige genom Magistraten anmodats att afgifva 
yttrande »i anledning af hvad som anförts rörande Slättens municipalsamhälles inför-
lifvande med Lysekils stad». 

Stadsfullmäktiges ordförande hade remitterat handlingarna till 
Drätselkammaren för afgifvande af förslag till det begärda yttrandet. 
Drätselkammarens yrkande förelåg nu och var af det innehåll, »att Kammaren intet har 
att erinra mot bifall till ifrågavarande ansökan om Slättens municipalsamhälles 
skiljande från Lyse kommun, för så vidt sökandena genom utredning kunna styrka, att 
municipalsam- hället på ett betryggande sätt kan ordna för polisväsende, sundhets-
pch fattigvård m. m.» 
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Etter det Stadsfullmäktige nu fått del af handlingarna i ärendet uppstod 
öfverläggning. Härunder föreslog Herr Borgmästaren Axel Sundberg, att 
Stadsfullmäktige skulle i ärendet afgifva yttrande af följande innehåll: 
Stadsfullmäktige hafva låtit verkställa utredning i fråga om Slättens 
municipalsamhälles införlifning med Lysekil, men denna utredning har gifvit ett 
sådant resultat, att Stadsfullmäktige ej för närvarande kunna reflektera på en 
dylik införlifning. Hvad åter beträffar Slättens skiljande från Lyse kommun, 
hafva Stadsfullmäktige intet att erinra däremot, under förutsättning att 
vederbörande genom utredning styrka, att municipalsamhället på ett 
betryggande sätt kan Ordna för polisväsende, sundhets- oeh fattigvård m. m.» 

Följande yrkanden gjordes, nämligen af: 
Herr Gunnerson?: bordläggning af ärendet och tillsättande af en kommitté 

att afgifva förslag till yttande; 
Herr vice ordföranden: afgifvande af yttrande i öfverensstäm- melse med 

hvad Drätselkammaren anfört; och 
Herr Lidell: afgifvande af yttrande i enlighets med Drätselkammarens 

utlåtande, men med det tillägg, att gränsen mellan Slätten och Lyse socken borde 
läggas så, att äfven Dalskogen blefve skildt från Lyse> socken och lagdt tilll 
Slätten, d. v. s. att Dalskogsbergs- kedjan i norr bildade gränsen emellan det 
afskilda området och Lyse “socken; och 

Herr Ljungberg: att Stadsfullmäktige skulle afgifva ett yttrande al följande 
lydelse: 

Då frågan om införlifning för närvarande ligger under utredning, kunna 
fullmäktige icke nu yttra sig om den saken. 

Såvidt vi kunna förstå, hindrar icke Slättens skiljande från Lyse kommun 
de beslut städén eventuellt kan komma att fatta beträffande införlifningen, och 
finna sig fullmäktige därför intet hafva att erinra emot bifall till ifrågavarande 
ansökan om Slättens municipalsamhälles skiljande från Lyse kommun; för 
såvidt sökandena genom utredning kunna styrka, att municipalsamhället på ett 
betryggande sätt kan ordna för polisväsendet, sundhets- oeh fattigvård m. m.» 

Sedan öfverläggningen förklarats af slutad, framställde ordföranden 
proposition på hvartdera af bordläggningsyrkandet och frågans afgörande i dag, 
därvid sistnämnda proposition besvarades med: ja. 

Sedan ordförande härpå etter framställda propositioner på bifall till Herr 
vice ordförandens, Ljungbergs och Lidells yrkanden förklarat 
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sig anse propositionen på bifall till Herr Ljngbergs yrkande vara med öfvervägande 
ja besvarad, begärdes votering, hvilken, sedan till kontraproposition i 
hufvudvoteringen antagits bifall till Herr Lidells yrkande, verkställdes enligt 
följande justerade proposition: 

»Den som vill bifalla Herr Ljungbergs yrkande, röstar: ja, den det icke vill, 
röstar: nej; vinner nej, hafva Stadsfullmäktige bifallit Drätselkammarens förslag 
med Herr Lidells tillägg. 

Vid upprop röstade härefter: 
HIT vice ordföranden, Radhe, Aug. Mattsson, Pehrson, Thorsson, Laurin, 

Löfving, Hörman, Anderson, Ljungberg, Sterner, Granberg, Gunnarsson, 
Gunnerson, Wallén och Oscar J. Mattsson: ja, men Hrr Lidell, Karlson, Björsell, 
Luckey, Lindbom och ordföranden: nej. 

Med 16 röster mot 6 hade alltså beslutits i enlighet med japropositionen. 
§ 67  

Sjömannen O. A. Sandberg hade inkommit med följande ansökan: 
»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Undertecknad får härmed vördsamt anhålla att få friköpa den tomt till huset 
n:o 2 Färgaregatan, som jag nu innehar på arrende. 

Det har för undertecknad uppgifvits, att ifrågavarande område, som 
ursprungligen tillhört en större tomt, icke skulle kunna försäljas särskildt, men 
sedan återstående delen af den ursprungliga tomten blifvit försåld samt köparen 
numera erhållit lagfart å fånget, torde det förmodade hindret icke längre förefinnas.

Beträffande priset yrkas att det måtte sättas så lågt söm möjligt. 
Lysekil den 10 Mars 1914. 

C, O. SANDBERG. 
Vid skrifvelsen fanns fogad karta öfver tomten ifråga. 
Denna ansökan hade af Stadsfullmäktiges ordförande remitterats till 

Drätselkammaren för yttrande, hvilket yttrande nu förelåg och var af det innehåll, 
att Kammaren afstyrkte bifall till ansökningen, enär Byggnadsnämnden, hvars 
yttrande inhämtats, förklarat sig icke kunna tillstyrka ansökningens beviljande, 
alldenstund tomten ifråga borde sammanslås med den intilliggande, Herr Sterner 
tillhöriga tomten. 
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Stadsfullmäktige togo nu del af handlingarna i detta ärende. 
Under öfverläggningen i ärendet yrkades af: 
Herr Radhe, som ansåg, ätt rättvisa och billighet fordrade, att Herr Sandberg 

skulle få köpa sin arrendetom t, då Herr Sterner fått köpa och lagfara sin del; att 
Stadsfullmäktige skulle besluta försälja tomten till Sandberg och återremittera 
ärendet till Drätselkammaren iför yttrande angående priset; och 

Herr Wallén, som, efter af Herr Borgmästaren lämnade upplysningar i frågan, 
framhöll, att Sandberg i fäll af köp ej skulle kunna erhålla lagfart å tomten; afslag å 
ansökningen. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Herr Walléns yrkande. 

§ 68  
Sedan Stadsfullmäktige jämlikt sitt den 18 December 1913, § 228, i 

protokollet fattade beslut hos Kungl. Järnvägsstyrelsen hemställt om vissa 
förbättringar af tågförbindelserna å Bohusbanan, så hade från Kungl,. 
Järnvägsstyrelsen ankommit följande skrifvelse: 

»Till Lysekils Stadsfullmäktige, Lysekil. 
I anledning av till Styrelsen insänt utdrag av protokoll, hållet hos 

Stadsfullmäktige i Lysekil den 18 December 1913 vill Kungl. järnvägsstyrelse^ 
meddela följande. 

Tåg 23,0 kommer att avgå från Göteborg kl. 7.30 f. m. och ankomma till 
Uddevalla 9.53 och till Strömstad 12.27 em. Att låta tåget passera 
mellanstationerna å linjen Göteborg—Stenungsund skulle medföra, att ett nytt 
tågpar måste inläggas å samma sträcka, för vilket Styrelsen icke funnit tillräckliga 
skäl föreligga. 

Ett tåg, n:r 564, har inlagts att gå Stenungsund—Uddevalla alla fielgfria 
onsdagar och lördagar samt Ljungskile —Uddevalla söcken- dagar 15 juni—31 
augusti. Ehuru Styrelsen anser, att tågets utsträckande till Stenungsund blir 
ekonomiskt ofördelaktigt, har Styrelsen ansett att ett försök i begärd riktning kunde 
göras. 

Tåg 232 har icke kunnat senareläggas på grund af att tåget medför ett stort 
antal dagliga resande från Göteborg till och norrom Stenungsund, vilka sluta 
arbetet kl. 3 och snarast möjligt önska komma ut-till sina sommarnöjen. Vid 
uppgörandet-av nästkommande 
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vintertid tabell skall Styrelsen emellertid taga frågan om tågets senare- läggning 
under förnyad omprövning. 

Tåg 705 har lagts att avgå från Strömstad 10.50 fm. och ankomma till 
Uddevalla 2.58 em. Tåget har icke kunnat ytterligare senarelaggas av hänsyn till 
förbindelsen i Uddevalla till tåg 235, som åter icke kan avgå från Uddevalla 
senare än 3.12. 

Framställningen om godstrafikens skiljande från persontrafiken har 
Styrelsen icke funnit skäl för närvarande tillmötesgå, då godstrafiken ännu icke 
är af den omfattning, att en dylik åtgärd kan anses vara tillräckligt motiverad. 

Önskemålet om en ny persontågs-lägenhet i vardera riktningen mellan 
Uddevalla och Strömstad har Styrelsen, då några bärande skäl ej anförts för 
tågens ordnande och då dessa vidare med all säkerhet skulle blifva mycket 
dåligt utnyttjade icke heller ansett sig kunna tillmötesgå. 

I enlighet med därom gjord framställning komma samtliga blandade tåg 
utom tåg 708 Uddevalla — Munkedal att medföra såväl 2 som 3 klass. 

Övriga korporationer och myndigheten, vilka inkommit med 
framställningar i ärendet, hava erhållit lika lydande skrivelse. 

Stockholm den 30 April 1914. 
KUNGL. JÄRNVÄGSSTYRELSEN 

JOHN FLODIN. 
Skrifvelsen lästes och lades till handlingarna. 

§ 69  
Till examensvittnen vid Lysekils samskolas realskoleexamen 

vårterminen 1914 utsågos i enlighet med valkommitténs förslag Hrr 
Apotekaren R. Björkman, Telegrafkommissarien A. E. Sandsjö och 
Postmästaren L. Cerwin. 

§ 70  
En af Hrr Ljungberg, Gunnarsson och Thorsson väckt motion angående 

bostadsinspektion här i staden, blef, sedan Herr Radhe förordat bifall till 
motionen, remitterad till Hälsovårdsnämnden. 

Motionen, som förelåg i tryck, hade följande lydelse: 
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»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Det har länge varit vår avsikt att till fullmäktiges prövning föra fram dels 

frågan om vidtagandet av åtgärder från stadens sida till avhjälpande av den 
trängande bristen på bostäder, som sedan något par år gjort sig allt starkare 
gällande, dels frågan om inrättandet av en bostadsinspektion här i staden. En 
stigande mängd av göro- mål här fördröjt motionens utarbetande och gör att nu 
endast den senare frågan kan i dag väckas. Till den förra skola vi emellertid med 
allra snaraste återkomma. 

Båda de åtgärder vi här föreslå fullmäktige att vidtaga ha det mtimaste 
sammanhang, och, ehuru vi ej i dag kunna göra yrkanden till bostadsbristens 
avhjälpande, bringas vi att något komma in på de motiv vi för blivande förslag i 
denna fråga ha att anföra. 

Så länge Lysekil' var fiskläge, bostadsort för sjöfolk och badgästplats, d. v. 
s. innan någon industri förekommit, hade samhällets innevånare helt visst 
bostadsutrymme i tillräcklig grad, om än vad söm fanns icke kom till den fulla 
användning som hygienen krävt. Byggnadsverksamheten har, som alla veta, 
varit ytterst minimal och torde, icke ens ha motsvarat det ökade bostadsbehov 
som nybildningen av familjer ur dessa, befolkningsgrupper naturligen krävt. 

Med stenavverkningen följde givetvis behov av bostadsutrymme och en 
del af dessa yrkesutövare ha ju själv kunnat bygga sig hus. Få senare år har 
genom Berg- och Tomtföreningen Klippan det varit möjligt för flera arbetare, i 
största grad stenhuggare; att rädda sig undan de stigande svårigheterna att 
kunna erhålla bostadslägenheter genom ätt köpa de jämförelsevis billiga tömter 
denna förening sålt och så själva bygga. 

I alldeles särskild grad har emellertid mek. verkstadsindustriens tillkomst 
bidragit att göra det trångt om bostadstillgången. De allra flesta av de 2- å 300 
man, som blivit anställda på Mek. Verkstaden, kommo hit som ungkarlar och 
kunde därför vinna logi genom att familjer släppte till av sina övertaliga rum 
eller inskränkte sig för att ge plats ät inneboende. Många af déss.a yngre 
arbetare ha blivit bofasta här och bildat familj. En bestående industri bidrager 
naturligtvis allt framgent att stegra efterfrågan på bostäder. 

Då, som förut nämnts, byggnadsverksamheten varit obetydlig, samt hvad 
som byggts i stadens centrala del varit hus dels for all 
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männa ändamål, och dels för fler-rumsbostäder, måste ju, då Kyrkvik, på några 
undantagsfall när, behållit sin karaktär som badgäststadsdel, sammanhopningen 
i bostadshänseende i stadens övriga delar ha blivit betydande. Detta måste i sin 
tur föranleda en del ur bostadshygie- nisk synpunkt mindre tillfredsställande 
förhållanden. Dels innebär bostadsbristen, att otillfredsställande lägenheter, som 
med god bostads- tillgång skulle få stå somma, nu måste tas till godo i brist på 
annat. Därigenom blir också intresset från husägarnes sida, att hålla bostäderna i 
godt stånd, mindre, enär de utan kostnader få sina lägenheter uthyrda. Rum, som 
kunnat vara försvarliga för tillfälligt begagnande, då utom dem tillräckligt 
utrymme funnits för ordinärt bruk, bli apterade för hyresgäster. De stegrade 
hyrespriserna bli en naturlig sporre till att utnyttja fastigheterna och hygienens 
krav bli många gånger inte alls beaktade. 

Sagda förhållanden påkalla naturligtvis närmast åtgärder för beredande af 
ökad tillgång på bostäder, och vi skola, som sagts, skyndsammast återkomma till 
den saken. Emellertid är det påtagligt, att, även om staden, som vi hoppas, skall 
kunna göra någonting i berörda avseenden, detta inte blir tillfyllest för att 
undanrödja de uppkomna bristerna i bostadshygieniskt avseende. Så mycket brister 
i tillgång av bostäder, att, även med systematisk bostadsanskaffning, de mindre 
lämpliga bostäderna få lov att användas, och den naturliga obenägenheten (av 
kostnadsskäl) att förbättra dessa har fortfarande sin näring. 

Vidare är ju klart att, oavsett vådorna av trångboddheten, bostadsvanorna på 
grund av okunnighet och tradition i stor utsträckning icke motsvara de fordringar 
samhället har rätt att ställa. Helt visst har den statsstipendiat (ingeniör Axel Ädling) 
rätt, som i sin berättelse till kommerskollegium framhåller, att en förbättring i 
bostadsförhållandena (detta gäller i allmänhet) ej endast består i byggandet av stora 
och väl inredda bostäder, utan att lika riktigt är att tillse, att desamma användas på 
ett lämpligt sätt, att folkets bostadskultur höjes och att ordning och hygien inpräntas 
i dess medvetande. Den kulturella lyftning ett väl ordnat och hygieniskt hem medför 
är utan tvivel grundläggande för allt socialt reformarbete;, säger hr Ädling. Han 
tillägger: Visst är, att de flesta sociala missförhållanden, som drabba individen eller 
samhället, hava sin djupaste rot i bedrövliga bostadsförhållanden. 
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Vi behöva icke för herrarna närmare utveckla vådorna av okontrollerade 
bostadsförhållanden.. Var och en kan själv göra sig en föreställning om den 
betydelse bostaden, hemmet, har för folkhälsan och sinnets daning.. Att på. 
frivillighetens väg få dessä grundläggande förhållanden genomgående ordnade, är 
inte att vänta. Numera anses också självfallet samhällets rätt, att utöva den kontroll 
och vidtaga de åtgärder, som bevisligen kunna hindra eller motarbeta de sociala 
missförhållanden, som direkt eller indirekt härstamma från osunda 
bostadsförhållanden. 

I flera städer har också frågan om bostadsinspektion tagits upp och realiserats. 
I Stockholm går kostnaden härför på över 19,000 kr. I Göteborg har man en läkare 
som. sund hets- och bostadsinspektör med en lön av 7,500 kr. samt fre inspektriser 
med 1,200 i lön vardera. I Malmö anslogs 1912 1,000 för bostadsinspektion. I 
Norrköping utgår bostadsinspektrisens lon med 1,800 varjämte utgår 200 kr. extra, 
för bostadsinspektion. I Uppsala utgår 1,000, Borås 2,0.00, Lund 1,400 för samma 
ändamål. I Karlstad är stadens bådra sundhetstillsyningsmän också 
bostadsinspektörer och ha härför 300 vardera pr år. I Växiö har en barnavårdarinna 
även att öva tillsyn över hygienen i hemmen. Hennes arvode var 1912 800 kr. I flera 
andra städer har man nyligen ordnat med bostadsinspektion eller bär man frågan 
under utredning; 

Som ledning för hvad en dylik bostadsinspektion skulle omfatta, kan anföras 
det förslag till instruktion en komité inom fullmäktige i Norrköping; aflämnade. 

»Att minst en gång årligen besiktiga alla smålägenheter, och oftare, t. ex. 2—4 
gånger årligen, tillse sådana lägenheter, som genom sin beskaffenhet eller på grund 
av de däri boendes förhållanden äro därav i behov,, samt genom råd, anvisningar 
och föreställningar, vare sig det gäller, hyresvärd! eller hyresgäst, söka att 
åstadkomma förbättringar i befintliga missförhållanden och slutligen, därest ej på 
sådant sätt rättelse kan vinnas, om förhållandet göra anmälan till 
hälsovårdsnämnden, för att denna må sättas i tillfälle vidtaga de åtgärder, som på 
den kan ankomma.» 

För bostadsinspektrisen i Lund gäller följande instruktion: 
»Det åligger henne att öfvervaka, att uthyrda bostäder och till desamma 

hörande utrymmen, såsom kök, avträden, förstugor, trappor, källare, vindar, samt 
andra i nära förbindelse med bostaden 
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stående utrymmen befinna sig i ett sunt och snyggt skick; ävensom att verka för 
att bostäderna av innevånarna användas på ett sätt, som överensstämmer med 
sundhetens och snygghetens fordringar. Hon har därvid särskilt att övervaka 
efterlevnaden av föreskrifterna i hälsovårdsstadgan och andra gällande 
författningar eller ordningsföreskrifter rörande bostäderna i staden sundhet och 
snygghet, såvida icke deras övervakande enligt lag tillkommer annan 
myndighet. Dock skall det även i sistnämnda fall vara hennes skyldighet att 
söka uppmärksamma för handen varande brister och därom meddela veder-
börande myndighet underrättelse.» 

Då Lysekil ju ännu är en liten stad bör en bostadsinspektion här kunna 
ordnas till att börja med i mindre skala vadan ju också kostnaden bör bli 
minimal. Allra lämpligast hade ju varit om någon av stadsläkarne själv haft tid' 
att för någon liten extra ersättning öva tillsyn genomgående för mindre 
lägenheter och i övrigt med ledning av egen kännedom och efter anmälan. 
Härvidlag får man givetvis tänka sig att inspektionen utfördes vid tillfälle och 
när tid gavs. 

Otänkbart voro ju häller inte att inspektionen kunde förenas med 
stadsingenjörsbefattningen. Den erfarenhet denna därigenom vunne skulle helt 
säkert mången gång vara nyttig vid prövning av nybyggnader, och ingenjörens 
sakkunskap, såväl beträffande byggnadernas hygieniska ändamålsenlighet som 
gatu- och dräneringsförhållanden, komme väl till pass i och för 
bostadsinspektion. 

Då vi förutsätta motionens remitterande till hälsovårdsnämnden och 
drätselkammaren ha vi endast antydningsvis velat angiva hur vi tänker oss 
saken kunna ordnas. 

Med stöd av vad vi sålunda anfört be vi få yrka: 
att Herrar Stadsfullmäktige måtte hos 

hälsovårdsnämnden anhålla om närmare prövning och 
framläggande av förslag för inrättande av 
bostadsinspektion här i staden och att, sedan nämnden 
är färdig härmed, den måtte överlämna förslaget till 
drätselkammaren, som efter prövning inkommer med 
detsamma jämte eget yttrande till fullmäktige. 

Lysekil den 25 Maj 1914. 
A. LJUNGBERG. H. GUNNARSSON. AUG. THORSSON.» 
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I 71. 
Hälsovårdsnämnden hade uti ingifvet och nu föredraget protokollsutdrag 

föreslagit Stadsfullmäktige att för sin del antaga och föranstalta om fastställande 
af följande: 

»Ordningsföreskrifter angående hållande af fjäderfä i Lysekil. 
Fjäderfä må hållas inom stadens planlagda område endast i det fall att 

olägenhet för enskild person eller det allmänna däraf icke uppkommer samt 
hälsovårdsnämnden därtill lämnat tillstånd. 

Den, som bryter häremot, skall böta från och med två till och med tio 
kronor.» 

På yrkande af Herr Gunnerson bordlädes ärendet för inhämtande af 
Magistratens, yttrande däri. 

§ 72. 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Laurin och 

Lindbom. 

Som ofvan
JOSEF CENTERWALL. 

Justeradt: 
FRITZ LUSCH. 

J. E. LINDBOM. 
L. LAURIN. 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter föregången kungörelse och justering 
offentligen uppläst å rådhuset Torsdagen den 4 Juni 1914; betygas. 

FRITZ LUSCH. 

Josef Centerwall.

Bysekilspostens Boktrveker! 1911. 



 

Bil. till prot. N:o 5, § 62. 

REVISIONSBERÄTTELSE. 

Undertecknade af Lysekils Stadsfullmäktige utsedda att granska Lysekils 
Fattigvårdsstyrelses räkenskaper och förvaltning för år 1913, få härmed afgifva 
följande berättelse öfver fattigvårdens ställning. 

Inkomster: 
Behållning från år 1912: 

Kontant i kassan .......................................................  438: 06 
Innestående i A.-Bol. Göteborgs Bänk . . . 4,2'00: — 4,638: 06 
Uppburit af Stadskassan ...........................................................  18,000:- 

Diverse inkomster: 
Hyror ..........................................................................  97: 50 
Atérbekomna utlägg ..............................   . . . 1,637: 61 
Bötesandelar...............................................................  65: 08 
Bohmans lifrähta .......... 210: -- 
Försålt Malmbergs lösegendom ...................................  5: 50 

D:o O. Larssons »  .....................  23: 97 2,039: 66 
Bankränta .......................................................................................  187: 21 
Oinlösta kuponger ............................................................................  55: 05 

Kronor 24,919: 98 
Utgifter: 

Afgifter till hospital.....................................................................  767: 40 
D:o » sjukhus .................................................................  1,000: 58 

Ersättning åt andra kommuners fattiga...........................................  267: 54 
Understöd åt diverse personer ...................................................  14,276: 27 
Underhåll och assurans af understödshemmet .... 1,202: 59 

D:o . » » » 12 fattigstugor .... 726: 19 
Arvoden ......................................................................................... 1,200:^^ 
Diverse omkostnader .....................................................................  901: 41 

Behållning : 
Kontant .  .........  .......................................................  190: 79 
Innestående i A.-Bol. Göteborgs Bank . . 4,387: 21 4,578:- 

Kronor 24,919: 98 



 

Fattigvårdens ställning vid 1913 års utgång är följande:
Tillgångar: 

Understödshemmets värde......................................................................  11,000: — 
Diverse lösegendom.....................................................................................  250: — 
12 st. fattigstugor ......................................................................   . . 11,300: — 
Behållning  ........  .......................................................................................  4,578: — 

Kronor 27,128: —

Då Henrietta Norrmans arfvingar till Fattigvårdsstyrelsen återbetalt till henne 
lämnat understöd har såväl stugan, i räkenskaparna upptagen till Kr. 600: —, som 
lösegendomen öfverlåtits på arfvingarna. 

Olivius Andersson har öfverlämnat sin stuga, värderad till Kr. 2,100: —, till 
fattigvårdsstyrelsen; och är således fattigstugornas antal lika som föregående år. 

Revisorerna vilja såsom sin åsikt framhålla, att nyttan af kupongerna ej på långt 
när motsvarar det ökade arbete som desamma förorsaka. 

Som räkenskaperna äro med behöriga verifikationer försedda samt med ordning 
och reda förda få vi tillstyrka full och tacksam ansvarsfrihet för den tid revisionen 
afser. 

Lysekil den 7 Maj 1914. 

O. DORTHE. EDV. HYLLENGREN.

LyBektlspoitens Boktryckeri 1914.



 

Bil. till prot. N:o 5, § 63

REVISIONSBERÄTTELSE. 

• Undertecknad, utsedd att granska Pärkstyrelsens i Lysekil räkenskaper för 
år 1913 får härmed afgifva följande berättelse: 

Inkomster: 
Uppburit af Drätselkammaren 
Ränta å sparkasseräkning . 
Förskott af kassaförvaltaren 

. Kr. 1,500: - 

. » 21: 97 
 » 22; 80 Rr. 1,544: 77 

Utgifter: 
Balans från 1912 ........ Kr. 440: 14 
Lön till parvakten ..............................................» 405: - 
Diverse utgifter..................................................» 699: 63 Kr. 1,544: 77 

Räkenskaperna äro förda med ordning och utgiftsposterna försedda med 
verifikationer, hvarför ansvarsfrihet tillstyrkes för den tid revisionen omfattar. 

Lysekil den 2 Maj 1914.
AXEL NORRMAN.

Lysekflspostens Boktryckeri 1914. 



 

         1914         Lysekils        N:r 6. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid sammanträde med 
Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil å rådhuset den 6 
Juni 1914. 

Frånvarande med anmälda och godkända förfall: Herrar Radhe, Aug. 
Mattsson, Richter, Björsell och Bovik. 

Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet, undertecknad, sekreterare. 

§ 73. 
Sedan Stadsfullmäktige den 23 sistlidne April, § 57 i protokollet, 

uppdragit åt Drätselkammaren ätt annonsera befattningen såsom stadskassör, 
bokförare och sekreterare hos kammaren ledig på vissa villkor, hade 
Drätselkammaren den 30 sistlidne Maj till innehafvare af befattningen ifråga 
bland 27 sökande enhälligt utsett Kontorschefen Axel Holmqvist, Hudiksvall.

På förekommen anledning hade Drätselkammaren sedermera den 4 
dennes beslutit underställa sitt förenämnda beslut Stadsfullmäktiges pröfning, 
på grund hvaraf Stadsfullmäktige till idag sammankallats för att på grund af 
inkomna ansökningar välja innehafvare af ofvan- nämnda befattning. 

Nu föredrogs frågan rörande utdrag af Drätselkammarens protokoll, 
nämligen: l:o)  

                        Utdrag af protokollet, hållet hos Drätselkammaren  
                                                i Lysekil den 29 och 30 Maj 1914. 

 
§ 105. 

Sedan den kungjorda tiden för ansökningen till befattningen såsom 
Stadskassör m. m. den 27 dennes utgått, blefvo nu de inkomna ansökningarna 
brutna och formellt granskade. 
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Efter det Kammaren beslutit att icke reflektera på någon sökande med en 
ålder under 30 år eller öfver 45 år, uppdrogs det åt Hrr Ordföranden, vice 
Ordföranden och Wallén att mera ingående granska ansökningshandlingarna 
samt därefter uppsätta tre sökande på förslag och förelägga kammaren detta 
förslag kl. 6 e. m. under morgondagen, till hvilken tid sammanträdet 
ajournerades. Samtliga ansökningshandlingarna lemnades nu till Hrr 
Kommitterade. 

Den 30 Maj 1914. 
§ 106. Till det från gårdagen ajournerade sammanträdet hade infunnit 

sig samtliga då närvarande, nämligen ledamöterna, Hrr Ordföranden, vice 
Ordföranden, Laurin, Wallén och Björsell samt suppleanten Herr Luckey. 

Hrr Kommitterade anmälde nu, att de efter granskning af an-
sökningshandlingarna på förslag till befattningen såsom stadskassör m. m. 
enhälligt uppsatt följande personer, nämligen: 

1) Kontorschefen Axel Holmqvist, Hudiksvall; 
2) Bokhållaren E. A. Larsson, Göteborg; och ' 
3) Kassören och Bokföraren Edv. R. Börjesson, Falkenberg. 
De sålunda föreslagnes ansökningshandlingar genomgingos nu, 

hvarefter och sedan Herr Laurin anmärkt, att den å tredje förslagsrummet 
uppförde sökanden vore öfver 45 år, den i första rummet uppförde 
Kontorschefen Axel Holmqvist i Hudiksvall enhälligt utsågs till stadskassör 
samt bokförare och sekreterare hos Drätselkammaren från och med den 1 
nästa Juli på annonserade vilkoren. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
Som of van 

JOSEF CENTERWALL. 

2:o) »Utdrag af protokollet, hållet hos Drätsel 
kammaren i Lysekil den 4 Juni 1914. 

§ 107. På förekommen anledning beslöts att Kammarens den 30 
nästlidne Maj, § 106 i protokollet, fattade beslut, angående tillsättande af 
stadskassör m. m., skulle underställas Stadsfullmäktiges pröfaing. 

Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
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Härefter dels tillkännagafs, namnen på de 15 sökande, hvilkas ansökningar 
funnes tillgängliga, nämligen:. 

1) Axel Holmqvist, Hudiksvall, 2) E. A. Larsson, Göteborg, 3) Edv. R. 
Börjesson, Falkenberg, 4) Edvin Hyllengren, Lysekil, 5) K. I. Appelgren, 
Lysekil, 6) Harald C. Ohlsson, Göteborg, 7) Arthur Andersson, Lysekil, 8) K. E. 
Mattsson, Lysekil, 9) Reinhold Nilsson, Halmstad, 10) J. C. Holm, Strömstad, 
11) Gustaf Andersson, Vedevåg, 12) Johan Alfred Eklöf, Lugnås, 13) Karl 
Näslund, Venersborg, 14) Elvira Ericsson, Göteborg, 15) A. F. Dahlenius, 
Göteborg, af hvilka Herr K. E. Mattsson anhållit få återkalla sin ansökan, och 
dels föredrogos på begäran .de af Drätselkammaren enligt ofvan intagna 
protokollsutdrag på förslag uppsattes ansökningshandlingar. 

Under den i ärendet uppkomna öfverläggningen yrkades af: 
Hr vice ordföranden: att Kontorschefen Axel Holmqvist, Hudiksvall, skulle 

utses till befattningen ifråga; 
Hr Gunnerson, med instämmande i ett af Hr Ljungberg gjordt uttalande, af 

innehåll, att Drätselkammaren icke erhållit något uppdrag att tillsätta 
befattningen ifråga’ utan, med hänsyn till bestämmelserna i kammarens 
reglemente, genom sitt förut omförmälda beslut af den 30 nästlidhe Maj, 
öfverskridit sin befogenhet och att giltigheten af Drätselkammarens beslut i och 
för sig kunde sättas ifråga, enär Drätselkammarens ordförande, som vore svåger 
med Herr Holmqvist, deltagit i beslutet Om dennes utseende: återremiss af-
ärendet till Drätselkammaren, som borde inkomma till Fullmäktige med nytt 
förslag till befattningen såsom stadskassör m. m.; 

Hr' Anderson, som liksom Herrar Sterner, Wallén och Laurin sökte häfda, 
att' Drätselkammaren varit befogad att utse innehafvare af befattningen ifråga, 
och förklarade, att Kammaren förfarit fullt korrekt i frågan: yrkade på ärendets 
afgörande idag. 

Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och ordföranden på framställda 
propositioner på bifall till å ena sidan återremiss af ärendet, å andra sidan 
ärendets afgörande idag, förklarat sig anse den senare propositionen vara med ja 
besvarad, begärdes votering, som verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 

»Den som vill afgöra ärendet idag, röstar: ja, den det icke vill, röstar: nej, 
vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutit återremittera ärendet i enlighet med 
Herr Gunnersons förslag. 
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Vid upprop till omröstning, hvarunder Herr Löfving icke var tillstädes, 
röstade härefter samtliga ledamöter: ja, utom Herr Gunnerson, som röstade 
nej:. 

Med 17 röster mot 1 hade alltså beslutits enligt japropositionen. 
Mot detta Stadsfullmäktiges beslut anhöll Herr Gunnerson att få anmäla 

sin reservation. 
Härefter utsågs medelst sluten omröstning, som begärdes af Herr Lidell, 

till stadskassör, bokförare och sekreterare hos Drätselkammaren på de af 
Drätselkammaren annonserade villkoren med 14 röster Kontorschefen Axel 
Holmqvist i Hudiksvall. Vid omröstningen tillföll en röst kassören och 
bokföraren Edv. R. Börjesson i Falkenberg, medan tre blanka sedlar afgåfvos.

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 74. 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar vice 

ordföranden och Gunnerson. 
Som ofvan 

JOSEF CENTERWALL 
Justeradt: 

FRITZ LUSCH. 
B. P. JONSSON. 

J. G. GUNNERSON. 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter föregången kungörelse och 
justering offentligen uppläst å rådhuset Onsdagen den 17 Juni 1914; betygas. 

FRITZ LUSCH. 

Josef Cenerwall.

Lyaekliapoatena Boktryckeri 1914.



 

   1914        Lysekils           N:r 7. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 29 Juni 1914.

Frånvarande voro med anmälda och godkända förfäll: Herrar Radhe, 
Richter, Thorsson, Anderson och Gunnerson. 

Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet, undertecknad, sekreterare. 

§ 75. 
Kungl. Maj:ts resolution den 13 mars 1914, hvarigenom provian-

teringsfrilagersrätt för Lysekil på vissa villkor medgifvits, lästes och lades till 
handlingarna. 

§ 76. 
Herr Oskar Erlandsson hade inkommit med skriftlig begäran, att han, som 

numera åf Maria Erlandsson inköpt huset n:r 14 Landsvägsgatan, skulle få 
inköpa tomten till huset för det salupris, tre kr. pr kv.-aln, som Stadsfullmäktige 
den 5 juli 1912, § 75, bestämt för tomten. 

Drätselkammaren, hvars yttrande i ärendet af ordföranden inhämtats, hade 
tillstyrkt beviljandet af ansökningen. 

Här skulle antecknas, att tomten ifråga innehölle i areal cirka 1,553 
kv.-alnar. Stadsfullmäktige biföllo nu enhälligt Erlandssons begäran. 

§ 77  
Drätselkammarens anhållan om bemyndigande att till fru Justina 

Simonsson för ett pris af åtta kr. 50 öre pr kv.-meter eller tre kr. pr kv.-aln 
försälja den cirka 490 kv.-meter omfattande tomten till huset n:r 7 Färgaregatan, 
hvilken tomts försäljning Byggnadsnämnden tillstyrkt, bifölls enhälligt. 
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§ 78  
Drätselkammaren anhöll att få till herr August Andersson för ett pris af åtta hr. 

50 öre pr kv.-meter eller tre kr. pr kv.-aln, försälja tomten till huset n:r 0 Färgaregatan, 
hvilken tomt enligt företedd tomtskizz omfattade en areal af cirka 496 kv.-meter. 

Byggnadsnämnden hade tillstyrkt ansökningen. 
Stadsfullmäktige biföllo enhälligt Drätselkammarens anhållan. 

§ 79 
Magistraten hade inkommit med följande skrifvelse. 

»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Sedan från Drätselkammaren inkommit anmälan därom att in- drifningen af 

kommunalutskylder icke bedrefves med önskvärd effektivitet, har Magistraten öfver 
samma anmälan hört stadsfogden, hvilken med anledning häraf inkommit med 
bilagda yttrande. 

Magistraten har däraf inhämtat, att det mindre goda resultatet af indrifningen 
berott på att stadsfogden icke haft till sitt förfogande något biträde, som varit 
kompetent att förrätta förekommande utmätningar i och för utskyldernas uttagande. 

Då med hänsyn till en synnerligen låga aflöning, som stadsfogden åtnjuter för 
de förenade stadsfogde- och kronouppbördskassörsbefattnin- garna, icke kan 
ifrågasättas att stadsfogden skall personligen infinna sig för utmätnings förrättande i 
alla de många fall, då tredska ifråga om skattebetalning förekommer, finner 
Magistraten det, i likhet med stadsfogden, nödigt att kompetent exekutioiisbetjänt 
ställes till hans förfogande; och torde en sådan icke kunna anställas för mindre be-
gynnelselön än kronor 1,500. 

Magistraten vill emellertid af vissa skäl, som här nedan skola angif- vas, ej nu 
föreslå inrättande af en dylik befattning på ordinarie stat. Magistraten har nämligen 
funnit att en af stadens ordinarie poliskonstaplar, Rudolf Ljunggren, skulle vara 
synnerligen lämplig att uppehålla befattningen ifråga. Denna anordning är så 
mycket lämpligare som Ljunggren i följd af sjuklighet knappast längre kan 
uppehålla sin konstapelsljänst. Den ansträngande nattjänstgöringen och ingripandet 
vid berusade personers anhållande har under den senare tiden förorsakat, att 
Ljunggren mycket ofta nödsakats afbryta sin tjänst 
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göring för att intaga sängen. I följd häraf torde, om Ljunggren skall fortfara med sin 
tjänstgöring som poliskonstapel, den tid snart vara inne, då han blir i behof af 
ständig tjänstledighet; och är staden under sådana förhållanden likväl skyldig att till 
honom utbetala 70 Q/o af hans lön, som nu utgår med kr. 1,750 jämte beklädnads-
ersättning. Därest Ljunggren emellertid erhåller en mindre ansträngande 
tjänstgöring, exempelvis såsom exekutionsbetjänt, torde han, enligt andre 
stadsläkarens utsago, kunna tillfullo bestrida densamma, utan att till sin hälsa lida 
men däraf; och då exekutionsbefattningen antagligen icke kommer att lämna honom 
full sysselsättning, synes han dessutom kunna vara stadsfiskalen behjälplig med 
inspektionen öfver de öfriga konstaplarnas tjänstgöring, hvilket uppenbarligen 
skulle komma att medföra afsevärda fördelar. 

Att Ljunggren äfven med den förändring i tjänstgöringen, som nu antydts, bör få 
bibehålla sin nuvarande aflöning anser Magistraten själffallét på grand af den långa 
tid, han varit i kommunens tjänst, öch det förtjänstfulla satt, hvarpå han städse 
uppehållit sin polis- konstapelsbéfattning. 

Om emellertid Ljunggren skulle förordnas till exekutionsbetjänt, så uppkommer 
därmed en vakans inom poliskåren. Då staden sedan år 1898, då poliskonstaplarnas 
antal fastställdes till åtta, gått framåt såväl ifråga om innevånarnas antal som 
beträffande den allmänna, rörelsen, torde det icke vara att tillråda att vid ledigheten 
efter Ljunggren indraga en poliskonstapelstjänst. Sådant är helt enkelt omöjligt,-
därest de tre nuvarande bevakningsdistrikten skola bibehållas. En ny poliskonstapel 
måste därför antagas i Ljunggrens ställe. 

Med anledning häraf får Magistraten hemställa att Stadsfullmäktige måtte 
besluta 

dels ätt förklara hinder icke möta för Magistraten att i enlighet möd 3 § i Kungl. 
Förordningen den 12 juli 1878 förordna polis- konstapeln Rudolf Ljunggren att 
biträda stadsfogden vid indrifningen af böter och allmänna utskylder och därvid på 
stadsfogdens ansvar i egenskap af exekutionsbetjänt förrätta utmätning af 
lösegendom, med villkor dock, att Ljunggren, i den mån nämnda göromål det 
medgifva, skall vara skyldig biträda stadsfiskalen ifråga om inspektionen öfver 
poliskonstaplarnas tjänstgöring, 
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samt dels bemyndiga Magistraten att med anledning af förändringen i 
Ljunggrens tjänstgöring antaga en ny poliskonstapel med aflöning enligt den af 
Stadsfullmäktige fastställda regleringen af den 29 november 1912. 

Då från Drätselkammarens sida framhållits att frågan om indrif-
ningsväsendets förbättring vore brådskande, hemställer Magistraten att 
Stadsfullmäktige äfven måtte besluta att de föreslagna anordningarna skola träda i 
kraft den 1 nästa Augusti. 

Lysekil den 15 juni 1914. 
På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG.» 

Vid skrifvelsen fanns fogad däri åberopadt yttrande af stadsfogden, hvilket 
yttrande var af denna lydelse: 

»Till Magistraten i Lysekil. 
Med anledning af de anmärkningar, som framställts mot indrif- ning af 

kommunalutskylder under senare åren, får jag medgifva, att dessa anmärkningar i 
viss mån äro befogade, i det indrifningen visat ett ganska klent resultat, men skall 
jag söka åstadkomma rättelse häri. 

För att för framtiden erhålla bättre resultat anser jag lämpligast att tillsätta en 
särskild exekutor eller exekutionsbetjänt för indrifning af resterande skatter, böter 
och handräckningsmedel med den befogenhet som afsos i Kungl. Förordningen 
den 12 juli 1878 angående förändrade föreskrifter om utmätning för krono- och 
kommunalutskylder, allmänna afgifter m. m. § 3. Med biträde af den nuvarande 
stadstjänaren bör denne kunna komma till gynsammare resultat än de som f. n. 
ernås. A ena sidan kan väl hända, att en dylik exekutionsbetjänt vissa tider icke har 
full sysselsättning i sin tjänst, men å andra sidan bör han, när så erfordras, kunna 
mera odelad t egna sig åt detta uppdrag och bör därför tillerkännas så pass aflöning, 
att han kan existera på denna jämte de sportler som kunna beräknas tillfalla honom. 
Begynnelselönen bör förslagsvis sättas till omkring Kr. 1,500 å Kr. 1,800 per år, 
tills erfarenhet vunnits dels huru den föreslagna åtgärden kommer att verka, dels i 
hvilken utsträckning exekutionsbetjäntens tid kommer att för tjänsten tagas i 
anspråk. 

Lysekils stadsfogdekon tor den 26 maj 1914. 
VIKT. HYLLENGREN.» 
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Sedan ordföranden remitterat dessa handlingar till Drätselkammaren, hade denna 
inkommit med yttrande, innehållit i följande: 

»Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens i 
Lysekil sammanträde den 27 Juni 1914.

§ 127. Med anledning af Kammarens begäran om Magistratens, yttrande i frågan 
om effektivare skatteindrifning, hade Magistraten till Stadsfullmäktige afgifvit ett af 
Stadsfogdens yttrande åtföljdt utlåtande. Dessa handlingar hade af Stadsfullmäktiges 
Ordförande remitterats till Kammaren för yttrande. 

Efter tagen del af handlingarna beslöt Kammaren att i enlighet ined Ordförandens 
förslag afgifva följande yttrande: 

D. K., som tagit del af handlingarne vill för sin del tillstyrka 8. F. att godkänna 
Magistratens förslag, att nuvarande poliskonstapeln Rudolf Ljunggren intillsvidare från 
Vs d. å. förordnas som exe- kutionsbetjänt med skyldighet icke allenast att indrifva 
resterande kommunalskatter utan äfven andra stadens fordringar, som ej till föreskrifna 
tider inbetalas. Lönen för Ljunggren bör, med hänsvn till att extra sportler kan beräknas, 
sättas till kr. 1,800:•— pr år, och då Magistraten anser lämpligt, att befattningen förenas 
med in- spektion vid polisen, bör betalningen delas lika mellan Polisväsendet och staden.

Hvad åter beträffar Magistratens förslag att i Ljunggrens ställe antaga en ny 
poliskonstapel, så har Kammaren icke medhunnit utredning om nödvändigheten häraf, 
utan vill Kamräaren i denna punkt föreslå Stadsfullmäktige att tillsätta en kommitté för 
denna frågas klargörande och därefter återkomma till Stadsfullmäktige med samma. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
Som ofvan 

JOSEF CENTERWALL. 
Rätt utdraget; betygar 

AXEL HOLMQVIST. 
Samtliga handlingar i ärendet föredrogos nu. 
Under öfverläggningen i ärendet framhöll Herr Borgmästaren Sundberg, att för den 

händelse en såden kommitté, som Drätselkammaren föreslagit, skulle tillsättas, frågan om 
tillsättandet af exeku- 
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tionsbetjänt icke borde afgöras, förrän kommittén hunnit yttra sig, samt hemställde 
att i kommittén blefve insatt någon sakkunnig, såsom en Magistratsledamot eller 
stadsfiskalen. 

Herr Sterner förklarade sig för sin del intet hafva emot bordläggning af ärendet 
och insättande af en sakkunnig i kommittén. 

Herr Lidell yrkade, att kommittén skulle bestå af fem personer, samt föreslog 
till dess ledamöter: Herr Borgmästaren A. Sundberg, om han ville åtaga sig 
uppdraget, samt följande stadsfullmäktigeledamöter, nämligen: Herr Ordföranden, 
Ljungberg, Aug. Mattsson och Bovik. 

Stadsfullmäktige beslöto, att med bordläggning af ärendet, tillsätta en 
kommitté med det uppdrag Drätselkammaren föreslagit, och bestående af följande 
fem personer: Herr Borgmästaren Sundberg, Ordföranden, Ljungberg, Aug. 
Mattsson och i stället för Herr Bovik, som afsagt sig, Herr Granberg, med 
Ordföranden som sammankallande. 

I afvaktan på denna kommittés yttrande bordlädes ärendet i öfrigt. 

§ 80  
Sedan Byggnadsnämnden anhållit om fyllnadsval inom Nämnden efter 

aflidne Herr J. 11. Lindman, utsågs nu i enlighet med valkommitténs förslag till 
ledamot i samma nämnd efter Herr Lindman Byggmästaren Rob. Christensson för 
tiden intill 1917 års utgång, hvarefter till suppleant i samma nämnd efter Herr 
Christensson för tiden intill 1916 års utgång utsågs Rörläggaren C. W. Granberg. 

§ 81  
Drätselkammaren anmälde, att Kammaren beslutit förordna den af 

Stadsfullmäktige den G juni 1914 som stadskassör, bokförare och 
Drätselkammarens sekreterare valde Herr A. Holmqvist att uppehålla och sköta 
nämnda befattningar från och med den 1 juli detta år tillsvidare eller intill dess 
Stadsfullmäktiges ifrågavarande val vunnit laga kraft. 

Anmälan lades till handlingarna. 
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§ 82  
Med anledning af hållande af bolagsstämma med Lysekils Järn-

vägsaktiebolag samt därvid förekommande ärenden hade stadens ombud vid 
dylika stämmor, Stadsfullmäktiges ordförande Herr Liisch inkommit med 
följande skrifvelse: 

»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
I egenskap av stadens ombud vid Lysekils Järnvägsaktiebolags stämmor 

får jag med anledning av den ordinarie bolagsstämman den 3'0 dennes och de 
ärenden, som dar föreligga, bland vilka särskilt märkes den synnerligen viktiga 
frågan om järnvägsbolagets teckning på styrelsens förslag av aktier for 
etthundratusen (100,000) kr. på Vissa villkör i järn vägsförslaget 
Smedberg—Ed, anhålla om närmare instruktion for ombudet. Som 
stadsfullmäktiges ordf, har jag tillåtit mig remittera såväl detta ärende som 
bestämmande av arvode åt styrelse och revisorer för år 1915 till 
drätselkammaren samt val av två suppleanter i styrelsen i stället för avlidne 
sjökapten Carlsson och fabrikör Lindman och val av revisorer oeh 
revisorsuppleanter för granskningen av 4914 års räkenskaper och förvaltning till 
valkommittén för inhämtande av dess förslag. 

Lysekil den 26 juni 1914. 
FRITZ LUSCH. 

Denna skrifvelse föredrogs nu, hvarefter i de frågor som skulle 
förekomma på ofvannämnda stämma, och hvilka frågor behandlades i följande 
ordning, beslöts, på sätt här nedan angifves: 

Val af två suppleanter i bolagsstyrelsen efter aflidne Herrar L. A. 
Oarlsson och J. H. Lindman. 

På Herr Sterners förslag uppdrogs det åt Herr Liisch att vid val af 
suppleanter för stadens del rösta på de personer valkommittén i detta hänseende 
förordat, nämligen Herrar Liisch och C. W. Granberg. 

Val af revisorer för granskning af Järnvägsbolagets räkenskaper och 
förvaltning för 'år 1914. 

Ombudet erhöll i uppdrag att jämlikt valkommitténs förslag till revisorer 
för stadens del rösta för omval af Hrr C. F. Lidell och John Sterner med Hrr 
Aug. Kihlberg och Axel W. Christensson såsom suppleanter. 
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Bolagsstyrelsens förslag om järnvägsbolagets tecknande af aktier i 
och för järnväg sförslag et Smedberg—Ed till ett belopp af 1-00,000 kronor 
samt om bemyndigande för styrelsen att, då gäldandet af aktieteckningen 
ifrågakommer, upplåna det därför erforderliga beloppet mot en andra 
inteckning i bolagets järnväg. 

Vid behandling af denna fråga förelågo följande handlingar, 
nämligen: 

§ 1 enna skrifvelse från bolagsstyrelsen till ordinarie bolags- 
stämman år 1914: 

 Till Lysekils Järnvägsaktiebolags ordinarie bolagsstämma år 1914. 
Enligt hvad bolagsstämman torde ha sig bekant arbetar f. n. 

en kommitté på att få till stånd en järnväg från Smedberg å Bohus- 
länska längdbanan till Ed å Dalslandsbanan, alltså en fortsättning af 
Lysekils järnväg. 

Enligt det af Kaptenen Artur Asplund upprättade kostnadsför- 
slaget rörande nämnda järn vägsförslag, hvarå koncession blifvit ge- 
nom kommitténs försorg sökt, uppgår kostnaden för den ifrågasatta 
järnvägen till 3,900,000 kronor, däraf kommittén tänkt sig att staten 
skulle tillsläppa ’/* eller 2,925,000 kronor i form af statslån, hvarom 
ock ansökan ingifvits till Kungl. Maj:t. 

Därest ett sådant statslån skulle beviljas, återstår att genom 

aktieteckning anskaffa kr. 975,000: —. 
Häraf har redan af åtskilliga kommuner tecknats 

ett belopp af .........................................................  .......  kr. 365,000: — 
Från andra kommuner och Älfsborgs läns lands- 

ting anses kunna påräknas ......................................................... » 100,000: — 
Hos Göteborgs och Bohus läns landsting har 

gjorts framställning om en aktieteckning af ...» 250,000: —  
Summa kr. 715,000: — 

Att anskaffa återstår alltså................................................. » 260,000: — 
Summa kr. 975,000: — 

Då med hänsyn till de intresserade kommunernas svaga ekonomiska bärkraft 
vidare anspråk å dem icke skäligen kan ställas, inses lätt att stora svårigheter 
föreligga i fråga om anskaffande af det felande aktiekapitalet. Någon del kan ju 
uppbringas genom aktie 
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teckning för jord och enskilda teckningar, men det är uppenbart att hvad på detta satt 
erhålles icke kan räcka mer än till en bråkdel af det felande beloppet. 

Då emellertid den föreslagna järnvägens tillkomst är af stor betydelse för orten, 
har kommittén ej ansett sig böra gifva vika för de antydda svårigheterna. 

Kommittén har därför, med tanke på de stora fördelar, som den föreslagna 
järnvägen uppenbarligen skulle Lomma att medföra för Lysekils järnväg, vändt sig 
till järnvägsbolagets styrelse med hemställan om att Lysekils Järnvägsaktiebolag 
måtte teckna aktier uti företaget ifråga; och hafva kommittén och bolagets styrelse 
samrådt om de villkor, på hvilka en sådan aktieteckning skulle kunna komma till 
stånd, hvarvid mellan kommittén och styrelsen den 24 maj 1914 upprättats en 
öfverenskommelse, som härjämte bifogas och som styrelsen för sin del godkändt 
under förutsättning af bolagsstämmans bifall. 

Styrelsen anser 
att Lysekils järnväg skulle komina att tillskyndas en mycket stor fördel genom 

tillkomsten af em järnväg Smedberg—Ed, 
att den härofvan omförmälda öfverenskommelsen mellan de båda järnvägarna 

om gemensam trafikering och administration är egnad att nedbringa Lysekils 
Järnvägs administrations- och trafikkostnader under hvad eljest i framtiden skulle 
ifrågakomma, 

samt att vid detta förhållande och då Lysekils järnväg enligt 
öfverenskommelsen tillförsäkrats en ersättning, motsvarande 5 % ränta å ett belopp 
af 1'00,000 kronor under minst tio års tid, det är med bolagets förmån förenligt att 
teckna aktier till nämnda belopp i det nya järnvägsföretaget. 

Med anledning häraf får styrelsen hemställa, att bolagsstämman ville besluta att 
dels teckna aktier i och för järnvägsföretaget Smedberg—Ed till belopp af 100,000 
kronor under villkor att med det bolag, som kan komma att bildas för realiserandet af 
nämnda järn- vägsförslag, kommer till stånd en öfverenskommelse angående ge-
mensam administration och trafikering af de två järnvägarna af samma innehåll som 
den härofvan omförmälda handlingen af den 24 maj 1914, dels ock bemyndiga 
styrelsen att, då gäldandet af denna 
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aktieteckning ifrågakommer, upplåna det därför erforderliga beloppet möt andra 
inteckning i bolagets järnväg. 

Lysekil den 8 juni 1914. 
För Lysekils Järnvägsaktiebolags styrelse: 

AUG. LYSELL.» 

§ 2 öljande i den under mom. 1 här ofvan intagna skrifvelsen åberopande: 
»Förslag till öfverenskommelse 

emellan Lysekils Järnvägsaktiebolag, här kallad t Ly. J., å ena samt kommitterade för 
järnvägen Smedberg—Ed, här kalladt S. B. J., å andra sidan angående gemensamt 
trafikerande af de båda järn- vögarnc. 

S 1. De båda järnvägarne administreras och trafikeras gemensamt af Lysekils 
järnväg genom dess trafikchef och öfriga förvaltningspersonal, hvilka hafva att så 
noga som möjligt tillvarataga resp, bolags intressen. 

§ 3 För hvardera banan skola föras särskilda räkenskaper för inkomster och 
utgifter i enlighet med den af Svenska Järnvägsfor- eningen fastställda 
liitereringstabell. 

§ 4 Hvardera järnvägens styrelse äger att själf besluta, huru mod egen banas 
trafikuppbörd och öfriga inkomster skola förfaras. 

§ 5 Hvartdera bolaget bestrider själf alla egna till administrativa, ban-, 
maskin- och trafikafdelningarne hörande kostnader för drift och underhåll samt 
bekostar, underhåller och förnyar alla i och för sin trafikrörelse erforderliga 
inventarier å stationer, håll- och lastplatser samt banlinjer; hvarifråri undantages 
sådana kostnader för den gemensamma förvaltningen samt tåg-, lokomotiv- och 
vagntjänsten, som omförmälas i §§ 5 och 6. 

§ 6 Samtliga gemensamma förvaltningskostnader, hvartill hänföras sådana 
kostnader som aflÖning och andra löneförmåner till trafikchef, assistent, ingeniörer, 
ritare, kamreraré, kontrollör, bokhållare, by rå telegrafis ter, kontorsskrifvare, 
kontorsbiträden, vaktmästare och öfrig gemensam förvaltningspersonal —
undantagandes personal vid maslrinafdelningen samt all tågpersonal —; 
resekostnader och pensionsafgifter för nämnda personal, milkontroll, 
kontorskostnader, tjänstelokaler och dessas upplysning, uppvärmning och städning, 
in 
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ventariers underhåll och materialförbrukning å byrålokalerna o. dylikt fördeles 
årligen banorna emellan i förhållande till senast kända brutto- inkomst för hvarje 
bana. 

För de bostadslägenheter och byrålokaler, hvilka äro upplåtna till den 
gemensamma förvaltningspersonalen men hvilka ägas och underhållas af Ly. J. 
beräknas 8 % ränta, hvilket belopp påföres gemensamma förvaltningskostnader.

§ 7 För båda banorna erforderlig maskinpersonal, förrådspersonal, 
tågpersonal i öfrigt samt kontorspersonal för maskinafdelningen an- stälfes och 
tillhandahålles af Ly. J. Ly. J. ombesörjer jämväl bestridandet af utgifterna för 
kontorslokaler och kontorskostnader, resor, inventariers underhåll och 
förbrukning äfvensom samtliga kostnader i öfrigt för lokomotiv-, vagn- och 
tågtjänsten samt rullande materielens underhåll och skola samtliga dessa 
kostnader årligen fördelas de båda banorna emellan i förhållande till senast 
kända års brutto tonkilometer för hvarje bana. 

För de verkstäder, förrådshus och öfriga byggnader äfvensom - de för den 
rullande materielens drift och underhåll använda drift- och arbetsmaskiner samt 
verktyg, hvilka användas för gemensam räkning men hvilka ägas och 
underhållas af Ly. J. beräknas ränta med G % för byggnader och 7. % för 
maskiner och verktyg, hvilken ränta påföras gemensamma omkostnader. 

Sådana förändringar å rullande materielen, som Öka deras kapitalvärde, 
betalas ensamt af ägaren. 

§r7- I §§ 5 och 6 angifha gemensamma kostnader skola sammanföras i 
utgiftsjournalen, där desamma fördelas enligt angifna grunder, hvarefter resp', 
andelar införas i resp, banors särskilda räkenskaper. 

§ 8 De båda bolagens rullande materiel användes gemensamt. 
Beträffande sam trafiken med främmande banor gäller för hvardera banan 

hvad som föreskrifves i gällande samtrafiksöfverenskommelse. 
I trafiken som utväxlas emellan dé båda banorna gälla sam-

trafiköfverenskommelsens föreskrifter beträffande godsvagnar. 
Beträffande lokomotiv, person-, post- och resgodsvagnar gälla följande 

grunder för beräkning af ersättningen: 
A materielen beräknas ränta och amortering med 7 % per år. Sedan 

föregående års kilometer för ofvan uppräknade fordon blifvit kända, uträknas 
hvad räntekostnaden utgjorjt för lokomotiv per lok 
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kilometer, för person-, post- och resgodsvagnar per person-, post- och 
resgods-vagnsaxelkilometer. 

Bana hvars lokomotiv och vägnar under föregående år tillrygga- lagt 
större antal lokomotivkilometer eller vagnaxelkilometer å den andra banan än 
dennas motsvarande materiel å den förstnämnda banan, erhåller för hvarje 
öfverskjutande lokomotiv- resp, vagnaxelkilometer ersättning med del 
belopp, som enligt ofvan stadgade belopp utgör ränte- och 
amorteringskostnaden per kilometer. 

§ 9 Ly. J. tillhandahåller från sitt förråd till själfkostnadspris för S. 
E. J. maskinafdelning erforderliga förrådseffekter med undantag för sådana af 
större omfattning och värde, hvilka inköpas direkt för hvarje banas räkning 
eller gemensamt efter särskild öfverenskommelse i hvarje fall. 

§ 10 Alla transporter afsedda för gemensamt behof eller för någon 
banas eget behof — med undantag af stenkol -- verkställes fraktfritt. 

För den kolkvantitet som under året åtgått på S. E. J. och som 
transporterats på Ly. J. erlägger S. E. J. frakt, hvilken utgår efter Ly. J. 
själfkostnadspris för direkta transportkostnaden per tonkilometer. 
Fraktafgiften erlägges sedan nämnda direkta transportkostnadspris per 
tonkilometer från föregående år blifvit kändt. 

§ 11 Person- och godstrafiken emellan de båda banorna utväxlas 
medelst så kallad lokal samtrafik. 

§ 12 För förmånen att få sin trafik och administration ombestyrd 
gemensamt med Ly. J. med därigenom uppkommande billigare 
driftkostnader m. m., erlägger S. E. J. årligen till Lysekils Järnvägsaktiebolag 
en afgift af femtusen kronor per år. 

§ 13 Under förutsättning att gemensam administration och drift för de 
båda banorna från och med järnvägens Smedberg—Ed öppnande för trafik 
kommer till stånd i enlighet med detta kontrakt förbinder sig Lysekils 
Järnvägsaktiebolag teckna aktier till ett belopp af Etthundratusen kronor i 
Smedberg—Eds Järnvägsaktiebolag. 

§ 14 Alla i detta kontrakt omnämnda årliga afgifter skola af 
Smedberg—Ed erläggas till Lysekils Järnvägsaktiebolag med en tolftedel 
hvarje månad och skall afgiften vara inbetald senast sista dagen i månaden 
näst efter den, som betalningen afser. 

§ 15 Denna öfverenskommelse gäller från och med den dag 
Smedberg—Eds järnväg öppnas för trafik och tillsvidare till den 1 
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Januari som infaller näst efter ett år efter från någondera af kontrahenterna gjord 
uppsägning. 

Då kontraktet upphör att gälla skall Smedberg—Eds järnväg öfvertaga 'all den 
personal och det förlag af materialier och inventarier som Lysekils Järnväg i och för 
deras trafik vid uppsägnings tillfället tillhandahåller. 

Skulle Smedberg—Ed uppsäga kontraktet inom tio år från den dag, kontraktet 
började tillämpas skall Smedberg—Ed dessutom till Lysekils järnväg', som ersättning 
för de utvidgningar och kapital-? utgifter, som Lysekils järnväg orsakats, erlägga ett 
belopp af femtiotusen kronor. 

§ 16 Skulle tvist uppstå i anledning af denna öfverenskom- melse skall 
tvistefrågan hänskjutas till afgörande af 3 godemän, af hvilka hvardera banans styrelse 
utser en och Svenska Järnvägs- föreningens styrelse den tredje. 

§ 17 Af denna öfverenskommelse äro tvänne lika lydande exemplar upprättade 
och utväxlade. 

Lysekil den 24 Maj 1914. 

Lysekils Järnvägs Aktiebolag: 
AXEL SUNDBERG 

med förbehåll af bolagsstämmans godkännande. 

Kommittén för järnvägsförslaget Smedberg—Ed: 
GUST. RYDÉN. A. ANDERSSON. JULIUS TROGEN. AXEL NILSSON. 

hvilka båda handlingar i tryck tillställtå Stadsfullmäktiges ledamöter före 
sammanträdet; och 

3. Drätselkammarens af Stadsfullmäktiges ordförande i frågan inhämtade 
yttrande, som nu föredrogs och befanns vara af det innehåll, att kammaren, som insåge 
den stora betydelse en järnväg Smedberg—Ed med gemensam trafik med Lysekils 
järnväg, på sätt järnvägsstyrelsen föreslagit, kunde få för Lysekils samhälle, beslutit 
föreslå Stadsfullmäktige, att stadens ombud bemyndigas att å bolagsstämman rösta för 
järnvägsstyrelsens förslag rörande gemensam trafik för de båda järnvägarna och 
aktieteckning, på sätt och villkor som handlingarna i ärendet utvisade. 
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Under den i ärendet uppkomna öfverläggningen lämnade Herr Borgmästaren 
Sundberg en historik öfver Järnvägsförslaget Smedberg—Ed. 

Härefter yrkade Hrr Laurin och Sterner, att Stadsfullmäktige skulle besluta i 
enlighet med Drätselkammarens förslag, medan Hr Ljungberg yrkade bordläggning af 
denna fråga, på det att samtliga Stadsfullmäktiges ledamöter skulle få tillfälle att 
närmare studera handlingarna och sätta sig bättre in i frågan. 

Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och ordföranden efter framställda 
propositioner dels på afgörande af frågan i dag och dels på bordläggning af ärendet i 
enlighet med Hr Ljungbergs yrkande förklarat sig finna den förstnämnda 
propositionen med ja besvarad, begärdes votering, som därefter verkställdes enligt 
följande godkända voteringsproposition: 

»Den som vill afgöra ärendet i dag, röstar: ja, den det icke vill, röstar: nej, vinner 
nej, hafva Stadsfullmäktige beslutit bordlägga ärendet till ett kommande 
sammanträde.« 

Vid upprop till omröstning röstade härpå: Hrr vice ordföranden, Lidell, Aug. 
Mattsson, Pehrsson, Laurin, Löfving, Björsell, Bovik, Hörman, Sterner, Granberg, 
Luckey, Lindbom, Wallén, Oscar J. Mattsson, Karlsson och ordföranden: ja, Hrr 
Ljungberg och Gunnars- son: nej. 

Med 17 röster mot 2 hade alltså beslutits i enlighet med ja- propositionen, det 
vill säga att afgöra ärendet i dag. 

Utan votering beslöts härefter bifalla Drätselkammarens förslag i frågan. 
Styrelseledamöternas och revisorernas arfvoden. 
Jämlikt Drätselkammarens förslag beslöts bemyndiga stadens ombud att å 

bolagsstämman rösta för, att arfvodena ifråga skulle utgå till samma storlek och på 
samma sätt, som därom beslutits å nästföregående års bolagsstämma. 

Styrelseberättelse och balansräkning. 
Följande styrelseberättelse för 1913 med därefter tecknade balansräkning 

förelåg i tryck. 

»Till Herrar delägare i Lysekils Järnvägsaktiebolag. 
Styrelsen för Lysekils Järnvägsaktiebolag får härmed afgifva följande berättelse 

för år 1913. 
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Styrelsen har under året hållit 14 sammanträden. 
Den under förra året beställda rullande materielen nämligen 2 lokomotiv, 1 st. 

kombinerad post-, resgods- och andraklassvagn, 3 st. tredje klassens personvagnar, 
3 resgodsfinkor, 5 täckta och 20 öppna godsvagnar, ha levererats under april och 
maj månader. 

Då försöken med dieselelektrisk drift icke hittills lämnat tillfredsställande 
resultat för Lysekils järnvägs vidkommande, har styrelsen tills vidare öfvergifvit 
tanken på dylik drift och i stället hos Hrr NydqviSt & Holm i Trolhättan beställt 1 st. 
tanklokomotiv för 34,000 kronor, hvarjämte styrelsen, då erfarenheten visat 
nödvändigheten af bekvämligare och rymligare ändraklassanordningar än de från 
början äfsédda, hos Hessleholms Mekaniska Verkstad beställt 1 st. person-
boggievagn för en kostnad af 31,000 kronor. Lokomotivet och boggie- vagnen skola 
levereras före 1 juni 1914. 

För att bereda bostäder åt lokomotivpersonalen har under året påbörjats'-
uppförandet af ett bostadshus å från staden inköpt tomt vid Akerbräckan. 

Den antagna tjänstepersonalen inkallades till tjänstgöring från och med don 24 
maj. Styrelsen har för ordinarie personalen sökt och erhållit delägareskap i Enskilda 
Järnvägarnes pensionskassa. 

Arbetet med järnvägsanläggningen har så bedrifvits att styrelsen kunde i slutet 
af maj hos Väg- oeh Vattenbyggnad sstyrelsen anhålla om besiktning för erhållande 
af trafiktillstånd. 

På grund af denna besiktning, som verkställdes den 10 och 14 juni af4de af 
Kungl. Väg- och Vattenbyggnadsstyrelsen, Kungl Järnvägsstyrelsen och 
Generalstaben förordnade besiktningsmännen erhöll styrelsen den 13 juni Väg- och 
Vattenbyggnadsstyrelsens tillstånd att upplåta järnvägen för allmän trafik. 

Järn vägens invigning förrättades lördagen den 14 juni af Lands- höfdingen m. 
m. Friherre Gust. Lagerbring under stor tillslutning från ortsbefolkningen. 

Söndagen den 15 juni 1913 öppnades järnvägen för allmän trafik med tre tåg 
dagligen i h vardera riktningen. 

Under sommaren och hösten utfördes de af besiktningsmännen påbjudna 
kompletteringsarbetena, så att järnvägen kunde af dem slutaf- synas, hvilket skedde 
den 9 och 10 december; och tillstyrktes i det förda protokollet att afsyningsbevis af 
Kungl. Väg- och Vattenbyggnadsstyrelsen skulle utfärdas. 
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Emellan bolaget och entreprenören för järnvägsanläggningen har 
slutlig uppgörelse ännu icke träffats, emedan flera arbeten ännu återstå alt 
utföra. 

Expropriationsförrättningen har med olika nämnder ägt rum under 
året. Vid årets utgång hade förrättningarna slutförts, men protokoll och 
handlingar ännu ej bekommits för sökande af lagfart å järnvägen. 

Då sista posten af det beviljade statslånet, kr. 400,000, enligt den 
nådiga koncessionen icke utbetalas förrän järnvägen i sin helhet lagfarits 
och intecknats, har styrelsen ännu icke utfått dessa medel. I följd häraf har 
styrelsen för gällande af jordlösen och andra utgifter upplånat penningar, 
hvilka erhållits å löpande räkning intill ett belopp af 300,000 kronor i 
Göteborgs Handelsbank mot en ränta, som med en procent öfverstiger 
gällande depositionsränta. 

Beträffande resultatet af bolagets trafikverksamhet under tiden från 
den 15 juni—den 31 december 1913 meddelas följande: 
Trafikinkomsterna ha under året uppgått till . . . Kr. 91,421:88 
och driftkostnaden till .............................................   . . » 42,537; 22 
hvadan återstår en behållning af ........ 48,884: 66 

Styrelsen föreslår att sedan häraf för amortering 
och förräntande af statslånet afsatts hvad som belöper 
på den tid, järnvägen varit i trafik, eller från den 
,5/s—S1/u 1913 ................................................................ Kr. 35,000: — 
nettovinsten, uppgående till ............................................ » 13,884:66 
disponeras sålunda: 

till reservfonden afsättes 10 % med ......................... » 1,388:47 
samt att då nettobehållningen i öfrigt icke uppgår 

till högre belopp än som skäligen bör afskrifvas å rul- 
lande materielen (värde 197,946 kr.), inventarier (värde 
19,415:19) och husbyggnader (värde kr. 181,697: 55), 
denna afsättes såsom en förnyelse och afskrifningsfond 12,496; 19 
Summa Kr. 13,884 66 

Per dag och bankilometer utgör inkomsten kr. 11: 72. 
Drift- och underhållskostnaderna uppgå till 46,5 % af trafik- 

inkomstema. 
Det goda resultatet af årets trafik torde bero därpå alt å banan 

utvecklats en liflig persontrafik samt att några egentliga underhålls- 
kostnader ännu icke behöft förekomma. 
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Styrelsen hänvisar i öfrigt till efterföljande balansräkning. .Lysekil 
den 15 mars 1914. 
AUG. LYSELL. AXEL SUNDBERG. AXEL NILSSON. 

OSCAR N. OLSSON. GUSTAF HJORT. 

Balansräkning. 
Bolagets ställning den 1 januari 1913. 

Skulder. 
Aktiekapitalet  .......................................................................  1,200,000: — 
Statslånet, kapital ........ 800,000: — 

anståndsränta....... 36,000: — 836,000: — 
Räntor ... .............. 67,462:85 
Diverse personer  .........  ......................................................  136: 19 

Kronor 2,103,599: 04 
Tillgångar. 

Järnvägsanläggningen 
Ing. Joh:s Svensson . 
Rullande materiel . . 
Inventarier .... 
Göteborgs Handelsbank 
Göteborgs Bank . . 
Depositioner . . . 
Reverser . . 

. 778,»: 40 

. 819,71-3’: 07 
40,010: - 

. . 2,102:83 1,640,019:30 

. 250,681:33 

. 9.9,113:41 

. 100,000: - 

. 13,785: — 463,579:74 
Kronor 2,103,599: 04 

Trafikrörelsen 1913. uttgifter. 

Administrativa afdeln. . . . 
Banafdelningeh .' . . ... 
Trafikafdelningen ......................  
Maskinafdelningen ....................  
Hyrä för rullande materiel . . 
Ränte- och amorteringsfonden . 
Nettobehållningen .......................  

2,135: 03 
7,359: 52 
1'8,437: 15
14,080: 79 

524: 73

Kronor

42,537: 22 
35,000: -
13,884: 66 
91,421: 88 
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. Inkomster. 
Resande och resgods  ...................................................................  71,862: 56 
Posttransport ..................................................................................  2,808: — 
Lefvande djur, åkdon m. m .......................................  ........  .f.t.M- 228:74 
Paket- och ilgods ..........................................................................   1,502: 69 
Fraktgods .  ...........  ..................................................................  14,445:52 
Diverse inkomster ..........................................................  ........  . 574:37 

Kronor 91,421:88

Bolagets ställning den 31 december 1913. 
Tillgångar.

Järnvägsanläggningen  ...............................  
Ing. Joh:s Svensson ....................................  
Rullande materiel .......................................  
Inventarier ..................................................  
Förrådet ......................................................  
Diverse personer ........................................  
Depositioner  ......  .......................................  
Reverser .....................................................  
Kontant i kassa ...........................................  

1,076,789:18 
862,504: 69 
197,946: - 
19,415:19 
11,000: 69 
29,463:61 2,197,119:36 
90,000: — 

8,315: — 
3,188:14 101,503:14 

Kronor 2,298,622: 50 

Skulder.
Aktiekapitalet  ..........................  
Statslånet, kapital .... 

anståndsränta. 
Göteborgs Handelsbank . . 
Kungl. Järnvägsstyrelsen . . 
Munkedals station . . . . Diverse 
räkningar .... Ränie- och 
amorteringsfonden Vinst och 
Förlust konto . . 

.... 1,200,000: — 
800,000: — 

72,000: — 872,000: — . . . 
. . 159,130:89   16,594:71 
 ....................  1,125:80 
...... 886:44 

.... 35,000: — 
 ....................  13,884: 66 

Kronor 2,298,622^60 

Efter föredragning af de delar däraf, som rörde bolagets trafik-
verksamhet och bolagsstyrelsens förslag till användande af den upp 
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komma behållningen, beslöts bemyndiga stadens ombud att vid bolagsstämman 
rösta för den användning af behållningen, styrelsen föreslagit. 

Revisionsberättelse. 
Slutligen beslöts att gifva ombudet bemyndigande att, enär vederbörande 

revisorer tillstyrkt ansvarsfrihet, för stadens del å bolagsstämman rösta för 
beviljande af ansvarsfrihet för bolagsstyrelsen för nästföregående års 
räkenskaper och förvaltning. 

§ 83  
Ordföranden, Hr Lusch, föredrog nu följande sin motion: 

»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
. Ehuru, som bekant, på grund av den förändrade § 56 i Förordningen om 

kommunalstyrelse i stad proportionellt valsätt vid val av 
drätselkammarledamöter tillämpas, därest sådant valsätt äskas av det tal, som 
uppkommer, då samtliga väljande delas med det antal personer valet avser + 1, 
så torde dock böra medgivas, att det proportionella valsättet, som vill skydda 
minoritetens rätt, icke lämnar samma tillfredsställande utslag, då blott två skola 
väljas, såsom här är förhållandet i enlighet med mom. 3 i § 1 i 
drätselkammarens reglemente, som då tre eller flera skola väljas. 

En Stadsfullmäktiggrupp på exempelvis 9 av 24 stadsfullmäk-
tigeledamöter skall på detta sätt efter tre år hava tillsatt drätsel-? kammarens ena 
halva eller lika många som gruppen på 15. Ja, om lotten vore gynnsam, skulle t. 
o. m. en grupp på 8 kunna göra detsamma. 

Därtill kommer, att den nuvarande föreskriften i mom. 1 i § 1 öm tre 
suppleanter icke gärna passar, då det proportionella valsättet tillämpas, enär 
hvar väljande grupp helst vill hava suppleanter också efter sitt sinne. 

Jag tillåter mig alltså till avhjälpande av de nuvarande bestäm-? melsernas 
i drätselkammareglementet enligt min mening mindre lyckliga avfattning, då 
fråga blir om proportionellt valsätt, föreslå en ändring av inom. 1, senare hälften 
av mom. 2 och mom. 3 i § 1 samt mom. 2 i § 2, gående ut därpå, att 
drätselkammaren visserligen söm hittills utgöres av 6 ledamöter, men att 
suppleanternas an- 
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tel höjes från 3 till 6, och ätt samtliga dessa väljas för en tid av fyra år, hvarvid 
tillgår så, att vid 1914 års utgång väljas tre ledamöter, dels efter de två, hvilkas 
mandat utgår med 1914, och dels efter endera av de två ledamöter hvilkas 
nuvarande mandat utgår med 1915, hvarvid lottning får afgöra, hvilkendera av 
dessa två skall avgå med 1914 och hvilkenderas mandat skall förläggas till 1916 
års utgång. Samtidigt väljas också tre suppleanter, hvarvid hvar grupp utser lika 
många suppleanter, som den fått ordinarie ledamöter. De kvarsittande tre 
ledamöterna och tre suppleanterna komma under omval vid 1916 års utgång. 

Genom en sådan anordning vinnes ock, att det proportionella valsättet vid 
drätselkammarledamöternas val sannolikt alltid kommer att tillämpas, hvilket 
däremot kan vara högst osäkert med de nuvarande bestämmelserna och 
stadsfullmäktiges nuvarande sammansättning. 

Jag anhåller om remiss av denna motion till drätselkammaren och att 
stadsfullmäktige därefter ville låta inhämta magistratens yttrande häröver, 
hvarvid magistraten, i händelse af tillstyrkan, torde låta omarbeta de berörda §§ 
och momenten i enlighet med häri framförda förslag, hvarefter det så 
förändrade reglementet underställes stadsfullmäktiges prövning. 

Lysekil den 26 juni 1914. 
FRITZ LUSCH. 

Motionen remitterades till drätselkammaren för yttrande, hvarefter 
magistratens mening om motionen skulle inhämtas. 

§ 84  
Stadsfullmäktiges yttrande begärdes med anledning af en nu föredragen, 

till Konungens Befallningshafvande i länet ställd ansökan af fröken Agnes 
Olsson, som öfvertagit aflidna fru Amalia Christens- sons pensionat för 
badgäster i Nedre Kyrkviksbergsgatan 22 här i staden, om tillstånd att i nämnda 
hus under tiden från och med den 1 juli till och med den 15 september detta år 
till spisande gäster vid måltider utskänka vin och Öl. 

Under den i ärendet uppkomna öfverläggningen yrkades af: 
Hr Bovik: att Stadsfullmäktige skulle afstyrka bifall till ansökningen; och



 

1914 den 29 Juni.

Hr Sterner: att Stadsfullmäktige skulle tillstyrka bifall till samma 
ansökning. 

Sedan öfverläggningen i ärendet förklarats afslutad och ordföranden efter 
framställda .propositioner på de gjorda yrkandena tillkän- nagifvit såsom sin 
mening, att propositionen på hr Sterners yrkande blifvit med ja besvarad, 
begärdes votering, som härefter verkställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: Den som vill tillstyrka bifall till ansökningen, röstar: ja, 
den det icke vill, röstar: nej vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutit att 
afstyrka bifall till ansökningen. 

Vid upprop till omröstning, hvari hr Ljungberg icke detog, röstade 
härefter hrr vice ordföranden, Lidell, Aug. Mattsson, Laurin, Löfving, Björsell, 
Hörman, Sterner, Luckey, Lindbom, Wallén, Karlson och ordföranden: ja, men 
hrr Pehrsson, Bovik, Granberg, Gunnarsson och Oscar J. Mattsson: nej; 

Med 13 röster mot 5 hade alltså beslutits i enlighet med japropositionen. 
Denna paragraf förklarades gehast justerad. 

§ 85  
Revisionsberättelsen öfver Lysekils Föreläsningsförenings räkenskaper 

och förvaltning för arbetsåret 1912—1913 föredrogs 
Undertecknade utsedda att granska Lysekils Föreläsningsförenings 

räkenskaper för arbetsåret 1912—1913 få häröfver afgifva följande 
REVISIONSBERÄTTELSE: 

Inkomsterna under året utböra: 
Kassabehållning från föregående arbetsår ...... 58:— 
Stadens anslag ..................................................................... 600: — 
Statens » senare delen af 1912 ............................................ 400: — 

» » förra delen af 1913 ........ 450: — 
Medlems- och årsafgifter ............ 1,111:90 
Föreståndaren förskotteradt ...........  ____________________________ 54 

Kronor 2,620: 44 
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Utgifterna under året utgöra:
Arvoden för 36 föreläsningar ............................................................... 1,861:
 ................................................................................................................... — 
Lokalhyror ..............................................................................................  394:
 ................................................................................................................... — Kronor 2,620: 44 

Då räkenskaperna, hvilka dock icke kommit oss tillhanda förr 
an den 26 innevarande juni, äro förda med ordning och försedda med 
vederbörliga verifikationer få vi tillstyrka ansvarsfrihet för den tid, 
revisionen omfattar. 

Lysekil den 27 Juni 1914. 
EMIL LÖFBERG. AUG. EHNBERG. 

hvarefter i enlighet med revisorernas tillstyrkande ansvarsfrihet be- 
viljades vederbörande för den tid revisionen omfattade. 

I detta sammanhang förde hr Ljungberg på tal fråga om att 
fastslå viss tid för revisorer af stadens och andra räkenskaper, som 
Stadsfullmäktige hafva att granska, att hafva fullgjort sina åligganden 
i ifrågavarande afseende. 

§ 86  

I och för åstadkommande af bättre gatubevattning begärde drätselkammaren 
i nu föredraget utdrag af dess protokoll för den 27 dennes ett anslag af 1,200 
kronor att användas till inköp af en vagn med vattentunna, rymmande 1600 liter 
vatten. Anslaget borde utgå af de för oförutsedda utgifter afsedda medlen. 

Herr Sterner yrkade med instämmande af hrr Laurin och Wallén bifall till 
Drätselkammarens begäran, som härefter enhälligt bifölls. 

§ 87  
Drätselkammarens begäran om ett af de för oförutsedda utgifter anslagna 

medlen utgående anslag å 1,450 kronor i och för fortsatt siensättning af Gamla 
Strandgatan till 41 meters längd åt Konsulliden till och med 6 ’|, meters bredd 
bifölls enhälligt. 
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§ 88. 
Att jämte ordföranden justera detta protokoll utsagos Herrar Oskar J. 

Mattsson och C. V. Granberg. 
Som ofvan 

JOSEF CENTERWALL. 
Justeradt: 

FRITZ LUSCH. 
OSCAR MATTSSON. 
C. W. GRANBERG. 

Offentligen uppläst måndagen den 13 juli 1914. 

FRITZ LUSCH. 

LysekUspostens Boktryckeri 1SU 



 

    1914        Lysekils        N:r 8. 
   Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 15 Augusti 1914. 

Frånvarande med anmälda och godkända förfall voro: Herrar Richter, 
Löfving och Gunnerson. 

Herr Bergmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
§ 89. 

Herr Ordföranden meddelade, att han till sekreterare i Stadsfullmäktig,e 
tillsvidare utsett undertecknad. 

Häremot opponerade sig Herr Radhe under förmenande af, att 
nuvarande stadskassören ej hade befogenhet att åtaga sig andra gö- romål än 
de, som med hans tjänst enligt beslut äro förenade; Anså- ge ock att 
Stadsfullmäktige och ej Herr Ordförande borde välja sekreterare samt anslå 
medel därför. 

Herr Anderson fann däremot att nuvarande stadskassören finge bestrida 
dylik befattning i kommunens tjänst och, att Herr Ordföran?- den är i sin 
fulla rätt att enligt Stadsfullmäktiges arbetsordning utse sekreterare samt att 
det anslag, söm finnes för sekreterare, är afsett for den, Herr Ordföranden vill 
antaga och ej för viss person. 

Herr Ordföranden ansåg sig bunden af Stadsfullmäktiges arbetsordning 
och hade i berörda fall handlat i öfverensstämmelse med densamma. 
unskades ändring i arbetsordningen m. m., borde Herr Radhe inkomma med 
»otron därom. 

§ 90  
Hamnstyrelsens förslag till hamntaxa för 5-årsperioden 1916— 1920 i 

enlighet med § 51 i Stadsfullmäktiges handlingar för 1914 förelåg nu till 
behandlig. Förslaget var åtföljt af en så lydande skrifvelse: »Utdrag af 
protokollet hållet hos Hamnstyrelsen i Lysekil den 4 Juni 1914. 

§29. Stadsfullmäktige hade anmodat Hamnstyrelsen att afgifva förslag 
till ny hamntaxa för staden att gälla fr. o. m. 1916 t, o. m. 
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1920. Med anledning häraf genomgicks nu gällande taxa med det af 
Stadsfullmäktige den 8 Januari 1912 gjorda tillägget punkt för punkt 
därvid Hamnstyrelsen, till hvilken inga anmärkningar mot den nuvarande 
taxans afgifter för varor framställts, beslöt föreslå förnyelse af samma 
afgifter. Beträffande öfriga bestämmelser i den gällande taxan ville 
Hamnstyrelsen föreslå följande ändringar och tillägg: 

I taxans text före de utsatta varuafgifterna borde i punkten omedelbart 
före rubriken »Från hamnafgift för fartyg äro befriade» ordet 
»förestående» för undvikande af missförstånd, utbytas mot ordet 
»ordinarie». Sista punkten i samma textafdelning borde erhålla följande 
lydelse: »6) fiskebåtar, som genom sin utrustning visa sig vara använda 
endast för fiske». 

I näst sista stycket i taxan borde enligt Hamnstyrelsens förmenande 
emellan orden «enskilda» och «behof» tillsättas orden «icke industriella». 

Hamnstyrelsens sålunda uppgjorda förslag till hamntaxa skulle enligt 
stadsfullmäktiges önskan tryckas och öfverlämnas till stadsfullmäktige, 
därvid vid tryckningen skulle iakttagas, att tillägget till taxan icke längre 
skulle stå såsom ett särskildt tillägg, utan dess bestämmelser intagas i 
själfva taxan. 

Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 

Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygas. 
JOSEF CENTERWALL 

Herrar vice Ordföranden, Sterner och Luckey ansågo att Stads-
fullmäktige ej i dag skulle besluta om antagandet af hamntaxeförslaget, då 
fullmäktiges medlemm arej på så kort tid kunnat sätta sig in i detsamma, 
samt yrkade på denna grund bordläggning. 

Herr Radhe yrkade afgörande genast, då taxan är lika med de 5 
föregående årens med undantag af ett par smärre ändringar, omnämnda i 
ofvanstående protokollsutdrag af 4|6 detta år, samt att mot föregående taxa 
inga anmärkningar försports, vid hvilka något afse- ende kunnat fästas. 

Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga ärendet till nästa sammanträde,
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§ 91  
Upptogs till behandling bordlagda, under §§ 35 och 42 1914, 

behandlade ärendet om hamnkaptenens begärda löneförhöjning och hade 
från Hamnstyrelsen det infordrade yttrandet inkommit så lydande: 

«Utdrag af protokollet, hållet hos 
Hamnstyrelsen i Lysekil den 4 Juni 1914.

§ 28. Sedan Hamnstyrelsen underställt Stadsfullmäktige sitt beslut af 
den 26 Februari detta år, § 10, angående löneförhöjning åt Hamnkaptenen 
Mellander, hade Stadsfullmäktige vid behandling af ä- rendet återremitterat 
detsamma till Hamnstyrelsen med begäran om dess yttrande, huruvida 
befattningen såsom hamnkapten och hamn- kassörstjänsten lämpligen 
kunde sammanslås. 

Under diskusionen i ärendet hos Stadsfullmäktige hade jämväl 
föreslagits inhämtande af uppgift om Mellanders eventuella extra inkomster 
från staden. 

Under öfverläggningen i- ärendet framhölls nu af olika medlem- CBb» 
mar af Styrelsen, att tanken på en sammanslagning af de två ifrå- | gavarande 
befattningarna till en ej vore för Hamnstyrelsen ny utan hade förut framkastats, men 
icke ansetts kunna ännu förverkligas. Tidpunkten därför vore ej häller nu inne; En 
sådan sammanslagning skulle ställa sig dyrare för staden, än om tjänsterna skötas hvar 
för sig. Det nuvarande hamnkaptenskontoret vore nämnligen för litet för att inrymma 
äfven plats för hamnkassörsgöromålen, hvarför större lokal beböfdes därför. 
Hamnkaptenen hade vidare alldeles tillräck-- , ligt att göra för hamnens räkning och 
dess arbeten komma troligen att eftersättas, om hamnkapten jämväl skulle vara 
hamnkassör, i hvilket fall han för öfrigt säkerligen måste hafva ett biträde. Hvad 
Mellander beträffade, torde han näppeligen tänkas kunna sköta kas- sörsbefattningen, 
då han ej vore bokföringskarl och kassörsbefattnin- gens skötande kräfde ganska 
mycken tid. Han skulle också sannolikt blifva föga belåten med en löneförhöjning i 
form af erhållande af kassörsbefattningen till sin förutvarande tjänst. För öfrigt finnes 
ju en hamnkassör, som sköter sin tjänst väl, och kan han väl icke utan vidare afskaffas.

Hamnkassören funnes i regel tillgänglig i tjänsten hvarje dag emellan 
kl. 10 och 2 samt 4 och 5 e. m. och dessutom på andra tider, 

- 
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Sedan diskussionen afslutats* beslöt Styrelsen att med åberopande af den 
förda diskussionen såsom sin mening för Stadsfullmäktige framhålla, att 
någon sammanslagning af befattningarna såsom hamnkapten och såsom 
hamnkassör åtminstone icke för närvarande bör förekomma. Vidare ville 
Styrelsen, enär Mellander i år kunde vänta af kajbyggnadsdirektionen erhålla 
något arvode för kontrollantskap — beloppet kunde ej uppgifvas -- göra den 
ändring af sitt föregående beslut i ärendet, att Mellanders löneförhöjning för i 
år fastställdes till endast trehundra kronor, men skulle utgå med sjuhundra 
kronor, det vill säga lönen fastställas till tvåtusen femhundra kronor, från och 
med nästa års början. 

Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 
Från det justerade protokollet rätt utdraget; betygar 

JOSEF CENTERWALL.» 
Då denna skrifvelse lästs, vidtogs diskussionen, inledd af Herr Rahde, 

som yrkade bifall till Hamnstyrelsens hemställan om ökning af hamnkapten 
Mellanders lön med 300 kronor för innevarande år samt med 700 kronor för 
nästa år, så att lönen från och med 1915 års början fixerades till 2,500 kronor. 
I detta yrkande instämde Herrar Anderson och Hörman. 

Herr Wallén ansåg, det vore önskvärt att kunna bifalla den gjorda 
framställningen, men att mah likVäl under nuvarande kritiska förhållanden ej 
borde förhasta sig beträffande ökade utgifter, yrkade dock en ökning af 400 
kronor fr. o. m. ingången af 1915. 

Häri instämde Herrar vice Ordföranden och Luckey. 
Sedan öfverläggningen förklarats afslutad och Herr Ordföranden, efter

framställd proposition på bifall till hvardera af de båda framställda yrkandena, 
förklarat sig finna Herr Walléns yrkande med öf- vervägande ja besvarat, 
begärde Herr Radhe votering, som verkställdes enligt följande godkända 
proposition. 

Den som bifaller Herr Walléns förslag röstar ja, den det icke vill röstar 
nej. Vinner nej hafva Stadsfbllmäktige bifallit Herr Rahdes yrkande. 

Vid upprop till omröstning, hvari Herr Lindbom icke deltog, röstade 
härefter Herrar vice Ordföranden, Lidell, Aug. Mattsson, Karlson, Pehrson, 
Thorson, Laurin, Björsell, Ljungberg, Sterner, Gran 
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berg, Luckey, Gunhårsson, Wallén, Osc. Mattsson och Ordföranden: ja, men 
Herrar Radhe, Bovik, Hörman och Andersson: nej. 
Med 16 röster - mot 4 hade alltså Stadsfullmäktige beslutat i enlighet med 

Herr Walléns förslag om höjning af Hamnkapten Mellan- dérs lön med 400 
kronor från 1915 års början. 

§ 92 
Revisionsberättelsen öfver Hamnstyrelsens räkenskaper och förvaltning föi7

1912 förelåg och upplästes, men då den ej innehöll några söm hälst siffror, yrkade 
Herrar Sterner och Lidell, att den skulle återgå för komplettering, med 
balansräkning m. m., af revisorerna underskrifven. 

Herr Radhe hade intet att häremot erinra och lofvade, att själf låta ombesörja 
berörda utdrag af bokslutet. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med gjorda yrkande. 

§ 93. 
Från Fattigvårdsstyrelsen hade inkommit följande skrifvelse: 

.»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Genom utfärdad mobiliseringsorder har ett icke ringa antal familjeförsörjare i 
Lysekil varat nödsakade frångå sitt arbete och den därmed förenade inkomsten. 

Redan nu har fattigvårdsstyrelsen i enlighet med sitt å senaste sammanträde 
fattade’ beslut måst lämna understöd till en sådan, sin veckoinkomst beröfvad 
familj, hvarför man med stor sannolikhet kan befara att ytterligare ett flertal 
familjer af ofvan nämnda orsak frlifva nödsakade emottaga understöd. 
Visserligen lär Riksdagen ha under behandling frågan om statsunderstöd till 
sådana familjer, men äfven i lyckligaste fall kan detta understöd icke utbetalas så 
snart behofvet påkallar. 

Då fosterländsk pliktuppfyllelse sålunda föranleder denna nöd, anse vi hårdt 
och .orätt att den hjälp, som oundgängligen måste lämnas, utgåi’ i förm äf 
fattigunderstöd med därmed förenad förlust af medborgerliga rättigheter. 

Vördsamt förorda vi att herrar Stadsfullmäktige mate besluta: att till en af 
Stadsfullmäktige för ändamålet utsedd komnrité, eventuellt fattigvårdsstyrelsen, 
måtte uppdragas att tills vidare, så 
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länge landstormen är i tjänstgöring verkställa utbetalning af understöd till 
behöfvande familjer till i Lysekil hemmahörande land- stormsmän och för detta 
ändamål af uttaxerade medel anvisa ett förslagsanslag af sjuhundra kronor samt 

att dessa understöd icke må betraktas som fattigunderstöd, icke heller af kommunen 
återfordras. 
Till sist anse vi oss för herrar Stadsfullmäktige böra framhålla önskvärdheten af 

att arbete i största möjliga utsträckning genom Drätselkammarens försorg måtte 
beredas sådana personer inom Lysekil, som genom arbetsinställelse blifvit 
oförmögna att försörja sig och sina familjer, enär i annat fall väsentligt högre 
fattigvårdsutgifter torde kunna befaras. 

Lysekil den 11 Augusti 1914.

EMIL LÖFBERG. 
E. W. OLSSON. 

Fattigvårdsstyrelsen. 
AXEL BERONIUS. 
AUG. EHNBERG. 

CLAES ROSÉN. 
RIBER BLUME. 

Under den i ärendet uppkomma öfverläggningen yrkades af Herrar Sterner, 
Wallén och Luckey bifall till första delen af skrifvelsen om ett anslag af 700 kronor 
samt att remittera skrifvelsens andra del om beredandet af arbete åt de genom 
arbetsinställelse vordna arbetslösa till Drätselkammaren. 

Af Herr Gunnarsson med instämmande af Herr Ljungberg, att anslaget ökas 
till 1200 kronor, då äfven icke landstormsmän, som genom det allmänna krigslägets 
verkan beröfvats sina inkomster, borde hafva understöd. 

Utan att direkt framställa något yrkande fann Herr Radhe ej lämpligt, att 
Stadsfullmäktige lämna dylikt understöd, då Riksdagen anslagit medel för inkallade 
landstomsmäns familjer, så ock därför att vårt samhälle är så betungat af andra 
utgifter, men om Stadsfullmäktige nu skulle besluta ett anslag i fråga, att det i så fall 
måtte ske enligt Fattigvårdsstyrelsens framställning och ej utvidgas med det tillägg, 
som Herrar Gunnarsson och Ljungberg föreslagit. 

Då Herr Aug. Mattsson ansåg, att Fattigvårdsstyrelsen på grund af 
mobiliseringsordern, som träffat flera dess medlemmar, för närvarande vore för 
fåtalig, att taga hand om detta extra arbete, som genom ett eventuellt anslag skulle 
uppstå, yrkade han, att Fattig- 
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vårdsstyrelsen for nämnda ändamål, skulle förstärkas med ytterligare två personer. 
Stadsfullmäktige beslöto i’ enlighet med Herr Stemers m. fl. förslag, att 

bifalla Fattigvårdsstyrelsens hemställan, att få använda 700 kronor för 
beredandet af understöd åt landstormsmäns familjer, detta utan karaktär af 
fattigunderstöd och utan återbetalningsskyldighet, samt skulle medlen utgå af 
det belopp som anslagits för Fattigvården i 1914 års budget, hvadän alltså Herrar 
Gunnarsson och Ljungbergs ändringsförslag förfallit. Likaså Herr Aug. 
Mattssons förslag om att för nämnda ändamål förstärka Fattigvårdsstyrelsen. 

Skrifvelsens andra del om nödhjälpsarbete remitterades till Drät-
selkammaren. 

§ 94 
Från Herrar Ljungberg, Gunnarsson och Thorson hade inkommit följande 

motion, hvilken i tryck förelåg och utdelats: 
»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 

I den motion vi' nyligen framburo i stadsfullmäktige, med förslag om 
bostadsinspektion, sade vi oss skola återkomma med framställning till 
bostadsbristens avhjälpande; Under den förhoppningen, att vårt samhälle, sedan 
den kris, som nu övergår Europa, är överstånden, snärt nog åter skall komma in i 
sin normala utveckling är det således en av förhållandena påkallad åtgärd, att 
vidtaga de anord- ningar‘ SÄ kan vara ägnade! ätt avlösa det bostadstryck, som 
råder, och att möta det bostadsbehov, som utvecklingen ställer. Påtagligt blir 
åtgärder i sagda syfte också befrämjande av samhällets utveckling, i det de 
undanrödja det hinder härför som alltför starkt stigande hyrespriser utgöra. 

Det ekonomiska avbräck, som helt visst blir en följd av krigets störningar i 
produktion och varuutbyte, bjuder oss emellertid, att f. n. avstå från att föreslå en 
del av de åtgärder vi under normala förhållanden tänkt påyrka. Däremot är det så, 
att just det avbrott i arbetet, som krigstillståndet i Europa framkallat, i sina krav 
på samhällets bistånd gör en annan åtgärd dubbelt behövlig. 

Två av våra förnämsta förvärvsgrenar, mek. verkstaden och stenindustrien, 
ha så godt som avstannat och i dess tjänst anställda arbetare äro utan inkomster. 
Även om, som man får hoppas, den förfär- 
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liga olyckan, kriget, ej kommer att råda allt för länge, blir, som vi alla förstå, 
efterverkningarna fortgående, särskilt vad det gäller stenindustrien. 

Den kan ju förutsättas, att möjligheter till uppehälle inte alldeles saknas 
för den allra närmaste tiden — där så är fallet måste samhället utan vidare 
träda hjälpande emellan. Men klart är, att om inte ett mycket betydande antal 
arbetsberövade medborgare allt efter som tiden går skola bli tvungna att 
begära det allmännas direkta ekonomiska understöd, måste samhället söka 
bereda så många som möjligt av dem sysselsättning och således sätta dem i 
tillfälle, att lämna utbyte för de kontanter, de behöva för sig och sina familjers 
uppehälle. 

Det arbete staden mest tränger till är beredande av byggnadstomter. 
Tillgänglig bostadsmark är synnerligen begränsad och vad som kan utvinnas 
av vår bergiga terräng bör uttagas, såvitt det kan ske för kostnader, som 
möjliggöra dess bebyggande. 

Särdeles lämplig att först ifrågakomma är marksträckan utefter 
Bansviks-Bergsgatans östsida, emedan den i sina delar är avröjd, vadan man 
snart skulle nå resultat med vidtaget rödjningsarbete. Detta gäller området 
från uppgången till Blekebacken bort till Lotskullen, där ju avverkningen 
ännu får beräknas pågå en längre tid. 

Samtidigt med att sagda sträckning gjordes klar för bebyggande, borde 
arbetet börjas med avrödj ning och avverkning av den bergkulle, genom 
vilken Kungsgatans fortsättning i Bansviks-Bergsgatan går. Det kan även 
tänkas, att avverkningen ordnades att fortgå så att även tomtarealen bleve 
tillgänglig. 

På anförda motiv hemställa vi därför till hrr stadsfullmäktige att besluta:
att ålägga Drätselkammaren skyndsammast upprätta och 

inkomma med förslag till beredande av bostadstomter vid 
Bansviks-Bergsgaten, samt för gatans utläggning i anslutning 
härtill, dock att några särskilda kostnader för själva gatan icke 
medtages utom för vad som erfordras för dess nöjaktiga 
iståndsättande till föreskriven bredd. 

Kostnaderna böra beräknas ingå i nästa års stat, men arbetet 
kunna taga sin början så snart efter besluts fattande förhållandena 
beträffande arbetslösheten påfordra. 

Lysekil den 10 Augusti 1914. 

AXEL LJUNGBERG. HERMAN GUNNARSSON. AUG. THORSSON. 
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Efter diskussionen förelågo tvänne yrkande: 
Af Herr Sterner om remiss till Drätselkammaren. 
Af Herr Granberg om remiss äfven till 'Vattenstyrelsen på grund af 

därunder hörande många arbeten, som nu förestode. 
Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med Herr Sterners yrkande att 

remittera ärendet endast till Drätselkammaren, som efter behag kunde 
kommunicera med stadens öfriga styrelser. 

§ 95. 

Hälsovårdsnämdens och Drätselkammarens infordrade yttranden förelågo 
öfver Herr Axel Dahlströms motioner om anställande af skol- läkare för . 
stadens folk- och småskolor samt inrättande af tandklinik för samma skolor. 

Dessa ärenden behandlade i Stadsfullmäktige enligt protokoll 1912 § 130.
Drätselkammarens yttrande lästes och var af följande lydelse: 

»Utdrag af protokollet, hållet vid 
sammanträde med Drätselkammaren i Lysekil 
den 6 Augusti 1914. 

§ 136. Från S. F. till D. K. remitterade och under § 230 1912 ►och i 30 
1914 i- protokollen antecknade och bordlagda ärenden angående Herr 
Dahlströms motioner om skollakare för stadens folk-! och småskolor samt 
tandklinik för folk- och småskolebarnen återupptogs nu ånyo till behandling. 

Av Hälsovårdsnämndens yttrande i protokoll av 5 Febr. 1914 § 4 
inhämtas, att nämnden, under närmare af Doktor A. Nilsson föreslagna villkor, 
tillstyrker S. F. att till skolläkare bevilja ett belopp av 600:— kr. pr år. 

Tillika inhämtades av Hälsovårdsnämndens protokoll för den 2 April 
1914 | 5, att nämnden tillstyrker bifall till ett av Doktor A. Nilsson upprättat 
förslag för skoltandklinik för en kostnad av brutto cirka 1,000 kr. pr år, under de 
första 6 åren, detta dock under förutsättning att stadens ekonomi tillåter en dylik 
extra utgift. 

Nämnden hade även från Tandläkaren Herr A. Kjellberg infordrat 
yttrande i berörda fråga. Ett synnerligen väl utarbetat sådant hade 
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lämnats, varav emellertid framgår att sannolika kostnaden för tandklinik torde 
ställa sig större än vad som ovan sagts. 

Herr Kjellbergs förslag för tandklinik omfattar tvenne alternativ: 

a) Tandklinik i skolan: a) Tandläkarens bostad 
Kostnaden från l:sta året Kr. J ,095: —. Kr. 1,270:—. 

„ „ 2:dra „ „ 1,245:—. „ 1,440: - . 
„ „ 3:dje „ „ 1,390: —. „ 1,600: 
„ „ 4:de „ „ 1,560: —. „ 1,785:—. 
» » 5:te „ „ 1,720: —. „ 1,933:-. 
„ „ 6:te „ „ 1,875:-. „ 2,080: —. 

och då tandkliniken, åtminstone intills vidare, på grund av brist på annan
lämplig lokal, måste förläggas till läkarens lokaler; så ställer sig kostnaden pr 
år i så fall till 1,684 kronor plus första året kronor 1,175 för inredning och 
anskaffning av materialier etc. 

Skolrådet, till vilket D. K. remitterat handlingarne för yttrande, hade i 
protokollsutdrag av 23 Maj 1914 § 1 avstyrkte bifall till motionerna i fråga dels 
på grund av ekonomiska skäl och dels därför, alt man borde avvakta resultatet 
af Herrar Andersson i Knapasjö och Enderstedt samt Herrar Hallén och Helger 
vid 1913 års riksdag väckta motioner om utredning öfver huruvida ej 
statsmedel borde utgå för de skoldistrikt, som anordna läkareundersökning för 
folk- och småskolebarnen. 

Efter tagen del av handlingarne beslöt kammaren på grunder, som av 
skolrådet anförts, och i vilka kammaren instämmer, att för närvarande avstyrka 
bifall till Herr Dahlström båda motioner i berörda ärenden. 

Som ofvan AXEL HOLMQVIST.  
Rätt utdraget från det justerade protokollet; betygar 

AXEL HOLMQVIST.» 

Under diskussionen i ärendet yttrade Herr Ljungberg, att han för sin del 
tänkt sig, att Stadsfullmäktige kunnat gå med på någon kompromiss 
beträffande skolläkare, men hvad rör tandklinik, såge han hälsl, all det blefve 
återremiss för utrönandet af om ej kostnaderna kunde blifva något lägre. 
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Herr Sterner med flere funno det behjärtansvärda i motionen om tandklinik 
samt betonade att Drätselkammaren endast för närvarande afstyrkt densamma. 

Herr Lidell yrkade bordläggning till nästa sammanträde. 
Herr Radhe ansåg, att Stadsfullmäktige borde få tid på sig att taga del af 

tandläkare Kjellbergs utredning och yrkade bordläggning. 
Efter slutad Öfverläggning biföllo Stadsfullmäktige Herr Radhes yrkande; 

§ 96. 
Drätselkammarens utlåtande, med anledning af Stadsingeniören Kornells 

ansökan om ett bidrag af 100 kronor för bevistande af kommunaltekniska 
föreningens möte i Malmö detta år, hade till Stadsfullmäktige inkommit, så lydande. 

»Utdrag af protokollet, hållet vid sammanträde 
med Drätselkammaren i Lysekil den 6 Augusti 1914. 

§ 139. Stadsingeniörens ansökan om ett bidrag av 100 kronor för bevistandet 
av Kom munal tekniska Föreningens möte i Malmö d. å, tillstyrktes, synnerligen på 
den grund, att Stadsingeniören samtidigt möjligen bleve i tillfälle att sätta sig in i 
lösningen av en vattenfråga (rening av vatten) som hade stor likhet med Lysekils. 

Detta beslut förklarades genast justerat. 
Som ofvan 

AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget från protokollet; betygas: 

AXEL HOLMQVIST.» 
Efter uppläsning häraf yrkade Herr Radhe bifall härtill, och beslöto 

Stadsfullmäktige i enlighet härmed, samt skulle beloppet tagas af de för oförutsedda 
utgifter anslagna medlen, 

§ 97  
Förre poliskonstapeln J. S. Vinbergs ansökan om pension hade skriftligen, 

åtföljd af frejdbetyg, inkommit till Stadsfullmäktige oeh föredrogs. 
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Under öfverläggningen i ärendet yrkade Herr Radhe afslag å ansökan, i hvilket 
yrkande Herr Anderson instämde. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet härmod att afslå Vinbergs ansökan, 

§ 98  
Till Stadsfullmäktige hade inkommit skrifvelser från kommittén för utredning af 

frågan om epidemisjukvårdens ordnande i länet. 
Stadsfullmäktiges vice ordförande hade remitterat ärendet till 

Hälsovårdsnämnden med begäran om dess yttrande, som nu föredrogs oeh hade 
följande lydelse: 

»Utdrag af protokollet, hållet hos Hälso-
vårdsnämnden i Lysekil å Rådhuset den 13 Aug. 

1914. 

Närvarande: Herrar Förste Stadsläkaren Axel Nilsson, Borgmästaren Axel 
Sundberg, Apotekaren R. Björkman och Fabrikörerna Aug. Mattsson och J. K. 
Lindbom samt undertecknad, sekreterare. 

§ 4. Stadsfullmäktiges vice ordförande hade till Hälsovårdsnämnden för 
afgifvande af yttrande remitterat en från den af landstinget tillsatta kommittén för 
epidomisjukvårdens ordnande till fullmäktige ställd förfrågan angående, dels huruvida 
staden, för den händelse landstinget beslutade öfvertaga såväl städernas som lands-, 
bygdens sjukvård, kunde vara villig att fritt upplåta tomt för en sjukstuga samt utan 
afgift tillhandahålla vatten, och dels den ställning, som staden intoge till frågan 
rörande en sådan sammanslagning: hvilket ärende såsom bordlagdt blifvit antecknadt i 
Hälsovårdsnämndens protokoll för den 2 juli 1914, § 8. 

Borgmästaren Sundberg föreslog, att Hälsovårdsnämnden måtte tillstyrka 
Stadsfullmäktige att dels förklara, att Lysekils stad icke hade något att invända mot 
gemensam epidemisjukvård för stad och land, och dels förplikta staden att 
tillhandahålla fri lämplig tomt samt fritt vatten för sjukstugas behof, allt under 
förutsättning att en epidemisjukstuga förlägges inom Lysekil. 
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Detta förslag godkändes enhälligt af Hälsovårdsnämnden. 
Som ofvan 

ELIAS SANDELL. 
Justeras: 

AXEL NILSSON. ' 
Rätt utdraget; betygar 
ELIAS SANDELL.» 

Herr Borgmästaren Sundberg yttrade med anledning af denna fråga, att 
epidemisjukvårdens öfverflyttande till landstingen börjar att mer och mer tränga sig 
fram. Landsting hafva på centrala platser Uppfört sjukstugor, hvarvid beräknas 3 
sängar pr 1,000 innevånare för städer och municipalsamhällen samt för landsbygden 1 
säng per 1,000 innevånare. Påpekade, att det enligt Reg. rättens utslag ej är olagligt att 
sammanslå epidemisjukvården för städer och landsbygd, samt att det dessutom är 
fråga om ny lagstiftning å detta område vid en kommande riksdag. Uttalade 
förhoppningen, att snart få en epidemisjukstuga hit, och borde en dylik med 
härvarande stora distrikt blifva mellan 30 och 40 sängar. 

Herrar vice Ordföranden och Radhe yrkade bifall till Hälsovårdsnämndens 
tillstyrkan. 

Herr Ordföranden påpekade, att Älfsborgs läns landsting beslutat en dylik 
sammanslagning af epidemisjukvården, men att den af Kungt Maj:ts 1911 tillsatta 
farsotskommittens utlåtande syntes gå i en motsatt riktning; ansåg dock en dylik 
sammanslagning fördelaktig för Lysekil, men då distinktionen i vanliga fall mellan 
sjukhus och sjukstuga vore 24 sängar borde ordet »epidemisjukhus» i Hälsovårds-
nämndens utlåtande utbytas mot: »epidemisjukhus eller epidemisjukstuga». 

Herr Wallén önskade veta, hvilka kraf en sjukstuga ställer på staden, men var i 
öfrigt af den åsikt, att en dylik vore förmånlig för samhället. 

Herr Ordföranden upplyste att krafven voro fri tomt och fritt vatten. 
Efter öfverläggningen beslöto Stadsfullmäktige bifalla Hälsovårdsnämndens 

framställning med den af Ordföranden föreslagna ändringen. 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 
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§ "• 
Genom Magistraten hade följande skrifvelse inkommit: från Herr 

Borgmästaren Axel Sundberg i hans egenskap af landstingsman: 

»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Den 25 Juli 1912, § 95, beslöto Stadsfullmäktige att, för den händelse genom 

landstingets försorg en sjukstuga komme till stånd här i staden, upplåta fri tomt 
och fritt vatten för sjukstugans behof. 

Vid sistlidet landsting blef emellertid ett väckt förslag om anläggande af en 
sjukstuga härstädes afslaget, men uttalade landstinget i sammanhang härmed att i 
en snar framtid kunde yppas behof af en s. k. upptagningsanstalt om exempelvis 
sex sängar för Lysekil med omnejd för behandling af hastigt inträffande 
olycksfall, som ej kräfva längre sjukhusvistelse och ej nödvändiggöra större och 
mera ingripande operationer, och att detta behof, så snart det kunde visas, borde 
tillgodoses. 

Med anledning häraf och då jag har för afsikt att vid näst instundande 
landsting föreslå inrättande af en dylik upptagningsanstalt härstädes får jag 
härmed vördsamt hemställa att Herrar Stadsfullmäktige måtte förklara sig vidhålla 
sitt beslut om upplåtande af fri tomt och fritt vatten äfven för det fall att landstinget 
beslutar anläggande här i staden af en uppptagningsanstalt för det här ofvan 
angifna ändamålet. 

Lysekil den 14 Augusti 1914. 
AXEL SUNDBERG. 

Landstingsman. 

Herr Radhe meddelade att han haft motion i landstinget om en sjukstuga för 
24 sängar, hvilken motion afslagits, trodde dock på grund af erfarenheter från
1913 års landsting, att en dylik för 12 sängar skulle gå igenom, men ville för sin 
del vara med om anslag af fri tomt och fritt vatten, endast därest anstalten afsåge 
minst 12 sängar. Fann att de gamla ritningarna för sjukstuga kunna vara till tjänst 
för en eventuell upptagningsanstalt. 

Herr Borgmästaren Sundberg yttrade, att vid föregående landsting inga 
utsikter funnos för en sjukstuga, men att det vore goda 
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skäl antaga, att vid ett kommande landsting medel för en s. k. upptagningsanstalt 
skulle beviljas på de villkor skrifvelsen i frågan upptager. Ansåge det ej klokt att 
fixera sängantalet. 

Herr Radhe fann, att 6 sängar vore alldeles för litet och att man bör 
hålla på minst 10 å 12. 

Herr Sterner tyckte att Herr Borgmästaren Sundbergs förslag vore en 
god början, och fann det vara välbetänkt att för närvarande taga det lilla, man 
möjligen kunde få. 

Herr vice Ordföranden yttrade, att man endast bör hålla sig vid om 
Stadsfullmäktige vilja lämna tomt och vatten fritt. 

Herr Ordföranden ansåg lämpligare framhålla som ett önskemål 10 å 12 
sängar än att uppställa det som ett villkor. 

Med detta gjorda tillägg förklarade sig Herr Radhe instämma, 
frångående sitt ofvannämnda förslag. 

Efter slutad öfverläggning biföllo Stadsfullmäktige Herr Borgmästaren 
Sundbergs framställning om vidhållandet af beslutet af den 2'5 Juli 191'2 § 95 
om upplåtandet af fri tomi oeh fritt vatten för en sjukstuga i Lysekil med 
följande tillägg.: 

»Dock med framhållande af önskemålet, att en dylik upptagnings-
anstalt måtte omfatta minst 10 a 12 sängar, hvilket torde vara styrkt af 
behofvet». 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 100  
Från Magistraten förelåg följande skrifvelse: 

»Till Lysekils Stadsfullmäktige, Lysekil. 

Genom telegram från Konungens Befallningshafvande den 7 denna 
månad anmodades Magistraten att vidtaga lämpliga åtgärder exempelvis 
genom tillsättande af någon kommission för att underlätta och ordna 
lifsmedelsanskaffningen inom staden. 

Med anledning häraf föranstaltade Magistraten sammanträffande med 
ledamöter af Lysekils speceristförening den 10 i denna månad i och för 
rådgörande i fråga. Protokoll öfver hvad vid detta sammanträde förekommit 
bifogas härmed. 
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Ehuru såsom af nämnda protokoll framgår några åtgärder i an- gifna syftet icke 
synes vara erforderliga, anser sig Magistraten likväl böra, i likhet med hvad som skett 
i länets öfriga städer, framlägga ärendet för stadsfullmäktige, för den händelse 
stadsfullmäktige skulle önska tillsätta en kommission för underlättande och ordnande 
af lifs medel sanskaffningen inom staden. 

Rådhuset i Lysekil den 14 Augusti 1914. 

På Magistratens vägnar: 

AXEL SUNDBERG». 

Denna skrifvelse var åtföljd af följande protokollsutdrag: 

»Utdrag af protokollet, hållet vid 
sammanträde å Rådhuset i Lysekil den 10 Augusti 
1914. 

Närvarande: Undertecknad, Borgmästare, samt ombud för Lysekils Speceristförening 
Herrar Beronius, Löfving, Fredén och Friberg, äfvensom 
Bageriägaren Herr R. Björsell. 

Detta sammanträde hade, upplysts med anledning af att Magistraten blifvit af 
länsstyrelsen anmodad att, med hänsyn till inträffad stegring af lifsmedelspriserna och 
försvårad tillförsel af lifsmedel, hvad Lysekils stad beträffande vidtaga lämpliga 
åtgärder exempelvis genom tillsättade af kommissioner för att underlätta och ordna 
lifs- medelsanskaffningen. 

De närvarande uppgåfvo att någon prisförhöjning i fråga om af dem 
tillhandahållna varor icke hittills ägt rum annat än beträffande mjöl, socker, margarin 
och hafregryn, hvilket motiverades däraf att inneliggande lager tagit slut så godt som 
genast och nya inköp i följd däraf måst göras till förhöjda pris. 

De iifsförnödenheter, hvarå prisförhöjning väntades voro följande; och den 
hittills i marknaden inträdda prisförhöjningen inhämtades af följande tablå; 
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före krigsutbrot nu gällande 

 tet gällande pris pris 

Mjöl. pr kg. Pr kg- 
hafre i paketer ........ 55 65 
hvete ............................................................  25-29 36—40 
råg siktadt ....................................................  25 35 
„ sammalet ................................................  
Hafregryn ....................................................  

19 28 — 30 
33—35 i 45—50 

Risgryn ........................................................  30 — 50 40-60 
saltad ifisk .......... 40 50 
Bröd hårdt af rågmjöl ..................................  40 50 
• „ mjukt ,  .........................  32 42 
Bruna bönor ........ . 45 60 
Kaffe obrändt .....  ........................................  1,40—2,20 1,50-2,30 

„ rostadt  ..................................................  1,80—2,50 1,90—2,60 
Margarin ........... 1,25.-1,40 1,35—1,50 
salt groft pr. hl......... 2,50 4,50 
„ fint pr säck ........ 3,— 5,— 
socker ..........................................................  61—63 63—65 
Ärter pr liter ......... 20-25 30-35 
potatismjöl ..................................................  40 50 
cacao ...”  ....................................................  3—4 kr. 3,50 - 4,50 
Thé. • ...........................................................  3 — 6 kr. 4 — 7 kr. 

De närvarande meddelade, att då inneliggande lager af dessa varor dels voro slut 
och dels inom kort komme att blifva slutsåldt. ny- anskaffning måste vidtagas, därvid 
förhöjda priser måste betalas. Stadens specerihandlare kunde i följd häraf icke 
förplikta sig att hålla fixa priser å dessa varor, utan nödsakades de att höja dem i den 
mån de själfva finge betala förhöjda pris. Så länge emellertid det lager, som inköpts 
före krigsutbrottet varade, ämnade de bibehålla de gamla priserna. 

Vissa artiklar såsom bruna bönor och margarin beräknades inom kort taga slut. 
Det samma blefve nog äfven förhållandet med kaffe-, thé och cacao, därest 
krigstillståndet varade någon längre tid. 
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Vidkommande lifsmedelstillgången i öfrigt uttalades den åsikten' att någon 
förhöjning icke kunde väntas å kött och fläsk, vare sig färskt eller saltadt, salt sill, 
potatis, smör, mjölk, ost och ägg. Här kunde L o. m. väntas nedgång i förut gällande 
priser, hvilket redan visat sig, åtminstone ifråga om ägg. Beträffande dessa varor 
kunde förväntas en normal tillförsel och inga åtgärder behöfde därför vidtagas for 
underlättande eller ordnande af deras anskaffning. 

Som ofvan 
AXEL SUNDBERG.» 

Vid behandling af detta ärende yttrade Herr Ljungberg, att då Länsstyrelsen 
önskar en dylik kommission, Stadsfullmäktige måtte vill— fara denna begäran, ty 
visserligen hafva förhållandena något lugnat sig, men fall torde hafva förekommit, då 
oskäliga priser för lifsför- nödenheter måst betalas, hvarför det vore lämpligt, att en 
sådan kommission komme till stånd för att aktgifva på förhållandena. Föreslog att 
kommissionen skulle bestå af 3 personer. 

Efter att Stadsfullmäktige beslutat tillsättaridet af en kommission med ändamål 
att under aktgifvande å händelsernas utveckling företaga de åtgärder till reglering af 
lifsmedelpriserna, som kunna vara nödiga, samt att om så anses nödigt, ordna och 
underlätta lifs- medelsanskaffningen inom staden, föreslog Herr Lidell, att kommis-
sionen skulle utgöras af fem personer, och enade man sig om detta förslag. 

Följande personer föreslogos: Herrar Konsul Magnus Radhe, Axel Beronius, 
Faktor E. F. Larsson, E. W. Olsson, R. Björsell, Kamrer C. F. Lidell, Direktör R. 
Berger, Rob. Christenson, Jonas Jakobsson, och Axel Johansson. 

Man enade sig om val med slutna sedlar. 
Valda blefvo: Herrar Konsul Magnus Radhe med 17, Fabrikör R. Björsell 16, 

Stenhuggaren Axel Johansson 13, Faktor E. F. Larsson 11 och Direktör R. Berger 8 
röster. 

Då Länsstyrelsen fordrade, att Stadsfullmäktige äfven skulle utse ordförande i 
kommissionen skreds till val häraf, hvilket utföll så, att Herr Konsul Magnus Radhe
därtill enhälligt valdes. 

* 
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§ 101  
Efter att föredragningslistan genomgåtts, fäste Herr Ljungberg 

uppmärksamheten på Stadsfullmäktiges beslut angående pristäflan för hamnplan 
(§§ 154. 184 och 222 S. F. 1913), som visserligen Öfver- klagats, men nn vunnit 
laga, kraft, och framhöll, att Stadsfullmäktige nu på ett eller annat sätt borde bringa 
beslutet till utförande eller också genom ett nytt beslut annulera det förra. 

Hamnstyrelsens ordförande, Herr Radhe höll före, att sakfrågan sedan dess 
genom Sv. Hamnförbundets initiativ till gemensamhetsåt- gärder äfven på detta 
område kommit i ett väsentligt annat läge. 

§ 102  
Att jämte ordföranden justera detta protokoll utsågos Herrar J. E. Lindbom och 

ife. Laurin. 

Justerad t: 
FRITZ LUSCH. 
J. E. LINDBOM. 

L. LAURIN. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Offentligen uppläst lördagen den 22 Augusti 1914. 
FRITZ LUSCH. 

AXEL HOLMQVIST.

Lysekllsposlens Boktryckeri 1914 



 

       1914         Lysekils          N:r 9. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, fördt vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 3 September 1914. 

Frånvarande med anmälda oeh godkända förfall voro: Herrar Richter och 
Gunnerson. 

Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. Vid protokollet 
undertecknad, sekreterare. 

§ 103  
Alt jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsagos Herrar Bovik och 

Pehrson. 
§ 104  

Från Konungens Befallningshafvande i Göteborgs och Bohuslän förelåg 
följande skrifvelse till Magistraten öfverlämnad till Stadsfull- mäktige: 

Till Magistraten i Lysekil. 
Sedan Kungl. Maj:t genom nådigt cirkulär den 18 augusti 1914 anbefallt 

Länsstyrelsen att. anmoda vederbörande kommunala myndigheter i de orter där 
anledning förefinnes antaga att arbetslöshet på grund af den nuvarande situationen 
redan förekommer eller senare väntas inträda, och Ni uti skrifvelse den 24 denna 
månad meddelat, att arbetslöshet inom staden delvis redan förekommer, vill Lands-
höfdingeämbetet härmed hafva anmodat Eder att skyndsamt förständiga 
stadsfullmäktige i staden att tillsätta en kommunal arbetslöshet- och hjälpkommitté, 
afsedd att ena och sammanhålla alla de sträfvan- den för arbetslöshetens bekämpande 
och nödens afhjälpande, som inom staden kunna ifrågakomma. 

Som jämlikt ofvannämnda nådiga cirkulär kommitténs ordförande skall utses af 
Konungens Befallningshafvande, har Landshöfdinge- ämbetet härtill förordnat 
ordföranden i Drätselkammaren förvaltaren 
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John Sterner hvarom Ni anmodas underrätta vederbörande myndighet. 
Ett exemplar af det nådiga cirkuläret bifogas. 
Göteborg, i landskansliet, den 28 augusti 1914. 

Landshöfdingeambetet. 
E. CENTERWALL. ERNST THORIN. 

Med denna skrifvelse var följande nådiga cirkulär bifogat så lydande: 
GUSTAF, med Guds nåde, Sveriges, Götes och Vendes Konung. 

Vår ynnest och nådiga benägenhet med Gud Allsmäktig! Det nu rådande 
krigstillståndet i Europa har även för vårt land medfört allvarliga ekonomiska 
verkningar och hotar att i vidsträckt mån ingripa störande på särskilt de industriella 
näringarna och affärslivet. Såväl härav som ock av de till vår neutralitets tryggande 
företagna militära åtgärderna hava föranletts sådana rubbningar å arbetsmarknaden, 
att arbetslöshet i avsevärd utsträckning redan synes hava uppkommit inom riket. För 
att så långt möjligt undanröja de skadliga verkningarna av dessa rubbningar inom 
näringslivet och å arbetsmarknaden hava Vi funnit gott tillsätta två kommissioner, 
nämligen dels statens industrikommission med uppdrag att taga i övervägande, vilka 
åtgärder skulle kunna vidtagas för att i största möjliga utsträckning uppehålla arbetet 
vid de industriella anläggningarna i riket, dels statens arbetslöshetskommission för att 
i samråd med socialstyrelsen upprätta och inkomma med förslag till andra åtgärder, 
som äro ägnade att motverka den under nuvarande förhållanden väntade 
arbetslösheten och mildra verkningarna av densamma. 

Sistnämnda kommission kommer för fullgörande av sin uppgift bland annat att 
inhämta tillförlitliga upplysningar angående arbetslöshetens omfattning på olika orter. 
Såväl för detta ändamål som ock för eventuella åtgärder till motverkandet och 
lindrandet av denna arbetslöshet har det synts angeläget att äga tillgång till lämpliga 
lokala organ. 

Med anledning härav vilja Vi anbefalla Eder att anmoda vederbörande 
kommunala myndigheter i de orter, där anledning förefinnes antaga att arbetslöshet på 
grund av den nuvarande situationen redan 
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förekommer eller senare väntas inträda, att tillsätta kommunala arbetslöshets- och 
hjälpkommittéer, avsedda att ena och sammanhålla alla de strävanden för 
arbetslöshetens bekämpande och nödens avhjälpande; vilka å varje ort kunna 
ifrågakomma. Bär Ni med hänsyn till lokala förhållanden så prövar lämpligt, kan för 
två eller flera kommuner gemensam kommitté tillsättas. . 

I övriga kommuner, där Ni finner förhållandena icke påkalla till-; sättandet av 
kommitté bör Ni anmoda vederbörande kommunalnämnd att med uppmärksamhet 
följa ifrågavarande förhållanden och fylla de kommitté eljes tillhörande uppgifter. 

För de kommunala kommittéernas sammansättning synas följande principer 
höra vinna tillämpning. 

Kommittés ordförande förordnas av Eder så snart ske kan och helst 
omedelbart, på det att erforderliga förarbeten må kunna utan uppskov påbörjas samt 
vederbörande centrala myndigheter och korporationer från början erhålla nödig 
anknytning till organisationsarbetet i orterna. 

Kommittés övriga ledamöter utses av stadsfullmäktige i stad eller 
kommunalstämma på landet eller, därest hinder härför möta, av- annan kommunal 
myndighet, med särskild hänsyn tagen därtill att kommittén genom sin 
sammansättning blir uttryck för olika samhällsklassers eniga strävan att söka 
övervinna den nuvarande situationens svårigheter. Då det ligger makt uppå, att 
kommittéerna oförtövat träda i verksamhet, böra kommunerna anmanas att skyndsamt 
vidtaga härför erforderliga åtgärder. 

Vid valet av ledamöter i kommunal kommitté bör vidare iakttaga^ att i 
densamma insättas representanter såväl för de kommunala myndigheter — fe ex. för 
fattig- och barnavård, arbetsförmedling, pensionsförsäkring och offentliga arbeten —
vilka kunna förutsättas äga sakkunskap i och intresse för kommitténs blivande upp-
gifter, som ock för den frivilliga hjälpverksamheten i orten. Skulle för tillgodoseendet 
af dessa olika intressen kommittén böra erhålla ett- större antal medlemmar, lärer
sedermera inom vederbörande kommitté komma att upptagas till prövning, huruvida 
för löpande ärenden eller speciella uppgifter böra tillsättas särskilda utskott. 

Det synes Oss jämväl vara av vikt att inom varje län skapas ett särskilt organ 
med uppgift att i samråd med Eder sammanhålla de kommunala kommittéernas 
verksamhet samt gå centrala myndig 
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heter och korporationer till handa med råd och upplysningar i vad angår Edert läns 
förhållanden. Till följd härav vilja Vi anbefalla Eder att omedelbart gå i författning 
om utseendet af en länskommitté med den sammansättning, i tillämpliga delar 
överensstämmande med de kommunala kommittéernas, som Ni med hänsyn till länets 
förhållanden finner lämplig. 

Såväl länskommitté sona kommunala kommittéer hava att i de ärenden, 
som deras uppgift omfattar.; tillhandagå Oss och Eder samt den av Oss tillsatta 
arbetslöshetskommissionen. Närmare bestämmelser härom ävensom förslag 
till normalinstruktion Vilja Vi med snarast© tillställa Eder för att 
tillhandahållas vederbörande kommittéer. 

Såsom sammanhållande organ för hela den av nu inträdda förhållanden 
betingade hjälpverksamheten inom dte särskilda orterna böra kommittéerna, 
där så erfordras, jämväl medverka till ordnandet av det frivilliga arbetet på 
detta område samt i sådant avseende tillhandagå den utav Hennes Maj:t 
Drottningen tillsatta centralkommittén för det frivilliga hjälp- och 
understödsarbetet, vilken härom kommer att meddéla erforderliga råd och 
anvisningar. 

Vi vilja slutligen anmoda Eder att så snart ske kan till Vårt 
civildepartement lämna uppgift rörande tillsatta läns- och kommunal-
kommittéer samt deras sammansättning. 

Vilket Vi Eder till kännedom och efterrättelse härigenom meddela. 
Stockholms slott den 18 augusti 1914. 

GUSTAF. 
Oscar von Sydow. 

Herr Ordföranden hade öfverlämnat handlingarne till Valkommittén, som 
till medlemmar i en kommunal arbetslöshets- och hjälpkommitté föreslagit 
följande Herrar: 

Fattigvårdsstyrelsens Ordförande Disponent Emil Löfberg, Ordföranden i 
Barnavårdsnämnden Kyrkoherde Fritz Lusch, Föreståndaren för 
Arbetsförmedlingen Konstapel R. Ljunggren, vice Ordföranden i 
Pensionsnämnden Kamrer Hugo Hallgren, Direktör L. Laurin, Fabrikör E. 
Luckey, Byggmästaren Oscar Wallén och Stenhuggaren Herman Gunnarsson. 

Efter slutad öfverläggning beslöts: Att en dylik kommitté skulle tillsättas 
samt att den skulle bestå af 9 ledamöter däri inbe- 
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räknadt den af Konungens Befallningshafvande förordnade Ordföran» den 
Herr Jota Sterner. 
Till ledamöter valdes i enlighet med Valkommitténs förslag: 
Herrar Disponent Emil Löfberg, Kyrkoherde Fritz Liisch, Poliskonstapel R. 

Ljunggren, Kamrer Hugo Hallgren, Direktör L. Laurin, Fabrikör E. Luckey, 
Byggmästaren Oscar Wallén och Stenhuggaren Herman Gunnarsson. 

§ 105  
Magistraten hade till Stadsfullmäktige inkommit med en så lydande 

skrifvelse: 

Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil.
På anmodan af Landshöfdingeämbetet får Magistraten härmed hemställa, att 

Stadsfullmäktige med anledning af befarad arbetslöshet ville taga i öfvervägande 
dels huruvida några påbörjade eller förestående kommunala arbetsföretag 
lämpligen kunna utvidgas eller forceras utöfver hvad tidigare beräknats, dels ock
huruvida nya arbetsföretag, hvilka icke beräknats skola nu igångsättas, kunna redan 
nu företagas. 

Därest ett dylikt utvidgande af beslutade företag eller helt nya företag skulle 
ifrågakomma, anhåller Magistraten om underrättelse därom i och för afgifvande af 
rapport till Länsstyrelsen. 

Rådhuset i Lysekil den 24 augusti 1914. 

På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 

Då skrifvelsen upplästs, yttrade Herr Borgmästaren Sundberg, att genom de 
förslag till offentliga arbeten, som denna dag förelågo till behandling i 
Stadsfullmäktige, Magistratens hemställan förekommits. 

Stadsfullmäktige beslöto att lägga skrifvelsen till handlingarue. 

§ 106  
Genom Magistraten från Länsstyrelsen begärdt yttrande enligt följande 

skrifvelse: 
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Till Magistraten i Lysekil. 
Öfver bilagde af Länsstyrelsen, upprättade förslag till ordningsföreskrift för 

staden anmodas Ni höra stadsfullmäktige samt med fullmäktiges och eget yttrande hit 
inkomna. 

Göteborg, i landskansiiet, den 17 augusti 1914. 

Landshöfdingeämbetet. 
E. CENTERWALL. ERNST THORIN. 

Skrifvelsen var åtföljd af nedanstående förslag till ordningsföreskrift lör staden:
Hotellvärdar, innehafvare af pensionat eller rum för resande samt personer, som 

föresta likartad affärsverksamhet, vare skyldig anmäla en hvar resande, som hos dem 
uppehåller sig. Samma skyldighet åligger en hvar af samhällets invånare, som hyser 
utländsk undersåte. Anmälan göres inom 24 timmar efter den resandes emot- tagande 
skriftligen hos Stadsfiskalen i Lysekil och skall innefatta, den resandes namn, yrke 
och hemvist. Uraktlåtenhet häraf straffas med böter, första gången med 10 kronor och 
följande gånger med högst 25 kronor. 

Vid enahanda bot vare hvarje samhällets invånare, som hos sig hyser resande, 
skyldig att om dem till polismyndighet vid anförd ran genast muntligen aflämna 
nödiga upplysningar. 

Efter uppläsandet af dessa skrifvelser vidtog diskussionen. 
Herr Lidell anmärkte att de föreslagna böterna voro för högt tilltagna och 

yrkade att de skulle nedsättas till respektive 2 och 10 kronor. 
Herr Radhe fann äfven bötesbeloppen för höga samt anmälnings- fciden för 

knappt tilltagen, yrkade att beloppen föreslås till 2 och 5 kr. samt tidrymden till 
åtminstone 2 dagar. 

Herr Borgmästaren påpekade att idén förfelas om anmälnings- tiden förkortas. 
Efter detta argument enade man sig om ett förslag beträffande anmälningstidcn, 

och då Herr Lidell gick med på jämkning i sitt förslag om böterna i enlighet med Herr 
Radhes yrkande, förelåg efter slutad öfverläggning följande yrkande: 



 

1914 den 3 September.

Att tillstyrka förslaget med 'den ändring att böterna sättas till respektive 2 och 5 
kr. 

Stadsfullmäktige beslöto. i enlighet härmed. 

§ 107. 
Utlåtande äf Magistraten med anledning af Stadsfullmäktiges den 30 Dec. 1913 

gjorda hemställan om förslag till bättre anordning och kontroll i fråga om 
nattpatrulleringen härstädes förelåg så lydande: 

Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Den 30 sistlidne December beslöto Stadsfullmäktige hemställa att Magistraten 

måtte afgifva förslag till bättre anordning och kontroll ifråga om nattpatrulleringen 
härstädes. 

Innan Magistraten meddelar vidare yttrande i detta ärende torde böra erinras 
huru Stadsfullmäktiges beslut däri tillkommit. 

Under år 1912 inkom brandchefen till stadsfullmäktige med framställning öm 
förbättring af stadens brandattiralj i enlighet med af tarifföreningen framställda 
fordringar. 

Under behandling af detta ärende yrkade Herr Lilliehöök utan någon motivering 
att den kommitté, som för ändamålet skulle till— sättas, måtte få i uppdrag att Utröna 
jämväl effektiviteten af natt-? bevakningen; och stadsfullmäktige beslöto i 
öfverensstämmelse härmed. 

Sedan en kommitté blifvit tillsatt, inkom denna i slutet af år 1913 med ytteande 
och anförde därvid att kommittén fattat sitt uppdrag på det sätt att kommittén skulle 
hafva att yttra sig angående effektiviteten af nättbevakningen icke från 
ordningssynpunkt, utan från brandvaktssynpunkt. Kommittén förklarade sig härvid 
anse att staden skulle uppdelas i fyra patrulleringsdistrikt med vissa angifna områden i 
stället för de tre nuvarande och att kontrollur borde införas, men då Magistraten på 
förfrågan upplyst att först berörda anordning skulle draga en merkostnad af 1,080 
kronor om året och att de föreslagna bevakningsdistrikten voro från ordningssynpunkt 
synnerligen olämpliga, framställde kommittén icke något förslag, utan hemställde att 
Stadsfullmäktige måtte begära förslag från Magistraten i ärendet, hvilket också blef 
stadsfullmäktiges beslut. 
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Hvad söm faller mést i ögonen vid granskning af ärendets behandling är att 
hvarken bos stadsfullmäktige eller i kommittén an- gifvits i hvad mån brister i 
bevakningen föreligga. 

Det enda, söm framkommit i detta hänseende är en antydan om att vissa 
städer, hvarifrån uppgifter infordrats, kunna reda sig med förhållandevis mindre 
polisstyrka än Lysekil, nämligen städerna Var- berg, Alingsås, Åmål och 
Strömstad, men kommittén har därvid icke meddelat alla de upplysningar, som äro 
nödvändiga i och för en riktig jämförande granskning i detta hänseende. 

Kommittén yttrar att Lysekil har lika många polismän som Varberg, medan 
verkliga förhållandet är att Varberg har 1 öfverkonstapel och 12 ordinarie 
konstaplar mot 8 ordinarie och 4 extra konstaplar i Lysekil. Då Lysekils fyra extra 
konstaplar på grund af deras ringa tjänstgöringstid motsvara endast omkring 1 
ordinarie konstapel, inses lätt att Varbergs polisstyrka är 1 Öfverkonstapel och 3 
ordinarie konstaplar starkare än Lysekils. Med en dylik ökning går det lätt att här 
anordna fyra bevakningsdistrikt som i Varberg. Anmärkas bör dock ätt 
bevakningen i Varberg mellan klockan 1 — 5 f. m. fullgöres blott i två distrikt, 
enär de fyra bevakningsdistrikten då äro sammanslagna till två. Den 
omständigheten att Varberg har större innevånareantal än Lysekil kräfver för öfrigt 
icke i och för sig större polisstyrka, ty Lysekils stads område är vidsträcktare än
Varbergs och förhållandena i Lysekil med den stora arbetarebefolkningen inom 
och utom staden kräfver minst lika stor bevakning som i Varberg. 

Beträffande Alingsås ha kommitterade icke omnämnt att Alingsås har 1 
öfverkonstapel och att antalet bevakningsdistrikt därstädes icke ärmer än två. 

I Åmål tjänstgöra poliserna i två distrikt om dagen och blott ett om natten. 
I Strömstad fullgöres polisbevakningen om natten i blott ett distrikt och om 

dagen i 1—2 distrikt. 
För vidare jämförelse har Magistraten anskaffat uppgifter från Arvika, 

Karlshamn, Köping, Mariestad och Eslöf. 
I dessa städer förekomma icke mer än två nattdistrikt, utom i Karlshamn, där 

distrikten äro fyra, men så har också denna stad med 7,362 innevånare 1 
öfverkonstapel, 12 ordinarie och 2 extra konstaplar. 



 

1914 den 3 September.

Bland alla de nu nämnda städerna hade Lysekil det största antalet afgjorda 
brottmål år 1912 nämligen 552 mot 438 i Varberg och 278 i Karlshamn. 

Såvidt af den nu gjorda jämförelsen framgår vill det synas som om 
nattbevakningen i Lysekil med dess tre bevakningsdistrikt vore tillfyllest. Det har 
icke heller kunnat påvisas att någon försummelse ifråga om brandvaktens 
fullgörande, som medfört menliga följder, legat polismännen till last. Under åren 
1912 och 1914 förekommo här i staden åtskilliga eldsvådor och tillbud till sådana. 
Vid en af ‘dessa skedde upptäckten af tjänstgörande poliskonstapeln, vid en annan 
var denne så nära brandstället att han vid upptäckten genast kunde slå brandallarm. 
Vid alla de öfriga tillfällena voro tjänstgörande polismän närvarande i sina distrikt 
och framme vid eldhärden före brandkåren i och för uppväckande af de i 
grannskapet boende. Det ar uppenbart att man icke kan ställa den fordringen på 
den tjänstgörande nattkonstapeln att han skall kunna upptäcka alla eldsvådetillbud. 
Andra och tredje distrikten äro nämligen så vidlyftiga att den tjänstgörande efter 
att hafva passerat ett ställe icke återkommer dit förr än om minst Vs timma, och, 
om han blir upptagen af något Ordningsärende, dröjer det en vida längre tid. Under 
mellantiden hinner ju eld icke blott uppkomma, utan, äfven utbreda sig i den grad 
att den icke kan stäfjas. 

Hvad nu kommitterades yttrande angår, så vore det ju Önskligt om nattetid 
tjänstgöringen kunde bestridas af fyra polismän i stället för tre, men detta kommer 
att medföra en ökad utgift för staden, hvarjämte de föreslagna distrikten äro 
olämpliga ifråga om ordningens upprätthållande. I detta sistnämnda afseende må 
erinras om, bland annat, att genom den föreslagna distriktsindelningen Kungsgatan 
och Landsvägsgatan blifvit beröfvade ’/# af sin nuvarande och af behofvet 
verkligen påkallade bevakning, under det att de lättbe- vakade Färgare- och Stora 
Kyrkogatorna tilldelats afsevärdt ökad bevakning. 

Hvad angår kostnadsfrågan, så antyder kommittén att de patrullen, söm 
tjänstgöra å Landsvägsgatan och bestå af två personer, böra förenklas så att de 
bestå af blott en man, och att därigenom skulle kunna indragas två extra konstaplar 
om 360 kronor hvardera. som kunde komma nattbevakningen å andra ställen 
tillgodo. 
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Häremot lår Magistraten, under hänvisning till Stadsfullmäktiges 
protokoll den 27 januari 1908, erinra att dubbelpatrullen i 3:dje distriktet 
(Landsvägsgatan) inrättats med anledning af därom inom stadsfullmäktige 
uttryckt önskemål och att denna anordning sedermera visat sig vara behöflig. 

Med anledning af hvad sålunda anförts och då de tre nuvarande 
bevakningsdistrikten omfatta hela staden, så att icke någon del däraf är 
obevakad, samt därjämte äro lämpliga ifråga om ordningens upprätthållande 
nattetid, anser sig Magistraten icke kunna förorda någon ökning af distriktens 
antal eller ändring i deras sammansättning. 

Hvad däremot angår kontrollen å nattbevakningen, så medgifves att den 
icke är tillfredsställande, men framhålles att denna brist icke kan alhjälpas på 
annat sätt än genom anställande af en öfver- konstapel, som får sig sådan 
kontroll ålagd. Att återinföra det föråldrade systemet med kontrollur torde icke 
vara att tillråda. Detta system har blifvit allmänt afskaffadt och torde icke 
numera förekomma annat än å några mycket små platser. Svenska 
Polisförbundet har enhälligt protesterat mot detsamma såsom alstrande slöhet 
och likgiltighet ifråga om bevakningen nattetid. Polismannens omtanke inriktas 
hufvudsakligen på omsorgen att, för undvikande af tjänstean- märkning, å 
behöriga tider draga uret och kan därvid lätt komma att åsidosätta den 
vaksamhet, som bör åligga honom. Inträffar något, som bör af honom 
uppmärksammas, frestas han lätt att låta sådant passera för att icke försumma 
att draga uret. Härtill kommer att kontrolluren mycket ofta gå sönder och äro 
till hinder vid ingripande mot berusade personer samt att någon verklig kontroll 
ej kan därmed åstadkommas, enär ju polismannen kan, om han vill försumma 
sin plikt, låta- uret dragas af annan person, hvem som hälst, samt för Öfrigt är 
oförhindrad uppehålla sig hvar som hälst i staden blott han ser till att uret 
dragés å bestämd tid och plats. 

På grund häraf och då frågan om anställande af öfverkonstapel blifvit af 
stadsfullmäktige afslagen, finner Magistraten någon åtgärd ifråga om skärpt 
kontroll å nattbevakningen icke heller böra vidtagas. 

Därest stadsfullmäktige skulle finna lämpligt Öka nattbevaknings-
distrikten till fyra och att vidkännas därmed förenade kostnader har 
Magistraten icke något däremot och får i sådant fall föreslå bevak-
ningsdistrikten på följande sätt: . 
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l:sta distriktet: Angbåtsbron— Rosvikstorg - Rosviksgatan—Stora 
torget—Kungsgatan till Midgård, därifrån åter Stora torget — Sillgränd. 
Hamngatan —Ångbåtsbron. 

2: dr a distriktet: Rosvikstorg—Rosviksgatan—Kyrkviks Strandgata hus 
N:r 52—Lilla Kyrkogatan—Stora Kyrkogatan—Krogen— Mekaniska 
Verkstaden—Krogen—Konsulliden—Kungsgatan -Apoteks- gatan—Stora 
Kyrkogatan—Kyrkviksbergsgatan —Rosviksberg—Parken —Rösvikstorg. 

3:dje distriktet: Krogen—Gamla Strandgatan—Bansviks bergs- gatan 
—Blekebacken till Brattska huset—Bansviksbergsgatan—Konsullid en 
—Kungsgatan—Apo teksgatan—Kyrkogatan—Krogen. 

4: de distriktet: Stora torgel—Kungsgatan till Midgård — Skottgränd —
Färgaregatan—Södra Kvarngatan—Lysekils Bryggeri—Landsvägsgatan till 
Slätteskärs stenhus — åter till Vadet och Stora torget. 

Lysekil clen 25 augusti 1914. 
På Magistratens vägnar: 

AXEL SUNDBERG. 

Då skrifvelsen upplästs, påpekade Herr Borgmästaren Sundberg, att i 
punkt 5 af dagens föredragningslista är inkommen utredning om ny 
poliskonstapels antagande eller icke, därest poliskonstapel Ljunggren skulle till 
exekutionsbetjänt förordnas. 

Herr Lidell nämnde att stadens polisstyrka ökades 1908 på grund af 
järnvägsbygget, samt att Magistratens skrifvelse skulle remitteras till 
Brandkommittén för dess yttrande, hvilken Stadsfullmäktige beslöto. 

i 108. 
Den begärda utredningen i bordlagda ärendet § 79 ”/• d. å från af 

Stadsfullmäktige tillsatta kommittén, angående ny polisman eller icke, om 
Ljunggren erhölle befattningen som exekutionsbetjänt, förelåg och var af 
följando lydelse: 

Protokoll, fördt vid sammanträdet den 24 
Augusti 1914 af den genom stadsfullmäktiges i 
Lysekil beslut den 29 Juni 1914 tillsatta 
kommittén. 
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På grund av stadsfullmäktiges vid sammanträdet den 29 sistlidne juni åt 
herrar Axel Sundberg, Fritz Liisch, Axel Ljungberg, Aug. Mattsson och C. V. 
Granberg givna uppdrag att i händelse poliskonstapeln Rudolf Ljunggren på sätt 
som i Magistratens skrivelse av den 15 juni 1914 förordnas till exekutionsbetjänt 
etc. utreda nödvändigheten eller icke av ny poliskonstapels antagande i 
Ljunggrens ställe, sammanträdde efter kallelse av undertecknad Liisch 
kommitténs ledamöter på rådhuset mandagen den 24 augusti kl. 5,30 e. m., 
hvarvid den sammankallande utsågs till ordförande. 

Till ledning för kommitténs arbete förelågo, dels ett från Magistraten 
begärdt utlåtande över patrulldistriktens antal och utsträckning, polisens 
tjänstgöring, tjänsteår, tjänstefel, löneförhållanden, om- sättningsprocent m. m., 
dels liknande uppgifter från städer jämförliga med Lysekil i storlek, såsom 
Arvika, Eslöf, Köping, Karlshamn, Maries tad. 

Efter öfverläggning, hvarunder framhållits å ena sidan svårigheterna med 
upprätthållande av den hittillsvarande tjänstgöringen vid indragning av en 
poliskonstapelstjänst, å andra sidan möjligheten att så ordna tjänsten att 
»diverse tjänstgöring» öfverflyttas på andra och patrulldistriktens antal mellan 
kl. 5—9 e. m. utgjordes av två, och berr Ljungberg gjort följande yrkande: 
indragning av en konstapel tjänst, i händelse Ljunggren förordnas Ull 
exekutionsbetjänt och att Ljunggren gör polistjänst, så långt hans tid medgiver,
beslöt kommittén att antaga hr Ljungbergs förslag till utlåtande, dock med det 
tillägg: medverkande Ull detta kommitténs utlåtande har varit den svåra 
ekonomiska situation, som inträdt för samhället i och med det pågående kriget. 

Mot detta kommitténs utlåtande anhöll hr borgmästaren få reservera sig ur 
synpunkt av den risk för upprätthållande av god ordning och säkerhet, som en 
dylik indragning av en polistjänst för framliden eventuellt kan komma att 
medföra. 

Lysekil den 24 augusti 1914. 
FRITZ LUSCH. 

Justeras: 
AXEL SUNDBERG. 

AXEL LJUNGBERG. 
AUG. MATTSSON. 
C. V. GRANBERG. 
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Herr Borgmästaren Sundberg yttrade följande: Att detta ärende innefattar 
såväl tillsättandet af exekutionsbetjänt som eventuell indragning af en 
poliskonstapeltjänst samt föreslog att uppdraga åt Magistraten, att i samråd med 
Drätselkammaren utarbeta instruktion för exekutionsbetjänten; påpekade att 
polisen finge liten nytta af Ljunggrens tjänstgöring, om han blifver 
exekutionsbetjänt, emedan hans tid blifver mycket upptagen, synnerligen som 
han och Stads- tjänare Johansson skulle få på sig öfverflyttad den s. k. »diverse 
tjänstgöringen», hvilken hittills turvis bestridts af samtliga poliskon- staplar och 
fann det ock hårdt, att Ljunggrens fasta lön som exekutionsbetjänt enligt 
Drätselkammarens förslag, skulle blifva något mindre än den lön, han som 
poliskonstapel uppburit. Herr Borgmästaren föreslog äfven, att sysslan som 
exekutionsbetjänt skulle tillträdas den 1 Okt. d. å. 

Herr Radhe yrkade bifall till kommitténs förslag, samt att Ljunggrens lön 
fastställes till 1,800 kr. årl. jämte beklädnadspengar såsom hittills 150 kr. samt 
sportler. 

Herr Sterner yrkade att Ljunggrens lön skulle fastställas enligt 
Drätselkammarens förslag till 1,800 kr. pr år jämte sportler. 

Efter slutad öfverläggning förelågo följande yrkanden och förslag: 
1 .) Att Poliskonstapeln Rudolf Ljunggren väljes till exekutionsbetjänt 

utan att ny konstapel förordnas i hans ställe, och att Ljunggren gör polistjänst, så 
långt hans tid medgifver, hvilket af Stadsfullmäktige bifölls. 

2 .) Herr Borgmästaren Sundbergs förslag att Magistraten i samråd med 
Drätselkammaren upprättar instruktion för exekutionsbetjänten. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med detta förslag. 
3 .) Om fastställande af lönen för exekutionsbetjänten: 
a.) Herr Radhe yrkade att lönen bestämmes till 1,800 kr. årligen jämte 

beklädnadspengar 150 kr. och sportler. 
b.) Herr Stéfners yrkande om bifall till Drätselkammarens förslag 1,800 kr. 

pr år jämte sportler. 
Då Herr Ordföranden^ efter framställd proposition pä bifall till hvartdera af 

de båda framställda yrkandena, förklarat sig finna Herr Sterners yrkande bin 
bifall till Drätselkammarens förslag vara med öfvervägande ja besvarat, begärde 
Herr Radhe votering enligt följande godkända proposition. 
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Den som bifaller Drätselkammarens förslag röstar ja, den det 
icke vill röstar nej. Vinner nej hafva Stadsfullmäktige bifallit Herr 
Radhes yrkande. 

Vid upprop till omröstning röstade härefter Herrar vice Ordföran- 
den, Lidell, Aug. Mattsson, Karlsson, Pehrson, Thorson, Laurin, 
Björsell, Bovik, Hörman, Andersson, Ljungberg, Sterner, Granberg, 
Luckey, Lindbom, Wallén och Oscar J. Mattsson: ja, men Herrar 
Radhe, Löfving, Gunnarsson och Ordföranden: nej. 

Med 18 röster mot 4 hade alltså Stadsfullmäktige beslutat i en- 
lighet med Drätselkammarens förslag, att lönen för Ljunggren skall 
utgå med 1,800 kr. årligen jämte sportler. 

4 .) Herr Borgmästaren Sundbergs förslag att Ljunggren skulle 
tillträda befattningen i fråga den 1 Okt. d. å. 

Detta förslag beslöto Stadsfullmäktige bifalla. 
5 .) I enlighet med Drätselkammarens förslag beslöto Stadsfull- 

mäktige att lönen för Ljunggren skulle med ena hälften påföras upp- 
bördsverket och med andra hälften Polisväsendet, 

§ 109. 
Från Drätselkammaren hade inkommit skriftlig begäran om an- 

slag för fortsatt arbete med ordnandet af Drottninggatan. 
Skrifvelsen, som upplästes hade följande lydelse: 

Utdrag af protokollet, hållet vid 
Drätselkammarens i Lysekil sammanträde 

den 27 Augusti 1914. 
§ 160. Herr Ordföranden föreslog, att till Stadsfullmäktige ingå 

med begäran om anslag för fortsatt arbete med ordnandet av Drott- 
ninggatan. 

Härom var Drätselkammaren enig, och beslöt att ingå till Stads- 
fullmäktige med begäran om att få anvisat resterande av det belopp, 
som därför beräknats eller kronor 6,288: —, samt att medlen ut- 
taxeras och upptagas i 1915 års stat. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
Som ofvan 

AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 
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Under den uppkomna diskussionen yrkade Herr Sterner bifall til! 
Drätselkammarens begäran, samt att arbetet skulle utlämnas på entreprenad till i 
samhället bosatta personer. I detta yrkande instämde Herr Radhe och nämnde i 
samband härmed markerandet af gatan upptill Rosviksgatan, hvartill Herr Sterner 
genmälde att denna fråga inom kort skulle komma fram. 

Herr Gunnarsson ville att det i förslaget inflikades, att arbetslösa från 
samhället skulle härigenom beredas arbete, hvilket uttryck saknades i 
Drätselkammarens protokoll. 

Stadsfullmäktige beslöto bifalla Drätselkammarens förslag med tillägg att i 
främsta rummet här mantalsskrifna arbetslösa skulle få arbete. 

§ 110 
Drätselkammarens begärda yttrande, med anledning af Herrar Ljungberg, 

Gunnarsson och Thorsons vid föregående sammanträde väckta motion, förelåg så 
lydande: 

Utdrag af protokollet, hållet vid Drät-
selkammarens i Lysekil sammanträde den 27 
Augusti 1914. 

§ 156. For yttrande hade från Stadsfullmäktige till Drätselkammaren 
remitterats Herrar Ljungberg, Gunnarsson och Thorsons motion om, att staden 
måtte söka bereda arbetstillfälle för arbetslösa inom samhället. 

Motionärerna förmena, att så skulle kunna ske, genom afrödj- ning för 
byggnadstomter och anse marksträckan utefter Banviksbergs- gatans östsida, 
mellan Blekebackegränd och Lotskullen, samt bergkullen mellan Christensonska 
huset och Blekebackegränd, såsom särdeles lämpliga för ändamålet. 

Drätselkammaren kan ieke gilla motionärnas uppfattning i denna sak af 
följande grunder: 

Sträckan mellan Lotskullen och Blekebackegränd utgöres af 3 tomter, 
hvaraf de två äro bebyggda. För att kunna rödja hela tomtområdet, skulle staden 
alltså behöfva inköpa och nedrifva de hus, som nu finnas; att utan denna åtgärd 
rödja den tredje obebyggda tomten, låter sig ej med någon fördel förenas. 
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Hvad återigen området mellan Blekebackegränd och Christens- sonska 
nybyggnaden beträffar, så är detta å nya stadsplanen utlagt som allmän plats, 
och får alltså ej upplåtas till byggnadstomter. Området innehåller i rund t tal 
20,000 kubikmeter berg. Borttagning af denna massa skulle efter en så låg 
beräkning som 3 kr. pr kub.- meter betinga 60,000 kr. hvartill kommer inlösen af 
husen n:o 2, 3 & 4, som ligga inom områdets gränser och i Kungsgatans fortsätt-
ning! Taxeringsvärdet för dessa 3 hus belöper sig till ganska stort belopp. 

Ehuruväl Drätselkammaren behjärtar motionens syftemål — arbetstillfälle 
åt behöfvande — och därför äfven hos Stadsfullmäktige anhåller om medel 
(Drottninggatans genomsprängning), kan dock ej Drätselkammaren finna att 
samhället vinner något nämnvärdt för dess utveckling svarande mot kostnaden, 
därest Herrar Ljungberg, Gunnarsson och Thorssons motion bifalles. 

På grund af hvad sålunda anförts får Drätselkammaren yrka afslag på 
motionen ifråga. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget; betygar 
AXEL HOLMQVIST. 

Då denna skrifvelse lästs, vidtog diskussionen. Herr Ljungberg fann, att 
Drätselkammaren ställer sig mera afvisande än nödigt och undrade, om 
nämnda hinder alltid skola förefinnas, hvadan resultatet blefve att gatan alltid 
skulle förblifva i samma skick; så ock att Drätselkammaren ser svårigheterna 
större än de äro, samt att arbetet skulle kunna fortgå länge innan man behöfde 
rifva några hus. Motionärerna hade tänkt sig afverkning af sten och ej 
borttagning såsom Drätselkammaren uppfattat saken. 

Herr Gunnarsson hade föga att till sagda tillägga, men ansåg att en del af 
området är mycket lätt att rödja. 

Herr Sterner genmälde att Drätselkammaren sett saken från olika 
synpunkter, men att förhållandena verkligen äro sådana som af 
Drätselkammarens yttrande framgår. 
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Herr Radhe fann, att hufvudsaken i motionen vore anskaffandet af arbete, att 
vid Blekebackegränd afrÖdjning kunde göras och gillade i vissa delar motionen 
samt anmärkte, att han själf 4911 haft en dylik om Färgaregatans 
iordningsställande, hvilket i öfrigt är en gammal fråga. 

Herr Sterner ansåg att Färgaregatan ej är så dålig, och att den ännu inånga år 
kan användas i sitt nuvarande skick samt önskade veta om någon kunde nämna 
hvar medel för sådana arbeten skulle tagas, samt meddelade att kontraktet med 
Granit-A.-Bol. Kullgrens Enka lade hinder i vägen för afverkning af sten i 
Bansviksbergsgatan. 

Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige att afslå motionen i 
fråga. 

§ 111 
Styrelsen för Lysekils Vatten- och Kloakledningar hade till Stads-

fullmäktige inkommit med följande skrifvelse som upplästes: 

Utdrag af protokollet, fördt vid sam- träde 
med styrelsen för Lysekils Vatten- och 
Kloakledningar den 31 Augusti 19'14. 

Närvarande voro: Herrar Ordförandens, vice Ordföranden, Sterner, 
Mattsson, Kihlberg och Stadsingeniören samt vid protokollet under- tecknad. 

§ 33. Som en nödvändighet för ordnandet af Lysekils vattenfråga har 
vattenbyggnadsbyrån i sitt förslag framhållit behofvet af en högvattenreservoir på 
östra sidan af vattendammarne; detta för att dels få vattentrycket lika med 
Rotemyrens och dels för att öfver- ansträngning af vattenfiltrarne må kunna 
undvikas. 

Vatten- och Kloakstyrelsen anser att detta arbete nu måste påbörjas så att 
reservoiren blifver färdig under nästa år. Tidpunkten för detta arbetes påbörjande 
nu får anses lämplig ty möjligen kan därmed arbetstillfälle beredas åt eventuellt 
arbetslösa inom samhället. 

Vattenbyggnadsbyrån beräknar kostnaden för reservoiren till 9,600 kronor 
och härtill kommer sprängning af rörgraf m. m., som sannolikt gör att hela arbetet 
går upp emot c:a 15,000 kronor. 
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Vatten- och Kloakstyrelsen får därför till Stadsfullmäktige göra anmälan 
om, att styrelsen för ofvannämnda arbetes utförande önskar använda nämndt 
belopp af de medel, som finnas anslagna för vattenverkets utvidgning på så sätt 
att 6 å 7,000 kronor disponeras i år och resten under år 1915. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
Som ofvan 

AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST. 

Herr Laurin yttrade med anledning af skrifvelsen att det i styrelsen har 
talats mycket om denna reservoar och att det nu vore lämpligt att påbörja 
arbetet, då arbetsbristen börjat göra sig kännbar och vattenfiltrerna äro 
synnerligen ansträngda. Dessutom vore reservoaren önsklig från 
brandsläckningssynpunkt, och möjligen kunde brandpremierna därigenom 
blifva lägre. Yrkade bifall till styrelsens anmälan. 

Herr Radhe nämnde, att det finnes Stadsfullmäktiges beslut om arbetet i 
fråga, samt att Vattenbyggnadsbyrån upprättat förslag till reservoar. 

Stadsfullmäktige beslöto, med gillandet af detta arbetes påbörjande, att 
lägga skrifvelsen till handlingarne. 

§ 112  
Från föregående sammanträdet, under § 90 i protokollet bordlagda 

förslaget till hamntaxa för 5 års perioden 1916—20 upptogs till behandling 
och beslöto Stadsfullmäktige godkänna förslaget i fråga. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
§ 113  

Bordlagda ärendet om revisionsberättelsen öfver hamnstyrelsens 
räkenskaper och förvaltning för 1912 föredrogs, och var revisionsberättelsen 
nu kompletterad med sammandrag af Hamnkassans räkenskaper så lydande. 

Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Hamnstyrelses räkenskaper 
och förvaltning för år 1912 få härmed afgifva följande: 
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Revi sionsberättelse: 
Räkenskaperna äro förda med ordning och noggrannhet, in- och 

utbetalningarne försedda med vederbörliga verifikationer, och då någon 
anledning till anmärkning äfven i öfrigt icke förekommit, få revisorerna tillstyrka 
ansvarsfrihet för 1912 års förvaltning. 

Lysekil den 30 Juli 1914. 

HJALMAR CARLSSON. SVEN LARSON.

Sammandrag af Lysekils Hamnkassas räkenskaper år 1912. 
Tillgångar fr. 19'11, enl. 

Ingående Balans-K:to ...................................................................  83,337: 60 
Inkomster 1912: 

Diverse inventarier ............................................................................  139: 45 
Uppbörd f. passag. ång .................................................................  10,014: 40 

k „ „ fartyg............. 7,107: 37
„ „ varor ...................................................... 14,194: 14 
„ „ planlegor ........ . 1,497: 48 

Kronor 116,287: 44
Utgifter 1912: 

Hamnkaptenens lön ..........................................................  1,800:  _ 
Räntor .................................................................................  652: 12 
Hamnkassörens prov ........................................................  1.747: 19 
Hamnlotsen lön .. .......... . 200:  _ 
Bryggornas underhåll .. ,.M ......... . 97: 08 
Inbetalt till staden .............................................................  9,140:  _ 
Muddringen i hamnen ......................................................  1,327: 68 
Diverse utgifter .................................................................  2,986: 06 
Afbet. å kred.. skuld ........................................................  11,622: 88 

Tillgångar pr s7u 1912, enl. 
Utgående Balans-K:to ........... 86.714: 43 

Kronor 116,287: 44

HJALMAR CARLSSON. SVEN LARSON.
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Enligt mitt åtagande vid. behandlingen af revisionsberättelsen öfver 
hamnstyrolsens räkenskaper för år 1912 den 15 d:s, får jag öfverlemma 
ofvanstående sammandrag att biläggas revisionsberättelsen och föredragas 
inför Stadsfullmäktige. 

Lysekil den 31 Augusti 1914. 
MAGNUS RADHE. 

Stadsfullmäkte beviljade ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar.
 < 

§ 114  
Kajbyggnadsdirektionen hade till Stadsfullmäktige inkommit med 

följande skrifvelse: 

Utdrag af protokollet, hållet hos Kaj-
byggnadsdirektionen i Lysekil den 2 Sept. 1914.

§ 7. Direktionen beslöt att ingå till Stadsfullmäktige och med 
åberopande af Stadsfullmäktiges beslut den 25 Augusti 1910, § 102 i 
protokollet, anhålla om bemyndigande att upptaga ett lån å fyrtiolusen kronor 
till bestridande af de på stadens andel belöpande kostnaderna för kajbygget i 
södra hamnen. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

Ratt utdraget; betygas 
JOSEF CENTERWALL.

Som ofvan 
JOSEF CENTERWALL. 

Herr Radhe yrkade att kajbyggnadsdirektionen måtte få upptaga ett 
amorteringslån å 40,000 kr. att amorteras med Hamnens medel, dä kostnaden 
för hamnbyggnad skulle gäldas före den 1 November d. å. 

Herr vice Ordföranden med instämmande af Herr Sterner fann att 
Hamnstyrelsen, och ej kajbyggnadsdirektionen skulle eventuellt upplåna 
medlen. 

Herr Radhe vidhåller att Kajbyggnadsdirektionen bör få ett dylikt 
bemyndigande, då det är öfverensstämmande med Stadsfullmäktiges beslut 
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Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige enhälligt att lånet i fråga finge upptagas, samt beslöto tillika      
bemyndiga Hamnstyrelsen att upptaga detsamma. 

Herr Sterner uttalade den önskan, att vederbörande borde söka få lånet på möjligast fördelaktiga villkor 
Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 115. 
Revisionsberättelsen öfver Lysekils Stads Elektricitetsverk för år 1912 förelåg så, lydande: 
Onder tecknade utsedda att revidera Lysekils Stads Elektricitetsverks räkenskaper för år 1912 få   

härmed efter verkställd t uppdrag afgifva följande 
Revisionsberättelse: 

Verkets ställning den 31 December 1912 var: 
Tillgångar: 

Kontant i kassan .......................................  
Innestående å, giroräkning . 

. Kr. 
• n ___  

20: 10 
1,812: 92 Ki 1,833: 02 

Fastigheten ...............................................    128,925: 91 
  , 33,531: 22 

Inventarier ...........................................    2,787: 24 
Mätare .......................................................    . 3,969: 65 
Armatur ................................................  
Driftsförnödenheter .... . Kr. 155: 70 

„ 3,972: 79 

Smörjoljor .............................................   180: 20  

Brännoljor .............................................   578: —  

Maskinförnödenheter .... • » 105: 51  

Kol ........................................................  - 180: 50 Kr. 1,199: 91 
Accumulatorbatteriet. . . . . Kr. 17,839: 96  

Nya maskiner .........................................  • » 5,631: 80  

Accumulatorbyggnaden . 
Diverse omändrinear 

• - 9? 

• • W 
2,037: — 

958: 64 
Kr. 38,325-. 63 

21,653: 68
O 

Ombyggnad af näten 
 11,858: 23 
  

  Kronor 236,199: Os 
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Skulder: 
Stadskassan. . . . . ......... Kr. 200,000: — 
Diverse Kreditorer ......................................................................   27,505:
 .............................................................................................................. 77 

Kronor 227,505: 77
Vinst och Förlust Konto (vinst)............................................ „ 8,693: 28 

Kronor 236,199: 05

Arets vinst har uppstått å följande konto: 
Mätares Konto .................................................................. Kr. 352: 87 
Armatur  .......  ................................................................................   2,880: 46 
Levererad ström ............................................................................   5,459: 95 

Kronor 8,693: 28
Förutom ofvanstående fordringar hade verket den 8,/n 1912 en fordran af 

A. E. G. beräknad till c:a 1,300 kronor för försenad leverans. Som den vid 
årsskiftet ej kunde exakt bestämmas upptogs den ej bland tillgångarna. Den 
visade sig emellertid vid uppgörelsen uppgå till 1,535: — kronor hvilket 
belopp A. E. G. under 1913 godt- gort verket. 

Som räkenskaperna äro förda med ordning och reda samt alla 
utbetalningar behörigen styrkta med allegater tillstyrka vi ansvarsfrihet för den 
tid revisionen afsett, 

Lysekil den 22 Maj 1914. 
K. FORSTRÖM. ELOF CORNÉR 

Stadsfullmäktige beviljade ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattar. 
§ 116. 

Styrelse och revisionsberättelser för Lysekils Stads Elektricitetsverk för 
år 1913 förelågo och voro af följande lydelse: 

Styrelseberättelse. 
Till Herrar Stadsfullmäktige. 

Styrelsen för Elektricitetsverket får härmed, sedan verkets räkenskaper 
afslutåts pr 31 December 1913, afgifva följande berättelse för nämnda 
räkenskapsår. 
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Énl. verkställd! bokslut utvisa böckerna i 

Tillgäng ar: 
Fastigheter . ............... 151,584: 81 
Inventarier ............................................................... 3,585: 70 
Mätare ............. 5,318: 80 8,904: 50 
Kassabehållning .......... 430: 88 
Giro i Göteborgs Bank ................................................  71: 86 502: 74 
Armatur............. 6,156: 50 
Driftmateriel ..............................................................  190: 50 6,347: — 
Fordringar ............ .... 24,221: 88 
Smörjoljor ...................................................................  97: 06 

Maskinförnödenheter ................................................  271: 56 
Kol .......................................................................... 2,433; — 3,549: —- 
Ledningsnät ........................................................  ........  . • • 47,861: 67 

Kronor 242,971: 60
Skulder: 

Stadskassan . . ' ............. 200,000: — 
Varuskulder ......................................... • ........................................ 21,477: 65 

221,477: 65
Årets vinst ..................................................................................... 21,493: 95 

Kronor 242,971: 60
Till stadkassan har under året ränta inbetalts med kr. 11,500: —. 

Vinsten h'ar uppkommit å följande konto: 
Driftomkostn. Konto ..................................................................... 16,049: 95 
Armatur Konto .............. 4,643: 83 
Mätares Konto .............. 800: 17 

Kronor 21,493: 95
Under året har ledningsnätet kompletterats och utvidgats för en kostnad 

af kr. 5,272: 22, nya mätare anskaffats för kr. 2,000: —, nya inventarier 
anskaffats för kr. 998: 46, fastigheten påkostats för kr. 1,959: —. 
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Hvad utvecklingen af verket beträffar, så utvisar tillökningen uträknad i 
procent följande resultat: 

Antal abonnenter Antal ljuspunkter Motorer 

å mätare 21.3% accord 
52.8 % 

å mätare 3.3 % å accord 
81.3% 

hkr 13.3 % antal 20.5 % 

Efter uppgörelse med Elektr. A.-B. A. E. G., Göteborg, för maskin-
leveranserna från förra året (1912) erhöll verket i ersättning kronor 1,535: —. 
I förra årets berättelse uppskattades denna fordran till kronor 1,300: —. 

Styrelsen får föreslå att vinsten fördelas sålunda: 

Kr. 5,000: — inbetalas till stadskassan i form af afbetalning å lånet, „
 8,000:— afskrifves å Fastighetens Konto. 
„ 6,000: — „ „ Ledningsnätens ,, 
„ 493: 95 „ „ Inventariers ,, 
„ 2,000: — „ „ Mätares „ 
(Kr. 21,493: 95) 

Lysekil i Augusti 1914. 

LYSEKILS STADS ELEKTRICITETSVERK, 
dess Styrelse: 

L. LAURIN. J. E. LINDBOM. JOHN STERNER. 
G. BUNDSEN. 

REVISIONSBERÄTTELSE. 
Undertecknade, utsedda att revidera Lysekils Stads Elektricitetsverks 

räkenskaper och förvaltning för år 1913 hafva fullgjordt detta uppdrag. 
Vi hafva genomgått räkenskaperna hvilka äro förda med reda och 

ordning samt försedda med behöriga verifikationer. 
Inventarieförteckningen hafva vi dock ej kunnat granska då detta bör ske 

samtidigt med inventeringen. 
Vi hafva äfven granskat styrelsens protokoll och årsberättelse, hvilken 

öfverensstämmer med räkenskaperna. 
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Sem vi således icke funnit skäl till anmärkning få vi tillstyrka Ml 
ansvarsfrihet åt styrelsen för den tid revisionen omfattar. 

Lysekil den 29 Augusti 1914. 
ELOF CORNÉR. H. LUNDIN. 

Då denna skrifvelse upplästs, yttrade Herr vice Ordföranden att 
gatulamporna tändes förtidigt, och att sparsamhet borde iakttagas synnerligen i 
dessa tider. 

Herr Laurin sade att detta kunde bero på dels att män ej har automatisk 
tändning och dels på grund af-, ätt folk ej alltid är disponibelt. 

Herr Pehrson meddelade att tandningen sker efter af Drätselkammaren 
fastställdt schema. 

Stadsfullmäktige beslöto beviljandet af ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar samt att godkänna styrelsens förslag till vinstmedlens fördelning. 

§ 117. 
Öfver Lysekils Samskolas räkenskaper och förvaltning för år 1913 förelåg 

följande revisionsberättelse: 
Undertecknade, utsedda att granska Samskolans i Lysekil räkenskaper för 

år 1913 få härmed afgifva följande: 
Revisionsberättelse. 

Enligt räkenskaperna har Skolan haft följande 
Inkomster: 

Anslag af Staten .............. 4,000: — 
D:o „ Staden.............. 4,800: — 

Ålderstillägg ......................................................................................  544: 44 
Lönetillägg .........................................................................................  655: 56 
Pension sbidrag ..................................................................................  240: — 
Terminsafgifter v. t. 1913 ...............................................................  3,970: — 

D:o h. t. 1913 ......................................................................  3,529: 60 
Anmärkningsböcker ............. 17: 10 
Diskonterad vexel ............. 3,450: 21 

Kronor 21,200: 91
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Utgifter: 
Kassaförvaltarensfordran fr. föreg. år ............................................  1,406: 24 
Aflöningar ....................................................................................  13,385: — 
Pensionsbidrag .................................................................................   240: — 
Läkare- & Kassörsarvode .................................................................  150: — 
Städning. ...........................................................................................  400: — 
Belysning ............................................................................................  71: 22 
Inventarier ...........................................................................................  48: 38 
Reparationer ........................................................................................  83: 75 
Bränsle ..............................................................................................  281: — 
Skatter .  .........  ....................................................................................  80: 01 
Brandförsäkringspremier ....................................................................  55: 08 
Inlöst vexel ....................................................................................  3,500: — 
Räntor ...............................................................................................  879: 44 
Diverse  .....  .......................................................................................  583: 41 
Kassabehållning ....................................................  43: 3<8 

Kronor 21,206: 91 

Som synes visa räkenskaperna en kassabehållning å kr. 43: 38 i st. f., som 
den rätteligen skall vara, kr. 778: 58. Skillnaden beror på att af höstterminens 
afgifter, enligt uppbördslängden utvisande kr. 4,265: —, af rektor endast 
redovisats kr. 3,529: 60. 

Säkerhet för ofvannämnda deficit anse revisorerna bör lemnas. 
Vid årets slut är ställningen följande: 

Tillgångar: 
Kassabehållning ..................................................................................  43: 38 

Fastighet .....................................................................................    15,000: — 
Inventarier ......................................................................................  2,000; — 
Fordran af Rektor Wilson.................................................................. 735: 20 

Kronor 17,778: 58 
Skulder: 

Lån af HvitL Stip.-inrättn ...............................................................  9,000: — 
D:o af A.-B. Göteborgs Bank ...............................................................  5,500: — 
Kapitalbehållning ................................................   .  ___ 3,278: 58 

Kronor 17,778: 58
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Alla utgiftsposter äro bestyrkta med verifikationer, hvarför ansvarsfrihet 
tillstyrkes. 

Lysekil den 26 Augusti 1914. 

RICH. EKDAHL. J. O. WALLENTIN. 

Tillägg: 
Att Rektor Wilson denna dag erlagt kronor 05.:40 till sam- skolans kassa 

erkännes. 
Lysekil den 3 September- 4914. 

AXEL NILSSON. 

Efter densammas föredragande beslöto Stadsfullmäktige, att med det till 
revisionsberättelsen inkomna tillägget, bevilja ansvarsfrihet för räkenskapsåret 1943; 

 §118 
Föredrogs skrifvelsen från Justina Simonsson med följande utlåtande från 

Drätselkammaren, dit den af Stadsfullmäktiges Ordförande remitterats: 

Utdrag af protokollet, hållet vid 
Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 27 
Augusti 1914. 

§ 152. Stadsfullmäktiges Ordförande hade till Drätselkammaren remmitterat en 
till Stadsfullmäktige ställd skrifvelse, hvari Justina Simonsson anhåller att få köpa 
endast en del af tomten n:r 7 Färgaregatan eller ock nedsättning af priset till kr. 1: 50 
pr kv.-aln för det mindre område af tomten, som utgöres af berg. 

Vid behandling af detta ärende framhölls att då tomten är utlagd i enlighet med 
nya stadsplanens bestämmelser, oeh det af Stadsfullmäktige bestämda priset (se S. F. 
prot. 29 Juni 1914 § 77) kronor 8: 50 pr kv.-met. eller 3: — pr kv.-aln för tomten i sin 
helhet får anses normalt, så kan Drätselkammaren ej förorda bifall, utan hemställer, 
att Stadsfullmäktige, med afslag ä Justina Simonssons an 
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hållan, fasthålla vid sitt här ofvan åberopade beslut, angående försäljning af tomten 
n:r 7 Färgaregatan. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
Som ofvan 

AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget; betygas. 

AXEL HOLMQVIST. 

Stadsfullmäktige beslöto, i enlighet med Drätselkammarens hemställan att afslå 
Justina Simonssons anhållan 

§ 119. 
Från Drätselkammaren hade inkommit följande skrifvelse, som upplästes: 

Utdrag af protokollet, hållet vid Drätselkammarens 
i Lysekil sammanträde den 27 Augusti 1914.

§ 154. Stadsfiskalen hade till Drätselkammaren inkommit med skriftlig 
förfrågan, huruvida staden skulle utbetala aflöning i vanlig ordning till polisman, som 
blifvit i värnpliktstjänst inkallad. 

Drätselkammaren beslöt: att för Sept. månad utbetala aflöningen oafkortad, 
men ansåg att frågan likväl borde underställas Stadsfullmäktiges pröfning, samt att 
därest Stadsfullmäktige icke skulle godkänna åtgärden, eller evl. besluta om minskad 
aflöning, förbehåller sig Drätselkammaren rätt, att i så fall af Okt. månads aflöning 
innehålla, hvad som för mycket utbetalts. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
Som ofvan 

AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget; betygar. 

AXEL HOLMQVIST. 

Under diskussionen yttrade: Herr Borgmästaren Sundberg att sjuk polisman 
får afstå tjänstgöringspengarne utgörande 30 % af 
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sammanlagda lönen samt att polismännen sannolikt komme att blifva befriade från 
militärtjänstgöring. 

Herr Laurin föreslog bordläggning i afvaktan på förhållandena här jämförda 
med andra platser. 

Herr Radhe yrkade afgörande genast, och att intet afdrag göres, hvilket ej skulle 
anstå Lysekils Stad, samt att Stadsfullmäktige måtte godkänna Drätselkammarens 
åtgärd. 

Herr Gunnarsson menade, att om intet afdrag göres å polismännens aflöning, 
skulle de få det vida bättre ställt än arbetarne, yrkade bordläggning. Efter slutad 
öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige frågans afgörande genast och godkände den 
af Drätselkammaren gjorda utbetalningen för September månad. 

§ 120  
Magistratens begärda yttrande, öfver Hälsovårdsnämndens förslag till 

ordningsföreskrifter angående hållande af fjäderfä i Lysekil, hade till 
Stadsfullmäktige inkommit så lydande': 

»Till Stadsfullmäktige i Lysekil; 
Sedan Stadsfullmäktige begärt Magistratens yttrande rörande ett från 

Hälsovårdsnämnden inkommet förslag till ordningsföreskrift angående hållande af 
fjäderfä inom stadens planlagda område får Magistraten meddela följande: 

Därest Stadsfullmäktige skulle antaga ifrågavarande ordningsföreskrift samt 
fastställelse därå skulle erhållas af Konungens Befallningshafvande, skufle det 
komma att åligga Hälsovårdsnämnden att genast efter ikraftträdandet genom annons 
tillkännagifva att en hvar, som önskade hålla fjäderfä, vore skyldig att göra ansökan 
härom till Nämnden. Nämnden finge därefter, beträffande hvarje ansökan pröfva, 
huruvida olägenhet för enskild eller det allmänna kunde anses föreligga, samt efter 
omständigheterna afslå eller bevilja ansökningen. 

För hvarje beviljad ansökan skulle Nämnden härefter hafva att utfärda 
tillståndsbevis, hvarjämte det torde blifva nödvändigt att Nämnden upprättar en 
förteckning å alla, som äro berättigade att hålla fjäderfä. 

Skulle emellertid någon kunna visa att i något fall hållande af fjäderfä, hvartill 
erhållits tillstånd, medför olägenhet för honom själf 
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eller det allmänna, äger han därom göra anmäla® hos Nämnden, med yrkande om 
tillståndets upphäfvande. Nämnden äger diå skyldighet att ingå i förnyad pröfning af 
saken. 

Mot ordningsstadgandets affattning har Magistraten icke något att anföra. 
Lysekil den 2 September 1914. 

På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 

Herrar vice Ordföranden och Radhe yrkade rent afslag. 
Herr Sterner, att frågan ej utan vidare borde affärdas, yrkade bordläggning. 
Herr Borgmästaren Sundberg påpekade, att en dylik förordning äfven måste 

ses från hygienisk synpunkt. 
Stadsfullmäktige beslöto att bordlägga ärendet. 

§ 121  
Från Herr Magnus Radhe förelåg följande motion: 

Till Herrar Stadsfullmäktige. 
I sammanhang med Herr Ordförandens anmälan vid sammanträdet den 15 

dennes, att han till sekreterare i Stadsfullmäktige kallat den nytillsatte 
stadskassören och enär mitt med anledning däraf framställda yrkande, att 
Stadfullmäktige själfva utse sin sekreterare och bestämma arvode för densamme, 
icke af ordföranden upptogs, får jag härmed aflämna skriftlig motion i ärendet. 

Ordföranden stöder sig på den af Stadsfullmäktige den 30 Mars 1905 antaga 
arbetsordning § 2 Stadsfullmäktiges ordförande har till sitt biträde en 
sekreterare, som han själf utser; sekreterarens arvode bestämmes af 
Stadsfullmäktige». 

§ 10 af samma arbetsordning lyder: »Denna arbetsordning skall äga
gällande kraft intill dess den varder af Fullmäktige upphäfd. Förslag härom samt 
om ändring i densamma väckes och behandlas liksom andra inom Fullmäktige 
väckta förslag». 

Stadsfullmäktige beslöto den 10 Mars 1908 på Drätselkammarens förslag, 
att stadskassörs-, drätselkammare- och stadsfullmäktige- 
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sekreterarebefattningarne skulle sammanslås och aflönas med 2,000: — kr. pr år 
däri jämväl inbegripet den ersättning till skrifbiträde som på senare tiden utgått 
till dessa tjänsters innehafvare. 
Befattningarne kungjordes lediga till ansökan och den 11 Maj 1908 valde 

Fullmäktige Hofrättsnotarien Josef Centerwall till stadskassör och de därmed 
förenade befattningarne som sekreterare hos Stadsfullmäktige och i 
Drätselkammaren. 

Häraf torde otvetydigt framgå att Fullmäktige genom ofvan- nämnda beslut 
upphäft Stadsfullmäktiges ordförandes rätt att själf utse Fullmäktiges sekreterare och 
att § 10 af arbetsordningen härvid får åberopas. 

Notarie Centerwall begärde skriftligen vid Fullmäktiges sammanträde den 23 
sistl. April att få lämna sina befattningar den 1 Juli och med anledning däraf beslöts, 
på Drätselkammarens förslag, att upphäfva beslutet af den 16 Mars 1908 och att 
uppdraga åt kammaren att annonsera befattningen som stadskassör, bokförare och 
sekreterare hos Drätselkammaren till ansökan ledig, 

I de villkor som drätselkammaren föreslagit Fullmäktige för den nye 
ihnehafvaren af befattningarne förekommer, att dénne icke får ha några bisysslor, 
dock att eventuella uppdrag i stadens nämnder kunna af kammaren medgifvas. 

Det är ju uppenbart att vid omregleringen af tjänsteinnehafvarens skyldigheter 
sekretariatet i Stadsfullmäktige ansågs böra utgå då detta tager för mycken tid i 
anspråk för innehafvaren af stadskassörs m. fl. befattningar och att Drätselkammaren 
för sin nye tjänsteman icke önskade någon inblandning med Stadsfullmäktiges 
expedition. 

Herr Holmqvist antogs till drätselns befattningar från den 1 Juli och redan den 
IB Augusti kallar Stadsfullmäktiges ordförande samme nyinflyttade person till 
Stadsfullmäktiges sekreterare. 

Att detta tillvägagångssätt är stridande mot Stadsfullmäktiges ofvan åberopade 
beslut, att det tillkommer Stadsfullmäktige välja sekreterare samt anslå arvode till 
befattningen, tillåter jag mig fortfarande vidhålla och kan ieke kullkastas af 
ordförandens åberopande af en paragraf i arbetsordningen som redan genom 2:ne 
Stadsfullmäktigebeslut blifvit upphäfd. 

Att det är nödigt anslå arvode till sekreteraren framgår däraf att något särskildt 
anslag till Stadsfullmäktiges sekreterare icke finnes i budgeten för 1914 upptagen. 
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På grund af hvad jag här anfört får jag yrka
att befattningen som Stadsfullmäktiges 

sekreterare kungöres till ansökan ledig och att 
ansökningarne inlämnas till Stadsfullmäktiges 
ordförande som därefter med förslag till tjänstens 
besättande har att till Stadsfullmäktige inkomma; 

att Stadsfullmäktige välja sin sekreterare: 
att i arvode till sekreteraren anslås 500: —

kronor pr år. 
Lysekil den 31 Augusti 1914. 

MAGNUS RADHE. 

Då skrifvelsen upplästs, begärde Herr Radhe ordet yrkade bifall till 
motionen samt yttrade, att äfven om han blifver ensam om sin åsikt vidhåller han 
densamma. Påstår att intet anslag finnes för sekreteraren, och att § 2 i 
arbetsordningen är upphäfd. 

Herr Lidell yttrade att arbetsordning finnes fastställd en gång för alla, men 
föreslår att saken hänskjutes till en särskild kommitté bestående af följande 
personer: Herr Borgmästaren Sundberg, som sammankallande, Herrar Radhe, 
Ordföranden, vice Ordföranden, Andersson och Ljungberg. 

Herr vice Ordföranden nämnde att det alltid varit praxis att Ordföranden 
själf utser sekreterare, hvilket dessutom uttryckligen är fastslaget i 
Stadsfullmäktiges arbetsordning. 

Herr Radhe sade sig inte hafva att invända mot en dylik kommittés 
tillsättande, men afböjde att själf blifva invald. 

Då öfverläggningen afslutats, beslöto Stadsfullmäktige att remittera 
motionen till en kommitté med uppdrag att tillse i hvad mån arbetsordningen 
kräfde omarbetning och därom inkomma med förslag, och valdes därtill följande 
sex medlemmar: 

Herrar Borgmästaren Sundberg sammankallande, Stadsfullmäktiges 
Ordförande och vice Ordförande, Andersson, Ljungberg, och på Herr Radhes 
förslag, som själf afböjt, Herr Aug. Mattsson. 
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§ 122. 
Genom Magistraten hade inlämnats följande revisionsberättelse från 

Hälsovårdsnämndens i Lysekil räkenskaper för 1913: 

Undertecknade, utsedda att granska Hälsovårdsnämndens i Lysekil 
räkenskaper för år 1913 få härmed efter fullgjordt uppdrag afgifva följande: 

Revisionsberättelse. 
Räkenskaperna utvisa: 

Inkomster: 
Af Köttbesiktningsbyrån .......... Kr. 1,109: 61 
Sjuka från andra orter .............................................................. „ 564: — 
Stadskasan .............. „ 7,230: — 
Utlägg af kassören ................................................................... „ 315: 16 

Kronor 9,248: 77 

Utgifter: 
Kassörens fordran från 1912 .............................................. Kr. 1,009: 55 
Aflöningar och arvoden ...................................................... „ 4,350: — 
Bidrag till veterinären .......................................................................   120: — 
Underhåll af hus och inventarier ..................................................   189:33 
Vård och underhåll af sjuka, medicin och förbruknings- persedlar ............. 

    2,482: 24 
Ved, kol och belysning .....................................................................   405:  
Sundhetssyn  ....................................................................... „ 50: - 
Hyra för köttbesiktningslokalen fr */io till och med 91/is 1913 „

 ................................................................................ 150: — 
Biträde vid desinfektion ...  .........................  .........  181: 65 
Telefon till l:ste stadsläkaren ........ „ 
Vikarie för hälsovårdspolisen .........  125: 
Diverse utgifter ....................................................   _____________ 5: 85 

Kronor 9,2! 8: 77 
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Som räkenskaperna äro förda med reda och ordning och utgifterna styrkta 
med fullständiga verifikationer få vi tillstyrka full ansvarsfrihet för den tid 
revisionen omfattar. 

Lysekil den 15 Augusti 1914. 
 WIKTOR LINDBOM. ELOF CORNÉR. 

Då densamma upplästs och föredragits, beslöto Stadsfullmäktige att bevilja 
ansvarsfrihet för det gångna räkenskapsåret. 

§ 123  
Då föredragningslistan genomgåtts, bad Herr Sterner få hemställa till 

Kajbyggnadsdirektionens Ordförande, hvarför i strid mot godkänd ritning och 
arbetsbeskrifning samt utan Stadsfullmäktiges godkännande, den låtit lägga 
planstenarne i den nya kajens yttersida af mindre dimensioner än ritning m. m. 
bestämmer. Stenarne skulle vara 1.3 mtr, men nu ditlägges sten af endast 70 c:m.
Ansåg att Stadsfullmäktige bort höras i denna sak, ty då mindre stensort än 
föreskrifna tages, blifver arbetet af lägre kvalitet, och undrade äfven huru mycket, 
som af entreprenadsumman återvunnits. 

Herr Radhe genmälde, att Majoren Helleberg i Kungl. Väg- och 
Vattenbyggnadsstyrelsen godkänt ändringen, samt att entreprenören i gengäld 
för läggandet af mindre stensort åtagit sig att lägga en rad tuktad gatsten. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST Justeradt: 

FRITZ LÖSCH. 
ALFR. BOVIK 

AXEL PEHRSON. 
Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och justering 

offentligen uppläst å Rådhuset Fredagen den 11 Sept. 1914, betygas. 
FRITZ LUSCH. 

AXEL HOLMQVIST. 

Lysekiliposteus Boktryckeri 1914. 



 

  1914       Lysekils           N:r 10. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, fördi vid Stadsfullmäktiges i
Lysekil sammanträde den 14 Oktober 1914.

Frän varan de med anmälda och godkända förfall voro: Herrar vice 
Ordföranden, Radhe, Richter och Laurin. 

Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet under tecknad, sekreterare. 

§ 124  
Att jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsagos Herrar Lindbom 

och Ljungberg. 

§ 125. 
Genom Magistraten hade till Stadsfullmäktige 

inkommit: 
följande skrifvelse

Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Sedan innevarande års landsting anslagit ett belopp af sextusen kronor för 

år 1915 i och för inrättande och drift af en s. k. upptagningsanstalt för sjuka här 
i staden samt valt tre personer att tillsammans med två af stadsfullmäktige 
utsedda personer handhafva och använda berörda medel för nämnda syfte, så får 
jag härmed hemställa att Herrar Stadsfullmäktige behagade utse två ledamöter 
uti nämnda kommitté. 

Lysekil den 13 oktober 1914. 
AXEL SUNDBERG, 

Landstingsman. 
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Efter att skrifvelsen upplästs, meddelade Herr Borgmästaren Sundberg, 
alt han först i dag erhållit Landstingets protokoll af 23 september detta år i detta 
ärende jämte sjukvårdsutskottets handlingar rörande en s. k. upptagningsanstalt 
för sjuka här i staden. 

Då Herr Borgmästaren uppläst de båda handlingarna varur framgick att 
staden skulle bidraga med halfva hyresbeloppet, uttalade han den önskan, att 
Stadsfullmäktige redan i dag måtte taga hand om saken genom nämnda 
kommittés tillsättande. 

Härefter begärdes ordet af Herr Konsul Gunnerson, som yrkade bifall och 
föreslog till kommittérade Herrar Borgmästaren Sundberg och Doktor Axel 
Nilsson. 

Herr Lidell föreslog i stället för Doktor Nilsson Bankdirektören Ragnar 
Berger. 

Stadsfullmäktige beslöto tillsätta denna kommitté, och utsågo till 
ledamöter däri Herrar Borgmästaren Axel Sundberg och Bankdirektören 
Ragnar Berger. 

§ 126. 
Revisionsberättelsen öfver Hamnstyrelsens räkenskaper och förvaltning 

för år 1913 förelåg så lydande: 

Undertecknade utsedda att granska Lysekils Hamnstyrelses räkenskaper 
och förvaltning för år 1913 få härmed afgifva följande 

Revisionsberättelse: 
Enligt pr 31 december 1913 upprättat bokslut visa räkenskaperna 

följande: 

Inkomster.

Uppbörd för passagerareångare . Kr. 10,328: 01 
 fartyg . . . . . . „ 7,531: 08  

n w varor ...................  . „ 13,920: 21  

» ai planlegor . . . . „ 1,005: 25 Kr. 32,784: 55 
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II. Utgifter.
Hamnkaptenens lön ........................  

„ provision. . . . Hamnlotsens 
lön ...... Hamnkassörens provision 
inventarier ........ Räntor ..................  
Underhåll af bryggor ......................  
Diverse utgifter ...............................  
Inbetalt till stadskassan . . . . Arets 
vinst (öfverfört till kapitalkonto)  ...  

Kr. 1,960: — (däraf lön för jan. 
„ 114: 04 1914 Kr. 150: —) 
I 150: — 
„ 1,630: 90 
„ 372: 50 
„ 4,075: 09 
„ 1,566: W 
„ 4,468: 41 (däraf städning å 
„ 7,100: — hamnkontoret för 

jan. 1914 Kr. 6: —)
„ 11,356: 75 Kr. 32,784: 55 

III. Utgående balanskonto. 
a) Tillgångar. Kassabehållning ......  
Inventarier ......................................  
Kajundersök. Sillgränd—Slätteskär 
Båthamnen ......................................  
Tullpackhuset .................................  
Kajarbetet i Sillgränd...................... 

„ i Rosvik ................................ 
Förlängning af Kol bryggan . . . 
Kajförslaget i Norra Hamnen . . 
Utfyllnaden i Sillgränd .... 
Stensättningen i Rosvik .... Kajarbetet 
Sillgränd-Lysells brygga 
Materialboden vid Hamnkontoret . 
Pålvirkeskajen i N:a Hamnen . . 

Kr. 1,247: 39 
„ 8,327: - 
„ 2,023: 73 
„ 451: 99 
„ 4,672: 30 
„ 41,098: 84 
„ 21,036: 78 
„ 540: 76 
„ 1,215: 60 
„ 5,432: 51 
„ 1,398: 89 
„ 13,434: 40 
„ 429: 63 
„ 4,199: 68 Kr. 105,409: 50 

b) Skulder. 
Kreditivskuld .... 
Piren i N:a Hamnen . . 
Kapital Konto .... 

Kr. 42,712: 26 
„ 1,000: M 
„ 61,697: 24 Kr. 105,409: 50 
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Räkenskaperna äro förda med utmärkt ordning och noggrannhet in- ooh 
utbetalningarna försedda med vederbörliga verifikationer, och då någon anledning till 
anmärkning äfven i öfrigt icke förekommit, få revisorerna tillstyrka ansvarsfrihet för 
1913 års förvaltning. 

Lysekil den 11 September 1914. 

ERIC BLOMBERG. C. G. RUNDGREN. 
ERIC HALLGREN. 

Stadsfullmäktige beviljade ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 

§ 127  
Öfver Lysekils Föreläsningsförenings räkenskaper och förvaltning för 

arbetsåret 1 September 1913—31 Augusti 1914, förelåg följande revisionsberättelse:

Undertecknade, utsedda att granska Lysekils föreläsningsförenings 
räkenskaper och förvaltning under arbetsåret Vs 1913—3l/s 1914 få haröfver afgifva 
följande 

Revisionsberättelse: 
Inkomsterna under året hafva utgjorts: 

Statens anslag .......... . . . . . 900: — 
Stadens „     600: — 
Medlemsafgifter ............... 216: — 
Arskort.................. 168: — 
Inträdesafgifter ...........................................................................................  938: 95 
Kursafgifter ................ 68: — 
Stadens anslag till folkbibliotek ......... 200: — 
Förskott af kassören ............                                                                            16: 43 

Summa Kr. 3,107: 38 
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Utgifter. 
Brist från föregående räkenskapsår ........ 0: 54 
Lokalhyror ................................................................................... - 380: — 
Arvoden till 38 föreläsare ... ........ 2,121: 90 
Omkostnader för räknekurs .....................................................  72: — 
Arvode till föreståndaren ............ 50:—I 
Arvode och omkostnader till sångare vid Josefsons afton. 114: — 
Annonser, trycksaker, porto etc .............................................  165: 25 
Vaktmästare .............................................................................  94:  
Diverse omkostnader .............................................................  109: 69 

Summa Kr. 3,107:38 

Föreningens ekonomiska ställning framgår af följande: Balansräkning. 
1914 Aug. 31 An. Inkomster enl', kassabok ...................................  3,090: 95 

„ Inventarier.............................................................  150: — 
„ Kassörens utlägg . .  ...................  ............................  16: 43 

Summa Kr. 3,257: 38 

1914 Aug. 31 Per Utgifter enl. kassabok ...... 3,,107: 38 
„ Skuld till kassören .............................  16: 43 
„ Behållning .......................................  133: 57 

Summa Kr. 3,257:38 

Vid granskningen äf räkenskaperna har det synts oss, som om en afsevärd fördel 
vunnes, öm räkenskapsåret framdeles komme att sammanfalla med kalenderåret. 
Härigenom undvikes nämligen de för kalenderår beviljade anslagens delning på olika 
räkenskapsår. Nu- varande förhållande leder ju till, ätt af stal och kommun för året 
beviljade anslag ännu ej i sin helhet synts i räkenskaperna. De äro dock tillgångar för 
föreningen. 

Då räkenskaperna äro förda med ordning och försedda med vederbörliga 
verifikationer få vi tillstyrka full och tacksam ansvarsfrihet för den tid revisionen 
omfattar. 

Lysekil den 28 Sept. 1914. 

AXEL KJELLBERG. AUG. EHNBERG.
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Då revisionsberättelsen upplästs, yrkade Herr Lidell att räkenskaperna skola 
afslutas för kalenderår. 

Härtill genmälte Herr Ljungberg att Styrelsen, som har att af- göra denna sak, 
redan fattat beslut om räkenskapernas omläggning till kalenderår. 

Herr Konsul Gunnerson anmärkte att ändringen ifråga är en föreningens 
angelägenhet. 

Stadsfullmäktige beviljade ansvarsfrihet för den tid revisionen omfattade. 

§ 128  
Magistraten hade till Stadsfullmäktige öfverlämnat revisionsberättelse 

Öfver Drätselkammarens räkenskaper och förvaltning för år 1913 jämte 
Drätselkammarens förklaring med anledning af de anmärkningar, revisorerna 
gjort. 

Revisionsberättelsen och Drätselkammarens förklaring, hvilka upplästes, 
voro af följande lydelse: 

Revisionsberättelse. 
Undertecknade, utsedda att granska Lysekils Stads Drätselkammarens 

räkenskaper och förvaltning för år 1913, få efter fullgjord t uppdrag härmed 
afgifva följande revisionsberättelse: 

Vid årets början utgjorde enligt räkenskaperna: 

Tillgångar ......................................................................... Kr. 1,982,132: 37 
Skulder ............................................................................. „ 1,598,630: 97 

Kapitalbehållning Kr. 383,501: 40

Enligt af 1912 års revisorer upprättad revisionsberättelse utgjorde 
Kapitalbehållningen 

Kr. 395,301: 59. 
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Vidare har staden enligt förda böcker haft följande:

Inkomster.
Brännvinsmedels Konto .  ........................... Kr. 45,693: 30 
Hamnstyrelsens 99 ’ • • • . • • 99 7,490: — 
Vattenafgifters 99 1 • •••*• 99 1,590: 48 
Bevillningsafgifters 99 * 

| • • • • • 99 534: 48 
Tomt & Bergarrendens 99 • I « • • • 99 11,935: 27 
Hyrors 99 • ..................................................... 99 2,750: — 
Hundskatters 99 •  ........................  ..... 450: — 
Platshyrors 99 * | | • | . • 99 75: — 
Räntors 99 • ••••• 99 11,526: 14 
Debiterade utskylders 99 • ..................................................... 99 136,614: 93 
Bötesmedels 99 • • • • • • • 99 87: 75 
Oförutsedda Inkomsters 99 • • . .  . - 99 40: 55 
Enskilda Arbetens 99  98: 67 
  Kr. 218,886: 27 

Utgifter. 

   

Fattigvårdens Konto .  ........................... Kr. 18,000: — 
Undervisningens 99 • • • • . • * 99 5,906: 67 
Hälsovårdsnämndens • • • • • • • • 99 7,416: 25 
Skolkassans 99 .. 29,500: — 
Kyrkokassans 99 - M 19,750: — 
Räntors 99 • •••••• 99 30,745: 69 
Oförutsedda utgifters 99 •••••• 99 45: —- 
Allm. Byggnader & Platsers „ •••••• 99 39,831: 93 
Verk & Inrättningars 99 • • • • . - 99 41,514: 33 

Afskrifningar.    

Debiterade utskylders 99 • Kr. 186: 85  

Restantiers 99 • „ 6,043: 81 „ 6,230: 66 
Vinst & Förlust   19,945: 74 
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Tillgångar. 
Rostlängd & tomtarrendens Konto  ................................. Kr. 2,477: 92 
Bryggors „ * ’ • • 99 183,331: 13 
Inventariers „ ’ • • • • • 99 50,173 33 
Kassa „ ’••••• 99 1,475: 96 
Byggnaders „ ,*••••• 99 51,017: 48 
Jordfastigheters „ • ............................................................ 99 586,805: 55 
Dränerings „ • ••••• 99 33,530: 97 
Hamnens „ *••••« 99 5,479: 47 
Vattenafgifters „  1,537: 26 
Aktier i Lysekils Järnväg „ • * 700,000: — 
Restantiers „ • • 99 63,241: 97 
Löpande räkning med A.-B. Göteborgs Bank . . „ 11,092: 20 
Enskilda arbetens Konto . . .   .......................... ” 1,461: 56 

200,000: - Lysekils Stads Elektricitetsverks fastigheter . . ,, 
Vattenledningens Konto 

Skulder. 

 ............................................................ 99 

Kr. 
93,542: 45 
1,985,167: 25 

Stockholms Stads Sparbank .  ................................ Kr. 16.606: 60 
Obligationslånet af år 1905 . .  501,000: — 
Diverse Kreditorers Konto . . • ••••• 9) 2,277: 26 
Lånekonto ..........................................   200,000: — 
Hamnens Skulder...............................  •••••« 99 42,712: 26 
Reserverade Medels Konto . . *••••• 99 116: 82 
Kapitalkonto .......  414,631: 36 
Obligationslånet af år 1911 . . »••••• 99 775,067: 50 
Jordkassans Konto . , . . . 

>.>•••* 99 

Kr. 
32,755: 45 
1,985,167: 25 

Vinst Förlustkonto. 
Debet. Kredit. 
Stadens utgifter Kr. 198,940: 53 Stadens inkomster Kr. 218,886: 27 
Kapitalkonto „ 19,945: 74 

Kr. 218,886?~27 Kr. 218,8867^7 
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Kapitalkonto. Ingående 
balans 1913 .................................................................... Kr. 383,501: 40 
Lysells brygga .....................................................................................   13,434: 90 
Pålvirkeskaj i norra hamnen ............................................. „ 3,199: 68 
Ny materialbod vid hamnkontoret.................................... „ 429: 63 
Sten sättning i Rosvik .......................................................  1,398: 89 
Skillnad mellan Hamnen och Staden ............................... „ 49: 97 
1913 & 1914 års kassabehållning „ 410: 16 

„ i ökning i Hamnen ................................................. „ 1,074: 88 
„ mellan stadens Inkomster & Utgifter . . „ 19,945: 74 

Kr. 423,415: 25 
Hvarifrån afgår: 

Inventarier, afskrifning. . . . 
Hamnens skulder ökning 1913 . 

Kr. 1,445: 57 
„ 7,338: 32 Kr. 8,783,89 

~ Kr. 414,631: 36

Följande ingående balanser till år 1913 äro felaktiga: 

Bryggors konto enl. revisionsberättelsen 1912 Kr. 164,848: 16 uppt. till Kr. 
164,848: 06. Resterande skatters konto enl. revisionsberättelsen 4012 Kr. 59,491: 82 
uppt. till Kr. 47,691: 63. Hamnens skulders konto, enl. revisionsberättelsen 1912 Kr. 
35,763: 94 uppt. till Kr. 35,373: 94. 

Hamnstyrelsens konto För år 4913 har såsom ingående balans å kredit erhållit ett 
belopp af kr. 390: — (skuld), oaktad t samma konto för år 1912 saknar balanskonto. 
Dessa transaktioner rörande ing. balanserna synes hafva tillkommit efter revisionen 
för år 1912 utan att i vederbörlig ordning hafva blifvit underställda någon granskning.

Från Förskotterade medels konto har Tomt- försäljningens konto blifvit 
debiterade ................................................................................... Kr. 68,952: 65 
fastän 1912 års revisionsberättelse upptager detta belopp såsom en tillgång. 
Egendomligt förefaller det då, att staden i böckerna för bort en tillgång på en annan 
stadens tillgång. En förklaring öfver huru denna post tillkommit är därför nödvändig. 
Tomtförsäljningars konto har vidare debiterats Kr. 20,560:— 
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som krediterats räntors konto och till ett konto 
benämndt »Jordkassans Konto» har slutligen reser- 
verats  .......................................................................... Kr. 32,755: 45 
Således har af influtna medel för försålda tomter 
användts ....................................................................... Kr. 122,268: 10 
utan att undertecknade kunnat finna något beslut 
härom i stadsfullmäktiges protokoll. Inkomsten 
för försålda tomter under året uppgår till . . . Kr. 124,399: 97 

Ä Vinst- och Förlustkonto framträder ej alla stadens transaktioner i 
bokslutet. Afskrifningar, ökning eller minskning af kapitalkontot etc. böra 
nämligen slutbehandlas å ett gemensamt konto och ej, som nu är fallet, på 
flera kon ti. 

Räkenskaperna, som ej motsvara god ordning, vittna om att såväl 
ledningen som de personer, som handhaft böckerna för året, ej fyllt sin 
uppgift på ett tillfredsställande sätt. De senare hafva dock saknat ail 
kompetens, hvilket framgår af följande: 

Den 27 Mars har Obligationslånet af år 1911 debiterats amortering Kr. 
17,932: 50. Enligt planen för detta obligationslån skall beloppet vara ränta. 
Beloppet skall omföras till räntors konto. 

Den 9 Januari saknas allegat N:r 12 å Kr. 191: 10 
„ 17 99 99 

22 
„ 55 „ „ 66: 25 

„ 8 Mars „ „ 55 76 „ „ 20: - 
„ 31 Maj „ „ „ 165 „ ,, 100: 87 
„ 30 Sept. „ „ „ 316 „ „ 5: 25 
 99 99 55 55 817 „ „ 5: 85 
„ 19 Dec. „ „ „ 420 „ „ 133: 50 
„ 16 99 99 „ „ 429 ,, 5, 57: 30 
„ 3 Jan. saknas å allegat n:r 21 kvitto 55 55 4: 50 

9 
99 • April „ „ 55 55 • 55 „ „ 6: 05 

2 
99 A 

Juni ,, „ „ „ 173 „ „ ,, 1: 28 

Den 2 januari krediterades Restlängd och Tomtarrendens konto Kr. 
257: 04, hvilket belopp samma dag debiterades Bevillningsafgifters konto. 
Då dessa noteringar äro oriktiga torde beloppen återföras. 
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Den 23 Maj är Diverse Debitorers Konto krediterade och samma dag 
debiterade Kr. 209: 51. Enligt af oss funnet inbetalningsreversal är dock 
beloppet inlevererat till stadskassan. 

Den 3 Juni saknas allegat n:r 183 Kr. 75: — J. Hjelmgren. Enligt beslut 
utgår J. Hjelmgrens pension med Kr. 300: — per år, men enligt böckerna har 
J. Hjelmgren debiterats Kr. 375: —, hvaraf 4 st. kvartalskvitton finnes. 
Beloppet Kr. 75: — å bokf. allegat N:r 183 torde åtebetalas till stadskassan. 

Den 2 Okt. är en post å allegatet N:r 347 upptagen till Kronor 145:. 50 i 
kassaboken i sfe f. Kr. 139: 5'0? Differensen Kr. 6: — skall återbäras. 

Diverse kreditorers konto visar i revisionsberättelsen för året 1912 en 
skuld å Kr-. 2,277: 26. Någon dylik skuld, har ej staden utan beloppet har 
uppkommit genom felaktig bokföring. 

Kontot ifråga torde utjämnas på följande sätt: 
Per Diverse Kreditorers Konto. 
An. Stadsfullm. & Nämnders Exp. „ ................................  
,, Magistrat & Rådhusrättens ,, ...........................  
„ Vattenstyrelsens .............................  
,, Brandväsendets „ ...... 
„ Polisens „ ............................  
„ Allm. Byggnader & Platsers „ ...... 
„ Underhåll af Hus & Inv:s  .  ............................  
„ Vattenledningens „ .............................  
„ Kloakledningens ,, .............................  
„ Förrådets konto  .  ............................  
„ Rotemyrens konto ,,.... . _  

Kr. 234: 92 
„ 202: 03 
„ 72: 80 
„ 21: 50 
„ 200: — 
„ 1,202: 64 
„ 4: 50 

2: _ 
” 20: 04 
„ 34: 16 
„ 21: 17 

 Kr. 2,015: 76 
Per Diverse Kreditorers Konto.  

An. uppdelning på några af förut krediterade konti 

Såsom ej bokförda handlingar har funnits: 
S. P. Ekblads skuldsedel af % 1912 .................................  
M. Boviks „ „17/u 1909  ..............................  
Ad. Wennerbergs „ „*%* 4910 ...... 

Kr. 261: 50 

Kr. 222: 20 
„ 255: 39 „ 300: 

— 
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Diverse kontrakt sakna kvittering å respektive inbetalningar. En liggare 
för samtliga kontrakt torde upprättas. 

Inbetalningsallegat saknas. Då dylika allegat äro af stor betydelse för 
kontrollen torde sådana ofördröjligen införas. 

Ur bokföringssynpuijkt har ej kapitalkontot uppkommit på ett juste sätt. 
För att kunna utröna, huruvida detta konto skall bibehållas i sin nuvarande 
storlek bör en inventering af alla stadens tillgångar verkställas utaf fullt 
opartiska personer. 

I det skick som uppbörds- och restlängderna befinnas jämte ej tillräckligt 
specificerade poster i kassaboken för influtna skatter, så hafva undertecknade, 
oaktadt energiskt arbete, ej lyckats uppnå något resultat. Samma är 
förhållandet med Tomt- & Bergarrendens konto jämte tillhörande resflängd. 

Vid inventering af kontanta kassan den 31 Dec. 1913 utgjorde 
kassabehållningen Kr. 1,118: 94. Räkenskaperna utvisa en behållning af Kr. 
1,475: 96, beroende på att — enligt uppgift — ytterligare en del poster skulle 
inflyta i kassaboken innan denna afslutades. 

På grund af hvad här ofvan förekommit kunna undertecknade ej tillstyrka 
ansvarsfrihet för räkenskapsåret, men då vi hoppas, att åtgärder komma att 
vidtagas för afhjälpande af påpekade felaktigheter, skola revisorerna med nöje 
återupptaga revisionsarbetet för att efter godkännande kunna blifva i tillfälle få 
tillstyrka ansvarsfrihet. 

Undertecknade vilja slutligen framhålla lämpligheten af att revisorer för 
stadens förvaltning väljas i December för ett kommande års revision och icke 
som hittills praktiserats i December för samma år. På så sätt skulle den 
personliga uppoffringen för revisorerna ej blifva så kännbar och samtidigt 
erhålles en effektivare kontroll. 

Lysekil den 29 September 19 J 4. 
B. A. BACKMAN. CARL ANDERSSON. 

RUD. LINDBLAD. 
Utdrag af protokollet, hållet vid 

Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 
10 Oktober 1914. 

§ 204. Genom Magistraten hade till Kammaren Öfverlämnats 
revisorernas berättelse öfver räkenskaperna för år 1913 med begäran om 
förklaring öfver af revisorerna gjorda anmärkningar. 
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Drätselkammaren beslöt afgifva följande utlåtande öfver anmärk-
ningarna: 

1 .) Bryggors konto förefaller vara ändrad t i hufvudboken från 1'64,848: 
16 till 164,848: 06, förmodligen för att få kontot att med minsta besvär gå ihop.

2 .) Resterande skatters kon to 47,691: 63 enligt Stadsfullmäktiges 
beslut, se protokoll N:r 2 1914 jämte bilagor. 

3 .) Hamnstyrelsens konto. Transaktionen tillkommer efter revisionen 
för 1912 och utan att saken omnämnts för Drätselkammaren. Skulden 
emellertid betald. 

4 .) Förskotterade medels konto: Intill och under 1912 hade Sfadskassan 
förskotterat enligt revisionsberättelsen för 1912 Kronor 68,952:65, hvartill 
kommer ränta för 1913 20,560: — och ersättning till Herr Radhe i rättegång 
mellan staden och Järnvägsaktiebolaget angående ränta å jordmedel J25: —
Kronor eller tillsamman Kronor 89,637: ,65. 

Tomtförsäljningarna uppgå till Kr. 122,393: 10 och icke 124,399:97. Att 
öfverföra resten Kr. 32,755: 45 som reserverade medel till jordkassan är rätt. 

Att staden, söm alltså från tomtförsäljningskassan återfått sin fordran, 
icke upptager samma bland tillgångar 1913 är ju helt naturligt. 

5 .) Att ledningen och bokförare varit inkompetenta i sina göro- mål är en 
för Drätselkammaren gammal känd sak, hvarför ändring häri äfven af 
Drätselkammaren påyrkats, och af Stadsfullmäktige beslutats. 

6 .) Å obligationskontot för 1911 års lån är ett groft fel begånget genom 
att föra räntan som afbetalning å lånet, hvilket därmed blifvit 17,932:50 Kr. 
mindre än det skall vara. Skulden å lånet är därför vid 1913 års slut Kr. 
792,000:— i stället för som böckerna visa 775,067: 50 Kr. Slarfvet är att 
beklaga, ty det medför betydlig ändring i balans-kontot och 4943 års bokslut. 

7 .) Allegat 12 utgör premie för olycksfallsförsäkring enligt för-
säkringspolice .............. Kr. 191: 10 Allegat 21 utgifter för Brandväsendet......
 „ 4: 50 
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Allegat 22 utgifter för Hälsovården . . . . ... Kr. 66: 25 
n 76 „ „ Trycksaker . . . • • • • 99 20: — 
„ 165 „ „ Debetsedellösen . . ‘ • • • 99 100: 87 
„ 316 „ „ Stadsingeniören . . * * • • 99 5: 25 
„ 317 „ „ Brandväsendet. . . • • 99 5: 85 
„ 420 „ „ Brandsoldaterna . . “ 99 133: 50 
„ 429 „ „ Telefoner . . . , • • 99 57: 30 
„ för April Polisen ....  6: 05 
  Juni 2. Brandväsendet.  1: 28 

För olycksfallsförsäkringen finnes kvitterad police, och för debet-
sedellösen föreligger Stadsfullmäktiges beslut. 

Resterande allegater får naturligtvis af Herr Centerwall anskaffas, eller 
beloppen återbetalas till Stadskassan. 

8 .) Tomtrestlängdens konto är rätt debiteradt, bevillningskontot fel 
bokat, men genom återföring i kassans kredit utjämnadt (Kronor 257:04). 

9 .) Diverse debitorer; Här likaså. Inkomsten fel debiterad tvenne gånger 
med Kr. 209: 50 (23 och 31 maj). 

Återföring har därför måst tillgripas genom kreditering i kassan den ”/» af 
Kr. 209: 51. Kontot är alltså därmed utjämnadt. 

10 .) Hjelmgrens pension: Böckerna visa att endast 300 kr. under året 
utbetalts. Felaktigt är Kr. 75: —- debiteradt 8% men äfven krediteradt. Alltså 
utjämning. 

11 .) Allegat N:r 347: — Kr. 6: — för mycket debiteradt. Bör återbetalas.
12 .) Diverse kreditorers konto: Revisorernas påpekning fullt riktig. 

Bokförarens oförmåga att kunna öfverföra posterna till rätta konton har varit 
orsaken, till att han funnit det vida lättare att sammanslå det hela till ett konto 
och därmed pålagt staden en obefintlig skuld utan möjlighet för honom att 
senare kunna redogöra för huru denna skuld uppstått. Genom revisorernas 
ingående arbete har nu kontot utredts och kan utjämnas, hvilket äfven har skett 
i 1914 års räkenskaper. 

13 .) Ekblads skuldsedel å 222:20 kr. M. Boviks skuldsedel å 255; 39 kr. 
A. Vennerbergs skuldsedel å 300; — kr. borde bokförts, 
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ehväd de tvenne första beträffa, ty de skola utgöra betalning för 
tomtdelar, som ägarena ännu icke kommit i besittning af. Venner- 
bergs skuldsedel å kr. 300: — är emellertid endast en säkerhetsåt- 
gärd för iordningsställande af gata. Stadsfullmäktige satte detta 
som villkor vid försäljning af tomten till Vennerberg. (Stadsfullmäk- 
tiges protokoll 1910, paragraf 136). 

14 .) Att diverse kontrakt sakna kvittering för inbetalningar, och 
att inkomstallegater (numera införda) icke finnas, belyser ytterligare 
bristen på ordningssinne hos vederbörande räkenskapsförare. 

15 .) Liggare för kontrakt etc. äfvensom för tomter bör ju finnas 
och skall upprättas, men trots flera påstötningar, har det ej varit 
möjligt att få Herr Centerwall till att ordna denna sak. 

16 .) Drätselkammaren har intet emot att enligt revisorernas för- 
slag opartiska personer väljas af Stadsfullmäktige för inventering af 
stadens alla tillgångar för att därmed justera kapitalkontot och slut- 
ligen framlägga förslag till bokslutet 1913, på så sätt blefve ingående 
balanserna för 1*914 bestämda, och man komme en gång från den 
trassliga härfvan. Tillika borde uppbörds- och restlängder för skatter, 
tomter, vattenafgifter och enskilda arbeten genomgås, hvilka samtliga 
längder handhafts synnerligen vårdslöst och på sådant sätt att mödo- 
samt arbete troligen ej kan bringa reda däri. 

17.1) Skillnaden i kasssboken den 8l/i« 1943 och hvad räken- 
skaperna utvisa, har ju Herr Centerwall till revisorerna uppgifvit bero 
på att ytterligare en del poster skulle inflyta i kassan, innan den 
afslutades. Någon annan förklaring häröfver går nog ej att få. 

Då Drätselkammaren förmodar, att Stadsfullmäktige äro villiga 
välja i punkt 16 omnämnda personer for utredning m. m., har Drät- 
selkammaren ej ansett lämpligt att nu framlägga nytt balansextrakt 
utan anser bäst, att detta slutligen uppgöres i samförstånd med den 
kommitté, som för ärendets vidare behandling af Stadsfullmäktige 
eventuellt kömmer att tillsättas. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
Som ofvan 

AXEL HOLMQVIST. 
Rätt utdraget; betygas 
AXEL HOLMQVIST; 
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Herr Ordföranden meddelade efter uppläsningen, att de felande allegaten, 
med undantag af tvenne, anskaffats af förre Stadskassören. 

Under den med anledning af de gjorda anmärkningarna och Drät-
selkammarens förklaring uppkomna diskussionen begärdes först ordet af Herr 
Lidell, som yrkade att frågan om ansvarsfrihet ej i dag af- göres, samt att en 
kommitté tillsattes i enlighet med revisorernas framställning och 
Drätselkammarens tillstyrkan samt föreslog till medlemmar i denna kommitté 
Herrar Kamrer Rudolf Lindblad, Mäklaren C. Andersson, Inspektören A. W. 
Christenson, Källarmästaren J. V. Magnusson och Stadsingeniören Oscar A. 
Kornell. 

Herr Sterner fann det ock lämpligast att en dylik kommitté tillsättes, samt 
att den äfven bör värdera stadens samtliga tillgångar. 

Herr Konsul Gunnerson yrkade, att en opartisk kommitté eller helst en 
revisionsbyrå anlitas. 

Herr Gunnarsson undersstödde förslaget om kommitté och föreslog som 
en af ledamöterna däri C. G. Tinggren. 

Herr Sterner: att en dylik kommitté bör väljas bland samhällsmedlemmar, 
som äga kännedom om de lokala förhållandena, men att han intet hade att 
invända emot, att slutresultatet af de kommittéra- des arbete underställes en 
revisionsbyrås pröfning. 

Herr Konsul Gunnerson: att han fortfarande håller på att en revisionsbyrå 
anlitades då det blefve för betungande för den enskilde att utan ersättning åtaga 
sig ett så kräfvande uppdrag. Uttalade tillika den önskan, att om en kommitté 
från samhället, eventuelli skulle tillsättas, Mäklare Andersson ej i densamma 
måtte inväljas, då hans tid ej tilläte att ägna sig åt ett dylikt arbete. 

Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige med anledning af 
ärendet följande: 

Att bordlägga revisionsberättelsen i afvaktan på utredning genom en 
opartisk värdering; 

att uppdraga denna värdesättning åt en kommitté på fem personer, samt 
att till ledamöter i denna kommitté välja följande: 

Herrar Kamrer Rudolf Lindblad, Inspektör A. W. Christenson, 
Källarmästare J. V. Magnusson, Stadsingeniör Oscar A. Kornell och C. G. 
Tinggren med Herr Lindblad som sammankallande. 
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§ 129  
Konungens Befallningshafvande i Göteborgs och Bohuslän hade genom 

Magistraten infordrat yttrande öfver ansökningar om rätt till utskänkning af vin och 
maltdrycker under 1915 af följande personer å nedannämnda ställen, nämligen: 

1 .) Bernh. Hedberg, i huset n:r 45 Gamla Strandgatan. 
2 .) O. Dorthé, i huset n:r 33 Kungsgatan. 
3 .) J. W. Magnusson i Stadshotellets annex n:r 1 Rosviks- gatan. 
Herr Lidell yrkade, att Stadsfullmäktige skulle tillstyrka bifall till samtliga de tre 

ansökningarna. 
Herr Gunnarsson yrkade afslag på J. W. Magnussons ansökan på den grund, att 

nämnda ölservering vore obehöflig, då det gått att undvara densamma under 1914. 
Herr Borgmästaren Sundberg meddelade, att Stadsfullmäktige enl. lagen skola 

motivera skälen för af- eller tillstyrkan för dylik ansökan. 
Herr Gunnarssons att skäl för afstyrkan beträffande Magnusson ar att behofvet af 

ölserveringar ar med det nuvarande antalet fyldt. 
Herr Lidell- tilläde till sitt yrkande som skäl, att det vore af behofvet påkallad t, 

att samtliga tre ansökningar tillstyrktes, för att trängsel vid torgdagar ej skulle uppstå 
synnerligen vid en af de under året varande ölserveringarna, samt att anmärkningar ej 
förekommit mot någonderas skötsel tinder den tid de innehaft vin- och ölservering. 

Herr J. A. Anderson instämde i Herr Lidells yrkande jämväl beträffande 
tillstyrkan af Magnussons rättigheter, då hans servering varit välskött. 

Efter slutad öfverläggning framställde Herr Ordföranden proposition på bifall till 
Bernh. Hedberg och O. Dorthés ansökningar. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt tillstyrka bifall till dessa båda ansökningar. 
Härefter framställde Herr Ordföranden proposition på bifall till tillstyrkan af J. 

W. Magnussons ansökan, och då denna fråga förklarats vara med öfvervägande ja 
besvarad begärdes votering, som framställdes enligt följande godkända 
voteringsproposition: 
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Don, som vill tillstyrka bifall till Magnussons ansökan, röstar: ja, den det icke 
vill, röstar: nej. Vinner nej, hafva Stadsfullmäktige beslutat afstyrka bifall till 
Magnussons ansökan. 

Vid upprop till omröstning röstade härefter: 
Herrar Lidell, Aug. Mattsson, Karlsson, Löfving, Björsell, Bovik, Hörman, 

Anderson, Sterner, Luckey, Lindbom, Konsul Gunnerson, Wallén och Ordföranden: 
ja; 

men Herrar Thorson, Ljungberg och Gunnarson: nej. 
Herrar Pehrson, Granberg och Oscar J. Mattsson detogo ej i omröstningen. 
Med 14 röster mot 3 hade alltså Stadsfullmäktige beslutat att tillstyrka bifall till 

Herr Magnussons ansökan. 

§ 130  
Från Brandkommitién förelåg dess förslag till pumpverk, sprut- bod m. m. för 

stadens brandväsende jämte Byggnadsnämndens, Hamnstyrelsens och 
Drätselkammarens yttranden. 

Förslaget, som upplästes jämte de trenne yttrandena, var af följande lydelse: 

»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil». 

Den 5 Juli 1912 beslöto Stadsfullmäktige (§ 65) att utse en af oss, 
undertecknade, bestående kommitté att utreda frågan om brandchefens samma dag 
ingifna förslag till förstärkning af stadens brand väsende. 

Att sålunda mer än 2 år förflutit innan vi kunnat öfverlämna denna utredning 
har berott på att kommitterade — redan från början fullt eniga om att staden med 
hänsyn till vår för eldsläckning oanvändbara vattenledning är i oundgängligt behof af 
förstärkning af vår eldsläckningsattiralj — varit af skilda meningar angående de olika 
för — och nackdelarna med en transportabel motorspruta eller ett å två stationära, 
elektriskt drifna pumpverk. Först på senaste tiden oeh sedan vissa tilläggsförslag 
framkommit ha kommitterade enhälligt beslutat att afgifva sitt förord åt inköp af ett 
inom stadens elektricitetsverk uppsatt och med dess kraft drifvet pumpverk i enlighet 
med ingeniörsfirman Hecs anbud, hvilket med 700: — kronor understiger 
Ludvigsbergs Mekaniska Verkstads, oaktadt båda anbuden 
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afse nämnda verkstads fabrikat och i öfrigt samma villkor. Anbudet betingar ........... 
Kr. 6,125: — (Bil. I.j 

Ytteriigare erfordras: 
Till fundamentalarbeten, transporter m. m. „ 200: — 
„ brunnsanordning vid verket. . . . „ 750: — (Bil. II.) 
„ sprängning, rörledning från verket via 

poliskontoret till Rosviksgatan midt 
för Dorhés kappmagasin ....................... „ 2,500: - 

I ytterligare ett tryckslangshufvud . . „ 540: 1 
„ inköp af 500 mtr. slang med kopp- 

lingar, strål rör och ändring af slang- 
kärra  .......................................... / • • ” I’270; ' 

„ uppförande al en sprutbod i norra 
hamnen till förvaring af en ångspruta „ 1,800: - 

„ oförutsedda utgifter . . . . . . „ 500: - 
Summa Kr. 13,685: -

Med antagande af detta förslag erhåller staden två vattenkraft- källor: en utanför 
elektricitetsverket för stadsdelarna Rosvik och Kyrkvik, en vid Dorthés kappmagasin 
för öfriga stadsdelar. Kraftkällorna lämna 2,000 minutliter vatten, fördelade på fyra å 
sex strålar med ett för alla förhållanden fullt tillräckligt tryck. 

Endast under förutsättning att pumpverket sålunda kommer till stånd våga 
kommitterade förorda att en af stadens ångsprutor flyttas från Rosvik till närheten af 
Lindboms brygga i norra hamnen i för ändamålet uppförd stenbyggnad för en kostnad 
enl. Bil. III af Kr. 1,800: —. 

Byggnadsnämnden och hamnstyrelsen ha i här fogade protokolls- utdrag (Bil; 
IV. och V.) förklarat sig intet ha att erinra mot ifrågavarande byggnad, hvarå ritning 
följer. 

Det af brandchefen begärda utbytet af slangkopplingar till endast en dimension 
är genom af Stadsfullmäktige anslagna medel nu mera helt genomfördt. 

Hvad beträffar brandchefens förslag om på- och tillbyggnad af brandstationen i 
Rosvik samt ständig vakt därstädes af 5 man och 1 korpral, kunna vi af ekonomiska 
skäl för närvarande ieke tillstyrka dessa förslag. 
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Frågan om huru brandstodsbolagen ställa sig till den af oss föreslagna, högst 
väsentliga förstärkningen af vårt eldsläcknings- system ooh huru stor nedsättning i 
premierna bolagen härför kunna vara villiga att medgifva, har inom kommittén 
grundligen debatterats. Vi våga emellertid enhälligt tillstyrka Herrar 
Stadsfullmäktige att låta denna underhandling hvila till dess arbetet är slutfördt, då 
vi kunna praktiskt påvisa de vunna fördelarna. 

På grund af det anförda hemställa vi vördsamt att Herrar Stadsfullmäktige 
måtte för ofvan sagda ändamål anslå ett belopp af Kr. 13,685: — och att Herrar 
Stadsfullmäktige måtte uppdraga åt stads- ingeniör Kornell, som för 
kommittéarbetet varit till stor nytta, att låta utföra de i förslaget förekommande 
sprängnings- och rörarbetena samt åt kommitterade att låta utföra öfriga förslaget 
inrymmande arbeten med rätt för kommitterade att härvid, om omständigheterna så 
skulle kräfva, företaga mindre ändringar. 

Lysekil den 24 September 1914. 
EMIL LÖFBERG. J. E. LINDBOM. 

C. F. LIDELL. OSCAR WALLÉN. 
AXEL BERONIUS. PONTUS LUNDBOM. 

L. LAURIN. 

Drätselkammaren, som uttalat sitt erkännande af det synnerligen goda och 
tilltalande förslaget, hade dock afstyrkt detsammas realiserande f. n. på grund af de 
rådande svåra förhållandena, som ej tillåta alt staden nu belastas med en så stor 
utgiftspost. 

Herr Konsul Gunnerson yrkade bifall till Drätselkammarens af- slyrkan. 
Herr Lidell utvecklade i ett längre anförande de synpunkter, som gjort sig 

gällande vid förslagets utarbetande, och att man i kommittén varit fullt enig om att 
detta förslag i förhållande till kostnaden vore det mest fördelaktiga för lösandet af 
frågan om vårt brandväsens effektivitet, samt att utan att dessa förbättringar 
vidtagits, det ej kunde tänkas vara med klokhet eller försiktighet förenadt att flytta 
den ena af de båda ångsprutorna till Gamla Staden. 

Ville dock på grund af dessa kritiska tider ej för närvarande yrka på 
förslagets omedelbara antagande. 
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Herr Luckey fann förslaget alltigenom tilltalande, synnerligen som därmed 
ett länge närdt önskemål skulle fyllas, nämligen att den ena ångsprutan skulle 
placeras i Gamla Staden. Ansåg dock, att Brandkommittén innan Stadsfullmäktige 
besluta i saken, bör ånyo underhandla med tarifföreningen om huru stor sänkning 
af brand- premier genom berörda förbättring kan ernås. 

Herr Wallén yttrade att förslaget är mycket välbetänkt, och utgör detsamma 
resultatet af det mest detaljerade och noggranna akt- gifvande att på bästa sättet 
med. en begränsad kostnad lösa frågan, samt att saken ej allt för länge bör hvila, ty
därtill är risken för stor, synnerligen hvad beträffar Gamla Staden. Hivad åter 
beträffar den eventuella nedsättningen af brandpremier är frågan af den stora vikt, 
att detta ej bör uppsättas som något villkor vid densammas uf- görande, och 
antagligen komma brandstodsbolagen att vid en dylik utvidgning själfmant 
nedsätta premierna. 

Herr Sterner höll för möjligt att man kanske snart för beredandet af 
nödhjälpsarbete vore hänvisad till att börja spränga den rör- graf, som i försteget 
innefattas. 

Herrar Gunnerson och Anderson förordade flyttning af den ena ångsprutan till 
Gamfe Staden. Herr Lidell yttrade sig enligt sin ofvanstående ståndpunkt mot detta 
förslag. 

Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige att tills vidare bordlägga 
ärendet, med uttalande af sitt gillande, att förbättringar i stadens brandväsende böra 
ske i enlighet med kommitténs förslag. 

På Herr Andersons yrkande beslöto Stadsfullmäktige uppdraga åt 
Brandkommittén, att till tarifföreningen ingå med förfrågan, om huru stor 
nedsättning i premier kan ernås genom antagandet af ofvanstående förslag. 

Beträffande en eventuell flyttning af den ena ångsprutan ansåg Herr 
Ordföranden, att brandchefen själf kunde taga initiativ i denna fråga, om han funne 
en förflyttning nödig och nyttig. 

§ 131  
Föredrogs Fattigvårdsstyrelsens skriftliga anhållan att få rifva Rundbergska 

huset n:o 10 Bansviksbergsgaian. 
Skrifvelsen åtföljdes af Byggnadsnämndens och Drätselkammarens 

utlåtanden, hvilka tillstyrkte husets rifvande. 
Stadsfullmäktige beslöto bifalla den gjorda framställningen. 
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§ 132  
Vatten- och kloakstyrelsen hade inkommit med begäran om bemyndigande 

att nedlägga gröfre kulvertledningar vid utfyllandet i Norra Hamnen. 
Kostnaden skulle uppgå till cirka 700 kronor hvaraf Hamstyrel- sen enligt 

prot. utdrag af den *'/• d. å., som medföljde skrifvelsen frön Vatten- och 
Kloakstyrelsen, förklarat sig villig att bestrida hälften ätt tagas af hamnmedel. 

Herr Wallén yttrade, att det vid utfyllningen i Norra Hamnen blifvit 
nödvändigt att utdraga kulvertledningar, och att han, då Hamnstyrelsen ville 
deltaga med hälften, yrkade på att Stadsfullmäktige måtto bemyndiga Vatten-
och Kloakstyrelsen att utföra ifrågavarande arbete. 

Stadsfullmäktige biföllo Herr Walléns yrkande. 

§ 133  
Från Parkstyrelsen hade inkommit begäran om anslag till nytt område för 

lekplats i Stadsparken med Drätselkammarens utlåtande. 
Drätselkammaren hade afstyrkt förslaget på den grund att platsen vore 

olämplig och att man fann kostnaden 870 kr. för dyrbar under nuvarande svåra 
förhållanden. 

Herr Sterner, som varit med om förslaget i Parkstyrelsen, ville dock på 
angifna grunder yrka bifall till Drätselkammarens af- styrkan. 

Herr Ljungberg, som äfven varit för att anordna en dylik lekplan, ville ej 
heller för närvarande yrka på en dylik utgift, men hoppades att man senare 
motionsvis kunde återkomma till saken, då han ansåg att samhället bör göra 
något däråt. 

Stadsfullmäktige beslöto att bifalla Drätselkammarens afslags- yrkandc. 

§ 134  
Samma styrelses begäran förelåg om ett anslag af 1,500 kr. för 1915 till 

bestridandet af utgifter för parken och öfriga planteringar samt anställandet af 
parkvakt. 

Ansökan var åtföljd af Drätselkammarens utlåtande, hvilket tillstyrkte 
begärda anslag. 
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Herr Aug. Mattsson med instämmande af Herr Luckey yrkade, att anslaget på 
grund af det dåliga ekonomiska läget skulle sättas till 1,000 kronor. 

Herr Sterner yttrade, att en nedprutning af anslaget skulle medföra, att man ej 
hade råd att anställa parkvakt, och att parkens skötsel i följd däraf ej skulle blifva 
tillfredställande. 

Herr Hovfik meddelade, att han vid frågans behandling i Drätselkammaren 
varit af den uppfattning, att parkvakt kan undvaras, då han visste; att man i mera 
omfattande planteringar i våra storstäder ej består sig med dylik, instämde i Herr 
Aug. Mattssons yrkande. 

Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige i enlighet med Herr Aug. 
Mattssons yrkande, att anslaget för 1914 bestämmes till 1,000 kr: 

§ 135. 
Herr Kyrkoherde Fritz Liisch motion om ändring af § 1 och 2 i 

Drätselkammarens reglemente förelåg ånyo till behandling, sedan den enl. 
Stadsfullmäktiges protokoll § 83 remitterats till Drätselkammaren för yttrande samt 
inhämtande af Magistratens mening om motionen. 

Från Drätselkammaren och Magistraten förelåge följande skrif- velser, som 
upplästes: 

Utdrag av protokollet, hållet vid Drät-
selkammarens i Lysekil sammanträde den 2 

September 1914. 

§ 164. Föredrogs ånyo ärendet om ändring av Drätselkammarens reglemente 
(bordlagt 6 aug. 1914 enl. § 137). 

Drätselkammaren, som fullt gillar motionärens uppfattning av det rättvisa i att 
nämnda val ske proportionellt och i övrigt fullt instäm mer i- motionen, beslöt 
enhälligt att tillstyrka förslaget i dess helhet. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Rätt utdraget från det justerade protokollet: betygas AXEL HOLMQVIST. 
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Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Med återställande af Herr Kyrkoherde Fritz Liischs hit öfver- sända motion rörande 
ändring af reglementet för Drätselkammaren, får Magistraten härmed aflämna förslag till 
sådan ändring, som i motionen afses. 

Då emellertid i § 1 mom. 3 af ändringsförslaget föreskrifves att inom detta års utgång 
skall förrättas vai etter bl. a. en af de två Drätselkammarledamöter, som äro i tur att afgå 
först vid 1915 års slut, synes för förslagets fastställande erfordras att dessa ledamöter eller 
åtminstone en af dem lämna skriftligt medgifvande att afgå ett år tidigare eller vid detta års 
slut. 

Sedan Stadsfullmäktige fattat beslut rörande ändringsförslaget, skall detta, om det 
antages, återgå till Magistraten för att öfver- sändas till Konungens Befallningshafvande 
för fastställelse. 

Rådhuset i Lysekil den 29 september 1914. 

På Magistratens vägnar: 
AXEL SUNDBERG. 

Förslag till ändring af l:sta och 2:dra i Drätselkammarens reglemente. 

§ 1. Mom. 1. Lysekils stads drätselkammare består af sex ledamöter med sex 
suppleanter, hvilka utses i den ordning, som föreskrifves i 56 § i Kungl. Förordningen om 
kommunalstyrelse i stad den 21 mars 1862, sådant detta lagrum lyder enligt Lagen den 13 
Juni 1913. 

Mom. 2. De förhållanden, som enligt 29 § mom. 1 i ofvan- nämnda Kungl. 
Förordning enligt denna paragrafs lydelse den 26 Maj 1909 utestänga från valbarhet till 
Stadsfullmäktig, gälla äfven ifråga om ledamot eller suppleant i drätselkammaren; och de i 
mom. 2 af samma § om förmälda ämbets- och tjänstemän samt betjänte äfvensom 
tjänstemän och betjänte, anställde vid drätselkammaren, äro ej valbara, med undantag för 
rådmän, af hvilka dock endast en må samtidigt vara ledamot eller suppleant i 
drätselkammaren. 

Den, som blifvit till ledamot eller suppleant utsedd, må kunna uppdraget sig afsäga: 
om han icke är inom staden eller dess om 
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råde boende, om han är ämbets- eller tjänsteman och af sin befattning hindras att uppdraget 
fullgöra, om han, efter de fyra sistför- iflutna årens tjänstgöring som ledamot är i ordning 
att ur drätselkammaren afgå, eller om han uppnått 60 års ålder eller eljest upp- gifver 
förhinder, som af Stadsfullmäktige godkännes. 

Mom. 3. Ledamöterna i drätselkammaren väljas tre och tre i sänder för en tid af fyra
år. Första valet enligt denna ordning förrättas inom 1914 års utgång, då val företages efter 
de då afgående två ledamöterna och en af dem, som skola afgå vid 1915 års slut. 
Nästföljande val skall äga rum före 1916 års utgång, då val företages i stället iför de två då 
afgående ledamöterna och den kvarstående ledamot, som skolat afgå vid 1’915 års slut, 
men hvars man- dat skall förlängas till den 1 januari 1917. Vid utgången af den tid, för 
hvilken val sålunda skett, förrättas nya val, och så vidare, så att hvartannat år afgå och 
väljas tre ledamöter. 

Suppleanterna väljas på enahanda sätt, hvarvid emellertid iakt- tages, att vid första 
valet utses tre nya suppleanter samt vid det andra valet tre suppleanter efter de nuvarande 
tre suppleanterna, hvilka alla skola tjänstgöra till den 1 Januari 1917. 

Mom. 4. Afgår ledamot under den för honom bestämda tjänstgöringstiden, inträder 
vederbörande suppleant under den tid, som for den afgångne återstått. 

Mom. o Drätselkammaren bor före den 1 December hvarje år hos Stadsfullmäktige 
anmäla om ledamöter eller suppleanter på grund af mom. 3 här ofvan äro i tur att afgå vid 
årets slut samt, i sådant fall, hvilka ledamöter och suppleanter Sådan anmälan skall ock 
ske. då ledamot eller suppleant under året afgår. 

§ 2. 
Mom. 1. Vid sitt första sammanträde hvarje år väljer Drätselkammaren med slutna 

sedlar inom sig en ordförande och en vice ordförande. Magistraten och Stadsfullmäktige 
underrättas om utfallet af dessa val. Därest den ene eller andre af dem under året afgår, 
förrättas nytt val i den afgångnes ställe. 

Om både ordförande och vice ordförande äro förhindrade att vid något 
drätselkammarens sammanträde närvara, föres ordet af den. drätselkammaren inom sig för 
tillfället därtill utser. 
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Mom 2. Suppleant inkallas när behofvet det kräfver. Beträffande den ordning, 
hvari suppleanterna böra inkallas, gäller i fall, då proportionella val icke ägt rum, att de 
tidigare utsedda suppleanterna äga företräde framför de senare utsedde, och bland de 
samtidigt valda bestämmes ordningen vid själfva valet sålunda att den, som erhållit 
större antal röster, äger företräde framför den, som erhållit mindre antal. Vid lika antal 
skiljer lotten. 

Har proportionellt val ägt rum, tillämpas bestämmelserna i 7 § i stadgan om 
proportionellt valsätt vid vissa val inom landsting och stadsfullmäktige. 

Som behof kan uppstå af att sålunda valda suppleanter tjänstgöra äfven för andra 
ledamöter än dem, till hvars ersättare de äro utsedda, skola, efter det suppleantvalet 
skett, Stadsfullmäktige genom särskildt beslut, fastställda ordningen för berörda 
tjänstgöring. 

Utdrag av protokollet, hållet vid 
Drätselkammarens i Lysekil sammanträde den 2 
Oktober 1914. 

§ 201. Föredrogs Magistratens utlåtande av 29 Sept. d. å. med anledning av Herr 
Kyrkoherden Fritz Liischs motion i Stadsfullmäktige om ändring av 
Drätselkammarens reglemente förr behandlat under §§ 137 och 164 enligt 
Drätselkammarens protokoll. 

I enlighet med ovannämnda skrivelse hava de 2:ne ledamöterna av 
Drätselkammaren Herrar Sterner och Björsell, som äro i tur att avgå vid 1915 års slut 
enat sig om att genom lottning avgöra vilken af dem, som vid detta års utgång skall 
avgå ur Drätselkammaren och blev Herr Sterner den utlottade samt förklarade sig 
alltså villig att avgå vid innevarande års slut under förutsättning att Stadsfullmäktige 
och Kon.Befallningshavande godkänna den föreslagnaändringen av 
Drätselkammarens reglemente. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

Rätt utdraget; betygas. 
AXEL HOLMQVIST. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 
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Härmed förklarar jag mig villig att under ofvan angifna förhållanden och 
villkor afgå ur Drätselkammaren vid innevarande ars slut. 

JOHN STERNER. 

Herr Ljungberg förordade den detaljändring i förslaget, att anmälan om 
nyval skall göras före den 1 November. 

Med denna föreslagna ändring beslöto Stadsfullmäktige godkänna 
förslaget. 

| fe 
Herr C. G. Rundgren hade anhållit om reglering af honom tillhörig tomt 

n:o 28 Stora Kyrkogatan medelst markutbyte mellan honom och staden, 
Drätselkammaren och Byggnadsnämnden hade i föredragna utlåtanden 
tillstyrkt ifrågavarande markbyte. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bifalla den gjorda framställningen 
innehållande enligt Drätselkammarens yttrande: 

»Att Staden med äganderätt till Rundgren öfveriämnar 170,4 |~| mtr. 
bergområde, att Rundgren till staden öfveriämnar af sin ägande tomt n:o 28 
Stora Kyrkogatan å upprättad karta benämnd 196 A en areal af 81 mtr. allt i 
enlighet med upprättad karta och Byggnadsnämndens tillstyrkan, samt att 
Rundgren tillerkännes en godt- görelse af 250 kr. att tagas af jordkassans medel.

§ 137  
Från Herrar Viktor Lindbom och Carl Öhrngren hade genom Vatten- och 

Kloakstyrelsen ansökningar inkommit om framdragande af vatten- och 
kloakledningar till deras nybyggnader. 

Ansökningarna åtföljdes af yttrande från Vatten- och Kloakstyrelsen som 
tillstyrkte desamma på den grund att de sökande förklarat sig vilja bidraga, 
Lindbom med 175 och Öhrngren med 125 kronor. 

I detta ärende yttrade sig:
Herr Wallén, att de båda sökandena förr erbjudit sig att själfva nedlägga 

ledningar, som skulle inkopplas i stadens nät, men att det 
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vore bättre att staden med erbjudna bidrag själf droge ledningarna. 
Herr Bovik, att nog mången på liknande villkor skulle önska få vatten- och 

kloakledningar till si® fastighet, yrkade remiss till Drätselkammaren. 
Herr Sterner, att frågan ej remitteras till Drätselkammaren, då den nu 

behandlats i rätt ordning. 
Sedan öfverläggningen förklarats afslutad, och ordföranden på framställda 

propositioner på biföll å ena sidan till de gjorda ansökningarna å andra sidan om 
remiss till Drätselkammaren, förklarat sig anse den förra propositionen vara 
med ja besvarad, begärdes af Herr Bovik votering enligt följande godkända 
voteringsproposition. 

Den, som bifaller de gjorda ansökningarna röstar: ja, den det icke vill 
röstar: nej, vinner nej hafva Stadsfullmäktige beslutat att remittera ärendet till 
Drätselkammaren. 

Vid upprop till omröstning, hvarunder Herr Konsul Gunnerson ej var 
tillstädes, röstade härefter Herrar Lidell, Aug. Mattsson, Karlsson, Thorson, 
Löfving, Björsell, Hörman, Andersson, Ljungberg, Sterner, Granberg, Luckey, 
Gunnarson, Wallén, Oscar, J. Mattsson* och Ordföranden: ja, 

men Herrar Pehrson och Bovik: nej. 
Herr Lindbom nedlade sin röst. 
Med IG röster mot 2 hade alltså beslutats enligt ja-propositionen. 

§ 138  
Utom föredragningslistan men i anslutning till § 128 (punkt 4 i 

föredragningslistan) om den tillsatta väderingskommittén yrkade Herr 
Gunnarsson, att ett anslag å 300 kr. af Stadsfullmäktige ställes till förfogande 
för att godtgöra kommitténs medlemmar för deras arbete. 

Herr Anderson yttrade, att en dylik ersättning ej bör komma i fråga, da 
man eljest ej har något vederlag för andra offentliga uppdrag. 
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 Stadsfullmäktige vägrade att i dag upptaga förslaget till behandling.  

Justeradt: 
FRITZ LOSCH. 
J. E. LINDBOM. 

AXEL LJUNGBERG. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST 

Ätt ofvanstående protokoll 
justering offentligen uppläst å 
1914, betygas. 

blifvit efter förut skedd kungörelse och 
Rådhuset Torsdagen den 22 Oktober 

FRITZ LUSCH. 

AXEL HOLMQVIST. 

Lysekilspostens Boktryckeri 1911. 



 

    1914        Lysekils      N:r 11. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, fördt vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 10 November 1914.

Frånvarande med anmälda och godkända förfall voro: Herrar Richter och 
J. G. Gunnerson. 

Herr Borgmästaren Sund-berg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 139  
Att jämte Ordföranden justera dagens protokoll utsågos Herrar Wallén 

och Thorson. 

§ 140  
Till ledamöter i Beredningsutskottet, att granska Magistratens utgifts- och 

inkomstförslag för 1915 hade Valkommittén föreslagit Herrar Konsul Radhe? 
B. P. Jonsson, Jota Sterner, J. E. Lindbom och Axel Ljungberg samt till 
suppleanter Herrar Oscar Wallén och Rich. Björsell. 

Herr Ljungberg yttrade, att Stadsfullmäktiges Ordförande borde vara 
själfskrifven i Beredningsutskottet, och att det berodde på ett rent, förbiseende, 
att han ej föreslagits? samt yrkade att Herr Kyrkoherden Fritz Liisch uppsattes i 
första rummet. 

Herr Lindbom afsade sig kandidaturen, hvilken afsägelse Stads-
fullmäktige godkände. 

Valda blefvo till medlemmar i utskottet Herrar Kyrkoherden Fritz Liisch, 
Konsul Magnus Radhe, B. P. Jonsson, John Sterner och Axel Ljungberg. På 
Herr Sterners förslag valdes Herr Kyrkoherden Fritz Liisch till 
sammankallande. 

Till suppleanter valdes Herrar Oscar Wallén och Rich. Björsell. 
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§ 141  
Till ombud vid årets mantalsskrifningsförrättningar valdes Herrar 

Stadstjänaren J. A. Johansson, Hälsovårdspolisen Aug. Ehnberg och 
Kyrkovaktmästaren J. Augustsson, hvilka af Valkommittén föreslagits. 

I arfvode bestämdes 15: — kr. till hvarje. 

§ 142  
Föredrogs genom Magistraten inlämnad skrifvelse från Konungens 

Befallningshafvande i Göteborgs och Bohus län med begärd t yttrande, 
huruvida från Stadsfullmäktiges sida något finnes att erinra mot Lysekils 
Brännvinsförsäljningsaktiebolags koncessionsansökan beträffande rätten till 
utminu tering och utskänkning af spirituösa härstädes för år 1915. 

Då skrifvelsen upplästs, yttrade Herr Ljungberg, att saken bort 
underkastats en kommittés pröfning för att kunna inkomma med förslag om-
införandet af något af de s. k. försäljningssystemen äfven här, i likhet med t. ex. 
Uddevalla och Göteborg, yrkade bordläggning och att en dylik kommitté 
tiUsättes. 

Herr Radhe fann det märkvärdigt, att så fort brännvinsfrågan föreligger i 
Stadsfullmäktige, alltid nya förslag i samband därmed framkomma såsom nu 
Herr Ljungbergs, och att här i Lysekil införts så många restriktioner, man 
skäligen kan begära, samt att Kungl. Maj:t ännu ej fastställt ett enda 
försäljningsområde. Yrkade att koncessionsansökan utan vidare tillstyrkes. 

Herr Ljungberg ansåg, att Stadsfullmäktige ej öfverskridit sin befogenhet 
genom att jämte tillstyrkan af koncession ingå till Kon. Befallningshafvande 
med ett kommittéutlåtande i frågan och hemställer, att en dylik kommitté 
tillsättes. 

Herr Radhe yttrade, att det betydligt förändrade saken, om Stads-
fullmäktige endast skulle komma in till Kon. Befhde med ett uttalande. 

Sedan öfverläggningen förklarats afslutad, och Herr Ordföranden 
framställt proposition på bifall till koncessionen, och denna fråga med ja 
besvarats, beslöto Stadsfullmäktige att afslå Herr Ljungbergs förslag om en 
kommitté i ofvan angifna syfte. 
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§ 143  
Förelåg utlåtande från kommittén med anledning af Herr Radhes motion 

under § 121 d. å. angående sättet för tillsättande af Stadsfullmäktiges 
sekreterare m. m äfvensom att tillse i hvad mån Stadsfullmäktiges 
arbetsordning kräfde omarbetning. 

Protokollet från kommitténs sammanträde lästes oeh var af följande 
lydelse: 

Protokoll, hållet å rådhuset i Lysekil den 
29 oktober 1914.

Närvarande: Herrar Kyrkoherden F. Liisch, Handlanden B. P. Jonsson, 
Kamreraren J. A. Anderson, Redaktören A. Ljungberg, Fabrikören A. 
Mattsson oeh undertecknad Sundberg, som erhållit i uppdrag att sammankalla 
öfriga här ofvan nämnda personer. 

§ 1 Till ordförande vid sammanträdet utsågs Borgmästaren A. 
Sundberg, hvilken åtog sig att jämväl, föra protokollet. 

§ 2 Föredrogs Stadsfullmäktiges protokoll den 3 September 1914, § 
121, hvaraf inhämtades, att Stadsfullmäktige då till en kommitté bestående af 
ofvan antecknade personer, uppdragit att meddela yttrande öfver en af Herr 
Magnus Radhe väckt motion, angående sättet för tillsättande af 
stadsfullmäktiges sekreterare m. m., äfvensom att tillse i hvad mån 
Stadsfullmäktiges arbetsordning kräfde omarbetning och därom inkomma 
med förslag. 

§ 3 Till behandling företogs först Herr Radhes motion, hvarvid 
kommittén enhälligt ansåg att andra paragrafen i Stadsfullmäktiges 
arbetsordning ieke blifvit upphäfd genom de af Herr Radhe å- beropade 
besluten af den 16 Mars och den 11 Maj 1908 samt att ordföranden således 
förfarit riktigt genom att, på sätt som skett, utse sekreterare med anledning af 
den efter Herr Centerwall uppkomna ledigheten. 

Med anledning häraf beslöt kommittén enhälligt föreslå Stadsfullmäktige 
att lämna Herr Radhes motion utan afseende i hvad den afsåge tillsättningen af 
sekreterare hos Stadsfullmäktige. 

Hvad därefter anginge sekreterarens arfvode, beslöt kommittén — med 
framhållande af att för innevarande år redan vore i staten anvisad t dylikt 
arfvode till belopp af 500 kronor — föreslå att ett 
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lika stort arfvode måtte upptagas i utgifts- och inkomstförslaget för år 1915. 
§ 4 Vid granskning af den af Stadsfullmäktige den 30 mars 1905 

antagna arbetsordningen, beslöts, på förslag af Herr Liisch, att hos 
Stadsfullmäktige hemställa om införande i arbetsordningen af följande 
bestämmelse: 

»Första gången ett af drätselkammaren, annan styrelse, beredning, 
kommitté eller utskott afgifvet utlåtande till behandling förekommer, skall 
detsamma, om tre eller flere fullmäktige påyrka bordläggning — så framt det 
icke under loppet af minst en vecka varit i tryck för fullmäktige tillgängligt —
ligga på bordet till nästa sammanträde.» 

Detta nya stadgande ansåg kommittén böra i arbetsordningen erhålla sin 
plats efter § 9 och förses med paragrafnumret 10, vid hvilket förhållande den 
nuvarande § 10 borde benämnas § 11. 

I öfrigt fann kommittén icke skäl föreslå någon ändring uti ar-
betsordningen ifråga. 

§ 5 Kommittén beslöt föreslå stadsfullmäktige att låta trycka 
arbetsordningen i erforderligt antal exemplar för utdelning bland stads-
fullmäktiges ledamöter. 

Som ofvan 
AXEL SUNDBERG. 

Justeradt: 
FRITZ LuSCH. 
B. P. JONSSON. 

J. A. ANDERSON. 
AXEL LJUNGBERG. 
AUG. MATTSSON. 
Vid den uppkomna diskussionen yttrade sig i ärendet: 
Herr Radhe att han väntat sig detta resultatet af den tillsatta kommittén, 

men att han fortfarande häfdade de synpunkter hvarmed han argumenterat 
motionen genom sina yttrande enl. § 121 i S. F. prot. d. å. och att han skulle hos 
Kon. Befhde öfverklaga ett eventuellt beslut enligt kommitténs förslag. 

Herr Borgmästaren Sundberg, att enligt 1914 års budget 500: — kr. äro 
anslagna till sekreterare i S. F. 
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Herr Ljungberg underströk Herr Borgmästarens yttrande oeh fann det 
ganska tydligt att nämnda 500: — kr. ingå i den stimma, som i staten upptagits 
för Stadsfullmäktiges och Drätselkammarens sekreterare och kassör, hade i 
öfrigt mycket noga genomgått samtliga beslut, som rörde ärendet och däraf fått 
den bestämda uppfattningen, att Herr Radhes yrkande ej hade något stöd i de 
nämnda besluten. 

Härtill genmälte Herr Radhe att denna Herr Ljungbergs uppfattning måtte 
bero på? ätt mången vid inval i en kommitté får annan åsikt. 

Herr Anderson: Att det ej alls varit tanke på, att Stadskassören och 
Drätselkammarens sekreterare ej skulle få ha någon bisyssla i kommunens 
tjänst, men väl att Drätselkammarens mening varit den, att han ej såsom förre 
Stadskassören finge befatta sig med privata uppdrag, samt att en man med 
normal arbetsförmåga mycket väl hinner med de sysslor, som här äro fråga öm.

Herr vice Ordföranden: Att han fortfarande anser, att Herr Ordföranden 
handlat i full öfverenskommelse med Stadsfullmäktiges arbetsordning genom 
att själf utse sekreterare. 

Herr Ljungberg-: Att han gentemot Herr Radhes sista yttrande ansåg sig 
vara den, som lika väl som tröts någon hölle på Stads- fullmäktiges rätt, samt, 
att han från den nämnda talaren ej väntat sig tillvistelse för ändrade åsikter. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad, beslöto Stadsfullmäktige bifalla 
kommittéens förslag enligt följande 5 punkter hvarå framställts proposition å 
hvardera. 

1) . Att andra paragrafen i Stadsfullmäktiges arbetsordning icke blifvit 
upphäfd genom de af Herr Radhe åberopade besluten äf den 16 Mars och den 
11 Maj 1908, samt att Ordföranden således förfarit riktigt genom att på sätt 
som skett utse sekreterare. 

Häremot anmälde Herr Radhe sin reservation. 
2) . Att för innevarande år redan vore i staten anvisadt arvode till belopp 

af 500: — kronor för S. F. sekreterare. 
Herr Radhe anmälde sin reservation häremot. 
3) . Att ett läka stort arfvode måtte upptagas i utgifts- och in-

komstförslaget för år 1915. 
4) . Första gången ett af Drätselkammaren, annan styrelse, beredning, 

kommitté eller utskott afgifvet utlåtande till behandling fö 
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rekommer skall detsamma, om tre eller flere fullmäktige påyrka bordläggning, så —
framt diet icke under loppet af minst en vecka varit i tryck för fullmäktige tillgängligt 
— ligga på bordet till nästa sammanträde hvilken nya paragraf skulle erhålla 
ordningsnumret 10 i Stadsfullmäktiges arbetsordning, under det nuvarande § 10 blefve
§ 11. 

Att låta trycka Stadsfullmäktiges arbetsordning i erforderligt antal exemplar for 
utdelning bland Stadsfullmäktiges ledamöter. 

Då Herr Radhes motion i hvad den afsåge tillsättandet af sekreterare hos 
Stadsfullmäktige genom ofvan fattade beslut afslagits, väckte Herr Radhe följande 
motion: 

Att Stadsfullmäktige själfva välja sin sekreterare. 

§ 144  
Föredrogs skrifvelse från Magistraten med anledning af lands- arkivariens 

inspektionsprotokoll om inköp af ett kassaskåp till förvaring af fastighetsböcker m. m. 
med Drätselkammarens utlåtande. 

Stadsfullmäktige beslöto att inköpa ett kassaskåp och biföllo Magistratens 
hemställan om ett anslag af 500: — kr. för ändamålet, samt skulle beloppet upptagas i 
1915 års stat. 

§ 145  
Från härvarande Lifsmedelskommission föredrogs skrifvelse med anhållan om 

bemyndigande för densamma att genom Statens lifsmedelskommission inköpa 1000 
skr. hvetemjöl och att 30,000 kr. såsom förslagsanslag för ändamålet uppföres i 1915 
års budget jämte Drätselkammarens genom Herr Ordföranden infordrade yttrande i 
ärendet. 

Drätselkammaren hade begärt, att ärendet skulle återremitteras till 
kommisionen för utredning af pris, tid och sätt för leverans, magasinering, sätt för 
utlämnande, samt hvilka kostnader man bör beräkna för ränta, lagring m. m. 

Herr Radhe yttrade, att en återremiss intet tjänar till, ty tiden är för knapp och 
statens lifsmedelskommission kommer ej att afvakta en ytterligare utredning, hvarfor 
saken bör ordnas snart. 

Det ar ju en viss risk att binda ett så stort kapital, men det kan hända, att 
spannmålspriset blifver högre än nu, och att kommissionen ansett saken vara till 
samhällets gagn samt fann det egendomligt, att det påpekades idel svårigheter och 
betänkligheter däre 
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mot, och hvad magasinering beträffar, så hade talaren kännedom om, att en 
härvarande firma på höstarne brukade lägga in stora mjöl- lager. 

Herr Wallén yrkade bifall till Drätselkammarens förslag om åter- remiss och 
vidhöll sin där uttalade ståndpunkt att, staten bör vara den, som reglerar 
lifsmedelsprisen under förhållanden sådana som de hnavarande, samt att frågan 
ovillkorligen vunne på en dylik återre- miss. 

Herr Löfving hade ungefär samma uppfattning som den föregående talaren 
och menade, att det blefve många kostnader för att realisera planen, samt att mjöl 
vore en ömtålig vara att lagra, hvarför han för ett eventuellt beslut förordade 
omälen spannmål. 

Herr Anderson instämde med de båda sista anförandena och fann äfven på 
grand af erfarenhet, att det vöre en mycket riskabel sak att länge magasinera mjöl.

Herr Bovik ansåg att saken ej är så omöjlig att ordna, och skulle det kunna 
tänkas, att köpmännen här toge hand om mjölets distribuering. 

Herr vice Ordföranden understödde förslaget om ytterligare utredning, som 
han funne nödvändig och nyttig, samt att man bör till— skrifva statens 
lifsmedelskommission om att ärendet genom utredningen fördröjts. 

Herr Sterner yrkade bifall till Drätselkammarens begäran, och att klarhet oni 
nämnda detaljer måste vinnas, innan man skrider till inköp af mjölet i fråga. 

Stadsfullmäktige beslöto efter slutad öfverläggning att bifalla 
Drätselkammarens begäran om ärendets återremiss till lifsmedelskom- missionen 
för utredning. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 
§ 146 

Styrelsen för Lysekils vatten- oeh kloakledningar hade inkommit med 
begäran om bemyndigande att af för Vattenverket reserverade medel få använda 
2,000 kr. för undersökning af annat sätt att anskaffa vatten än det af Vatten by 
ggnadsbyrån föreslagna. 

Herr Laurin, som yttrade att det för Herrar Stadsfullmäktige torde vara allt 
för väl bekant, huru illa vår stad har det ställt med vattenfrågan, och att det tyvärr 
ej heller finnes bättre utsikter för 
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framtiden, då Vattenbyggnadsbyrån endast beräknat sitt förslag för cirka 5,000 
inv., men om ett bättre förslag framkomme, hyars lösning vore möjlig, kunde man 
slippa undan den dyrbara och kanske ändamålslösa exproprieringen af 
Trötemyren; yrkade bifall till vatten- och kloakstyrelsens begäran samt föreslog, 
att Herr Borgmästaren Sundberg utses att förstärka vattenstyrelsen. 

Herr Radhe fann denna fråga af så stor betydelse för samhället, att 
Stadsfullmäktige böra göra allt för förbättrandet af vårt vat- tenledningsväsen, 
och att det för öfrigt vore ringa utsikt att på lämpligt sätt kunna uppgöra med dem, 
som äga Trötemyrens' område, och yrkade bifall till vatten- och kloakstyrelsens 
begäran. 

Herr Sterner berörde förhållandena beträffande Trötemyrens expropriation, 
huru en fortsatt sådan uppginge till 200,000 å 300,000 kr. Man borde i tid se sig 
om efter bättre vattenförande områden, så att staden icke om cirka 10 år åter stode 
på samma ståndpunkt i frågan som för närvarande; uttalade därför förhoppningen 
om att Riksdagen genom ett eventuellt statsanslag kunde Understödja staden vid 
anläggandet af en ny vattenledning och yrkade bifall till vattenstyrelsens begäran.

Herr Borgmästaren Sundberg yttrade, att frågan vore brådskande om man 
skall göra något däråt vid kommande riksdag och ansåg, att de förberedande 
arbetena därför snarast borde vidtagas. 

Herr Anderson uttryckte sin tillfredsställelse öfver att vattenstyrelsen 
frångått sitt gamla förslag om Trötemyren för att nu söka annat vattenområde, 
tillstyrkte på det lifligaste bifall till Vattenstyrelsens begäran. 

Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige bifalla Vatten- och 
kloakstyrelsens begäran om bemyndigande att af för Vattenverket reserverade 
medel få använda 2,000 kr. för ofvan angifna syfte. 

I enlighet med Herr Laurins förslag utsågs Herr Borgmästaren Sundberg 
att förstarka Vattenstyrelsen i och för nämnda frågas utredning. 

§ 147  
Lysekils Föreläsningsförenings ansökan om ett anslag af 600: — kr. för år 

1915 till populär-vetenskapliga föreläsningar föredrogs jämte 
Drätselkammarens tillstyrkan, 
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Stadsfullmäktige beslöto att bevilja ifrågavarande anslag, som skulle 
upptagas i 1915 års stat. 

Denna paragraf förklarades genast justerad. 

§ 148  
Från Lysekils Föreläsningsförening förelåg ansökan om ett anslag af 200;: 

— kr. för år 1915 till folkbiblioteksversamheten jämte tillstyrkan däraf från 
Drätselkammaren. 

Stadsfullmäktige beslöto bevilja anslaget att upptagas i 1915 års stat. 

§ 149  
Föredrogs ansökan af arrendatorn af Stadsparken, Källarmästare Osc. 

Andersson, om fritt lyse i Parken sommaren 1914 gå grund af inträdda 
restriktioner i rörelsen. Drätselkammaren, till hvilken ansökan var ställd, hade 
inkommit med sitt yttrande, hvari tillstyrktes en ned'säfthing för lyset med 50: —
kronor under åberopande af punkt 3 i arrendekontraktet. 

Herr Badhö yrkade bifall till Drätselkammarens förslag, dä Herr Andersson 
varit underkastad inskränkning i serveringen. 

Herr Gunnarsson yrkade afslag. 
Herr Sterner yrkade bifall till Drätselkammarens förslag på grund af 

kontraktets innehåll. 
Herr Granberg yrkade afslag, då Magistraten och ej Stadsfullmäktige 

utfärdat visst förbud beträffande sökandens utskänkning. 
Herr Bovik, som ansåg, att Parkens arrendator ej lidit någon afbräck i 

rörelsen och i följd däraf ej gjort förlust, hade i Drätselkammaren intagit samma 
ståndpunkt, men böjt sig för majoritetens mening. 

Hen? Wallén understödde Drätselkammarens förslag och yrkade därtill 
bifall. 

Efter framställd proposition på bifall till å ena sidan Drätselkammarens 
yrkande, å andra sidan Herrar Gunnnarssons och Granbergs beslöto 
Stadsfullmäktige i enlighet med det förstnämnda att bevilja Herr Andersson en 
nedsättning af 50: — kronor för elektriskt lyse i Parken under denna sommar. 
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§ 150  
Från Herr Magnus Radhe förelåg till behandling följande, motion: 

»Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil». 
Då en del av stadens trafikleder befinna sig i ett' synnerligen dåligt skick, 

och Drätselkammaren allt jämt lämnar dessa utan beaktande tager jag mig 
friheten för Stadsfullmäktige angiva de åtgärder, som i förevarande fall böra 
vidtagas. 

Efter den ringa nederbörden de senaste dagarna befinna sig Stadens gator 
vid Rosvik—Sillgränd, prånget vid s. k. garvaregården och norra delen av 
Bansviksbergsgatan i allt annat än trafikal>eIt skick, och huru förhållandet skall 
bliva framdeles då ytterligare nederbörd är att vänta, kan man lätt sluta till om 
icke något vidtages för att åtminstone tillfälligtvis avhjälpa olägenheterna. 

Jag får därför föreslå, att Drätselkammaren, som är stadens ga- tu- och 
vägförvaltning, ålägges att så vidt ske kan, sätta körbanan från Rosvik till nya 
gatan vid järnvägsområdet i trafikabelt skick med avlopp för vattnet, vidtaga 
grusning eller makadamisering i gränden vid garvaregården samt ägna någon 
uppmärksamhet åt Bansviksbergsgatan, innan den blir omöjlig att trafikera. 

På samma gång vill jag hemställa om icke uppfartsvägen från Skolplanen 
vid gamla Kyrkogården till Lassemyren kunde förbättras, då under vintertiden 
körslor av is förekomma och i det skick vägen nu är, synes det vara mig ett 
djurplågeri för de dragare, som användas för att transportera lassen denna enda 
från Lassemyren tillgängliga väg. 

Lysekil den 5 Nov. 1914. 
MAGNUS RADHE. 

Efter uppläsandet af motionen begärde Herr Radhe ordet och framhöll i 
hvilket dåligt skick följande trafileder befinna sig nämligen: Körbanan från 
Rosvik till nyanlagda gatan vid järnvägen, gränden vid Garfvaregården, 
Bansviksbergsgatan samt uppfartsvägen från skolplanen till Lassemyren, yrkade 
att i enlighet med motionen Drätselkammaren ålades afhjälpa påvisade brister. 

Herr Sterner: Då Stadsfullmäktige beviljade 6000: — kronor för 
Hamngatan, var det meningen, att ined dessa medel skulle förbätt 
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ringar göras i gatans riktning in® Rosvik, men det är ej möjligt att igångsätta allt 
arbete på en gång, samt att man blir tvungen inkomma med begäran om nya anslag 
för ytterligare iståndsättande af gator. 

Herr Granberg yrkade ärendete remiss till Drätselkammaren. 
Herr Laurin instämde i Herr Sterners anförande och påpekade, att män ju 

oupphörligt arbetar på Hamngatan. Ansåg, att den a£ motionären nämnda 
istrafiken från Lassemyren vore af enskild art. så att det ej rimligt kunde begäras, 
att samhället nedlade pengar på en väg till nämnda plats. 

Herr Wallén ansåg, att Drätselkammaren gjort hvad den kan för att hålla 
gatorna i ordning och har ej heller förbisett nämnda trafikleders ordnande, fest ätt 
allt ej kan göras på en gång. 

Instämde med Herr Laurin beträffande vägen till Lassemyren oeh yrkade 
afslag på motionen. 

Herr Bovik fann det ej klokt att utan vidare afslå motionen, hvari han 
understöddes af Herr Thorson, som dock ville gifva Drätselkammaren sitt fulla 
erkännande för det arbete, den nedlagt för våra gators förbättrande, hvilket dock ej 
hindrar, att bristfälligheter såsom de påpekade kunna förefinnas. I sambänd 
härmed uttalade han önskemålet om förbättring af vägen från Mek. Verkstaden till 
det Bergströmska huset, 

Herr Radhe yrkade i likhet med Herr Granberg remiss till Drätselkammaren.
Efter slutad öfverläggning beslöts i enlighet med Herrar Granbergs och 

Radhes yrkande. 
8 161. 

Från Göteborgs och BohuS läns landsting förelåg följande skrifvelse : 
Till Stadsfullmäktige i Lysekil, 

Den 23 nästlidne September har Göteborgs och Bohus läns landsting beslutat 
inrätta en upptagningsanstalt på sex sängar i Lysekil. Landstinget ensamt skulle 
gälda nyanskaffnings- och driftkostnader, varemot landstinget och Lysekils Stad 
till hälften var skulle gälda hyran för anstalten. 

För företagets förverkligande skulle tillsättas en styrelse, vilken hade att 
förhyra lokal för anstalten samt vidtaga erforderliga åtgär 
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der för anstaltens inrättande, så att den kunde redan under år 1915 träda i 
verksamhet. 

Styrelsen skulle utgöras av fem personer utsedda 3 av landstinget samt 2 av 
Eder. 

För ändamålet har landstinget för år 1915 beviljat ett förslagsanslag å 6000 
kronor med rätt för styrelsen att redan under innevarande år förskottsvis 
uppbära en del av anslaget. 

För sin del har landstinget till ledamöter i styrelsen utsett pastor C. S. 
Lindblad i Käringön samt landtbrukarne G. Hjort i Broberg och J. Marcusson i 
Berg. 

Om vad sålunda förekommit får landstinget meddela Eder underrättelse, 
därvid landstinget får anhålla om upplysning huruvida Ni antager landstingets 
erbjudande om inrättande av en upptagningsanstalt på sex sängar i Lysekil 
under de av landstinget bestämda härovan angivna vilkor. 

Skulle Ni antaga detsamma, torde Ni för Eder del utse ledamöter i 
styrelsen för anstalten samt för företagets förverkligande anslå erforderliga 
medel. 

Göteborg den 26 Oktober 1914 
På Landstingets vägnar: 

M. LYCKHOLM. 
GUST. THORIN. 

Ffter densammas uppläsande vidtog diskussionen. 
Herr Radhe kunde ej annat än beklaga, att frågan blifvit så förryckt som 

fallet är, ty hvart kommer man med endast 6 sängar. 
Under Dr Landelius tid, då frågan gällde ett sjukhus, var det helt andra 

anordningar, som man tänkt sig. Föreslog att staden ej bör bidraga med något 
hyresbelopp, då villkoret frän början varit endast fritt vatten. 

Herr Borgmästaren Sundberg ansåg det varit önskvärdt att få till stånd en 
större anstalt här, men att det ej varit möjligt att öf- vertyga landstinget om 
nödvändigheten af en sådan, och att detta vore enda vägen mot ett större mål, 
som säkerligen i en framtid skulle uppnås. 

Herr Wallén höll äfven före, att man ej borde försmå den ringa början, 
som gjorts med att få en liten sjukupptagningsanstalt till stånd, hvilket 
säkerligen skulle leda till framtida utvecklingsmöjligheter. 
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Herr Bovik hyste äfven samma tanke och trodde, att anstalten skulle 
blifva till stor nytta för samhället. Då öfverläggningen af- slutats, yttrade Herr 
Ordföranden att Stadsfullmäktige säkerligen äro tacksamma för allt det arbete, 
som för saken nedlagts. 

Stadsfullmäktige beslöto på Herr Ordförandens förslag att remittera 
ärendet till Drätselkammaren för yttrande. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Justerad t: 
FRITZ LUSCH. 

OSCAR WALLÉN. 
AUG. TORSSON. 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och 
justering offentligen uppläst å Rådhuset Måndagen den 16 November 1914, 
betygas. 

FRITZ LUSCH. 
AXEL HOLMQVIST. 

Lyeekllspostens Boktryckeri 1914. 



 

1914       Lysekils         N:r 12. 
Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 11 December 1914.

Frånvarande med anmälda och godkända förfall voro: Herrar Richter och 
Sterner. 

Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 152  
Konungens Befall ningshaf vandes i Göteborgs och Bohuslän utslag i 

fråga om fastställelse af förslag till ändring i reglementet för Drätselkammaren 
i Lysekil upplästes och lades till handlingarna. 

§ 153  
Val förrättades till de kommunala befattningar; som blefvo vid । årets slut 

lediga eller eljest skulle besättas, och som det tillkom me Stadsfullmäktige att 
tillsätta. 

Valkommittén hade afgifvit förslag till de förestående valen med 
undantag för Drätselkammaren på grund af det ändrade reglementet, ' hvarigenom 
proportionellt valsätt sannolikt skulle komma till antändning. 

Drätselkammaren: 
För en tid af fyra år skulle tre ledamöter väljas efter Herrar L. Laurin och 

Oscar Wallén, som voro i tur alt vid detta års slut afgå samt efter Herr John 
Sterner, som på grund af lottning äfven vid detta års slut skulle afgå enl. mom. 
3 i det nya reglementet. 

För samma tid skulle tre nya suppleanter väljas. 
Herr Lidell föreslog till ledamöter Herrar John Sterner, L. Laurin I. och 

Oscar Wallén samt yrkade val mod acklamation. 
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Herr Bovik yrkade proportionellt valsätt samt begärde votering, hvilken 
verkställdes enligt följande justerade proposition: 

Den som vill hafva val med acklamation röstar: ja; den det icke vill röstar: 
nej; om lagstadgadt röstetal för nej uppstår hafva Stadsfullmäktige beslutat 
tillämpa proportionellt valsätt. 

Vid upprop till omröstning röstade härefter: Hrr vice Ordföranden, Lidell, 
Aug. Mattsson, Karlson, Laurin, Löfving, Björsell, Hörman, Anderson, Luckey, 
Lindbom och Wallén: ja; men Herrar Radhe, Thorsson, Bovik, Ljungberg, 
Granberg, Gunnarsson, Gunnerson, Oscar J. Mattsson och Ordföranden: nej; 
Herr Pehrson deltog ej i omröstningen. 

12 ja och 9 nejröster hade alltså afgifvits hvarför Herr Ordföranden 
förklarade, att lagstadgadt röstetal förelåg, att i härvarande fall använda 
proportionellt valsätt, och valet af ledamöter företogs omedelbart härefter samt 
utföll sålunda: 

14 röstsedlar afgåfvos med partibeteckningen »De moderata» upptagande 
alla som första namn Direktören L. Laurin och som andra namn Förvaltaren 
John Sterner. 

8 röstsedlar afgåfvos med partibeteckningen »Vänstern» alla upptagande 
blott ett enda namn nämligen Redaktören Axel Ljungberg. 

Vid fördelning af de tre platserna mellan de olika röstsed el s- grupperna 
tilldelades gruppen »De moderata» första platsen med namnet L. Laurin, 
»Vänstern» andra platsen med namnet Axel Ljungberg och »De moderata» 
tredje platsen med namnet John Sterner. 

Herrar L. Laurin, Axel Ljungberg och John Sterner förklarades alltså 
valda till ledamöter af Drätselkammaren till och med 1918 års utgång. 

Då detta val skett, begärde Herr Radhe ordet och yttrade följande: »Med 
anledning af den utgång valet till Drätselkammaren fått, och då 
Drätselkammarens ordförande ej är närvarande, beder jag att till Herr Wallén få 
säga ett uppriktigt och hjärtligt tack för det nitiska och oförtrutna arbete, han 
nedlagt inom Drätselkammaren. 

Visserligen har vår uppfattning i många saker varit skiljaktig, men då jag 
vet att Herr Walléns sträfvan alltid varit främjandet af stadens gemensamma väl, 
är det med saknad, jag ser Herr Wallén lämna Drätselkammaren, och beder jag 
att Stadsfullmäktige måtte med mig instämma i en hyllning för Herr Wallén». 
Stadsfullmäktiges 
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Herrar ledamöter reste sig vid denna Herr Radhes hemställan och betygade 
härmed jämte talaren till Herr Wallén sin tacksamhet. 

Härefter företogs väl af suppleanter enl. mom. 3 i det nya reglementet, 
hvilket utföll sålunda: 

14 röstsedlar afgåfvos med partibeteckningen »De moderata» alla som 
första namn upptagande Byggmästaren Oscar Wallén och 13 som andra namn 
upptagande Bankkamreraren C. F. Lidell samt | som andra namn upptagande 
Fabrikören Aug. Mattsson. 

8 röstsedlar afgåfvos med partibeteckningen »Vänstern» upptagande 
samtliga som första namn Stenhuggaren Herman Gunnarsson, och innehöll en 
af röstsedlarna endast detta namn samt å 7 röstsedlar som andra namn 
upptagande Järnsvarfvaren August Thorsson. 

Vid fördelningen af de tre. platserna mellan de olika röstsedels-
grupperna tilldelades gruppen »De moderata» första platsen med namnet 
Oscar Wallén, »Vänstern» andra platsen med namnet Herman Gunnarsson och 
»De moderata» tredje platsen med namnet C. F. Lidell. 

Herrar Wallén, Gunnarsson och Lidell förklarades alltså valda till 
suppleanter af Drätselkammaren till och med 1918 års utgång. 

Stadsfullmäktige beslöto, att dessa tre suppleanter skola vid förfall för de 
trenne tidigare valda inkallas med iakttagande af den ord- ningsföljd i hvilken 
de å båda sidor valts. 

Hamnstyrelsen: 
Valkommittén: hade föreslagit omval af de afgående ledamöterna Herrar 

J. E. Lindbom och J. G. Gunnerson och suppleanterna Herrar F. 'Hörman och 
Carl Backman samtliga för en tid af två år. 

Herr Radhe yrkade ledamöternas val med acklamation. 
Herr Löfving yrkade val med slutna sedlar. 
Herr Radhe undrade; hvad söm låge bakom denna voterings- begäran och 

varnade för att onödigtvis företaga ändring i denna styrelses sammansättning, 
då de afgående medlemmarna varit dugliga män och verksamma för hamnens 
bästa samt hemställde till Herr Löfving att återtaga sitt yrkande. 

Herr Löfving vidhöll emellertid sitt yrkande, och valet, som företogs i 
enlighet därmed, utföll sålunda, att till ledamöter i Hamnstyrel 
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sen intill 1917 års slut valdes Herrar J. E. Lindbom med 20 och J. G. Gunnerson 
med 12 röster. 

Herr F. Hörman erhöll 8 röster, dessutom aflämnades 2 blanka röstsedlar. 
Valet af suppleanter företogs på Herr Radhes förslag med acklamation och 

valdes därtill Herrar F. Hörman och C. Backman äfven- ledes intill 1917 års slut.

Byggnadsnämnden: 
1 enlighet med valkommitténs förslag omvaldes till ledamot intill 1918 års 

slut enhälligt och med acklamation Fabrikören Herr Aug. Mattsson. 

Hälsovårdsnämnden: 
Valkommittén hade föreslagit omval af de afgående ledamöterna Herrar 

Aug. Mattsson och R. Björkman samt nyval af Herr Herman Gunnarsson. 
Till suppleanter hade kommittén föreslagit omval af Herrar L. 11. Cervin, 

Alfr. Bovik och G. Wallin, såväl ledamöter som suppleanter för en tid af fyra år.
Valet, som på vice Ordförandens begäran skedde med acklamation, utföll 

sålunda, att till ledamöter valdes Herrar Fabrikören Aug. Mattsson, Apotekaren 
R. Björkman och Stenhuggaren Herman Gunnarsson intill 1918 års slut samt till 
suppleanter Herrar Postmästaren L. H. Cervin, Fabrikören Alfr. Bovik och 
Lotsförmannen G. Wallin för samma tid. 

Fattigvårdsstyrelsen: 

I enlighet med valkommitténs förslag omvaldes till ledamöter Herrar 
Handlandena E. W. Olsson, Axel Beronius och Doktor Riber Blume för tiden 
intill 1918 års slut. 

Till suppleanter för denna tid valdes enligt valkommitténs förslag men på 
Herr Björsells förslag med ändrad ordningsföljd, Herrar Disponenten Hj. 
Carlsson, Järnsvarfvaren Aug. Thorsson och Fabrikören O. Bovik. 
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Samskoles tyr elsen: 
I enlighet med valkommitténs förslag omvaldes enhälligt Herrar 

Kyrkoherden Fritz Liisch och Kapten Aug. Kihlberg till resp, ledamot och 
suppleant för år 1915. 

Lysekils Föreläsningsförening: 
Herr Doktor Axel Nilsson omvaldes enhälligt till ledamot för år 1915 i 

enlighet med valkommitténs förslag. 

Lysekils Sparbank: 
Till hufvudmän intill 1917 års slut hade valkommittén föreslagit Herrar 

Aug. Kihlberg, John Sterner, A. W. Christensson, L. Laurin och O. G. Löfving. 
Beträffande detta förslag påpekade Herr Anderson, att för treårsperioden 

enligt reglementet endast 4 ledamöter skola väljas, samt ätt Herr Löfving redan 
är hufvudmän, därtill vald af de öfriga hufvud- männen, men att ytterligare en 
plats blifvit ledig till 1915 års utgång, hvadan alltså visserligen 5 skulle väljas, 
men cn afdessabloft ta ett år. 

Då olika meningar gjorde sig gällande om detta val, föreslog Herr 
Ordföranden, att Stadsfullmäktige välja 5 ledamöter sålunda, att de fyra, som 
erhålla högsta röstetalet, äro valda för tre år, och den som därefter kommer 
närmast i röstetal vald på ett år. 

Om detta förslag enade man sig, hvarefter med sluten omröstning företogs 
val, som utföll sålunda, att till hufvudmän för tiden intill 1917 års slut valdes 
Herrar Förvaltaren John Sterner med 21 röster, Inspektören A. W. Christensson 
med 20 röster, Kapten Aug. Kihlberg med 19 röster och Direktören L. Laurin 
med 14 röster. 

Närmast i röstetal kommo Herrar O. Nordström och Aug. Mattsson båda 
med 11 röster hvarför lottning dem emellan företogs, som utföll så, att 
Fabrikören Herr Aug. Mattsson förklarades vald till hufvudmän för år 191b. 

Brandförsäkringskommittén: 
I enlighet med valkommitténs förslag omvaldes enhälligt för år 1915: till 

ledamöter Herrar Byggmästaren Oscar Wallén oeh Stads- 
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ingeniören Oscar A. Kornell samt till suppleanter Herrar Kamrer Gustaf 
Bundsen och Snickaren C. J. Nordström. 

Handels- oeh Sj öfartsnämnden: 
Valkommittén hade föreslagit omval för tiden intill 1916 års slut af de 

afgående ledamöterna Herrars Gunnerson, Radhe, Em. Hörman;, Lindbom, 
Björsell, Löfving samt nyval af Herr J. A, Jacobson efter aflidne Herr L. A. 
Carlsson. 

Herr Gunnerson och Radhe undanbådo sig återval. 
Härpå ville Stadsfullmäktige ej gå in, men då Herr Radhe förebar laga skäl 

att få afgå, och Herr Gunnerson på inga villkor önskade blifva omvald, 
föreslogs i deras ställe Herrar Ragnar Berger. och Carl Andersson. 

Valda blefvo Herrar Lotsförmannen Em. Hörman, Fabrikören J. E. 
Lindbom, Fabrikören Rich. Björsell, Handlanden O. G. Löfving, Mäklaren C. 
Andersson, Handlanden J. A. Jacobson och Bankdirektören Ragnar Berger med 
den sistnämnde såsom sammankallande. 

Lysekils Stads Elektricitetsverk Styrelse: 
I enlighet med valkommitténs förslag omvaldes enhälligt för år 1915 

följande: 
Ledamöter: Herrar Direktören L. Laurin, Fabrikören J. E. Lindbom och 

Förvaltaren John Sterner med Herr Laurin såsom sammankallande samt 
suppleanter: Herrar Ingeniören G. Sandberg och Byggmästaren Oscar Wallén. 

Stadens ombud vid bolagsstämmor m. m. med Lysekils 
Järnvägsaktiebolag: 

Enhälligt valdes till ombud Herr Kyrkoherden Fritz Liisch och till 
suppleant Herr Handlanden B. P. Jonsson båda för år 1915 och af valkommittén 
föreslagna till omval. 

Lysskils Brännvinsförsäljningsaktiebolags Styrelse: 
Valkommittén hade till omval föreslagit nedanstående för år 1915 och 

valdes i enlighet därmed: 
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Till ledamot: Herr Förvaltaren John Sterner. 
Till suppleant: Herr Stenhuggaren Herman Gunnarsson. 

Parkstyrelsen: 
För tiden intill 1918 årsslut valdes i enlighet med valkommitténs förslag:
Till ledamöter: Herrar Byggmästaren Rob. Christenson, Träd-

gårdsmästaren Axel Lindebäck, Bokhandlaren Albert Wallin, Träd-
gårdsmästaren Oscar Hansson och Kamreraren Gustaf Bundsen, med Herr 
Christenson såsom sammankallande. 

Till suppleanter: Herrar Stenhuggaren Herman Gunnarsson och 
Folkskolläraren And. Jacobsson. 

Efter detta Val begärdes ordet af Herr Radhe som höll följande 
anförande: 

* »Då Parkstyrelsens mångårige Ordförande Herr Konsul Gust. Richter på 
grund af sjukdom undanbett sig återval och därför med dettä års utgång 
lämnar Parkstyrelsen, beder jag, att vi här som en ringa gärd af tacksamhet 
förena oss i att till Herr Konsul Richter få uttala vårt hjärtliga tack och 
erkännande för det trägna arbete, han nedlagt mom Parkstyrelsen, och hvarom 
Parkens förskönande lämnar oss det tydligaste bevis. 

Stadsfullmäktige' visade sitt deltagande i dessa hyllningsord genom att 
Vid deras framförande mangran t resa sig. 

Valkommittén: 
I denna kommitté skulle för år 1915 inväljas fem ledamöter, men beslöto 

Stadsfullmäktige att först behandla den motion af Herr Ljungberg hvarigenom 
ändring af § 7 i Stadsfullmäktiges arbetsordning företagits, och skulle för den 
händelse detta ändringsförslag i dag skulle antagas nämnda val uppskjutas till 
Januari 1915. 

Motionen, som upplästes, var af följande lydelse: 

Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Sedan komitéutlåtandet rörande Stadsfullmäktiges arbetsordning blivit 

avlämnat, har jag kommit att observera en detalj i denna arbetsordning, som 
jag anser borde ändras. Paragraf 7 i arbetsordningen bestämmer, att årligen i 
december skall tillsättas den s. k. 
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valkomitén. Nu kan inträffa, att Stadsfullmäktige välja ledamöter till 
valkomitén som äro i tur att ävgå ur fullmäktige. Då man i varje fall inte kan 
så noga veta hur ett Stadsfullmäktigeval kan utfalla, ar det inte uteslutet, att 
person., vald till ledamot i valkomitén, icke blir omvald till Stadsfullmäktig 
och att således fyllnadsval till valkomitén får äga rum. För utseende av 
valkomité i januari talar därtill den Anständigheten, att det dock är för den 
genom Stadsfullmäktigevalet nyblivna fullmäktigekorporationen 
valkomitén skall uppgöra förslag till val inom fullmäktige. 

Jag hemställer därför till Herrar Stadsfullmäktige att besluta, att paf. 7 
i Stadsfullmäktiges arbetsordning måtte erhålla följande ändrade lydelse: 

Årligen vid första sammanträdet i Januari 
månad tillsättes en komité av 5 personer med 
uppdrag att för varje gång uppsätta förslag till 
kandidater till de kommunala befattningar, som 
Stadsfullmäktige under året hava att välja. 

Lysekil den 18 November 1914. 
AXEL LJUNGBERG. 

Stadsfullmäktige beslöto i enlighet med det i motionen föreslagna 
ändringsförslaget, hvadan valet till valkommittén skulle företagas vid 
Stadfullmäktiges första sammanträde i nästkommande Januari månad. 

Härefter valdes i hufvudsaklig öfverensstämmelse med valkommitténs 
förslag revisorer för granskning af följande räkenskaper för år 1914. 

Drätselkammaren: 
Herrar Bankkamreraren Rud. Lindblad, Urmakaren Carl Johan Lycke 

och Tandläkaren Axel Kjellberg med Herr Lindblad såsom sam-
mankallande. 

Suppleanter: Herrar Kamrer Hugo Hallgren, förste och Bank-
tjänstemannen G. Frankenberg, andre suppleant. 

Hamnstyrelsen: 
Herrar Bankkassören Eric Hallgren, Handlanden Eric Blomberg och 

Förmannen C. Rundgren med Herr Hallgren såsom sammankallande. 
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Suppleanter: Herrar Handlanden Ragnar Andersson och Bank-
tjänstemannen T. Reichenberg. 

Hälsovårdsnämnden : 
Herrar Lagerchefen Viktor Lindbom och Fabrikören Elof Cornér med 

Herr Lindbom såsom sammankallande. 
Suppleant: Herr Handlanden E. W. Olsson. 

Fattigvårdsstyrelsen : 
Herrar Handlanden O. Dorthé och Barberaren G. A. Löfgren med Herr 

Dorthé såsom sammankallande. 
Suppleanter: Herrar Handlanden 0. Freden och Skräddaremästaren 0. 

Bergqvist. 

Samskolestyrelsen: 
Herr Bokhållaren Rich. Ekdahl. 

Lysekils Föreläsningsförening: 
Herr Tandläkaren Axel Kjellberg. 

Lysekils Skyttegille: 
Herr Kamreraren Gustaf Bundsen. 

Lysekils Brännvinsförsäljningsaktiebolag: 
Herr Journalisten Ehrnfrid Landeberg. 
Suppleant: Herr Bankkassören Eric Hallgren. 

Parkstyrelsen: 
Herrar Ångbåtskommissionären Axel Norrman och Banktjänstemannen 

Hj. Johansson med Herr Norrman såsom sammankallande. 

Lysekils Stads Elektricitetsverk: 
Herrar Fabrikören Elof Cornér och Ingeniören Carl Forström med Herr 

Cornér såsom sammankallande. 
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Innan suppleantvalet företogs beslöto Stadsfullmäktige på Herr Lidells 
förslag att välja tvenne suppleanter i stället för förutvarande en suppleant, och 
utföll valet så, att till suppleanter väldes: 

Herrar Handlanden B. J. Jonsson och Folkskoll. And. Jacobsson. 

§ 154  
Magistratens instruktion för Stadstjänare upplästes och lades till 

handlingarna. 

§ 155  
Likaledes upplästes Magistratens instruktion för skatte- och bötes-

exekutor. Skrifvelsen lades till handlingarna. 

§ 156  
Föredrogs Lysekils Stads Elektricitetsverk styrelses förslag till 

Reglemente för samma styrelse. 
Förslaget som upplästes var af följande lydelse: 
§ 1. Styrelsen öfver Lysekils Stads Elektricitetsverk har i uppdrag: Att 

vårda, förvalta och underhålla stadens — Bil. § 156. 
Herr vice Ordföranden föreslog tryckning af förslaget, så att 

Stadsfullmäktiges ledamöter däraf kunna taga del. 
Herr Radhe yrkade bordläggning af ärendet, och beslöto Stadsfullmäktige 

att bordlägga ärendet, samt i tryck låta utdela det till Stadsfullmäktiges 
ledamöter. 

§ 157. 
Föredrogs förslaget från de af Lysekils Stadsfullmäktige den 4 Mars 1913 

valda kommittérade med anledning af ifrågasatt markutbyte mellan Lysekils 
Stad och Lysekils Mek. Verkstads A.-B. för möjliggörande af en lämpligare 
sträckning af Verkstadsgatan 

Förslaget som lästes var af följande lydelse: 

Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Med anledning af ifrågasatt markutbyte mellan Lysekils stad och Lysekils 
Mekaniska Verkstads Aktiebolag för möjliggörande af en lämpligare sträckning 
af Verkstadsgatan, hafva undertecknade den 4 
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mars 1913 erhållit i uppdrag att inleda underhandlingar med verk-
stadsbolaget rörande nämnda markutbyte samt att upprätta och till 
stadsfullmäktige inkomma med förslag till byteskontrakt. 

I detta ärende få vi först erinra om att då verkstadsbolaget under år 49:08 
inköpte sina nuvarande områden från Lysekils stad, bolaget åtog sig att inom 
viss tid anlägga den s. k. Verkstadsgatan på sätt en då företedd karta med 
profil angifver. Detta gatuförslag, som i framställningen här nedan kommer att 
benämnas Alternativ I, har blifvit inlagd t på den nuvarande stadsplanen och 
företer en synnerligen skarp stigning, som gör gatan mindre lämplig för en 
tyngre trafik. 

Det gatuförslag jämte däraf föranledt markutbyte, hvarmed vi fått oss 
ålagt att taga befattning och som i det efterföljande benämnes Alternativ II, 
afser att afhjälpa berörda olägenhet, enär det icke företer några nämnvärda 
stigningar, hvarför det från denna synpunkt bör anses vara fördelaktigare för 
staden än Alternativ I, fastän det därmed förbundna markutbytet i och för sig 
bereder verkstaden icke obetydliga fördelar på stadens bekostnad. 

Någon tid efter det ifrågavarande uppdrag lämnats oss, uppgaf 
verkstadsbolagets direktör Herr L. Laurin för kommitténs ordförande att 
bolaget vore betänkt på att afstå från fullföljande af Alternativ II, och den 29 
oktober 1913 inkom till ordföranden från verkstadsbolaget kanta rörande ett 
nytt förslag, Alternativ HI. Detta förslag har emellertid icke kunnat af oss 
behandlas, då det icke var åtföljdt af någon beskrifning och uträkning rörande 
de områden, som skulle vinnas och afstås å ömse sidor. Någon dylik 
beskrifning och uträkning har icke heller kunnat erhållas, oaktadt upprepade 
framställningar därom. 

j Häraf framgår att kommittén ännu icke varit i tillfällle att upptaga några 
underhandlingar med verkstadsbolaget. 

Emellertid anse vi oss böra fästa stadsfullmäktiges uppmärksamhet 
därpå att icke något af dé här ofvan nämnda tre alternativen är ägnadt att nå 
erforderligt sätt ombesörja trafiken till Rinkenäs och kringliggande områden 
af den anledningen att icke något af dessa alternativ medgifver framdragande 
af järnvägsspår. Då Rinkenäs- området, som i sin helhet äges af staden, 
erbjuder synnerligen lämpliga förhållanden ifråga om industrianläggningar, 
synes det oss vara 
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för staden 'synnerligen angeläget att försäkra sig om en spårförbindelse till detta 
område. 

På grund häraf anse vi att stadsfullmäk tige böra rem mittera ifrågavarande ärende 
till Byggnadsnämnden för erhållande af nytt gatuförslag, som medgifver 
spårförbindelse med Rinkenäs, samt be- skrifning och uträkning ropande de områden', 
som för förslagets genomförande måste gå i utbyte mot hvarandra. 

I sammanhang härmed anhålla vi att få erinra om en synnerligen viktig 
angelägenhet, som står i samband med frågan om Verkstadsgatans framdragande. 

Den 23 Januari 1912 beslöto Stadsfullmäktige, på förslag af Drätselkammaren, att 
bevilja verkstadsbolaget anstånd med anläggande af Verkstadsgatan under vissa år, som 
skulle räknas från den tid, »Drätselkammaren meddelat att mark för ifrågavarande gator 
är inköpt och gatorna blifvit utstakade»; hvarjämte stadsfullmäktige bemyndigade 
drätselkammaren »att på bästa villkor för stadens räkning förvärfva mark för gatans 
anläggning, vare sig detta komme att sko på fri villighetens väg eller genom 
expropriation». Såvidt vi hafva oss bekant, har drätselkammaren ännu icke fullgjort 
detta uppdrag, hvadan den tidpunkt, från hvilken verkstadsbolagets skyldighet att
anlägga gatan skall räknas, ännu icke inträdt Det är uppenbart att det är af vikt att en 
sådan tidpunkt fastställes, enär gatuanläggningen ju eljest blir uppskjuten på obestämd 
tid. På grund af vissa inträffade förhållanden vill det synas som om samma tidpunkt 
skulle kunna fastställas när som hälst beträffande Alternativ I, hvilket ju är det som för 
närvarande är det gällande och i öfverensstämmelse med bolagets köpehandling. Enligt 
Alternativ I skulle tagas i anspråk — förutom staden tillhörig mark — områden 
tillhörande dels numera aflidne fabrikören N. O. Lycke och dels Fabrikören Carl 
Olsson. Vi hafva emellertid inhämtat att verkstadsbolaget redan den 25 september 1912 
förvärfvat sig äganderätten till N. O. Lyckes område, hvadan alltså därefter endast
återstod en främmande markägare nämligen Carl Olsson. 

På grund häraf och då Carl Olssons mark upptager blott en mycket kort sträcka 
med billiga anläggningskostnader, torde stadsfullmäktige böra förklara sig afstå från 
sin fordran på anläggning af den del af Verkstadsgatan, som berör Olssons fastighet. 
Verkstadsbolaget kan ju sedan omedelbart påbörja gatans anläggande utan att 



 

1914 den 11 December. 

behöfva göra något intrång på annan mark än stadens och verkstadens egen 
mark. Under sådana förhållanden vill det synas som öm tiden för verkstadens 
skyldighet skulle kunna fastslås att taga sin början vid tiden för 
stadsfullmäktiges afstående från fordran på gatans utläggande öfver Carl 
Olssons ägor och att, därest stadsfullmäktige nu besluta sig för ett sådant 
afstående, tidpunkten skulle kunna inträda nu genast. Faktiskt har äfven förut 
från oeh med den 25 september 1912 något hinder icke mött för gatans 
påbörjande i de delar, som ieke berört Herr Olssons ägor. 

Häremot kan ju från verkstadsbolagets sida invändas att verkstaden icke 
är skyldig tillsläppa någon mark för gatan, utan att denna först bör förvärfvas 
af staden från bolaget. Om emellertid Alternativ N:o I skäll komma till 
användning, och detta är ju det enda antagna, så behöfver verkstadsbolaget af 
sin mark tillsläppa allenast en högst obetydlig del, förut tillhörig N. O Lycke; 
och det kan näppeligen icke vara verkstadsbolagets mening att fördröja gatu-
läggningsskyldigheten genom att vägra denna markbits försäljande till staden 
eller sätta så högt pris på den att staden nödgas anlita expropriationsförfarande 
för dess inlösande. 

På grund häraf få vi föreslå stadsfullmäktige: 
l:o) att afstå från Verkstadgatans anläggning genom bolagets försorg i 

den del, söm berör Herr Carl Olssons ägor; 
2:o) att härefter uppdraga åt drätselkammaren att vidtaga nödiga 

åtgärder för ett omedelbart fastställande af den dag, från hvilken tiden för 
bolagets skyldigheter med afseende å återstoden af gatan skall räknas; 

3:o) Ä remittera ärendet till byggnadsnämnden för erhållande af nytt 
gatuförslag med spårförbindelse till Rinkenäs. 

Lysekil den 17 November 1914. 

AXEL SUNDBERG. 
MAGNUS RADHE. ALFR. BOVIK. 

Herr Borgmästaren Sundberg föreslog ärendets återremiss till 
Byggnadsnämnden och Drätselkammaren. 

Herr Laurin nämnde, att så fort sfaden förvärfvat sig nödig mark för 
ifrågavarande gata, skall Lysekils Mek. Verkstads A.-B. fullgör v. 
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sitt arbete med densamma. Yrkade ärendets remiss till Hamnstyrelsen. 
Herr Ljungberg påpekade att om punkt 3 i kommittérades förslag 

remitterades till Byggnadsnämnden, så bör ock hela förslaget i fullt 
sammanhang där behandlas. 

Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige remittera ärendet till 
Byggnadsnämnden, Drätselkammaren och Hamnstyrelsen. 

§ 158  
De af Lysekils Stadsfullmäktige den 31 Juli 1913 valda kom- mitterades 

förslag till en s. k. finansplan för de närmaste 5 åren förelåg till behandling. 
Förslaget som upplästes hade följande lydelse: 

P. Jf . 
Den 31 Juli 1913 erhöllo undertecknade i uppdrag att i enlighet med en af 

Herr Axel Ljungberg väckt motion utarbeta och förlägga stadsfullmäktige en 
finansplan för de fem närmaste åren, däri borde ingå en undersökning af 
kommunens ekonomiska bärkraft samt hvilka större arbeten eller Företag, som 
under den närmaste tiden måste utföras och i hvilken ordning detta bör ske. 

Då det gäller att undersöka kommunens ekonomiska bärkraft måste man 
allra först göra en utredning angående stadens inkomster och utgifter inom 
ramen af nuvarande tillgångar och behof. 

För detta ändamål har kommittén uppgjort normalstater, hvilka kunna 
tänkas tillräckliga för en tid af fem år framåt eller till och med år 1918. 

Härvid har kommittén kommit till följande resultat: 
Normalstat för kommunen: 

Utgifter .............................................................. ‘ ...............................  131,300 
Räntor och amortering å kommunens nuvarande lån 84,255 
Räntor å lån, som kunna komma att upptagas till 

täckande af brist i 1914 års stat o. andra behof 3,000 87 255 
S:ma utgifter 218,555
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Inkomster ............................................................................................ 70,000 
Att uttaxera återstår således ........... 148.555 

Normalstat för kyrkan: 
Belopp att uttaxera .............. 20,600 

Normalstat för skolan: 
Belopp att uttaxera .  .............  ............................................................. 22.000 

Normalstat för högre folkskolan: 
Belopp att uttaxera .............. 1.500 

Normalstat för barnavårdsnämnden: 
Belopp att uttaxera   .............................................................................. 1,000 

S:ma uttaxering 193,655

Hvad därefter vidkommer kommunens skatteförmåga, så har kommittén 
inhämtat att bevillningskronornas antal under de sista sju åren varit följande: 

1908  ..................................................................  16,980 
1909  ..................................................................  18,642 
1910 .................................................................... 16,880 
19'11 ................................................................... 18,504 
1912 .................................................................... 19,535 
1913 .................................................................... 21,000 
1914  ..................................................................  22,625 

Med anledning af stegringen under de tre siste, åren torde man kunna 
antaga att bevillningskronor na skola under de närmaste fem åren komma att 
stiga med omkring 1,000 kronor om året eller un- der år 1918 till omkring 
26,000: --; och torde som en medelsiffra för dessa år kunna fastslås ett antal 
bevillningskronor af 23,500 Enligt ofyanstående beräkningar erfordras en 
uttaxering af 193,655 Om uttaxering företagas efter 7 kr. pr bevillningskrona, 
er- 

hålles för 23,500 bevillningskronor ....... 164,500 Bristen.................. . 
29,155 
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visar att en uttaxering måste veritställas med beräkning af omkring 8 kr. 40 öre 
pr bevillningskrona. 

Här förtjänar emellertid att erinras om att uti den beräknade uttaxeringen 
ingår ett belopp af kr. 30,040, ränta och amortering å stadens s. k. jordlån, som 
upptagits med beräkning att dess förräntande och amortering skulle kunna 
bestridas med hvad som inflyter å tomtförsäljning, så att uttaxering icke skulle 
behöfva tillgripas för nämnda ändamål. 

Hittills ha tomtförsäljningarna lämnat sådan afkastning, så att till och med 
ett öfverskott å 21,549 kronor 54 öre beräknats vid innevarande års början. 
Enligt uppgift från Drätselkammaren har under innevarande år för 
tomtförsäljningar influtit 48,949 kronor 36 öre. Då härtill kommer att med 
hänsyn till förestående förnyelse af arrendekontrakten beträffande stadens mark 
samt den höjning af arrendeafgifterna, som därvid antagligen kommer att äga 
rum, antagas kan att tomtförsäljningarna komma att pågå tämligen lifligt under 
de närmaste åren, synes man kunna hoppas på att tomtför- säljningskassan skall 
kunna bestrida ränta och amorteringen å jordlånet under de närmaste fem åren. 

Skäl förefinnes sålunda att minska uttaxeringsbeloppet för ifrågavarande 
femårsperiod med räntan och amorteringen å jordlånet, kr. 30,040 till kr. 
163,61':—. 

Om detta belopp fördelas å 23,500 bevillningskronor blir uttaxe-
ringsprocenten omkring 6: 96 pr bevillningskrona. 

Vi få emellertid framhålla att den beräknade inkomsten af tomt-
försäljningarna kan komma att slå fel och att resultatet vid sådant förhållande 
blir mindre förmånligt, liksom vi äfven måste reservera oss ifråga om 
beräkningarna i allmänhet med hänsyn till de tryckta ekonomiska förhållanden, 
som nu råda och framdeles än vidare kunna uppkomma i följd af den pågående 
världskrisen. 

Vid beräkningarnas uppgörande har icke bland stadens inkomster 
medtagits någon utdelning å stadens aktier i Lysekils Järnvägsaktiebolag. 
Bolagets verksamhet har visserligen under det nu tillända- lupna första driftåret 
visat ett sådant resultat, att staden kan i framtiden beräkna afkastning å de i detta 
företag nedlagda medlen. Under de närmaste fem åren kan eller bör emellertid 
icke någon utdelning ifrågasättas; och kommittén har i följd häraf icke ansett sig 
kunna räkna med någon inkomst å ifrågavarande aktier. 
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JKompqittén får meddela att staden vid 1913 års slut häftade i skuld för 
upplånta medel på följande sätt: 

Kommunens två obligationslån, återstod .... Kr. 1,314,000: — 
Kommunens öfriga lån ... . ...... „ 200,000: — 
Kyrkans amorteringslån, återstod ...... „ 122,088:26 

„ öfriga lån „ (nu dock betalda) n 9,000: — 
Skolans 2 amorteringslån „  .........................  „ 116,529:99 

S:ma skuld 1,761,618: 25 

Härtill kommer beslutfld upplåning för täckande af brist i 1914 års stat
 .................................................................................. Kr. 40,529: 54 

S:ma skuld 1,802,147: 79

Vid 1,913 års slut finnas reserverade följande medel: 
Öfverskott i tomtförsäljningskassan ...... Kr. 21,549: 54 
Medel, afsedda för vattenverkets utvidgning. . . „ 27,567: — 

Summa kr. 49,116: 54

De nya ändamål och behof, som för närvarande göra sig gällan- de, 
upptaga vi i kronologisk ordning på följande sätt: 

l:o) 
områden; 

2:o) 
3:o) 
4:o) 
5:o) 
6: o) 
7-°) 
8:o) 
9:o) 
10:o) 

Införlifning med staden af Slätten med kringliggande 

Uppförande af ny läroverksbyggnad; 
Aktieteckning i järnvägsförslaget Smedberg—Ed: 
Förbättring af stadens brandväsen; 
Reparation af kyrkan i och för utslängande af fukt m. m. 
D ro ttninggatans io rd n i ngss tällan de; 
Uppförande af prästgård; 
Reparation af kyrkans tornspira m. ra.: 
Anskaffande af ny kyrkogård; 
Utvidgning af vattenverket. 

Då beslut redan fattats angående de i mom. 3:o), 7:o) och S:o) 
omförmälda behof, innefattande en utgift å tillsammans 170,000 kr., måste 
dessa behof sättas i främsta rummet. 
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I hvilken ordning öfriga behof böra »gödoses, anse vi icke lämpligt att nu 
faställa. 

Lysekil den 12 November 1914. 

AXEL SUNDBERG. JOHN STERNER. 
FRITZ LUSCH. AXEL LJUNGBERG. 

ALFR. BOVIK. 

Stadsfullmäktige beslöto bordlägga ärendet, och att ofvanstående förslag i 
sin helhet skulle i dagens protokoll intagas. 

§ 159  
Lifsmcdelskommissionens i Lysekil yttrande öfver Stadsfullmäktiges den 

10 sistlidne nov. § 145 i prot. angående inköp af 1,000 säckar hvetemjöl för 
stadens räkning hade medelst följande protokollsutdrag inkommit: 

Utdrag af protokollet, hållet vid Lifs-
medelskommissionens i Lysekil sammanträde 

den 9 dec. 1914.

Närvarande: Herrar Rich. Björsell, Axel Johansson, E. F. Larsson, R. 
Berger och undertecknad Ordförande. 

 10 . __ _ _ _  ---------  --------------------------------------------------- _ 

 11 II. På Stadsfullmäktiges remiss af den 10 november får 
Kommissionen efter underhandlingar dels med Statens Lifsmedelskommission 
dels med större importör af brödsäd anföra följande: 

På vår förfrågan om tullfrihet kan påräknas för Statens import anföres, att 
hvad Staten kommer att inköpa upplägges å nederlag och tullens upphäfvande 
blir en senare fråga, som är af statsfinansiell innebörd, öfver hvilken 1915 års 
riksdag i sinom tid torde få tillfälle yttra sig. 

Då en sådan förutsättning af tullfrihet antagligen kommer att beröra äfven 
enskilda importörer, och man icke kan kalkylera priserna 
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annat än efter nuvarande noteringar, anser kommissionen att för inköp af 1,000 
säckar hvetemjöl bör beräknas ett belopp af 30,000 kronor. 

Kommissionen underhandlar med en firma om inköp af föreslaget kvantum 
mjöl med magasinering och vård hos säljaren att på order levereras, hvarigenom 
någon nämnvärd upplagsplats för mjölet icke här behöfves, till ett pris som med 
frakt och räntor torde belöpa sig till Kr. 30: — och 31: — pr säck levereradt hos 
konsumenten här i staden. Mjölet skulle betalas då uppläggning för Stadens 
räkning sker eller slutet af Februari 1,915. 

Kommissionens vidare underhandlingar om köp af berörda kvantum mjöl 
är beroende af Stadsfullmäktiges beslut, huruvida inköpet skall ske eller icke. 

Som ofvan 
MAGNUS RADHE. 

Rätt utdraget; betygas. MAGNUS RADHE. 

Under den i ärendet uppkomna diskussionen yttrade sig. 
Herr Radlie: Att kommittén underhandlat både med staten och enskilda 

leverantörer, men att man ej kan göra något åt saken förrän Stadsfullmäktige 
fattat beslut i frågan och hemställde detta måtte ske i dag. 

Herr Anderson yrkade remiss till Drätselkammaren, hvilket han enligt 
gällande lag ansåg nödigt. 

Herr vice Ordföranden föreslog att ordet »omnejd» utgår ur förslaget och 
att partiet sänkes till 500 säckar. 

Herr Radhe ansåg, att man borde vidhålla 1,000 säckar, samt att en remiss 
till Drätselkammaren ej tjänar något till, och att det ej heller behöfves, då 
Stadsfullmäktige och Drätselkammaren redan behandlat frågan. 

Herr Löfving fann, att staden ej skulle blifva så mycket betjänad med att 
upplåna 30,000 kr. och sedan antagligen upplägga mjölpartiet hos en kvarn, då 
man ändå ej vore säker om att få ut varan, om ett af brott i importen skulle 
inträda. 
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Herr Radhe anmärkte alt Herr Löfving själf vid fett föregående 
sammanträde påvisat omöjligheten af att här upplägga berörda mjöl, och att detta 
parti skall köpas och för stadens räkning uppläggas, samt att kontraktet kömme 
att så affattas, att ej krångel uppstode. 

Herr Ljungberg herriställde ätt Stadsfullmäktige besluta i hufvud- frågan, 
och att man kundfe lita på kommissiöiiéTis uttalande oin be- hofvet åt 
hvetemjöl. 

Herr Björsell: Alt ett köp under nuvarande förhållanden blefve något helt 
annat än under vatiliga korijunkturbr, och att nu så väl köpare som säljare toge 
alla eventuälitetér med i beräkningen. 

Herr Luckey: Att inan litet vai' Ställdfe sig tviflande om att under dessa 
tidsförhållandet! kuhha lita på att en eventuell leverans ordentligt fullgöres. 

Herr Gunnerson ansåg, att ingen risk förelåge, då frågan gäller ett direkt 
köp, och varan för stadens räkning upplägges, föreslog att köpa minst 500 helst 
1,000 säckar. 

Då öfverläggningen i hufvudfrågan förklarats afslutad, framställde Herr 
ÖfdiÖrandeh proposition på bifall till hvardera af de båda förslagen: 

Att i dag besluta uppläggandet af ett rbservlagät1 ai hvetemjöl eller: 
Att bordlägga ärendet för återrémiss och vldäre uibedniiig. 
Då Herr Ördförahdbh iörkläbat dfet senäre förslåget med öfver- vägande 

ja besvärat, begärdes votering, som framställdes enligt följande godkända 
vöteririgspropoéiliöii: 

Den, som vill bordlägga ärendet, röstar: ja; Den, det ifeké vill-, röstar: nej; 
Vinner nej, hafva StadsTullrhäktigé beslutit ätt upplägga ett reservlager af 
hvetemjöl. 

Vid uppröp till omröstning rösladb härfeiteb: 
Herrar Lidell, Karlsön; Laurin, Löfving, Hörman, AhderSdh, Lindbom, 

Wallén och Ordföranden: ja; men Herrar vice Ordförandéh, Radhe, Aug. 
Mattsson, Pehrson, Thbrsson, Björsell, BoVik, Ljungberg, Granberg, Luckey, 
Gunnarssoh, Gunnerson och Oscar J. Mattsson: nej. 

Stadsfullmäktige hade alltså med 13 röster mot 9 beslutat inköp af ett 
reservlager hvetemjöl. 

Härefter vidtog diskussionen om partiets Storlek och öfriga detaljer. 
Herr Anderson yrkade i likhet med vice Ordföranden, ätt ordet »omnejd» 

utgår ur förslaget. 
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Herrar Radhe och Gunnerson yrkade inköp af 1,000 säckar, den sistnämnde 
uttryckte ock önskemålet, att mjölinköpet jämväl skulle vara afsett för 
omnejden. 

Herr Luckey yrkade, alt köp ej afslötfes, innan definitivt pris för 
Stadsfullmäktige framlades. 

Herr Radhe och Anderson ansågo att kommissionen beträffande inköp borde 
få handla själfständigt. 

Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige med kvalificerad 
majoritet att till fett pris af 30 A 31 kr. pr säck fritt här, genom härvarande 
Lifsmedelskommission inköpa 500 säckar hvetemjöl, för hvilket ändamål medel 
skulle upplånas att inom kortare tid än två år återbetalas, ocli skulle mjölpartiet 
uteslutande användas för stadens behof, hvadan ordet omnejd ur förslaget utgår. 

Denna paragraf förklarädfes genast justerad. 

§ 160  
Magistratens skrifvelse om 200 kronors löneförhöjning för Stads- tjänare J. 

A. Johansson med Drätselkammarens yttrande förelåg till behandling. 
Drätselkammaren hade enhälligt tillstyrkt Magistratens hemställan, och 

beslöto Stadsfullmäktige enhälligt bevilja begärda lönetillägg att upptagas i 1915 års 
stat. 

§ 161  
Drätselkammaren hade inkommit med begäran att för inköp och förbättring 

af inventarier få disponera det belopp kr. 2,057: —. som till Drätselkammaren 
utbetalts för brandskada. 

Stadsfullmäktige biföllo denna begäran. 

§ 162  
Brandchefens begäran öm ett anslag af kr. 1,075: — till inköp äf 500 meter 

ny slang förelåg jämte Drätselkammarens infordrade yttrande. 
Drätselkammaren hade tillstyrkt denna begäran, men samtidigt gjort 

anmärkning emot att vid den senaste eldsvådan underlåtits titt i enlighet med för 
staden gällande brandordning, dess 3 kap. 17 gifva brandsignaler. 
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Stadsfullmäktige beslöto bevilja kr 1,075: — för inköp, af 500 m. nya 
slangar. Beloppet skulle upptagas i 1915 års stat. 

Beträffande Drätselkammarens framställda anmärkning, beslöto 
Stadsfullmäktige i enlighet därmed, att uttala nödvändigheten af att vid alla 
eldsvådetillfällen i samhället, brandsignaler gifvas enligt gällande brandordning.

§ 163  
Under § 151 10/H föredragna, till Drätselkammaren remitterade ärendet fö? 

yttrande, förelåg ånyo till behandling jämte Drätsel- kammarens utlåtande, hvari 
tillstyrkts ett hyresbidrag af 300 å 400 kr. för sjukupptagningsanstalt häri staden 
utgörande halfva hyresbeloppet pr år. 

Herr Borgmästaren Sundberg meddelade, att styrelsen redan trädt i 
författning om att för sagda ändamål förhyra lägenhet till ett pris af 800 kr. 
årligen. 

Stadsfullmäktige beslöto enhälligt bevilja begärda anslag med 400 kr, att 
upptagas i 1915 års stat. 

§ 164  
Föredrog Herr Radhes under § 143 10/u detta år i Stadsfullmäktige väckta 

motion om ändring af § 2 i Stadsfullmäktiges arbetsordning, så att 
Stadsfullmäktige själfva utse sin sekreterare. 

Herr Radhe yrkade bifall till motionen. 
Herr Anderson ansåg, att det ej fanns motiv för ändring af 

Stadsfullmäktiges arbetsordning beträffande sekreterarens tillsättande. 
Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige att afslå motionen. 

§ 165. 
Från Hälsovårdsnämnden hade följande protokollsutdrag inkommit: 

Utdrag af protokollet, hållet hos 
Hälsovårdsnämnden i Lysekil å Rådhuset den 5 

november 1914.

Närvarande: Herrar Förste Stadsläkaren Axel Nilsson, Ordförande, 
Apotekaren R. Björkman, Fabrikörerna Aug. Mattsson och J. E. Lindbom samt 
undertecknad, sekreterare. 
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§ 6. Hamnstyrelsens ordförande vice Konsuln Magnus Radhe hade insändt 
en så lydande skrifvelse: 

»Till Hälsovårdsnämnden i Lysekil. 
Enär de af stadens kloaker, som hafva sitt utlopp vid Rosviks inre kaj, 

sprida en olidlig, stank som isynnerhet under sommarmånaderna, vid mera 
stillastående vatten och landvind, sveper öfver hela det starkt trafikerade 
området vid ångbåtshron och detta förvärras genom nya tillkopplingar i 
kloakledningen från stadens centrum, anser jag, att Hälsovårdsnämnden bör 
ingripa för att en ändring i systemet måtte ske, såvida icke detta hälsofarliga 
förhållande fortfarande skall få existera. 

Som bekant torde vara, äro de flesta jakter, som försälja fisk vid kajen, 
förtöjda just där de nuvarande kloakledningarna lämna sitt stinkande innehåll: i 
det grunda vattnet och ligger det nära till hands förmoda, att fiskaren, i étt 
obevakadt ögonblick, sköljer fisken i detta orena vatten; följden däraf för den 
köpande allmänheten kan lätt tänkas. 

Enligt min mening böra de utgående kloakledningarna sammanföras i ett 
utlopp och detta sistnämnda utdragas i sjön till ångbåts- brons östra sida på 
lämpligt djup, så att kloakgaserna följa bollenvattenströmmen ut i 
Gullmarsfjorden. 

Som Hamnstyrelsen inom kort kommer att tillbygga ångbåts- brons norra 
del, vore lämpligt, att kloakledningen indrages i tillbyggnaden, hvarigenom 
kostnader för rörens skyddande till stor del inbesparas. 

Jag, har delgifvit Stadsingenjör Kornell min åsikt i denna angelägenhet, 
och torde han inför Nämnden närmare kunna redogöra för förslagets utförande. 

Lysekil den 24 oktober 1914. 
MAGNUS RADHE.» 

Ordföranden föredrog jämväl en så lydande handling: 
»Till Hälsovårdsnämnden. 

Sedan Lysekils nya stadsplan numera blifvit fastställd, torde na- ledning 
icke längre förefinnas att uppskjuta det ur sanitär synpunkt 
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nödvändiga ordnandet af kloakväsendet. Då lednipgen i stadens hufvudgafa 
utgöres af mindre lerrör, belägna c:a 1 meter under jord, kan man ej förundra sig 
Öfver att följden måste bli, att rätt ofta en olidlig stank ur kökens 
afloppsledningar skall besvära dem, som bo vid sådana ställen af Kungsgatan, 
där stagnation i centralledningarna på grund af sido tillförsel lättast fen ipträdp. 
Att hvarjp Jiten regnskur pä sådana ställen skall åstadkomma pfversvämning af 
ränn- stenarna samt vattnets inträngande i källarrummen är en själfklar sak. Jag 
tillåter mig därför hemställa,, att en fullständig plan för såväl vatten- som 
kloaksystemens ordnande iped det snaraste uppgöres, så att om möjligt 
åtminstpne de viktigaste hufyudledningarna i Kungsgatan samt flyttningen af det 
stinkande Rosviksutioppet kan påbörjas nästa vår. 

Lysekil den 15 september IQ 14. 
AXpL NILSSON, Stadsläkare.» 

Hälsovårdsnämnden, som ansåg det nödvändigt, att de vid Rosviks kaj 
utmynnande kloakledningarna snarast möjligt blefve utdragna på tillräckligt 
djup, samt ur sanitär synpunkt onskvärdt, om de viktigaste 
kloakhufvudledningarna kunde 'oinläggas med tillräckligt grofva rör och 
placeras på större djup, beslöt på grund häraf att öfverlämna ifrågavarande 
ärenden till Stadsfullmäktige för vederbörlig behandling. 

Som ofvan 
ELIAS SANDELL. 

Justeras: 
AXEL NILSSON. 

Rätt utdraget; betygar. 
ELIAS SANDELL.' 

Under diskussionen yttrade Herr Radhe, att IIam styrelsen äfven finge 
bidraga till de kostnader, som af arbetets utförande uppstå, Herr Lidell yrkade 
remiss till Vatten- och Kloaks ty rel sen, Hamn- slyrelsen och 
Byggnadsnämnden, Herr Ljungberg yrkade remiss älven till Drätselkammaren.
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Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige att remmittera ärendet 
till Vatten- och Kloakstyrelsen, Hamnstyrelsen och Byggnadsnämnden. 

§ 166. 
Idrottsföreningen Kamraternas ansökan om ett anslag af kronor 250 för år 

1915 föredrogs. 
Drätselkammaren hade behandlat frågan gonom att ett anslag af kronor 200 

var i budgetsförslaget för år 1915 upptaget. 
Stadsfullmäktige beslöto enhälligt att anslå kr. 200, att upptagas i 1915 års 

stat. 

§ 167. 
Från Herr L. Laurin förelåg skriftlig motion, att Stadsfullmäktige behagade 

anslå högst 400 kr. som stadens bidrag för undersökning af förbättrad utfartsväg 
från Lysekil öfver Stångenäset. 

Herr Laurin redogjorde för i hvilket skick vägen befinner sig, ansåg att man 
på enskild väg borde söka bearbeta vägstyrelsen att det blefve landsväg, då väl 
knappast någon stad i riket utom Lysekil saknar dylik. Yrkade bifall till motionen 
och dess remiss till Drätselkammaren. 

Herr vice Ordföranden ansåg, att det ej vore någon lätt sak att, vfena 
vägstyrelsen för sagda syftemål på grund af föregående förhållanden, men att 
man borde ingå till Konungens Befallningshafvande med begäran, att de 
väghållningsskyldige ålades att utlägga vägen till större bred®? så att den blir 
tillräcklig för biltrafik, förenade sig i Herr Laurins yrkande om remiss till 
Drätselkammaren 

Herr Radhe hyste betänkligheter mot, att staden lägger sig ut för vägfrågan, 
synnerligen i dessa hårda tider, och säkerligen komma vederbörande på 
landsbygden att motsätta sig saken, och att vi i Lysekil få vara nöjda med vägen 
sådan den befinnes. 

Då öfverläggningen förklarats afslutad, beslöto Stadsfullmäktige remittera 
motionen till Drätselkammaren. 

§ 168. 
Herr Radhe meddelade, att den nya kajen nu afsynats, och att man beslutat 

sig för att utdraga densamma ytterligare 20 meter. 



 

1914 den 11 December. 

hvilket vore nödvändigt för kajspårets skull, så att detta kan gå längs hela kajen; 
dock öfverskrider nämnda ökning ej ramen af kostnadsförslaget. 

Herr Ljungberg ansåg det lämpligt att Stadsfullmäktige fått kännedom om denna 
utökning af den ursprungliga planen, innan den sattes i verket, ty eljest handlade 
kajbyggnadsdirektionen såsom ett eget departement, påpekade äfven ett annat yttrande 
af Herr Radhe nämligen tanken att utbygga piren, hvilket talaren ej kunde erinra sig 
hafva varit under Stadsfullmäktiges behandling, utan hade det endast varit fråga om 
utfyllnad af kajområdet. 

Herr Radhe genmälte härtill, att man ej kunde med hvarje detalj i ett förslag 
inkomma till Stadsfullmäktige, hvilket äfven betydligt skulle försena arbetet, fann det 
egendomligt att Herr Ljungberg alltid hade så stora planer, så fort det gällde hamnen, 
samt frågade om det vore Herr Ljungberg obekant, att Stadsfullmäktige anslagit 5,000 
kr. för Rosvikskaj. 

§ 169. 
Att justera dagens protokoll utsågos Herrar Pehrson och Björsell. 

Justeradt: 
FRITZ LUSCH. 

AXEL PEHRSON. 
RICH. BJÖRSELL. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Att ofvanstående protokoll blifvit efter förut skedd kungörelse och justering 
offentligen uppläst å Rådhusrättens nuvarande sessionsrum Tisdagen den 22 
December 1914, betygas. 

FRITZ LUSCH. 
AXEL HOLMQVIST. 

Lysetilsposlens Boktryckeri 1V15. 



 

 Bil. § 156. 

FÖRSLAG 
TILL 

REGLEMENTE 
FÖR 

STYRELSEN 
ÖFVER 

LYSEKILS STADS ELEKTRICITETSVERK. 
§ 1 

Styrelsen öfver Lvsekils Stads Elektricitetsverk har i uppdrag: SfyrelseD» v
  

att vårda, förvalta och underhålla stadens elektricitetsverk med 
            allt hvad till detsamma hörer såsom byggnader, ledningsnät, stolpar etc., ägande 

styrelsen rätt att för verkets tekniska skötsel och kontroll härom träffa aftal med 
kompetent sakkunnig person; 

(att ombesörja belysningen med elektricitet af stadens gator, all 
männa platser oeh planteringar); 

att utöfva kontroll öfver, att ledningar oeh installationer, utom af 
elektricitetsverkets eget folk, ieke, utföres af andra entreprenörer än sådana som erhållit 
styrelsens tillstånd, det senare gällande endast till dess styrelsen annorlunda förordnar 
och på villkor, som 

   styrelsen bestämmer; 
att utföra mindre nödiga ändringar och tillökningar uti elektricitetsverket och 

ledningsnät samt därtill hörande delar; 
att själf eller genom ombud hos domstolar och myndigheter eller hvar annorstädes 

stadens rätt kan vara ifråga anhängiggöra. utföra och bevaka stadens talan uti 
förekommande mål och ärenden, som röra den åt styrelsen uppdragna, förvaltningen; 
ägande styrelsen i sådana fall att utan stadsfullmäktiges hörande, såväl under rätte-
gången som dessförinnan sluta för staden bindande förlikning samt att i konkurs ingå 
öfverenskommelse, enligt § 94 af gällande konkurslag och antaga ackord. 

i



 

               Styrelsen består af tre ledamöter, hvilka af stadsfullmäktige väljas för fyra år i sänder.
Två suppleanter för styrelsens ledamöter äfvensom två revisorer, med Två 

suppleanter, för granskning af styrelsens räkenskaper och förvaltning utses, 
äfvenledes af stadsfullmäktige, för ett år i sänder; och afse dessa val det kommande 
räkenskapsåret. 

Afgår ledamot eller suppleant under den för honom bestämda 
tjänstgöringstiden, väljes annan person för den tid, som för den af- gångne återstått. 

De förhållanden, som enl. § 28 i Kungl. förordningen den 21 Mars 1862 om 
kommunalstyrelse i stad utestänga från valbarhet i ill stadsfullmäktig, gälla likaledes 
i fråga om ledamot och suppleant i styrelsen samt om revisorer och suppleant för 
sådan. 

Den, som blifvit till ledamot eller suppleant i styrelsen utsedd, må kunna 
uppdraget sig afsäga: 

om han icke är inom staden eller dess område boende; 
om han är ämbets- eller tjänsteman och af sin befattning hindras att uppdraget 

fullgöra; om han såsom ledamot är i tur att ur styrelsen afgå; om han uppnått 60 års 
ålder; eller om han eljest uppgifver hinder, som af stadsfullmäktige godkännes. 

§ 3. 
Arbete- Styrelsen väljer vid första sammanträdet af hvarje kalenderår fordeinmg. jnom sjg 

ordförande och vice ordförande. 
Vaf af ordförande och vice ordförande skall hos stadsfullmäktige anmälas. 

§ 4 
Styrelsen sammanträder, på kallelse af ordföranden, så ofta ord- en" föranden 

finner nödigt eller minst två styrelseledamöter det påkalla. 
Till dessa sammanträden äger styrelsen äfven kalla verkets kontrollant som 

rådgifvare. 

§ 5 
Ärende må ej hos styrelsen till afgörande företagas såvida minst ej halfva 

antalet ledamöter äro tillstädes. Därest olika meningar yppas verkställes öppen 
omröstning, och blifver den mening gällande, hvarom de flesta ledamöter sig förena.



 

Väl skall, där någon närvarande ledamot det äskar, ske med slutna sedlar. Utfalla vid 
sluten omröstning rösterna lika, skilje lotten. 

Äro ordföranden och vice ordföranden hindrade att styrelsens sammanträde bevista, 
utses ordförande för tillfället. 

§ 6 
Vid styrelsens sammanträde föres protokoll, som senast vid därpå Protokoll, följande 

sammanträde justeras. 
Till protokollet skola, jämte anteckning om tillstädesvarande ledamöter, 

upptagas de ärenden, som till handläggning förekomma, äfvensom de beslut 
som fattas. 

Styrelsen antager till viss tid eller tillsvidare med ömsesidig Tjänstemäns uppsägningsrätt 
för verket erforderliga tjänstemän och öfrig personal. antÄ^ande- 

Aflöning till tjänstemännen (Direktör, Disponent, Kamrerare, Ingenjör och 
Verkmästare) bestämmes, på styrelsens förslag, af stadsfullmäktige. 

§ 8 
I öfrigt underställas stadsfullmäktiges pröfning de styrelsens be- Tariffer och slut, som 

angå: 
priset å elektrisk energi såväl för den allmänna gatubelysningen som för öfrig 

förbrukning och 
reglemente för begagnande af elektricitet. 

§ 9 
Inom tid, som af magistraten bestämmes, bör styrelsen hvarje inkomst-och år till 

magistraten öfverlämna förslag till nästkommande årets utgifts- och inkomststat, däri 
inbegripen aflöning för de under styrelsen lydande tjänstemän äfvensom uppgift å de arbeten, 
som för året erfordras. 

§ 10 
Till styrelsen inflytande medel skola, i den mån de ej äro för löpande utgifter behöfliga, 

insättas å styrelsens räkning i någon af de cvring i Lysekil befintliga bankinrättningarna: 
hvarjämte sådana medel, som för årets utgifter icke anses erforderliga, böra, så snart 
lämpligen ske kan, aflämnas till stadskassan. 



 

§ 11 
Öfver verkets förvaltning och rörelse skala föras fullständiga ^bersttei- räkenskaper, hvilka för 
hvarje kalenderår afslutas och före den 1 ser. Mars det nästkommande året af styrelsen aflämnas till 
drätselkammaren för att i stadens allmänna räkenskaper upptagas och tillika med dem granskas. 

Styrelsen har att före den 1 April hvarje år till stadsfullmäktige inkomma med 
särskilda redogörelser för förvaltningen af elektricitetsverkets angelägenheter. 

§ 12  
                           Vid utförandet af de arbeten, som för ledningars anläggande komma att företagas å gator 

och offentliga platser, skall iakttagas, att allmänna trafiken så litet som möjligt 
därigenom hindras. 

§ 13  
Sårekiida j öfrigt åligger styrelsen att ställa sig till efterrättelse de sär- upp skilda föreskrifter, som 
kunna komma att af stadsfullmäktige meddelas, samt att event. genom verkets kontrollant, 
verkställa utredningar och afgifva yttranden, som stadsfullmäktige från styrelsen infordra. 

§ 14- handhafvandet och redovisningen af de 
till styrelsen med- e delade uppdragen ansvara ledamöterna gemensamt, med den inskränk
ning, att för fattande af beslut endast de ledamöter, som däri deltagit, blifva ansvarige, samt 
att, om något försummas eller obehörigen tillgöres af ledamot i uppdrag, som genom af 
stadsfullmäktige godkänd arbetsfördelning blifvit till honom ensam öfverlemnadt, han 
därför äfven ensam ansvarar. 

Den. styrelsen sålunda åliggande gemensamma ansvarigheten omfattar jämväl 
vården och förvaltningen så väl af den stadens egendom, som för verkställande af 
styrelsens uppdrag blifvit åt samma styrelse öfverlemnad, som ock af den till styrelsen 
inflytande uppbörd, utan annan inskränkning än den, som följer af den egentliga 
kassarörelsens uppdragande åt särskild af stadsfullmäktige godkänd kassaförvaltare 
inom styrelsen och må alltså de göromål, för hvilka kassaförvaltaren ensam ansvarar, 
icke utgöras af andra än dem, som omfatta den egentliga kassarörelsen. 

Lysekilspostens Boktryckeri 1915.



 

  1914           Lysekils           N:r 13 
    Stadsfullmäktiges Handlingar. 

Protokoll, hållet vid Stadsfullmäktiges i Lysekil 
sammanträde den 29 December 1914. 

Frånvarande var med anmäldt och godkändt förfall: Herr Richter. 
Herr Borgmästaren Sundberg öfvervar förhandlingarna. 
Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ 170  
Val af ledamöter och suppleanter i taxeringsnämnden för 1915 skulle 

företagas och hade valkommittén föreslagit: 
Till ledamöter: Herrar Kamrer J. A. Anderson, Handlanden P. A. 

Malmrot, Stenhuggaren Axel Johansson, Lotsförmannen Em. Hor män oeh 
Förvaltaren Claes Rosén. 

Till suppleanten Herrar Konsul J. G. Gunnerson, Handlanden E. W. 
Olsson, Stenhuggaren Karl Kristensson, Brefbäraren W. Snell och Fabrikören 
Elof Cornér. 

Herr Kamrer J. A. Anderson afsade sig på grund af sjukdom och föreslog 
i sitt ställe Kyrkovaktmästaren J. A. Augustsson. 

Herr Hörman afsade sig äfven. 
Stadsfullmäktige godkände Herr Andersons, men ej Hen* Hörmans afsägelse. 
Herr Granberg föreslog Urmakaren Carl Johan Lycke i Kamrer Anderssons ställe. 
Valda blefvo till ledamöter: 
Herrar Handlanden P. A. Mamrot, Stenhuggaren Axel Johansson, Lotsförmannen Em. 

Hörman, Förvaltaren Claes Rosén och Kyrko- vaktmästaren J. A. Augustsson; 
och till suppleanter: Herrar Handlanden E. W. Olsson, Stenhuggaren Karl Kristensson, 

Brefbäraren W. Snell, Konsul J. G. Gunnerson och Fabrikören Elof Cornér. 
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Herr Borgmästaren Sundberg meddelade, att lagen bestämmer, hvilken ledamot 
hvarje suppleant skall ersätta, och beslöto Stadsfullmäktige med anledning häraf, att 
suppleanterna skola vid förfall för ledamöterna ersätta dessa i den ordning, som de här 
ofvan an- gifvits d. v. s. att suppleant n:o 1 ersätter ledamot n:o 1 o. s. v. 

§ 171  
De af Stadsfullmäktige d. 25 juli 1912 tillsatta kommitterades utlåtande, huruvida 

Lysekils stad bör ingå i en ifrågasatt pensionskassa för de svenska städerna enligt till 
Stadsfullmäktige öfverlämnat reglemente förelåg nu och upplästes samt var af följande 
lydelse: 

Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Till fullgörande af oss gifvet uppdrag att meddela yttrande, huruvida Lysekils stad 

lämpligen bör ingå uti en ifrågasatt pensionskassa för de svenska städerna i enlighet 
med till Stadsfullmäktige öfver- lämnadt reglemente, få vi härmed anföra följande: 

Ifrågavarande pensionskassa afser att fylla en synnerligen be- hjärtansvärd uppgift, 
den nämligen att bereda städernas tjänstemän en tryggad existens jämväl under den tid, 
då de på grund af hög ålder icko längre förmå sköta sina befattningar. Pensionsåldern är 
fastställd till mellan 57—67 år, beroende på de med befattningarna förenade 
göromålens inverkan på innehafvarnas hälsotillstånd, och pensionsbeloppen få icke 
stiga till högre belopp än 5,000 kronor eller lägre än 300 kronor om året. Delägare i 
kassan äro de rikets städer, som besluta sig att ingå i densamma. Stad, som söker del
ägareskap i kassan, får ifråga om redan anställd personal efter godt- finnande ingå 
antingen för alla sina befattningshafvare eller ock blott vissa uppgifna 
befattningshafvare. Ifråga om därefter antagen ordinarie personal är staden däremot 
skyldig att ingå för alla fast anställda. Hvarje stad har frihet att inom nyssnämnda 
gränser bestämma de pensionsbelopp, som skola utgå ifråga om hvarje befattning i 
staden. För hvarje befattningshafvare, som sålunda af stad anmäles till pensionskassan, 
är staden skyldig att betala en årlig pensionsafgift, beroende på pensionens storlek samt 
befattnings- hafvarens ålder och kvarvarande tjänsteår. Beträffande personal, som 
antages efter stadens inträde i pensionskassan, har stad natur- 
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ligtvis rätt att vid hvarje befattnings tillsättande stadga att befatt- ningshafvaren skall af sin lön 
afstä så mycket söm belöper pä den årliga pensionsafgiften. Formellt sedt skulle således staden 
icke be- höfva åsamkas någon ökad utgift för inträde i pensionskassan, men i själfva verket blir 
det nog så, att staden till sist får gälda pensions- afgifterna, ty i och med det staden gör afdrag 
för dem, komma helt visst vederbörande befattningshafvare att göra anspråk på ökade 
löneförmåner. Som exempel härpå anföres. Om en vid 30 års ålder antagen poliskonstapel, 
hvars pensionsålder är fastställd till 57 år med en pension af 1,200 kronor, själf skall betala sin 
pension, får han vidkännas ett årligt afdrag å sin lön å 252 kronor 48 öre, hvilket ju afsevärdt 
minskar hans förmåga att existera pä t. ex. en begynnelselön af 1,200 kronor. Om en stad 
beslutar sig för att ingå i kassan, torde det därför vara klokt att först som sist besluta sig för 
pensionsafgifternas gäldande utan afdrag å befattningshafvarnas löner eller åtminstone att, 
såsom i enskilda järnvägarnas pensionskassa sker, göra afdrag for allenast halfva 
pensionsafgiften. 

Vidkommande nu anställd personal är det uppenbart att städerna icke kunna ingå i kassan 
för andra befattningshafvare än som därtill samtycka, i synnerhet om den fordran skulle 
uppställas att be- fattningshafvarna skulle återgälda pensionsafgifterna till staden. 

Enligt af oss gjord beräkning torde, om Lysekils siad skulle betala pensionsafgift för all 
sin nuvarande ordinarie personal, afgifterna uppgå till mellan 5,000 och 8,000 kronor om året, 
beroende på pensionsbeloppens storlek. 

Vi anhålla att få särskildt framhålla en stor svaghet hos »fråga- varande 
pensionsinrättning. Den bereder nämligen intet understöd till änkor och barn efter aflidna 
befattningshafvare. Om sålunda en befattningshafvare aflider före pensionsåldern har hvarken 
han eller hans familj någon som hälst fördel af hvad han inbetalt till kassan i pensionsafgifter. 
Låt oss taga ett exempel. En borgmästare tillträder vid 40 år sin befattning, med hvilken är 
förenad 5,000 kronors pension vid uppnådda 67 år. Hän får då betala i årlig pensionsafgift 649 
kronor. Om han aflider vid 66 års ålder har han utbetalt ej mindre än 16,864 kronor, och om 
ränta å afgifterna beräknas torde pensionskassan af honom fått ett kapital å minst 20,000 
kronor, som då är helt och hållet förloradt för honom och hans familj. 
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Om staden betalar afgifterna utan afdrag å lönen ställer sig ju förhållandet 
annorlunda, ty staden får då bära förlusten, men skall befattningshafvaren själf göra 
detta, så inses lätt att pensionsafgifterna med större fördel för honom och hans familj 
kunnat användas för anskaffande af en lifförsäkring. 

Med anledning af de antydda bristfälligheterna i pensionsregle- mentet och då 
Lysekils stad uppenbarligen kommer att åsamkas ökade utgifter genom ett inträde i 
pensionskassan, hvilka staden under en följd af år framåt icke utan stor olägenhet förmår 
bära, få vi härmed föreslå Stadsfullmäktige besluta att icke för närvarande ingå uti 
ifrågavarande pensionskassa. 

Lysekil den 8 Oktober 1914. 

AXEL SUNDBERG. AXEL NILSSON. 
ALFR. BOVIK. 

I enlighet med kommitténs förslag beslöto Stadsfullmäktige att staden för 
närvarande ej skall ingå uti ifrågavarande pensionskassa. 

§ 172  
Drätselkammarens och Hälsovårdsnämndens förnyade yttranden med anledning 

af den till desamma remitterade motionen af Herrar Ljungberg, Gunnarsson och 
Torsson om bostadsinspektion hade till Stadsfullmäktige inkommit. 

Den 1 oktober d. å. hade Hälsovårdsnämnden enligt protokoll tillstyrkt motionen 
på det sätt att ett anslag af 250 kr. för 1915 måtte ställas till Hälsovårdsnämndens 
förfogande för anställande af en bostadsinspektör. 

Detta yttrande hade af Herr Ordföranden i Stadsfullmäktige remitterats till 
Drätselkammaren, som den 28 Oktober d. å. behandlat detsamma och beslutat att till 
Hälsovårdsnämnden hemställa huruvida ej i reglementet för hälsovårdspolisen 
skyldighet inginge att förrätta bostadsinspektion samt om så ej vore förhållandet, att 
Hälsovårdsnämnden måtte åt hälsovårdspolisen uppdraga dylik inspektion. 

Härpå hade Hälsovårdsnämnden svarat den 3 december d. å. att 
hälsovårdspolisen Ehnberg icke rimligen kunde åläggas att förrätta ifrågavarande 
inspektion utan särskild ersättning och föreslog, 
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att han mot ett personligt lönetillägg af 200 kronor årligen åtoge sig ombesörjandet af 
bostadsinspektion. 

Drätselkammaren behandlade detta Hälsovårdsnämndens sistnämnda yttrande den 18 
december d. å. och beslöt med anledning däraf att till Stadsfullmäktige göra följande uttalande: 

»Att då Hälsovårdsnämnden anser, att hälsovårdspolisen har tid att utföra 
bostadsinspektion, bör han äfven göra det, men då hans lön som hälsovårdspolis är till visst belopp
fastställd, bör han således utan extra ersättning åtaga sig ombesörjandet af nämnda uppdrag». 

Herr Ljungberg fann af de gjorda uttalandena från Hälsovårdsnämnden och 
Drätselkammaren, att bådadera voro för bostadsinspektion, men ansåg att hälsovårdspolisen 
Ehnbergs tid ej tillåter att jämväl åtaga sig dylikt uppdrag, yrkade att Stadsfullmäktige måtte med 
anledning af ärendet besluta: införandet af bostadsinspektion, beviljandet af ett anslag af 200 kr. 
årligen för densamma att för 1915 tagas af medel för oförutsedda utgifter, att åt Hälsovårdsnämn
den uppdraga utarbetandet af reglemente för sysslan, samt att annonsera densamma ledig oeh 
med ansökningarna inkomma till Stadsfullmäktige, som välja befattningshafvaren. 

I detta yrkande instämde Herr Bovik. 
Herr Laurin yrkade bifall till Drätselkammarens sistnämnda uttalande af 18 dec. d. å. 
Då öfverläggningen förklarats afslutad, begärdes votering, som jämställdes enligt följande 

godkända voteringsproposition: 
Den som bifaller Drätselkammarens förslag röstar: ja; Den det icke vill röstar: nej; Vinner 

nej, hafva Stadsfullmäktige beslutat bifalla Herr Ljungbergs yrkande. 
Vid upprop till omröstning röstade härefter: 
Herrar vice Ordföranden, Lidell, Aug. Mattsson, Karlson, Pehrsson, Laurin, Löfving, 

Björsell, Horman, Anderson, Sterner, Luckey, Lindbom, Wallén och Ordföranden: ja; 
Men Herrar Torsson, Bovik, Ljungberg, Granberg, Gunnarsson, Gunnerson och Oscar J. 

Mattsson: nej. 
Herr Radhe deltog ej i omröstningen. 
Med 15 röster mot 7 hade alltså Stadsfullmäktige beslutat i enlighet med 

Drätselkammarens förslag. 
Härefter föreslog Herr Ljungberg att Stadsfullmäktige skulle åt Hälsovårdsnämnden 

uppdraga utarbetandet af instruktion för hälso 
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              vårdspolisen beträffande bostadsinspektion, och biföllo Stadsfullmäktige detta förslag. 

§ 173  
Drätselkammarens förslag till nya tomtarrenden för tiden 1915 — 1924 föredrogs. 

Förslaget var åtföljt af Drätselkammarens yttrande innehållande jämväl utlåtande från den 
kommitté, som af Drätselkammaren för frågans utredning tillsatts. 

Efter någon diskussion beslöto Stadsfullmäktige med anledning af ärendet följande:
Att remittera detsamma till Byggnadsnämnden för utrönande af hvilka tomter, som 

inom närmaste tiden behöfvas för reglering.. 
Att en kommitté för ytterligare granskning och utredning af tomtarrendeförslaget och 

hvad därmed sammanhänger tillsättes. 
Att denna kommitté skulle bestå af fem personer och valdes till 

kommitterade Herrar B. P. Jonsson, 0. G. Löfving, J. E. Lindbom, Aug. 
Mattsson och Magnus Radhe med Herr Jonsson såsom sammankallande. 

Beslöt äfven att låta trycka arrendeförslaget och till Herrar Stadsfullmäktige utdela 
detsamma. 

§ 174  
Drätselkammarens hemställan om Stadsfullmäktiges yttrande öfver Notarien och 

Rådmannen Josef Centerwalls räkningar på rättegångar, handläggningar af mål m. m. för 
stadens räkning förelåg. Räkningarnas sammanlagda belopp utgjorde kr. 1,074 och 75 
öre. 

Herr Sterner yttrade, att Drätselkammaren ej haft något att mot räkningarna invända, 
och att Herr Borgmästaren Sundberg vid ett par måls handläggning varit jävig hvarför det 
blefve staden som i dessa fall finge ersätta vikarie. 

Herr Borgmästaren Sundberg meddelade, att arvodena voro billiga, och att det 
blifvit staden vida dyrare, om hofrätten förordnat t. f. ordförande i rätten. 

Herr Radhe yrkade bifall till räkningarnas betalning, och beslöto Stadsfullmäktige i 
enlighet med detta yrkande. 
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§ 175  
Magistraten hade jämte utgifts- och inkomstförslaget för Lysekils stad och dess 

Hamninrättning för år 1915 inkommit med följande skrifvelse: 
Till Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 

Magistraten får härmed öfverlämna — — — — fl Bil. 175 a. 

Budgetsberedningens yttrande öfver Utgifts- och Inkomstförslaget förelåg i detta: 

Protokoll, hållet vid sammanträde ----------- — — — Bil. 175 b. 

Dessa handlingar föredrogos nu, hvarvid budgetsförslagen för såväl staden som 
hamninrättningen genomgingos. 

Beträffande uttaxeringen yttrade Herr Ljungberg, att han frän början tänkt sig densamma 
till 7,50 pr bev.-krona, men på grund af förestående nödhjälpsarbeten vore det nog nödigt att 
sätta uttaxeringen högre eller till 8 kronor, hade dock intet yrkande. 

Herr Radhe fann det tråkigt ätt under nu rådande förhållanden behöfva så väsentligt höja 
uttaxeringen, men detta vore dock nu nödvändigt samt beroende på, att man förr varit allt för 
njugg, då det gällt höjandet af uttaxeringen. 

Efter slutad öfverläggning beslöto Stadsfullmäktige godkänna Magistratens Utgifts- och 
Inkomstförslag i oförändradt skick för såväl staden som hamninrättningen, hvadan uttaxeringen
bestämdes till 8 kr. pr bev.-krona för 1915 och beslöts äfven enligt Magistratens förslag, att för 
täckandet af återstående brist upptaga ett lån å kronor 30,10'5: 35. 

Betalnings termin erna för konamunalutskylderna bestämdes till tre, i Mars, Juni och 
September. 

§ 176  
I sammanhang med hamninrättningens utgifts- och inkomstförslag 

för 1915 beslöto Stadsfullmäktige bemyndiga Hamnstyrelsen att upptaga 
ett kreditivlån å 44,000 kronor för hamnens räkning för nästa år. 
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§ 177  
En anmälan från hästuttagningsnämnden öfver till krigsmaktens behof i Lysekil 

uttagna hästar ooh fordon med tillbehör för 1915 beslöts läggas till handlingarna. 

§ 178  
Lyse och Lysekils Trädplanteringsförenings ansökan om ett anslag af 50 kr., 

hvilken ansökan af Herr vice Ordf, upptogs som egen motion remitterades till 
Drätselkammaren. 

§ 179  
Ordföranden i Lysekils Stads Pensionsnämnd Rektor Åke Wilson hade genom 

skrifvelse begärt förhöjdt arvode från 100 till 300 kr. 
Denna ansökan remitterades till Drätselkammaren. 

§ 180  
Herr Kamrer J. A. Anderson afsade sig på grund'av sjuklighet sitt ledamotskap i 

Drätselkammaren från och med 1915 års början, hvilken afsägelseaf Stadsfullmäktige 
godkändes, då laga skäl förelågo. 

Herr Ordföranden uttalade Stadsfullmäktiges tack till Herr Anderson för allt det 
arbete, han under en följd af år inom Drätselkammaren nedlagt samt beklagade hans 
afgång ur Drätselkammaren. 

§ 18L 
Att jämte Ordförande justera dagens protokoll utsågos Herrar Lindbom och 

Laurin. 

§ 182. 
Med anledning af att det var årets sista sammanträde i Stadsfullmäktige yttrade 

Herr Ordföranden såsom afslutrring på årets arbete följande: 

»Mina herrar! Ater har ett arbetsår gått till ända, men icke ett ar. mer eller mindre 
lika många andra utan ett, srom fått sin prägel af stora och sällsamma händelser. Äfven 
i vårt land, äfven i vårt samhälle hafva verkningarna redan försports af det stora världs 
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kriget, som rasar icke långt från vårt lands gränser. De svällande budgeter med hvilka 
våra stadssamhällen i sin raska utveckling vant sig att operera, hafva på många håll 
blifvit allt svårare att gå ihop och nödgat till ökade uttaxeringar hvarom vi nyss fått en 
kännbar erinring. Och måhända få vi, huru vi än hoppas och längta efter krigets slut, 
några år framåt räkna med samma eller an stegrad uttaxering, äfven om vår förhoppning 
på fred snart skulle gå i fullbordan. Det bör gifva oss anledning till betänksamhet oeb 
återhållsamhet beträffande utgifter som kunna anstå, men det bör ingalunda nedslå våra 
förhoppningar och vårt arbete på vår stads utveckling. 
Nu tackar jag Eder samtliga Herrar Stadsfullmäktige för det arbete Ni nedlagt i 

kommunens tjänst och det välvilliga öfverseende. Ni visat »ig. 
Vårt gemensamma tack riktar jag till Magistratens representant Herr Borgmästaren för 

hans alltid osparda intresse för våra förhand- jagar, det stöd han varit och den hjälp i råd oeh 
arbete han gifvit. Vi önska honom lycka till i en än viktigare församling, men beklaga för vår 
del att icke som vanligt få se honom här under en stor del af året. 

Ur Stadsfullmäktige afgå nu trenne ledamöter Herrar Richter, Björsell och Pehrsson. 
Herr Richter har alltsedan stadsfullmäktigeinstitutionens införande tillhört densamma 

och långt förut kommunalfullmäktige. Det är alltså ett mångårigt kommunalarbete, som nu 
afslutas. Jag betygar honom vårt samfällda tack därför. 

Herrar Björsell och Pehrssons verksamhet har varit kortare, men därför icke mindre 
intresserad. 

Jag hoppas att då de nu draga sig tillbaka de icke dessto mindre med intresse skola följa 
den institutions verksamhet, de tillhört. 

Till sist önskar jag Eder samtliga, mina herrar en god afslutning på detta märkvärdiga år 
1914.» 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Justerad t: 
FRITZ LUSCH. 
J. E LINDBOM. 

L. LAURIN. 



 

4914 den 29 December.

Att ofvanstående »protoJtoll blifvit efter .'förut skedd- kungörelse och justering 
offentligen uppläst, å Rådstufvurätbens nuvarande sessions- rum i Nya (Folkskolan 
(Onsdagen den 13 Januari'lötl 5; betygas. 

FRITZ IhUSGH. 

AXEL HOLMQVIST. 

LYSEKIL 1916. 
LYSEJCILSPO8TEN8 TRYCKERI. 



 

Bil. § 175 a.

Till 

Herrar Stadsfullmäktige i Lysekil. 
Magistraten får härmed, öfverlämna utgifts- och inkomstförslag för år 

1915. 
I anslutning härtill får Magistraten meddela följande: 
Den för innevarande år fastställda staten har enligt uppgift från Drätsel- 

kammaren icke öfverensstämt med verkliga förhållandet, enär inkomsten af 
brännvinshandteringen understigit den beräknade med.................. 10,440: — 
och af tomtarrenden med:  ...............................................................................  2,000: — 

S:a kronor 12,440: — 
Härtill kommer att å de under året förfallna kom- 

munalutskylderna ännu kvarstå oguldna ..................... 22,400: - 
och då i afskrifningar beräknats allenast .......................................  8,500: — 
har således i staten uppstått en ytterligare brist af ...... 13,900: — 13 9QQ: _ 
Summa brist i 19'14 års stat ..........................................................................   26,340:

 ............................................................................................................................................. — 
Då af de oguldna kommunalutskylderna kan beräknas inflyta 

omkring............................................................................................................  8,000: — 
torde 1914 års stat hafva öfverskridits med................................. 18,340: — 

Detta förhållande i förening med att från år 1913 kvarstått en 
brist å 40,229: 54, som upplånats af de reserverade medlen, har 
förorsakat att Magistraten ansett sig nödsakad att föreslå en uttaxe- 
ring, som öfverstiger den, som i år ägt rum, med 1 kr. pr bevill- 
ningskrona. 

Beträffande de reserverade medlen inhämtas att för vattenled- 
ningsverket till år 1914 reserverats ett belopp af........................ 27,567: — 
Då under året icke något tagits i anspråk af berörda medel, 
kvarstår således hela detta belopp till år 1915. 

Beträffande tomtförsäljningskassan, inhämtas att från 
år 1913 reserverats ett belopp af .............................. 21,549: 54 
Tillkommer öfverskott å 1914 års försäljningar  ...........................  18,078: 81 39,628: 35 
Summa medel, som skola reserveras till 1915.............................. 67,195: 35 

Af i förslaget upptagna utgifter synes kostnaderna för spräng- 
ning för Drottninggatan, förbättring af gator och skötsel af stadens 
planteringar böra i år bestridas af tomtförsläjningskassan med........................  I0.22& — 
hvilka medel följaktligen upptagits bland inkomsterna. 



 

Enligt förslaget skulle de reserverade medlen redovisas p& följande sätt: 
Vattenverkets medel. 

Aterställes genom uttaxering  ....................................................  26,952: — 
fordran hos stadskassan .................................................................   615: — _ 

Tomtförsäljningsmedlen. 
Användes till sprängning för Drottninggatan, förbättring af gator och skötsel af stadens 
planteringar  ..............................................................................  10,228: — 
fordran bos stadskassan ............................................................   29,400: 35 39,628: 35 

Summa kronor 67,195: 35 
Lysekil den 18 december 1914. 

På Magistratens vägnar: 

Axel Sundberg. 

LyfekllsposieDR Boktryckeri 1916. 



 

Bil. § 175 b.

Protokoll, hållet vid sammanträde med den af 
Stadsfullmäktige i Lysekil för granskning af 
Magistratens förslag till utgifts- och inkomststat för år 
1915 tillsatta budgetsberedningen den 21 december 
1914. 

Närvarande: Herrar Fritz Liisch, Magnus Radhe, B. P. Jonsson, John Sterner och 
Axel Ljungberg samt Herr Borgmästaren Axel Sundberg, som äfven närvar vid sammanträdet.

Vid protokollet undertecknad, sekreterare. 

§ b 
Herr Kyrkoherden Fritz Liisch, som öppnade sammanträdet hälsade de närvarande 

välkomna och anhöll, att ordförande för förhandlingarna måtte utses. 

Till Ordförande utsågs enhälligt Herr Liisch. 

§ 8  
Magistratens skrifvelse lästes, och genomgicks därefter budgetsförslaget punkt för 

punkt, och beslöt budgetsberedningen på Herrar Radhes och Sterners yrkande att hos 
Stadsfullmäktige tillstyrka detsammas antagande i oförändradt skick med en uttaxering af 8 kr. 
pr bevillningskrona. 

Beträffande detta beslut hade Herrar Ljungberg och Jonsson afvikande meningar. 
Herr Ljungberg ansåg visserligen nödvändigt, att genom en högre uttaxering reglera 

staten, men att det under nuvarande förhållanden vore hårdt att höja på en gång med 1 krona 
och hade därför hellre sett, att man stannat vid exempelvis 7: 75. 

Herr Jonsson fann att, staten kunde regleras så, att man stannade vid en uttaxering af 7:50 
samt höjde det föreslagna lånet till kr. 42,785: —, och skulle på detta sätt såväl jordkassan som 
vattenverket återfå sina tillgodo- haf vanden. 

§ 9  
Efter någon diskussion beslöts att bibehålla tre betalningsterminer för 

kommunalutskylderna såsom förut i mars, juni och september å tider, som närmare af 
Drätselkammaren bestämmas. 



 

§ 10  
Ilamninrättningens budgetsförslag för år 1915 genomgicks äfvenledes punkt 

för punkt, och beslöt budgetsberedningen att hos Stadsfullmäktige tillstyrka 
detsamma utan ändring samt att därjämte föreslå, att Hamnstyrelsen af Stads-
fullmäktige bemyndigas att upptaga ett kreditivlån å 44,000 kronor för hamnens 
räkning. 

Som ofvan 
AXEL HOLMQVIST. 

Justeras: 
FRITZ LUSCH. 

Lysecllsposlens Boktryrkeri luls. 



 

        Utgifts- och Inkomstförslag 
för Lysekils stad för år 1915. 

Inkomster. 
Arrenden, hyror och dylikt. 

„ för Stadsparken ...................................................................  1,750: — 
Tomt- och Bergarrenden, förslagsvis ......................................  13,000: — ggg- _____  

Brännvinsmedel .................................................................................. 29,664:
 .................................................................................................................................. — 

Öfriga föremål: 
Hundskattemedel, förslagsvis ..........................................................  450:— 
Platshyror, förslagsvis .....................................................................  250:— 
Bötesmedel, förslagsvis  ....................................................................  75:— 
JBevillningsafgifter för utländska artister, förslagsvis 150: — 
Räntor, förslagsvis .......................................................................  1,000:— 
Från Elektricitetsverket ..............................................................  15,500:— 
Köttbesiktningsbyrån  ..................................................................  1,400:— 20,425:— 

Bidrag från hamnstyrelsen:

Amortering och ränta af hamnens lån  ................................  3,000: — 
Till stadsingenjören ............................................................  1,200: — 

„ renhållningen  ...............................................................  ........... 200: — 7,100: — 
Lån för upplag af brödsädesförråd ........................ 15,000: — 
.Öfverskott i stadskassan vid årets slut .................. 6,000: — 
Oguldna kommunalutskylder, som beräknas inflyta under 1915  .......................  8,000: — 
Bidrag från tomtförsäljningskassan  ..........  ....................................................    10,228: — 

Summa inkomster 111,767; — 



 

Utgifter: 
I. Fattigvården:

Underhåll af hus och inventarier, för- 
slagsvis  .............................  ............     ......  

Understödstagares vård, beklädnad och un- 
derhåll, förslagsvis. ..   .....................    ; • 

Hospital- och sjukhusaf gifter, förslagsvis... 
Arvode till redogöraren  ................................  

„ till tillsyningsmannen  ...........................  
Förslagsanslag till barnavårdsnämnden ... 
Oförutsedda utgifter ......................................  

850: - 

12,750: -
1,650: -
1,000: -
200: - 
650: — 
900: - 18,000: - 18,000:

II. Sundhetsvården: 
Aflöning till två stadsläkare  .......................  2,500: — 

M „ „ barnmorskor ...........................  800: — 
„ „ en sjuksköterska  ........................  600: — 
,, „ en biträdande sjuksköterska 300: — 

Hälsovårdstillsyningsmannens lön med beklädnad  1,900: — 
Arvode till sekreteraren ........................................  75: — 
Bidrag till veterinären .........................................  120: — 
Underhåll af hus och inventarier m. m., förslagsvis ... . 350: — 
Sjukas vård och underhåll, förslagsvis ... 1,500: — 
Öfriga förbrukningspersedlar förslagsvis... 200: — 
Sundhetssyn  .........................................................  50: — 
Ved och kol, förslagsvis ......................................  250: — 
Medicin, förslagsvis ..........................................    300: — 
Hyra för köttbesiktningslokal .............................  600: — 
Städning af „ .....................  180: — 
Hyresbidrag till upptagningsanstalten ..........  400: — 
Oförutsedda utgifter ............................................  325: — 10 450: __  

10,450:

III. För undervisningen:
Anslag till samskolan, förslagsvis............ 5,500: — 

„ „ föreläsningsföreningen  ..................  600: — 
„ „ folkbibliotek ........................ 200: 6,300: - 6,300:

IV. För allmänna byggnader, platser o. d. 
Anskaffning och underhåll af hus och in- 

ventarier, förslagsvis....................  ...  ..........  1,500:  
Brandförsäkringspremier ....................................  400: — 1900: — 

Transport 1,900: — 34,750: -



 

Transport 1,900: — 34,750:
Underhåll af gator, torg, vägar m. m.

Underhåll af gator m. m., förslagsvis ..............  2,000: — 
Renhållningen  .................................................  6,150: - 
Sprängning för Drottninggatan ............................  6,288: -- 
Skötsel af stadens planteringar ........................  1,000: fl 
Snöskottning, förslagsvis .............  ...  .....................  100: — 
Förbättring af gator, förslagsvis  .........................  3,000: fl 
Gatubelysningen  ................................................  6,500: — 

Vatten- och Kloakledningar.
Underhåll och utvidgning samt spolning och rengöring af 

kloakledningar, förslagsvis  ..........................  5,000:— 
Underhåll af vattenledningsverket med dit— hörande byggnader, 

förslagsvis  ....................................................  1,500:— 
Sekreterarens arfvode ............................................  100:— 
Oförutsedda utgifter ............................................  1,000:— 

Brandväsendef.
Arvode åt brandchefen  .................................  
Brandkorpralens lön (högsta lönegrad med 

3 ålderstillägg och beklädnadsersättning) 
Lön till 10 brandsoldater å kr. 150: — ... 

400: -

2 125:
„ „ 3 „ „ „ 100: — ... 

Extra ersättning till brandsoldaterna, för- 
slagsvis  ..................................................  

Olycksfallsförsäkringspremier  ....................  
Brandsynearvodeu  ........................................  
Brandförsäkringspremiei* ............................. 
Annonser, porto m. m., förslagsvis  ..............  
Inköp af nya slangar  .....................................  
Nyanskaffning och underhåll af brandatti- 

ralj och brandtelegraf, förslagsvis ...........  
Kol, ved, trassel, olja m. m., förslagsvis... 
Bidrag till hamnen för uppvärmning af 
brandstationen i Rosvik ...............   .......   ....... 
Elektrisk belysning för 12 brandskåp å 

16 kronor....................................... 
Elektrisk belysning för brandstationen och 

stall  .........................................................  
Oförutsedda utgifter ...................................  

1,900: — 
1,500: — 
250: — 
300: — 

300: - 
114; - 
320: - 

80: -

750: — 
250: - 

50:

192: -

250; —
Transport 42,359; - 34,750:



 

Transport 42,359:          34,750: 

Öfriga behof, Lön till stadens förman   MjW: - 
Lön till 0. A. Thorén, Grötön  ..........................  QK' Z 
Platsarrende för rörbrunn  .  ..............  
Olycksfallsförsäkring af stadens arbetare 200: - 
Handräckning vid mätningar, förslagsvis... 2UU: 
Telefon till förmannen .......................................  ™ 
Anslag till idrottsföreningen Kamraterna... 2UU: — 2,635. — 

44,994: -

V. Verk och inrättningar: 
Borgmästarens lön o.tjänstgöringspenningar 4,500: — 
Tvä rådmanslöner ...........................................  600: 
Extra rådmannens lön .....................................  100: — 
Stadsfiskalens lön och tjänstgöringspen- ningar  . •  

1,500:......................................... — 
Stadsvaktmästarens lön och beklädnadser- sättning  

1,500:........................................................... — 
Skrifmaterial, papper, tryckningskostnader, 

inbindningskostnader, förslagsvis ......  400:— 
Telefonafgift ...................................................  60: — 
Samtalsafgifter, förslagsvis .............................  10: — 
Underhäll af rannsakningsfångar, förslagsv. 100: — 
Inköp af kassaskåp .......................................  500: — 9,270: —

Stadsfullmäktiges och nämnders expeditioner. 
Lön åt stadsfullmäktiges sekreterare  ...........  500: — 
» „ drätselkammarens sekreterare, stads 

kassören och bokföraren  ......................  2,500: — 
Stadsingenjörens lön ................................. 3,500: — 
Tryckning ooh bindning, förslagsvis  ...........  650: — 
Sknfmaterialier m. m., förslagsvis  ............... 100: _  
Postporton, förslagsvis ..................................  50'. __ 
Hyra, eldning, städning af stadsingenjörs- 

konloret ........   ......................................     620- _  
Rit- och skrifmateriel åt stadsingenjören.'. 150: —
Telefonafgift för stadsingenjörskontoret ... 84: — 

„ » drätselkammaren  ..................  60* __ 
Telefonsamtal ........................ ><<t -Q' __ 
Afgift för utsträckt telefontid......’......,,,'. 146* ■ 
Afgifi till svenska stadsförbundet... ..........  gg- ____  
Pension till förre stadsingenjören' Hjelm- 

6ren  ..........................................................  300: - 

Transport
8,798: —

18,068: - 



 

 

„ , Transport 
Polisväsendet. 

18,068: - 79,744: - 
1 konstapel med lön 1,750: — ... i 
1 d:o „ „ 1,400: - _ 
4 konstaplar „ „ 1,300:— ., 5 90(1- 
1 „ , 1,200: g ............... r20ö! _ 
Beklädnad för sju konstaplar å kr. 150: — 1 050; __  
En extra konstapel med lön 560: —  .............  ’s60: — 
Tre „ » med lön 360: —  ........  1,080: — 
Extra tjänstgöring vid sjukdom ooh se 

mester-, förslagsvis........................... 500: — 
Eldning ooh städning i polisbyggnaden, för- 
slagsvis............ ............................. 375:- 
Skrifmateriel, bokbinderiarheten m. m., förslagsvis 50;

 ...................................................................... — 
Telefonafgifter  ..............................................  100: — 
Samtalsafgifter, förslagsvis ..............................  20: — 
JBelysningsafgifter, förslagsvis  .....................  125: — 
। Olycksfallspremier ........................................  250: — 
Andel i bötes- ooh skatteexekutorns lön... 900: — 

14,560: — 

 

Uppbördsverket.
Stadsfogdens ooh kronouppbördskassörens   1,200:— 

Telefonafgift ......................................................................  60:— 
Afgifter för samtal, förslagsvis ..........................  10:— 
Mantalsskrifningsarfvoden  ................................  45:— 
[ Uppbördsblanketter, skrifmaterial, bok- 

jk binderiarbeten-, porton, förslagsvis ......  300:— 
Bötes- ooh skatteexekutorns lön ............ 900: — 2,515: — 

Öfriga behof. 
Pjkorsten sf ej arens lön  ..........  .  ................  
Hyra för rådhuslokaler enligt kontrakt... 
Städning, eldning ooh belysning i rådhuset, 
förslagsvis ..................................................  
Hyra för tullvaktstugan  ..............................  
Annonskostnader, förslagsvis ..................... 
Kronoskatt, förslagsvis ...............................  
Anslag till skyttegillet att utgå af hund-
skattemedlen ...............................................  
Anslag till arbetsförmedlingen  .........   .......  

| „ pensionsnämndens ordförande 

20'Q: -
2,500: -

600: J 
120: -

1,000: -
300: - 

250: - 
100: - 
100: - 5,170: — 40,313: —

VI. Afskrifning å kommunalutskulder 
Transport 

10.000: - 
130,057: -



 

Transport 130,057: - 
VII. Räntor å upptagna lån. 

1915 års ränta åetti Stockholms sparbank 
för hamnens räkning upptaget lån å 
50,000 kr., hvarå den 31 Dec. 1913 
återstod kr. 16,606: 60 och hvarå 
räntan för 1914 utgjorde  ............................  830: 33 

Ränta och provision å 1911 års obliga- 
tionslån å 800,000 kronor .........................  35,600: — 

Ränta å Elektriska verkets lån å 200,000... 10,500: — 46,930: 33 46 930- 33 

VIII. Afbetalning å lån. 
Å hamnens lån ..................................................  2,169: 67 
1 obligationslånet ..............................................  6,000: — 
„ Elektriska vorkets lån .....................................  5,000: fl 
Återbetalning af lånför brödsudesupplag 15,000: — 28,169: 67 28169: 67 

IX. Till återställande af reservera- 
de medel. 

Vattenverket ....................................... 27,567: — 
Tomtförsäljningskassan  ..............................  39,628: 35 67,195: 35 67 195: 35 

X. Oförutsedda utgifter ..................................................................   4,000:
 — 

Summa utgifter 276,352: 35 
Då från utgifterna afgå beräknade inkomsterna  ........................................  111,767:

 ....................................................................................................................................... — 
Utgör bristen således 164,585: 35 

Härtill kommer af kyrkostämman beslutad uttaxering  ...............................  45,520:Bristen täckes på följande sätt: 
Uttaxering a( kronor 8 pr bevillningskrona; och då bevillningen 

af fastighet och inkomst utgör 2-2,500 kr. uppstår härigenom 
ett belopp af ....................................  ....  ........................................  

Föreslås upptagande af nytt lån för täckande af återstående brist 
180,000: - 

30,105: 35 
Summa 210,105: 35 

Betalningsterminerna föreslås till tre nämligen i Mars, Juni och September å tider 
som drätselkammaren närmare bestämmer. 

För den särskilda förvaltningen af stadens fastigheter föreslås följande 

Utgifts- och inkomstförslag. 
Inkomster: 

Fordran af stadskassan  .......  ...................................................................       39,628: 35 
Tomttörsäljningar till belopp, som icke kan beräknas. 



 

Utgifter: 
Triangelmätningen  ...................................................................................................   374:
 ....................................................................................................................................... 73 
1915 års ränta och amortering A stadens jordlån ................................................    32,520:
 ........................................................................................................................................ — 
Sprängning för Drottninggatan, förbättring af gator och skötsel af stadens planteringar  ..   

10,228: .............................. — 
Summa utgifter 43,122: 73 Lysekil 

den 18 December 1914. 

Pa Magistratens vägnar: 

AXEL SUNDBERG. 



 

Utgifts- och Inkomtsförlag 
för Hamninrättningen i Lysekil 

för år 1915. 
Inkomster:

Beräknad hamnuppbörd ........................................................................    26,000: -
Kreditivlån ........................ '. ...................................................................   44,000: —

' Kr. 70,000: -
Utgifter:

Hamnkaptenens lön .............................................................    2,200: — 
Hamnlotsens „  .......................................................................    400: - 
Uppbördsprovision förslagsvis ............................................    1,200: - 
Ordförandens räkenskapsarvode  .............................................  200: - 
Sekreterarens lön ......................................................................  100: — 4,100:
 ......................................................................................................... - Underhåll af bojar och förtöjningar  ................................... 
Eldning å hamnkontoret .........................................  100:
 ................................................................................... — 

Afgår bidrag fr. brandväsendet  ...  ...................  50: — Underhåll af bryggor ooh kajer ........................................... 
Stensättning å hamnens område i Rosvik ............................ 

Stadskassan: ränta ooh amortering å Rosviks bryggas lån
bidrag till renhållningen  ..................................................... 

„ „ polisbevakningen  ......................... 
„ „ stadsingeniörens lön  .................... 

Lysekils Stads Elektricitetsverk: för hamnbelysning .......... 
„ 2:ne lampor å nya kajen  .....................................  

1,000: - 

50: —
1,500: -
2,000: - 

200: -
2,700: -
1,200: - 

2,100: - 
500: -

4,550: -

7,100: - 

Kreditivskuld den l/i 1915 ....................................................... •••••• 
Kreditivafgift  ..........................................................................  220: 
Kreditivränta ........................................................................    2,000; 

Ränta å lån i Lysekils Sparbank ............................................................ 
Anslag till kajbyggnaden Sillgr&nd—Lysells brygga........................... 

Oförutsedda utgifter  ...............................................................................  ...  
Kr.

2,600: - 
41,000: -

2,220: - 
2,400: - 
4,500: — 
1,530: - 

70,000: -
Lysekil den 12 Deo. 1914.

Magnus Radhe.

hysekilspostenB Tryckeri 1915. 
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Bostadstomter vid Bansviksbergsgatan, 94, 1101 
Brandkommitténs förslag till pumpverk m. m., 130. 
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Sekreterare i Stadsfullmäktige tillsättande, 89, 121, 143, 164. 
Smedberg—Eds järn vägsförslag, teckning, 82. 
Sjukstuga, 99. 
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